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Αθήνα, σήµερα στις 2 Ιουνίου 2010, ηµέρα Τετάρτη και ώρα
10.06’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του ∆’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΒΥΡΩΝΑ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 1/6/2010
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΡΛΓ’ συνεδριάσεώς του, της Τρίτης 1ης
Ιουνίου 2010 σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου
νόµου: «Νέα αρχιτεκτονική της αυτοδιοίκησης και αποκεντρω-
µένης διοίκησης – Πρόγραµµα Καλλικράτης»)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να σας ανακοι-
νώσω το δελτίο επικαίρων ερωτήσεων της Πέµπτης 3 Ιουνίου
2010, το οποίο έχει ως εξής:

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1.- Η µε αριθµό 852/31-5-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Ανδρέα Μα-
κρυπίδη προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε την
ενεργειακή επένδυση στο Πλατυγιάλι Αστακού Αιτωλοακαρνα-
νίας κ.λπ..

2.- Η µε αριθµό 847/31-5-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Γρηγορίου Αποστολάκου προς
τους Υπουργούς Προστασίας του Πολίτη και Υγείας και Κοινω-
νικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τη λήψη µέτρων για την διαµονή
µεγάλου αριθµού λαθροµεταναστών στην περιοχή του Έλους
Λακωνίας κ.λπ..

3.- Η µε αριθµό 853/31-5-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικολάου Κα-
ραθανασόπουλου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε
την επιστροφή των 3.000 ευρώ που δόθηκαν σε πυρόπληκτους
της Ηλείας κ.λπ..

4.- Η µε αριθµό 855/31-5-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αλέξανδρου Χρυ-
σανθακόπουλου προς την Υπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης
και Θρησκευµάτων, σχετικά µε την επιλογή του θέµατος στο µά-
θηµα λογοτεχνίας στις πανελλήνιες εξετάσεις κ.λπ..

5.- Η µε αριθµό 859/31-5-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Θεοδώρου
∆ρίτσα προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε την επίθεση
του πολεµικού ναυτικού του Ισραήλ εναντίον πλοίων µε ανθρω-
πιστική βοήθεια κ.λπ..

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 846/31-5-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή

του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Λεωνίδα Γρηγορά-
κου προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατι-
κής Αλλαγής, σχετικά µε τη διαχείριση στερεών αποβλήτων στο
∆ήµο Γυθείου κ.λπ..

2.- Η µε αριθµό 848/31-5-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ελευθερίου Αυγενάκη προς τον
Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε την πρόσληψη
έκτακτου προσωπικού αρχαιοφυλάκων από το Νοµό Λασιθίου σε
αρχαιολογικό χώρο του Νοµού Ηρακλείου κ.λπ..

3.- Η µε αριθµό 854/31-5-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Γεωργίου Μαυ-
ρίκου προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης,
σχετικά µε την πρόσληψη εργατοτεχνιτών από τη διοίκηση των
Ελληνικών Πετρελαίων κ.λπ..

4.- Η µε αριθµό 856/31-5-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Ηλία Πολατίδη
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την τουρκική τρά-
πεζα FINANSBANK, θυγατρική της Εθνικής Τράπεζας της Ελλά-
δος κ.λπ..

5.- Η µε αριθµό 858/31-5-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Νικολάου
Τσούκαλη προς την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-
µων, σχετικά µε την ανάγκη έκτακτης χρηµατοδότησης της Νο-
τιοανατολικής Αιτωλοακαρνανίας για τη λειτουργία τριών αρ-
δευτικών αντλιοστασίων κ.λπ..

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµεθα στην ηµερήσια
διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας
και Ναυτιλίας: «Απλοποίηση διαδικασιών σύστασης προσωπικών
και κεφαλαιουχικών εταιρειών και άλλες διατάξεις».

Πριν δώσω το λόγο στον εισηγητή της Πλειοψηφίας έχω να
ανακοινώσω ότι ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξιος Τσίπρας µε
επιστολή του προς τον Πρόεδρο της Βουλής κ. Φίλιππο Πετσάλ-
νικο, ορίζει στο σηµερινό νοµοσχέδιο ως εισηγήτρια τη Βουλευτή
κ. Ευαγγελία Αµµανατίδου-Πασχαλίδου και Κοινοβουλευτικό Εκ-
πρόσωπο τον Βουλευτή κ. Θεόδωρο ∆ρίτσα.

Στη σηµερινή συνεδρίαση θα συζητηθούν τα άρθρα του νοµο-
σχεδίου και οι τροπολογίες ως µια ενότητα.

Στη χθεσινή συνεδρίαση, υπενθυµίζω, συζητήθηκε και ψηφί-
στηκε το νοµοσχέδιο επί της αρχής.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, οι υπουργικές τρο-
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πολογίες πότε θα συζητηθούν;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μαζί σε µια ενότητα.

Κατανέµετε το χρόνο της παρεµβάσεώς σας, ώστε να αναφερ-
θείτε και στην τροπολογία ή στις τυχόν τροπολογίες που υπάρ-
χουν.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Με την ανοχή του Προεδρείου, ως προς
το χρόνο;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Βεβαίως, θα υπάρχει
ανοχή. Εσείς οικονοµείστε και κατανέµετε το χρόνο σας κατά τον
τρόπο που επιλέγετε, ώστε να αναφερθείτε και στις τροπολο-
γίες.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Είναι σηµαντικές οι τροπολογίες
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Έχει δίκιο, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Θα υπάρχει ανοχή χρό-

νου.
Το λόγο έχει ο εισηγητής της Πλειοψηφίας κ. Γεώργιος-Ερνέ-

στος Χαραλαµπόπουλος για οκτώ λεπτά, µε τη συµφωνία µας
περί ανοχής, εάν χρειάζεστε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ-ΕΡΝΕΣΤΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΠΟΥΛΟΣ: Το Ερνέστος
είναι ψευδώνυµο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Το λέµε χάριν συµπα-
θείας. Κανονικά η αναφορά έπρεπε να ήταν Γεώργιος-Ερνέστος
Χαραλαµπόπουλος του Ιωάννου, για να ολοκληρώσουµε την έκ-
φραση της υποκειµενικής µας διαθέσεως.

Ορίστε, κύριε Χαραλαµπόπουλε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ-ΕΡΝΕΣΤΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ,

κύριε Πρόεδρε.
Συζητούµε σήµερα το νοµοσχέδιο κατ’ άρθρον. Το πρώτο

µέρος περιλαµβάνει δώδεκα άρθρα και εισάγει νέες ρυθµίσεις
για τη σύσταση εταιρειών. Κύριε Πρόεδρε, επειδή είναι πολλά τα
άρθρα και οι τροπολογίες, θα ήθελα την ανοχή σας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Βεβαίως, κύριε συνά-
δελφε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ-ΕΡΝΕΣΤΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΠΟΥΛΟΣ: Στο άρθρο 1
ορίζεται ο σκοπός και το πεδίο εφαρµογής του νοµοσχεδίου, δη-
λαδή η απλοποίηση των διαδικασιών σύστασης προσωπικών και
κεφαλαιουχικών εµπορικών εταιρειών και ειδικότερα των οµορ-
ρύθµων εταιρειών, των ετερορρύθµων κάθε µορφής, των εται-
ρειών περιορισµένης ευθύνης και των ανωνύµων εταιρειών.

Στο άρθρο 2 περιέχονται οι βασικοί ορισµοί, δηλαδή η Υπηρε-
σία µιας Στάσης, το Γραµµάτιο Ενιαίου Κόστους Σύστασης Εται-
ρείας, η Κεντρική Υπηρεσία ΓΕΜΗ, η Υπηρεσία ΓΕΜΗ, το Τµήµα
ΓΕΜΗ, καθώς και τα προτυποποιηµένα καταστατικά.

Για τη σύσταση οµορρύθµων και ετερορρύθµων εταιρειών ως
Υπηρεσίες µιας Στάσης ορίζονται οι αρµόδιες Υπηρεσίες ΓΕΜΗ
των Επιµελητηρίων και τα Κέντρα Εξυπηρέτησης Πολιτών, που
λαµβάνουν βεβαίως την πιστοποίηση παροχής Υπηρεσιών µιας
Στάσης.

Η διαδικασία και οι προϋποθέσεις λήψης της πιστοποίησης
αυτής θα ρυθµίζονται µε Κοινή Υπουργική Απόφαση, που προ-
βλέπεται στο άρθρο 4 παράγραφος 2δ.

Για τη σύσταση ΕΠΕ και ΑΕ, καθώς και σε όλες τις άλλες πε-
ριπτώσεις που για τη σύσταση συντάσσεται συµβολαιογραφικό
έγγραφο, ορίζεται ο συµβολαιογράφος που συντάσσει το συµ-
βολαιογραφικό έγγραφο σύστασης.

Το άρθρο 3 αναφέρεται στο Γραµµάτιο Ενιαίου Κόστους Σύ-
στασης Εταιρείας, το οποίο ενσωµατώνει όλες τις απαιτούµενες
εισφορές και τέλη. Ειδικότερα περιλαµβάνει το τέλος καταχώ-
ρησης ΓΕΜΗ, το Γραµµάτιο Κόστους Σύστασης Εταιρείας, το
ποσό το οποίο αποδίδεται ανταποδοτικά στην Υπηρεσία µιας
Στάσεως, το κόστος εγγραφής στο οικείο Επιµελητήριο και την
εισφορά υπέρ του Ταµείου Νοµικών και του Ταµείου Προνοίας
∆ικηγόρων, όπου κατά περίπτωση απαιτείται.

∆εν συµπεριλαµβάνει το φόρο συγκέντρωσης κεφαλαίου, την
αµοιβή του συµβολαιογράφου, την αµοιβή του δικηγόρου, όπου
απαιτείται, το παράβολο προς την Επιτροπή Ανταγωνισµού.

Με το νοµοσχέδιο καταργούνται το παράβολο προελέγχου
επωνυµίας στο οικείο Επιµελητήριο, το οποίο ανέρχεται στα 75
ευρώ και το παράβολο υπέρ του δηµοσίου και του ΤΑΠΕΤ, το
οποίο ανέρχεται στα 420 ευρώ.

Το άρθρο 4 παράγραφος 1, περιγράφει τις αρµοδιότητες των

Υπηρεσιών µιας Στάσης στο πλαίσιο της διαδικασίας σύστασης
εταιρειών, κατά γενικό πλαίσιο. Πρόκειται για ελεγκτικές, ει-
σπρακτικές, διαβιβαστικές και συστατικές αρµοδιότητες.

Ακόµα µε νοµοθετική βελτίωση που κατατέθηκε χθες, δίνεται
πλέον η δυνατότητα και στα φυσικά πρόσωπα, επιτηδευµατίες,
να επωφελούνται των Υπηρεσιών µιας Στάσης για τον προέλεγχο
και κατοχύρωση επωνυµίας, αλλά και την εγγραφή στα αρµόδια
Επιµελητήρια και το ΓΕΜΗ. Είναι µια προαιρετική δυνατότητα
που δίνεται στα φυσικά πρόσωπα για τη διευκόλυνσή τους.

Με το άρθρο 4 παράγραφος 2Α παρέχεται νοµοθετική εξου-
σιοδότηση στους αρµόδιους Υπουργούς για ρύθµιση όλων των
διαδικαστικών θεµάτων εφαρµογής του νοµοσχεδίου µε µία
κοινή υπουργική απόφαση, η οποία σύµφωνα µε το άρθρο 21
πρέπει να εκδοθεί εντός τριµήνου από τη δηµοσίευση του νόµου.

Το άρθρο 4 παράγραφος 2Β παρέχει τη δυνατότητα ώστε µε
κοινή υπουργική απόφαση και µετά από σύµφωνη γνώµη της Συ-
ντονιστικής Επιτροπής των Συµβολαιογραφικών Συλλόγων της
χώρας, να απασχολείται συµβολαιογράφος εντός των Επιµελη-
τηρίων και των πιστοποιηµένων ΚΕΠ, ώστε να διεκπεραιώνεται η
διαδικασία ίδρυσης όλων των εταιρικών µορφών στο ίδιο σηµείο.
Είναι µια δεύτερη κοινή υπουργική απόφαση, η οποία θα βγει να
καλύψει αυτό το θέµα.

Το άρθρο 4 παράγραφος 2Γ προβλέπει τη δυνατότητα σύ-
στασης µέσω της Υπηρεσίας µιας Στάσης και άλλων υπόχρεων
καταχώρισης στο ΓΕΜΗ, οι οποίοι δεν προβλέπονται στο σκοπό
του παρόντος νοµοσχεδίου, όπως οι ευρωπαϊκές εταιρείες, οι
συνεταιρισµοί και οι κοινοπραξίες.

Επίσης, δίνεται η δυνατότητα αξιοποίησης των Υπηρεσιών
µιας Στάσης για την καταχώρηση κι άλλων εταιρικών πράξεων,
όπως τροποποιήσεις καταστατικού. Απαιτείται γι’ αυτό η έκδοση
κοινής υπουργικής απόφασης.

Στα άρθρα 5 έως και 7 περιγράφονται οι διαδικασίες σύστα-
σης για τα ήδη εταιρειών που εµπίπτουν στο πεδίο εφαρµογής
του νόµου. Οι συµβαλλόµενοι θα προβαίνουν σε όλες τις απα-
ραίτητες ενέργειες, ενώπιον της αρµόδιας Υπηρεσίας µιας Στά-
σης.

Η τελευταία υποχρεούται να ολοκληρώνει τις σχετικές ενέρ-
γειές της αυθηµερόν ή το αργότερο την επόµενη εργάσιµη
ηµέρα, µε πρόβλεψη για παράταση αυτής της αποκλειστικής
προθεσµίας σε περίπτωση ελλείψεων των δικαιολογητικών.

Στο άρθρο 8 περιγράφεται ο τρόπος έκδοσης αριθµού φορο-
λογικού µητρώου από την Υπηρεσία µιας Στάσης. Η Υπηρεσία
µιας Στάσης διαβιβάζει ηλεκτρονικά προς την αρµόδια ∆ΟΥ τα
απαιτούµενα στοιχεία, όπως αναφέρονται στο νοµοσχέδιο.

Με την ολοκλήρωση της διαβίβασης στοιχείων και εγγράφων
που αναφέρονται στην παράγραφο 1, η ∆ΟΥ υποχρεούται να χο-
ρηγεί στον αιτούντα αριθµό φορολογικού µητρώου, ΑΦΜ, αν τα
στοιχεία και τα έγγραφα αυτά είναι πλήρη και σύµφωνα µε το
νόµο, χωρίς να δύναται να απαιτήσει προηγούµενη αυτοψία στην
έδρα της εταιρείας. Η αυτοψία αυτή καταργείται.

Το άρθρο 9 καθιστά την παράσταση δικηγόρου κατά την υπο-
γραφή καταστατικού ανωνύµου εταιρείας και ΕΠΕ προαιρετική,
εφόσον το κεφάλαιο της Ανώνυµης Εταιρείας ή της ΕΠΕ είναι
ίσο ή µικρότερο των 100.000 ευρώ. Με τον τρόπο αυτό µειώνε-
ται σηµαντικά το ελάχιστο κόστος σύστασης, διασφαλίζοντας
παράλληλα τα δικαιώµατα της µειοψηφίας σε εταιρείες µε µε-
γάλο κεφάλαιο. Σύµφωνα µε τα στοιχεία της Παγκόσµιας Τρά-
πεζας η αµοιβή δικηγόρου για τη σύσταση ΕΠΕ ανέρχεται
περίπου στα 980 ευρώ. Πρόκειται, λοιπόν, για µια σηµαντική εξοι-
κονόµηση χρηµάτων, ειδικά για µια νεοϊδρυόµενη επιχείρηση.
∆ιατηρείται ο τύπος του συµβολαιογραφικού εγγράφου για τις
ΑΕ και ΕΠΕ, ώστε ο συµβολαιογράφος να παρέχει εχέγγυα για
τη νοµιµότητα της διαδικασίας ως δηµόσιος λειτουργός που
ελέγχεται από εισαγγελέα.

Το άρθρο 10 αναφέρεται σε εταιρείες που τις διέπει ειδική νο-
µοθεσία και για τη σύσταση των οποίων απαιτείται έγκριση και
χορήγηση άδειας λειτουργίας από αρµόδια διοικητική αρχή.

Με το άρθρο 11 καταργείται για λόγους απλοποίησης ο έλεγ-
χος νοµιµότητας διοικήσεως για τη σύσταση ανωνύµων εται-
ρειών, ανεξαρτήτως ύψους του µετοχικού τους κεφαλαίου,
δηλαδή και άνω των 3.000.000 ευρώ, όπως ισχύει σήµερα. Εξαι-
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ρούνται οι αθλητικές ανώνυµες εταιρίες, οι τραπεζικές, οι ασφα-
λιστικές, οι χρηµατιστηριακές, καθώς και οι εισηγµένες στο Χρη-
µατιστήριο.

Με το άρθρο 12 προβλέπεται η δυνατότητα χρησιµοποίησης
προτυποποιηµένων καταστατικών για τη σύσταση εταιρειών, τα
οποία θα είναι διαθέσιµα στις Υπηρεσίες Μιας Στάσης και στο δια-
δικτυακό τόπο του ΓΕΜΗ. Τα καταστατικά αυτά συντάσσονται
µετά από πρόταση φορέων του νοµικού κόσµου και εκδίδονται µε
την κοινή υπουργική απόφαση του άρθρου 4 παράγραφος 2α.

Το άρθρο 13 περιέχει αλλαγές που είναι επιβεβληµένο να γί-
νουν στο θεσµικό πλαίσιο του ν.3419/2005 περί Γενικού Εµπορι-
κού Μητρώου, ώστε αφ’ ενός να εκσυγχρονιστεί το θεσµικό
πλαίσιο και αφ’ ετέρου συστηµικά να ανταποκρίνεται στις ρυθµί-
σεις του πρώτου µέρους του παρόντος.

Ειδικότερα εισάγονται αλλαγές στα εξής σηµεία:
Πρώτον, παρέχεται στις Υπηρεσίας Μιας Στάσης η δυνατό-

τητα να προβαίνουν σε καταχωρήσεις στο ΓΕΜΗ στην περί-
πτωση σύστασης εµπορικών εταιρειών.

∆εύτερον, η εποπτεία του ΓΕΜΗ θα ασκείται πλέον από Επο-
πτικό Συµβούλιο, το οποίο αντικαθιστά το Κεντρικό Εποπτικό
Συµβούλιο του άρθρου 3 του ν.3419/2005. Το Συµβούλιο αυτό
πιο ευέλικτο µε το σηµερινό νοµοσχέδιο σε σχήµα και λειτουργία
θα µεριµνά για την εύρυθµη λειτουργία του ΓΕΜΗ και το συντο-
νισµό των διαφόρων λειτουργιών και τµηµάτων.

Τρίτον, ορίζεται ότι ο διαδικτυακός τόπος του ΓΕΜΗ αποτελεί
το Ελληνικό Ηλεκτρονικό Εθνικό ∆ελτίο Εµπορικής ∆ηµοσιότη-
τας κατά την έννοια της παραγράφου 5 του άρθρου 3 της οδη-
γίας 2009/101.

Τέταρτον, προβλέπεται ότι η εµπορική δηµοσιότητα εµπορι-
κών πράξεων και στοιχείων πραγµατοποιείται µε την καταχώ-
ρηση στο ΓΕΜΗ και τη δηµοσίευση στο διαδικτυακό τόπο αυτού.

Πέµπτον, οι καταχωρήσεις στο ΓΕΜΗ υπερισχύουν κάθε
άλλης αποκλίνουσας καταχώρησης στα υπάρχοντα σχετικά µη-
τρώα ή και βιβλία, τα οποία διατηρούνται µόνο ως αρχεία ανά-
κλησης δεδοµένων και µέχρι την πλήρη µετάπτωσή τους στο
ΓΕΜΗ.

Με το πέρας του άρθρου 13 έχουµε να πούµε ότι εδώ πέρα µε
την εισαγωγή και της νέας τεχνολογίας δηµιουργείται µια νέα
κατάσταση σε ό,τι αφορά την ενηµέρωση του κοινού για τις
εµπορικές δραστηριότητες µε µηδενικό κόστος ο κάθε πολίτης
µπορεί να ενηµερώνεται για την πορεία της ίδρυσης των εται-
ρειών αυτών.

Με το άρθρο 14 καταργούνται οι διατάξεις της εθνικής νοµο-
θεσίας περί ατµολεβήτων, οι οποίες αντιβαίνουν στην κοινοτική
νοµοθεσία. Μιλάµε για ένα βασιλικό διάταγµα το οποίο λει-
τουργούσε παράλληλα µε την ισχύουσα νοµοθεσία.

Με το άρθρο 15 τροποποιούνται οι ρυθµίσεις του ν.3526/2007
για την παραγωγή και διάθεση προϊόντων αρτοποιίας και συνα-
φείς διατάξεις, προκειµένου να βρεθεί µια ικανοποιητική λύση σε
ένα θέµα που κοντεύει να χρονίσει και έχει αποτέλεσµα να απει-
λείται και η χώρα µας µε κυρώσεις από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή.

Συγκεκριµένα, επιχειρείται η αποκλιµάκωση προς τα κάτω της
απαιτούµενης ελάχιστης επιφάνειας για εγκαταστάσεις περάτω-
σης έψησης ενδιάµεσων προϊόντων αρτοποιίας, τα λεγόµενα
«bake off». Επιπλέον, η απαιτούµενη επιφάνεια για το πρατήριο
άρτου εντός χώρου καταστήµατος τροφίµων, µεικτού καταστή-
µατος τροφίµων ή υπεραγοράς στο οποίο διατίθεται αποκλει-
στικά και µόνο άρτος περιορίζεται στα 10 τετραγωνικά µέτρα
έναντι των δώδεκα τετραγωνικών µέτρων που µέχρι σήµερα
απαιτούνται.

Με το άρθρο 16 καταργούνται οι διατάξεις του Αστικού Κώ-
δικα που αφορούν στο δίκαιο της πώλησης και έχει κριθεί ότι
αντιβαίνουν στην Κοινοτική νοµοθεσία. Επίσης, µε κοινή υπουρ-
γική απόφαση λαµβάνονται µέτρα για την καλύτερη ενηµέρωση
των καταναλωτών σχετικά µε τα προϊόντα, επιβάλλονται υπο-
χρεώσεις ενηµέρωσης στους προµηθευτές και εισάγονται όροι
διαφάνειας στην αγορά.

Με το άρθρο 17 τροποποιούνται οι όροι και τα αποτελέσµατα
καταγγελίας εµπορικής µίσθωσης από µισθωτή, ώστε να διευ-
κολυνθεί η επαναδιαπραγµάτευση των µισθώσεων στο πλαίσιο
της νέας οικονοµικής συγκυρίας που έχει διαµορφωθεί. Επίσης

διευκρινίζεται ότι µπορούν να επωφεληθούν της ρύθµισης οι µι-
σθωτές που έχουν παραιτηθεί από το σχετικό δικαίωµα, καθώς
και µισθωτές ακινήτων που είναι διατηρητέα. Η τελευταία ρύθ-
µιση καθίσταται επιτακτική λόγω της τρέχουσας οικονοµικής συ-
γκυρίας γι’αυτό και έχει περιορισµένη χρονική εφαρµογή, σύµ-
φωνα µε την παράγραφο 4 του άρθρου.

Με το άρθρο 18 του σχεδίου νόµου Πρόεδρος του Συµβου-
λίου Ναυτικής Εκπαίδευσης ορίζεται ο Γενικός Γραµµατέας Ναυ-
τιλιακής Πολιτικής του Υπουργείου Οικονοµίας.

Με το άρθρο 19 στο ∆ιοικητικό Συµβούλιο του ΤΕΜΠΜΕ θα
συµµετέχει και ένας εκπρόσωπος της Ελληνικής Ένωσης Τρα-
πεζών, όπως γινόταν µέχρι τον ∆εκέµβριο του 2008.

Το ακροτελεύτιο άρθρο ορίζει την έναρξη ισχύος του παρό-
ντος σχεδίου νόµου. Επισηµαίνεται ότι το πρώτο µέρος αρχίζει
να ισχύει από την έναρξη λειτουργίας του ΓΕΜΗ και την έκδοση
κοινής υπουργική απόφασης του άρθρου 4 παράγραφος 2α
εντός τριµήνου από τη δηµοσίευση του παρόντος νόµου.

Με τροπολογία της Υπουργού, επίσης, παγώνουν τα δίδακτρα
των ιδιωτικών εκπαιδευτηρίων πρωτοβάθµιας και δευτεροβάθ-
µιας εκπαίδευσης ανά τάξη στο επίπεδο της περσινής χρονιάς
εν όψει της δύσκολης οικονοµικής συγκυρίας, η οποία έχει επι-
βαρύνει σηµαντικά τον προϋπολογισµό των νοικοκυριών. Λόγω
της αύξησης των τιµών των καυσίµων επιτρέπεται, όµως, η αύ-
ξηση στα αντίστοιχα κόµιστρα µεταφοράς µέχρι 40 ευρώ ανά µα-
θητή ετησίως.

Ακόµα προτείνεται να µεταφερθεί η ηµεροµηνία διεξαγωγής
εκλογών για την ανάδειξη οργάνων διοίκησης των Επιµελητηρίων
της χώρας εν όψει των αλλαγών που εισάγονται µε το παρόν νο-
µοσχέδιο στο ρόλο για τη λειτουργία των Επιµελητηρίων και της
σταδιακής ενεργοποίησης του ΓΕΜΗ για την άνοιξη του 2011.

Με τροπολογία της Υπουργού, επίσης παρέχεται η δυνατό-
τητα µείωσης των τιµών των φαρµακευτικών προϊόντων σε πο-
σοστό έως και 30% µε αγορανοµικές διατάξεις και µέχρι τις 31
Αυγούστου 2010. Η ρύθµιση αυτή κρίνεται απαραίτητη ούτως
ώστε µέχρι την πλήρη εφαρµογή του νέου συστήµατος υπολο-
γισµού των τιµών, το οποίο εισήχθη µε το ν.3840/2010 και προ-
βλέπεται να µειώσει σηµαντικά τις φαρµακευτικές δαπάνες, να
αντιµετωπιστούν τα υπάρχοντα φαινόµενα υπερτιµολόγησης εν
όψει και της τρέχουσας δύσκολης οικονοµικής συγκυρίας.

Τέλος, παρατείνεται κατά δύο µήνες η προθεσµία προσκόµι-
σης ασφαλιστικής και φορολογικής ενηµερότητας που απαιτείται
για την υπαγωγή στις διατάξεις του ν.3816/2010 για τη ρύθµιση
επιχειρηµατικών και επαγγελµατικών οφειλών µετά από επίµονα
αιτήµατα επιχειρηµατικών φορέων. Παρατείνεται ανάλογα και η
προθεσµία πληρωµής του 10% των ληξιπροθέσµων οφειλών.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Χαραλαµπόπουλο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι
από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση,
αφού ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και
τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής σαράντο
τρεις µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί συνοδοί
τους από το 1ο ∆ηµοτικό Σχολείο Βριλησσίων Αττικής.

Η Βουλή τους καλωσορίζει και τους εύχεται καλή πρόοδο.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Με την εξέλιξη της συζητήσεως ζητώ να προσέλθει στο Βήµα
ο κ. Άγγελος Τζέκης Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΚΚΕ, ο
οποίος θα έχει και την άνεση χρόνου που χρειάζεται για την ανά-
πτυξη των τροπολογιών και της όλης εισηγήσεως του.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Επί της αρχής χθες αναλύσαµε για ποιους λόγους δεν δίνουµε

θετική ψήφο στο συγκεκριµένο σχέδιο νόµου. Γιατί είναι ένα σχέ-
διο νόµου που δεν περιέχει µόνο διατάξεις που θα συντοµεύει
το χρόνο ίδρυσης µιας επιχείρησης, αλλά και άλλες σηµαντικές
διατάξεις που πραγµατικά κινούνται µέσα σε µια κατεύθυνση της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, των συµφωνιών που βέβαια εκεί είχαν και
τη θετική ψήφο των κυβερνήσεων της χώρας και άλλων κοµµά-
των.
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Εκτιµούµε ότι η συζήτηση η οποία έγινε χθες ανέδειξε πραγ-
µατικά ζητήµατα πολύ σοβαρά για τον εργαζόµενο λαό.

Ότι δηλαδή, η κατάσταση µέρα µε τη µέρα θα χειροτερεύει,
για την πλειονότητα του εργαζόµενου λαού και παράλληλα βέ-
βαια, θα δηµιουργείται ένα περιβάλλον που θα ενισχύει συνεχώς
τα συµφέροντα των µεγάλων επιχειρηµατικών οµίλων του τρα-
πεζικού, εφοπλιστικού, εµποροβιοµηχανικού τοµέα.

Αυτό άλλωστε, είπε και η Υπουργός ότι εδώ δηµιουργούµε ένα
περιβάλλον, για να γίνουν ξένες επενδύσεις ιδιωτικού τοµέα, το-
νίζοντάς το συνεχώς.

Εξηγήσαµε ως Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος, και η ζωή µας
επιβεβαιώνει και µετά τις χθεσινές ανακοινώσεις του Υπουργι-
κού Συµβουλίου, για το τί περιµένει τον εργαζόµενο λαό, όσον
αφορά τα µισθολογικά του, τα εργασιακά του και πολύ περισ-
σότερο βέβαια τα συνταξιοδοτικά του δικαιώµατα.

Έτσι, λοιπόν , κύριε Πρόεδρε, στο πρώτο µέρος που περιλαµ-
βάνει τα άρθρα 1 µε 12, είχαµε τονίσει και χθες ότι δε µπορεί ένα
νοµοσχέδιο να προβλέπει, όσο αφορά το πρώτο και το δεύτερο
µέρος, δεκαέξι περίπου κοινές υπουργικές αποφάσεις, οι οποίες
θα καθορίζουν σηµαντικά ζητήµατα για την εφαρµογή του νοµο-
σχεδίου.

∆εν µπορεί δηλαδή, συνεχώς η Κυβέρνηση να ζητάει την εξου-
σιοδότηση από τη Βουλή, για να νοµοθετεί, χωρίς τη Βουλή και
χωρίς να ενηµερώνεται και η Βουλή –δηλαδή, τα κόµµατα– αλλά
ιδίως ο ελληνικός λαός.

Έτσι λοιπόν, ως παράδειγµα στο πρώτο µέρος, από το πρώτο
µέχρι το δωδέκατο άρθρο προβλέπει έξι κοινές υπουργικές απο-
φάσεις, που θα καθορίζει το γραµµάτιο κόστους εταιρείας και
κάθε άλλο στοιχείο σχετικά µε αυτό. Θα συµπεριλαµβάνεται στην
ίδια κοινή υπουργική απόφαση και θα καθορίζει και όλες τις
άλλες διαδικασίες. Ποιες διαδικασίες;

Επίσης, µε άλλη κοινή υπουργική απόφαση θα καθορίζει τα
των συµβολαιογράφων. Ακούστηκαν εδώ και προτάσεις για την
απελευθέρωση των επαγγελµάτων. Είναι πολύ σοβαρά ζητήµατα
αυτά, για να τα αναθέτουµε σε κοινές υπουργικές αποφάσεις.
Όπως επίσης, θα έχει και τη δυνατότητα υπαγωγής στο νόµο και
άλλων περιπτώσεων υπόχρεων καταχώρησης στο Γενικό Εµπο-
ρικό Μητρώο. Ποιες θα είναι αυτές οι περιπτώσεις; Ποιος θα
αποφασίζει;

Όσον αφορά το άρθρο 12, για την έκδοση αριθµού φορολογι-
κού µητρώου, η αρµόδια ∆ΟΥ γνωρίζαµε µέχρι τώρα ότι έκανε
και ένα σχετικό έλεγχο, πριν εκδώσει τον αριθµό φορολογικού
µητρώου. Τώρα, υποχρεούται άµεσα, µόλις διαβιβαστούν τα
στοιχεία να εκδώσει τον αριθµό φορολογικού µητρώου στην
εταιρεία, χωρίς να γίνεται κανένας ουσιαστικός έλεγχος, εάν
αυτή η εταιρεία είναι υπαρκτή ή όχι.

Και εδώ κάναµε µεγάλη συζήτηση, κύριε Πρόεδρε, για τις
οffshore εταιρείες, πώς ιδρύονται, πώς διαλύονται, πώς ξαναϊ-
δρύονται άλλες.

Άρα, δηλαδή, εδώ θεσπίζει την αδιαφάνεια η Κυβέρνηση και
όχι τη διαφάνεια, όπως υποστηρίζει και ο κ. Πρωθυπουργός.

Άρθρο 11 : Γιατί καταργείται – το βάλαµε αυτό και στην επι-
τροπή και δεν πήραµε απάντηση – ο έλεγχος νοµιµότητας της
διοίκησης για τη σύσταση Ανωνύµων Εταιρειών και την τροπο-
ποίηση του καταστατικού της, ανεξάρτητα του ύψους;

Μέχρι τώρα γνωρίζαµε ότι πάνω από 3.000.000 ευρώ – και εδώ
είναι µεγάλο το ποσό – χρειάζονταν, για να γίνει αυτός ο έλεγ-
χος.

Επίσης, στο δεύτερο µέρος, στο άρθρο 13, είναι η τροποποί-
ηση του 3919/2005 σχετικά µε το Γενικό Εµπορικό Μητρώο.

Και εδώ, κύριε Πρόεδρε, προβλέπονται δέκα κοινές υπουργι-
κές αποφάσεις, όπως καθορισµός του ύψους του τέλους κατα-
χώρησης στο ΓΕΜΗ, καθορισµός του επιβαλλόµενου προστίµου,
ανάλογα µε τη βαρύτητα και τη συχνότητα της παράβασης, αλλά
και αναπροσαρµογή του. Ποιος και µε ποια κριτήρια θα αποφα-
σίζει τώρα για τη βαρύτητα της συγκεκριµένης παράβασης;
Ποιος θα είναι αυτός; Γιατί µέχρι τώρα ξέραµε ότι ήταν ένα πρό-
στιµο από 600 ευρώ µέχρι 30.000 ευρώ, µε απόφαση της αρµό-
διας υπηρεσίας. Τώρα το αναθέτουµε στην Κυβέρνηση να βγάλει
κοινή υπουργική απόφαση.

Το άρθρο 14 είναι εναρµόνιση µε µια οδηγία της Ευρωπαϊκής

Ένωσης, που αφορά τους ατµολέβητες. Έχουµε ορισµένες επι-
φυλάξεις, γι’ αυτό θα πάµε στο παρόν.

Για το άρθρο 15, χθες δεν ακούσαµε τίποτα από την Κυβέρ-
νηση, δεν ακούσαµε τίποτα και από τον εισηγητή. Σήµερα, είπε
ορισµένα. Εµείς αυτό το άρθρο, όχι µόνο το καταψηφίζουµε,
αλλά ζητάµε και να το αποσύρετε. ∆ιότι, όταν λέτε ότι θέλετε να
ενισχύσετε τον υγιή ανταγωνισµό, δεν µπορεί να δίνεις το δικαί-
ωµα σ’ ένα super market να στήνει ένα ολόκληρο αρτοποιείο
στην ουσία δέκα τετραγωνικών µέτρων και να έχεις την απαίτηση
από ένα αρτοποιείο, να είναι τριάντα δύο τετραγωνικά µέτρα. Το
κόστος δεν είναι πολύ περισσότερο στη δεύτερη περίπτωση από
ό,τι είναι στην πρώτη, εκεί που θα πάρει το κατεψυγµένο ψωµί,
να το ψήσει, να έχει και ωραία µυρωδιά, για να το πωλήσει; Και
µάλιστα, σε τιµή που µπορεί να είναι και µεγαλύτερη απ’ ό,τι θα
είναι στο αρτοποιείο. Σ’ αυτό το σηµείο είχαν καταθέσει συγκε-
κριµένα ζητήµατα και στοιχεία. Σας είπε ο αστικός προµηθευτι-
κός, καταναλωτικός και παραγωγικός συνεταιρισµός ότι όπου
είχε εφαρµοστεί κάτι αντίστοιχο, εκεί τα αρτοποιεία εξαφανί-
στηκαν.

Εµείς βέβαια, αυτό το συνδέουµε και µε ένα άλλο άρθρο, µια
εφαρµογή δηλαδή οδηγίας της Ευρωπαϊκής Ένωσης, που δήθεν
κόπτεται για το ζήτηµα της υγιεινής διατροφής κ.τλ.. Ποια υγιεινή
διατροφή; Ποιος µπορεί να ελέγξει την κατεψυγµένη ζύµη που
έρχεται από τρίτες χώρες, βαπτίζεται Ευρωπαϊκής Ένωσης και
ύστερα πωλείται και πηγαίνει στα super market ή και σε άλλα µα-
γαζιά των δέκα τετραγωνικών, για να πουλήσουν αυτό το ψωµί,
το οποίο λένε ότι είναι και υγιεινό, αλλά και καλής τιµής;

Και σας είπαµε και σ’ αυτό το σηµείο, ότι η στάση σας ως Αξιω-
µατική Αντιπολίτευση ήταν πολύ διαφορετική.

Χθες κατέθεσα τα όσα είπε ο κ. Σιδηρόπουλος ως εισηγητής,
σήµερα θα καταθέσω τα όσα είπε ο κ. Φλωρίδης ως Κοινοβου-
λευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ τότε, στο νόµο της Νέας ∆η-
µοκρατίας.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Άγγελος Τζέκης καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Λάβροι ήσασταν κατά της νοµοθεσίας εκείνης.
Σήµερα, κάνετε ακριβώς, πιο ευνοϊκή εκείνη τη µεταχείριση

προς όφελος, τεσσάρων, πέντε βιοµηχανιών και µεγάλων super
market και εσείς µε αυτό λέτε, ότι ενισχύετε τις µικροµεσαίες επι-
χειρήσεις.

Όχι! Κατά τη δική µας άποψη ούτε τις µικροµεσαίες επιχειρή-
σεις ευνοείτε, ούτε και τους παραγωγούς. Γιατί εδώ, πρέπει να
πούµε την τιµή που πουλάει το στάρι ο παραγωγός και το αλεύρι
που κάνει ο βιοµήχανος και η αρτοβιοµηχανία, πόσο δίνει το
ψωµί κ.τλ.. Το κύκλωµα αλεύρι-στάρι-ψωµί είναι συγκεκριµένο.
Και τι να πούµε για το στάρι; Παραµένει απούλητο µέσα στις
αποθήκες των παραγωγών και των ενώσεων. Εδώ φέρνετε στάρι
από τρίτες χώρες, γιατί –λέει- το φέρνουν κατά 2 λεπτά πιο
φθηνό. Πόσο να το πουλήσει ο έρηµος ο σιτοπαραγωγός, όταν
πουλάει και κάτω από το κόστος παραγωγής; Γι’ αυτό και υπάρ-
χει και αυτό το τεράστιο πρόβληµα µε το ζήτηµα του αγροτικού
τοµέα.

Είµαστε λοιπόν, αντίθετοι και ζητάµε να το αποσύρετε.
Για το άρθρο 16, είναι αυτό που είπα προηγούµενα και δένε-

ται µε τα µέτρα για την προστασία του καταναλωτή. ∆εν υπάρχει
καµµία προστασία του καταναλωτή. Είναι υποκρισία και από την
πλευρά της Ευρωπαϊκής Ένωσης και όσων αποφασίζουν εκεί
και συµφωνούν, αλλά και εδώ, µέσα στην Αίθουσα, ότι η Ευρω-
παϊκή Ένωση είναι δυνατόν να ενδιαφέρεται για την προστασία
του καταναλωτή στο ζήτηµα της υγείας και των τιµών, όταν αυτή
η Ευρωπαϊκή Ένωση µε άλλους συµµάχους επί εβδοµήντα οκτώ
ολόκληρες µέρες έριχνε εµπλουτισµένο ουράνιο εδώ στη γειτο-
νιά µας και πολύ από αυτό το εµπλουτισµένο ουράνιο ήρθε και
στη χώρα µας. Γι’ αυτό και το καταψηφίζουµε και αυτό, κύριε
Πρόεδρε.

Το άρθρο 17, αφορά την τροποποίηση αποτελεσµάτων κα-
ταγγελίας εµπορικής µίσθωσης από µισθωτή και είναι θετικό.
Αλλά θα µπορούσαµε όµως να το κάνουµε ακόµα πιο θετικό, εάν
βάζαµε και άλλες παραγράφους µέσα, ότι δεν µπορεί να γίνει
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έξωση σε αυτή τη περίοδο κρίσης. Ότι δηλαδή, θα πρέπει να ενι-
σχύσουµε πολύπλευρα τους µικρούς µαγαζάτορες, τους επαγ-
γελµατίες κ.λπ..

Παρ’ όλα αυτά και αυτή η ρύθµιση που γίνεται τη βρίσκουµε
θετική και την ψηφίζουµε.

Το άρθρο 18, αφορά ένα γενικότερο ζήτηµα για το Συµβούλιο
Ναυτικής Εκπαίδευσης. Είχαµε καταψηφίσει στο σύνολο το
ν.2938/1998. Εδώ ο Γενικός Γραµµατέας του Υπουργείου γίνε-
ται ο Πρόεδρος. Προέβλεπε όµως και έναν αναπληρωτή. Και
ήταν ο Αρχηγός του Λιµενικού Σώµατος. Τώρα δεν υπάρχει. Ζη-
τήσαµε µια εξήγηση, την οποία και δεν µας δώσατε.

Για το άρθρο 19. Προέβλεπε έναν Έλληνα εκπρόσωπο της Ελ-
ληνικής Ένωσης Τραπεζών. Κοιτάξτε, εµείς είµαστε αντίθετοι,
γιατί δεν µπορεί στο ΤΕΜΠΜΕ, που είναι ένας θεσµός για να προ-
στατέψει τον Έλληνα επαγγελµατία, εκεί να έχεις τους καρχα-
ρίες που πραγµατικά τους κατασπαράζουν.

Ο ρόλος των εµπορικών τραπεζών αλλά και της Τράπεζας της
Ελλάδος είναι πολύ συγκεκριµένος. Τα συµφέροντα των µεγα-
λοµετόχων προωθούν. Για αυτούς δουλεύει όλο το διατραπεζικό
σύστηµα. Είναι διασυνδεδεµένο δηλαδή, µε τους άλλους τοµείς.
Εποµένως, δεν µπορούµε να καλλιεργήσουµε την ψευδαίσθηση
ότι αυτό το ∆ιοικητικό Συµβούλιο του ΤΕΜΠΜΕ ΑΕ µπορεί να παί-
ξει σηµαντικό ρόλο στην ενίσχυση της µικρής επιχείρησης, όταν
και εκεί για να ενισχυθεί µια επιχείρηση βάζει συγκεκριµένα στοι-
χεία. Πρέπει να έχει, µέχρι πενήντα εργαζόµενους και ένα κύκλο
εργασιών 10.000.000 ευρώ. Ξέρετε πολλές µικρές επιχειρήσεις
εκεί της γειτονιάς να κάνουν τέτοιο τζίρο και να έχουν τόσους
εργαζόµενους; Για τα ελληνικά δεδοµένα είναι µεσαία επιχεί-
ρηση προς µεγάλη. Στα δεδοµένα της Ευρωπαϊκής Ένωσης µπο-
ρεί να είναι µικρή. Γι’ αυτό, λοιπόν, λέµε ότι και από τα διάφορα
Κοινοτικά Πλαίσια Στήριξης και από τους αναπτυξιακούς νόµους
έχουν αποκλειστεί εκατοντάδες χιλιάδες µικρές επιχειρήσεις.

Όσον αφορά τώρα την προσθήκη που γίνεται στο άρθρο 20.
∆ίνεται µία παράταση µέχρι 31/7/2010 για προσκόµιση φορολο-
γικής και ασφαλιστικής ενηµερότητας, προκειµένου να µπουν σε
επαγγελµατικές οφειλές προς τα πιστωτικά ιδρύµατα. Όταν συ-
ζητούσαµε αυτό το νόµο είχαµε πει ότι θα έπρεπε να υπάρχει µία
προθεσµία, µέχρι 31/8. Γιατί δεν το κάνουµε, µέχρι 31/8, για να
µην έρθουµε ύστερα εδώ και ζητάµε άλλους δύο µήνες; Μπο-
ρείτε να το δείτε αυτό. Όταν συζητήθηκε ο συγκεκριµένος νόµος
είχαµε κάνει αυτή την πρόβλεψη, ότι δεν θα προλάβουν να τα-
κτοποιηθούν. Κάνουµε και τώρα την πρόβλεψη αυτή ότι µέχρι
31/7 δεν θα προλάβουν. Παρ’ όλα αυτά, κρίνουµε ότι είναι και
θετική αυτή η ρύθµιση.

Έρχοµαι, κύριε Πρόεδρε, στις τροπολογίες. Στην τροπολογία
που αναφέρεται στην αναβολή των εκλογών στα Επιµελητήρια και
µάλιστα υπάρχει στην αιτιολογική έκθεση και ένας ολόκληρος
σχεδιασµός ότι το συνδέει και µε τις εξελίξεις του «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ».
∆ηλαδή, τι έχει κατά νου να κάνει η Κυβέρνηση; Να ενώσει τα Επι-
µελητήρια σε περιφέρεια; Και έχουµε και πληροφορίες ότι προ-
ετοιµάζετε την ενοποίηση Βιοµηχανικών και Επαγγελµατικών Επι-
µελητηρίων. Κάτι τέτοιο είναι µέσα στους στόχους σας, αλλά
θέλουµε να µας το επιβεβαιώσετε. ∆εν µπορούµε, λοιπόν, να δώ-
σουµε παράταση σε συγκεκριµένους σχεδιασµούς που έχει η Κυ-
βέρνηση και που δεν µπορεί να βάζει έναν µικρό επαγγελµατία µε
έναν βιοµήχανο, µε έναν µεγαλέµπορο κ.λπ.. Αυτά τα συµφέρο-
ντα δεν µπορούν να εκπροσωπηθούν ενιαία, είναι εκ διαµέτρου
αντίθετα και γι’ αυτό καταψηφίζουµε αυτή την τροπολογία.

Για την τροπολογία που δεν επιτρέπει τις αυξήσεις στην πρώτη
τάξη στα νηπιαγωγεία, δηµοτικά, γυµνάσια, λύκεια ιδιωτικής εκ-
παίδευσης.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Είναι σε όλες τις τάξεις.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: ∆εν λέει σε όλες τις τάξεις.
Λέει: «Για τις λοιπές τάξεις φοίτησης τα δίδακτρα δεν µπο-

ρούν σε καµµία περίπτωση να υπερβαίνουν τα δίδακτρα των αντί-
στοιχων τάξεων του προηγούµενου σχολικού έτους».

Εδώ, όµως, εµείς θέλουµε και µία διευκρίνιση και µία δήλωση.
Αφορά όλα τα σχολεία; ∆εν µπορούν σε καµµία περίπτωση να
υπερβαίνουν, διότι µπορεί να υπάρχουν σχολεία που είχαν απέ-
ναντι σ’ ένα σχολείο κατώτερη τιµή και εκείνο να θελήσει να πάει
στην τιµή που έχει το διπλανό σχολείο. Θέλουµε, λοιπόν, µία δι-

ευκρίνιση. Βέβαια, δεν µπορούµε να δώσουµε θετική ψήφο σ’
αυτήν την τροπολογία, γιατί στη γ’ περίπτωση τι κάνετε; Την αύ-
ξηση που βάλατε στον Ειδικό Φόρο Καυσίµων έρχεστε τώρα, όχι
να την πληρώσει ο ιδιοκτήτης, αλλά να την µετακυλήσει στους
εργαζόµενους γονείς. Θα µου πείτε βέβαια εδώ ότι εκεί πηγαί-
νουν οι προύχοντες, οι κατέχοντες, θα µου πει ο κ. Πρωτόπαπας.
Αλλά εµείς έχουµε πει το εξής. Η πρόνοια, το νηπιαγωγείο, το
σχολείο θα πρέπει να είναι αποκλειστικά κάτω από τον δηµόσιο
έλεγχο. Να µην υπάρχει δηλαδή ιδιωτική επιχειρηµατικότητα σ’
αυτό το κοινωνικό αγαθό, γιατί εκεί υπάρχει και ο διαχωρισµός
της λαϊκής οικογένειας µε την µεσοαστική οικογένεια. Αν δε-
χθούµε όµως να µετακυλιστεί αυτό αργότερα, θα έρθετε και θα
µας πείτε και στους βρεφονηπιακούς σταθµούς που είναι σε δή-
µους κ.λπ., να έρθουν ύστερα οι δήµοι που µαζεύουν τα παιδιά
από τις γειτονιές να µετακυλήσουµε και εκεί την αύξηση των καυ-
σίµων. ∆εν µπορούµε να ψηφίσουµε, λοιπόν, και αυτήν την τρο-
πολογία και ζητάµε την εξήγηση για το β’, εάν ισχύει αυτό που
λέµε προηγούµενο.

Για τα φάρµακα τώρα. Είπα και εχθές ότι είναι ένας λόγος που
πρέπει και το Προεδρείο να το δει αυτό. ∆εν µπορεί, δηλαδή, για
ένα τόσο σοβαρό ζήτηµα να αναθέτουµε στην Κυβέρνηση µε ένα
προεδρικό διάταγµα που εκδίδεται από πρόταση του Υπουργείου
να καθορίζονται οι όροι πιστοποίησης των στοιχείων µε βάση τα
οποία θα προσδιορίζεται η τιµή των φαρµακευτικών προιόντων
και ο ακριβής τρόπος λειτουργίας του νέου συστήµατος υπολο-
γισµού της τιµής των φαρµακευτικών προϊόντων.

∆εν µπορεί, δηλαδή, να µην έρχεται εδώ στη Βουλή για να κα-
ταθέσει το ΚΚΕ την πρότασή του επάνω σ’ αυτό το ζωτικής ση-
µασίας για το ΚΚΕ όσον αφορά το φάρµακο, που επαναλαµβάνω
δεν είναι εµπορεύσιµο για εµάς, αλλά είναι µέσα στο κοινωνικό
αγαθό της υγείας, που πρέπει να το δεις µέσα από τον απόλυτο
έλεγχο της φαρµακοβιοµηχανίας, που πρέπει δηλαδή να υπάρ-
χει αποκλειστικά ο ενιαίος φορέας παραγωγής, διακίνησης
ακόµη και εισαγωγής των φαρµάκων.

Αφού λέτε ότι η Κυβέρνηση εξοικονοµεί από τις προσπάθειες
που κάνετε 1.000.000.000 ευρώ, εµείς σας λέµε το εξής: Σε ό,τι
εξοικονοµείται, λοιπόν, να µειωθεί η συµµετοχή του εργαζόµε-
νου που είναι το 25%. Γιατί να πληρώνει; Πληρώνει συνολικά για
την κοινωνικοασφαλιστική του κάλυψη. Εκεί µέσα περιέχεται και
η υγεία, άρα λοιπόν πρέπει να το δείτε και αυτό. Γι’ αυτό είµαστε
αντίθετοι.

Κύριε Πρόεδρε -και κλείνω µε αυτό- εχθές και σήµερα απο-
δείξαµε ότι ο κεφαλαιοκρατικός τρόπος παραγωγής και ανάπτυ-
ξης που επιφέρει καλύπτει όπως και σήµερα είπαµε τις ανάγκες
των επιχειρηµατικών οµίλων και των µεγαλοµετόχων τους. Αυτό
γίνεται, όπως τονίσαµε, µε παραδείγµατα σε βάρος των αναγκών
των συµφερόντων του εργαζόµενου λαού. Εξασφαλίζει την κερ-
δοφορία µέσα από τη µείωση και την αύξηση της εκµετάλλευ-
σης της εργατικής δύναµης. Εξάλλου αυτός είναι και ο πυρήνας
που κινεί όλο αυτό σύστηµα. Και αυτό γίνεται και µε την πολιτική
που εφάρµοσαν διαχρονικά οι κυβερνήσεις και τα άλλα κόµµατα
που ψηφίζουµε συγκεκριµένα νοµοσχέδια.

Εποµένως, για το ΚΚΕ η προώθηση των συµφερόντων του
λαού και η κάλυψη των αναγκών έχει ανάγκη από έναν άλλο
τρόπο ανάπτυξης. ∆εν είναι µοιραίο να καταστρέφονται οι πα-
ραγωγικές δυνατότητες και οι παραγωγικές δυνάµεις της χώρας.
Μπορούν να λειτουργήσουν στο πλαίσιο ενός κεντρικού σχεδια-
σµού που θα παίρνει υπ’ όψιν του τις ανάγκες της χώρας και του
λαού, θα αναπτύξει ισόρροπα όλους τους τοµείς, χωρίς να κα-
ταστρέφονται, γιατί πιστεύουµε ότι ο πλούτος που παράγει ο
λαός του ανήκει.

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε µε το εξής. Το ΚΚΕ θα κινηθεί
σε αυτή την κατεύθυνση, όπως κινείται και θα στηρίξει τους ερ-
γατικούς λαϊκούς αγώνες. ∆εν πρόκειται να τροµάξει και να κάνει
βήµα πίσω από τις διώξεις που άρχισαν να ασκούνται, όπως στον
Πρόεδρο του Εργατικού Κέντρου Λέσβου, όπως στον Πρόεδρο
των Επαγγελµατιών Λέσβου, που πήγαν να συµπαρασταθούν
στον αγώνα των ναυτεργατών. Βέβαια, δεν µπορούν να µας τρο-
µάξουν ούτε και οι διώξεις Βουλευτών, όπως µε το σύντροφο
Βουλευτή κ. Σκοπελίτη που πήγε εκεί για να τον συλλάβουν, για
να δώσει –λέει- κατάθεση γιατί ήταν µπροστά στους αγώνες. ∆εν
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µπορούν να τροµάξουν το ΚΚΕ όταν µπαίνουν βιαίως Λιµενικές
Αρχές στα γραφεία του για να συλλάβουν και το Γραµµατέα µιας
κοµµατικής οργάνωσης και τον συγκεκριµένο Βουλευτή.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Άγγελο Τζέκη.
Καλείται ο εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Κωστής Χα-

τζηδάκης να λάβει το λόγο.
Θα έχετε τη σχετική ανοχή, αλλά δεν θα έχετε τόση ανοχή όση

επιδείξαµε στον κύριο Τζέκη ο οποίος ήταν και αναλυτικός και
επιµεριστής, δηλαδή σε κάθε άρθρο είχε παρατηρήσεις, που το
εκτιµούµε και στις τροπολογίες επίσης.

Ορίστε, κύριε Χατζηδάκη.
ΚΩΝΣΤΣΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και

κύριοι συνάδελφοι, θα αποφύγω να αναφερθώ σε όλα τα άρθρα
γιατί και στη χθεσινή µου τοποθέτηση τουλάχιστον όσον αφορά
το βασικό κορµό του νοµοσχεδίου που είναι η απλοποίηση της
ίδρυσης εταιρειών έκανα επιµέρους αναφορές οι οποίες παρα-
πέµπουν σε συγκεκριµένα άρθρα.

Εν πάση περιπτώσει συνολικά και απολογιστικά το πρώτο
τµήµα του νοµοσχεδίου, για την απλούστευση, δηλαδή, της ίδρυ-
σης εταιρειών, θέλω να επαναλάβω κατ’ αρχήν ότι εµείς είµαστε
θετικοί, βλέπουµε, όµως, ότι υπάρχουν τέσσερα επιµέρους προ-
βλήµατα.

Το ένα είναι η µη τροποποίηση της εµπορικής νοµοθεσίας. Το
δεύτερο είναι ο δυϊσµός, ο οποίος υφίσταται, δηλαδή ο διαχω-
ρισµός των εταιρειών από τη µια σε οµόρρυθµες και ετερόρ-
ρυθµες και από την άλλη σε Ανώνυµες και Εταιρείες
Περιορισµένης Ευθύνης. Και ανάλογα µε το διαχωρισµό αυτό
απευθύνονται σε διαφορετικές υπηρεσίες «µιας στάσης». Αυτό
θεωρούµε ότι δηµιουργεί ένα πρόβληµα σύγχυσης και γραφει-
οκρατίας. Το τρίτο ζήτηµα είναι η ελλιπής τροποποίηση του
ν.3419. Το τέταρτο ζήτηµα είναι ο στόχος που τίθεται, το όλο σύ-
στηµα να έχει λειτουργήσει µέσα σε τρεις µήνες.

Εµείς θεωρούµε ότι αυτά τα τέσσερα ζητήµατα είναι στα µει-
ονεκτήµατα του νοµοσχεδίου. Οι τρεις πρώτες παράµετροι, δη-
λαδή, η εµπορική νοµοθεσία, η µη τροποποίησή της, ο δυϊσµός
ως προς το χειρισµό των εταιρειών και η ελλιπής τροποποίηση
του ν.3419, θα οδηγήσουν στο να µην επιτευχθεί ο στόχος του
τριµήνου από την πλευρά της Κυβέρνησης και αυτό θα κατα-
στήσει το νοµοσχέδιο αυτό, ένα νοµοσχέδιο καλό µεν ως προς
τις προθέσεις, αλλά όχι εξίσου αποτελεσµατικό ως προς την τε-
λική κατάληξη.

Εν πάση περιπτώσει για να µην σας κουράζω, θέλω να σας πω
ότι εµείς θα υπερψηφίσουµε τα άρθρα 1, 3, 4, 8, 9, 10, 11, 12, θα
δηλώσουµε «παρών» στα άρθρα 2 και 13, θα καταψηφίσουµε τα
άρθρα 5, 6, και 7, για τους λόγους τους οποίους σας εξήγησα
προηγουµένως.

Προχωρώ τώρα, κύριε Πρόεδρε, στα υπόλοιπα άρθρα, στα
οποία δεν αναφέρθηκα καθόλου εχθές για να σας πω, παίρνοντάς
τα µε τη σειρά, τα εξής : Το άρθρο 14 είναι ένα άρθρο τεχνικού
περιεχοµένου για τους ατµολέβητες και θα το υπερψηφίσουµε.
Στο άρθρο 15 έχουµε τις ρυθµίσεις για το «bake-off», το προψη-
µένο ψωµί. Εκεί ερχόσαστε να τροποποιήσετε ένα νόµο της Νέας
∆ηµοκρατίας µετά και από πίεση της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Ανε-
ξάρτητα από τις προθέσεις σας, η πρόβλεψή µας είναι πως σε µε-
ρικούς µήνες θα ξανατροποποιήσετε τη σηµερινή διάταξη, διότι
στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή έστειλε η Υπουργός ένα έγγραφο το
συζητήσαµε και στην Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου, το
Φεβρουάριο, στο οποίο υποσχόσασταν επισήµως ότι θα περιο-
ρίζατε τα τετραγωνικά για τα πρατήρια άρτου πολύ περισσότερο.
Είναι βέβαιο ότι η Ευρωπαϊκή Επιτροπή που έτσι κι αλλιώς κινείτο
σε αυτή την κατεύθυνση θα χρησιµοποιήσει αυτό το έγγραφο,
άρα οι αρτοποιοί θα πρέπει να γνωρίζουν ότι η ρύθµιση αυτή, που
οι ίδιοι θεωρούν ως την τελευταία υποχώρηση που θα µπορού-
σαν να κάνουν, σε µερικούς µήνες –κατά πάσα πιθανότητα- θα
έχει ανατραπεί.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ελπίζω πως όχι.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορεί

εσείς να ελπίζετε ή να µην ελπίζετε. Ανεξαρτήτως αυτού, εγώ -αν
θέλετε και από την πείρα µου τόσα χρόνια στις Βρυξέλλες- σας

λέω ότι η σηµερινή ρύθµιση θα είναι µια ρύθµιση µόλις µερικών
µηνών.

Από κει και µετά προχωρώ στο άρθρο 16, που µετά από αιτιο-
λογηµένη γνώµη της Ευρωπαϊκής Επιτροπής για λανθασµένη εν-
σωµάτωση της οδηγίας 1999/44 για την πώληση και εγγυήσεις
καταναλωτικών αγαθών, απαιτείται τροποποίηση των ρυθµίσεων
του Αστικού Κώδικα. ∆εν έχουµε κατ’ αρχήν αντίρρηση, αλλά νο-
µίζουµε ότι αν συνδυάσει κανείς τις ρυθµίσεις αυτές µε κάποιες
ρυθµίσεις, που επιχειρήθηκαν πριν από µερικούς µήνες από την
Κυβέρνηση σε σχέση µε τις λεγόµενες προωθητικές ενέργειες,
µπορεί το πράγµα να καταλήξει σε άλλη κατεύθυνση.

Είδαµε από την Γενική Γραµµατεία Εµπορίου να γίνεται µια
προσπάθεια ουσιαστικά να καταργηθούν οι προωθητικές ενέρ-
γειες διαφόρων εταιρειών, µε µια ρύθµιση µάλλον σοβιετικού
τύπου. Είµαστε σε ελεύθερη οικονοµία και θα πρέπει να δίνεται
η δυνατότητα στις επιχειρήσεις να απευθύνονται στους κατανα-
λωτές µε τον τρόπο τον οποίο νοµίζουν, βεβαίως µε κάποιους
κανόνες, αλλά οι κανόνες αυτοί δεν πρέπει να αναιρούν τον
τρόπο, µε τον οποίο λειτουργεί το υγιές εµπόριο. Εδώ πρέπει να
εκφράσουµε -και σας το λέµε ξεκάθαρα- τις επιφυλάξεις µας.

Για την εµπορική µίσθωση στο άρθρο 17, δεν έχουµε αντίρ-
ρηση για λόγους που εξηγήθηκαν από τους συναδέλφους, που
µίλησαν πριν από µένα. ∆εν έχουµε αντίρρηση και για το Συµ-
βούλιο Ναυτικής Εκπαίδευσης στο άρθρο 18. Όµως, δεν αντέχω
να µην επισηµάνω ότι η µεταρρύθµιση αυτή είναι αποτέλεσµα
του τραγέλαφου, ο οποίος ισχύει σήµερα γύρω από το τέως
Υπουργείο Ναυτιλίας, το οποίο κατέληξε, κατά ένα πολύ µεγάλο
µέρος, να είναι θέµα αρµοδιότητας του Υπουργείου ∆ηµοσίας
Τάξεως. Είναι παγκόσµια πρωτοτυπία, αλλά ελπίζω κάποια
στιγµή να βρείτε τον τρόπο να το αντιµετωπίσετε µε µια άλλη
οπτική.

Στο άρθρο 19, σε σχέση µε το ΤΕΜΠΜΕ, σηµειώσαµε και στην
επιτροπή ότι είναι λάθος να αντικαθίσταται ο εκπρόσωπος της
Τράπεζας της Ελλάδας στο διοικητικό συµβούλιο από τον εκ-
πρόσωπο των εµπορικών τραπεζών. Το ΤΕΜΠΜΕ συναλλάσσεται
µε τις εµπορικές τράπεζες, αλλά δεν είναι το ίδιο πράγµα, η ίδια
οντότητα µε τις εµπορικές τράπεζες, για να συµµετέχουν µέσα
στο ταµείο. Σας το λέει ένας άνθρωπος, που υπερασπίζεται τις
αρχές της ελεύθερης αγοράς και της ελεύθερης οικονοµίας.
Υπάρχει µια σύγχυση ανεπίτρεπτη για µας. Έπρεπε να παραµεί-
νει η ρύθµιση για εκπροσώπηση της εποπτικής αρχής της Τρά-
πεζας της Ελλάδος στο ∆ιοικητικό Συµβούλιο του ΤΕΜΠΜΕ. Γι’
αυτό, το συγκεκριµένο άρθρο θα το καταψηφίσουµε.

Προχωρώ, κύριε Πρόεδρε, στις τροπολογίες. Σε σχέση µε τα
δίδακτρα των ιδιωτικών εκπαιδευτηρίων προβλέπεται πάγωµα
για την επόµενη χρονιά και είναι κατανοητή η προσπάθεια αντι-
µετώπισης των πληθωριστικών πιέσεων. Τώρα περισσότερο
παρά ποτέ, πρέπει όλοι να δείξουµε αλληλεγγύη στις δυσκολίες,
τις οποίες αντιµετωπίζουµε και να συµβάλουµε, από όποια
πλευρά και εάν είναι ο καθένας από µας, στη συγκράτηση των
τιµών. Η ίδια η αγορά πρέπει να δείξει το απαιτούµενο αίσθηµα
ευθύνης.

Για την παράταση της θητείας των επιµελητηρίων θέλουµε να
τονίσουµε ακόµα µια φορά ότι το κύριο ζήτηµα µε τις εκλογές
των επιµελητηρίων δεν είναι η ακριβής ηµεροµηνία διεξαγωγής
τους. Εντάξει, µπορείτε να δώσετε µια παράταση. Το κυρίαρχο
ζήτηµα, κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι εάν
θα έχουµε έναν «Καλλικράτη» στα επιµελητήρια. Και εδώ ανε-
ξάρτητα από το πώς τοποθετείται κανείς απέναντι σε µια τέτοια
πολιτική, δεν µπορεί η Κυβέρνηση να έχει µια αινιγµατική προ-
σέγγιση στο συγκεκριµένο ζήτηµα.

Η Υπουργός στην επιτροπή µάς είπε: «Μπορεί να προχωρή-
σουµε µπορεί και να µην προχωρήσουµε». Είναι ένα µείζον ζή-
τηµα. Οι εκλογές πλησιάζουν και δικαιούται η επιχειρηµατική
κοινότητα της Ελλάδος να ξέρει ποια είναι η πρόθεση της Κυ-
βέρνησης. ∆εν είναι το πιο µεγάλο θέµα της πολιτικής ζωής του
τόπου, αλλά είναι ένα ζήτηµα σοβαρό για τα επιµελητήρια και τις
µικροµεσαίες επιχειρήσεις. Πρέπει να το δείτε και να αποσαφη-
νίσετε τις προθέσεις σας.

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, µε το βασικό θέµα -αν θέλετε- της
σηµερινής µου τοποθέτησης, που αφορά την τροπολογία για τα
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φάρµακα.
Κύριε Υπουργέ, δεν είστε καθ ύλην αρµόδιος, αλλά θέλω την

προσοχή σας και να µεταφέρετε στην Υπουργό τις απόψεις µας.
Η τροπολογία αυτή είναι µείζον θέµα, πολύ µεγαλύτερο απ’ ό,τι
φαίνεται στην πρώτη της ανάγνωση. Επειδή θα σας κάνουµε κρι-
τική, ξέρω ότι θα απαντήσετε «Τι έκανε η Νέα ∆ηµοκρατία τόσα
χρόνια; Γιατί αυξήθηκε η φαρµακευτική δαπάνη;» κ.λπ.. Για να
το ξεκαθαρίσουµε, λοιπόν, από την αρχή, σας λέω ξεκάθαρα ότι
µπορώ να δεχτώ ένα τµήµα αυτής της κριτικής. ∆εν ισχυρίζοµαι
ότι ήµασταν αλάθητοι, αλλά τώρα είναι κρίσιµες οι στιγµές για
την οικονοµία. Πρέπει στο ζήτηµα των δαπανών υγείας και ιδιαί-
τερα για το φάρµακο που είναι 6.000.000.000 ευρώ το χρόνο για
το κράτος και τα ασφαλιστικά ταµεία, να είµαστε αποτελεσµατι-
κοί, αυστηροί, συγκεκριµένοι και να λειτουργούµε µε διαφάνεια.

Από το Νοέµβριο όταν είχαν έρθει οι τρεις Υπουργοί εδώ, η κ.
Ξενογιαννακοπούλου, ο κ. Λοβέρδος και η κ. Κατσέλη, από την
πλευρά µου τότε και είναι καταγεγραµµένο στα Πρακτικά της
Βουλής τους είχα επισηµάνει τέσσερα πράγµατα, ότι προς τέσ-
σερεις κατευθύνσεις πρέπει να κινηθούν. Το ένα είναι η ηλε-
κτρονική συνταγογράφηση µε barcode, και τα λοιπά. Το δεύτερο
είναι όπως είχε κάνει η Ιταλία µια οριζόντια µείωση της τιµής του
φαρµάκου. Η Ιταλία είχε κάνει 7%, εγώ τότε είχα προτείνει 10%,
για όλα τα φάρµακα πάνω από πέντε ευρώ. Το τρίτο, να ξεκι-
νούσε από τότε η διαδικασία της ανακοστολόγησης όλων των
φαρµάκων, ώστε να καταλλήξουµε ενδεχοµένως και σε µεγαλύ-
τερες µειώσεις στη συνέχεια και, εν πάσει περιπτώση, σε µειώ-
σεις που θα µας έδειχνε µια συγκεκριµένη έρευνα. Και το
τέταρτο, λόγω της πιέσεως που υπάρχει στα ασφαλιστικά τα-
µεία, να δώσουµε µια προτεραιότητα, µια έµφαση, κίνητρα στα
γενόσηµα φάρµακα, στα generics, που είναι φάρµακα που πα-
ράγονται από την ελληνική βιοµηχανία και είναι φθηνότερα.

Αυτά τα τέσσερα πράγµατα είχαµε πει τότε εµείς. Να δούµε τι
κάνατε! ∆εν φέρατε µια συνολική ρύθµιση για το φάρµακο, παρ’
ότι πέρασαν πάρα πολλοί µήνες και είναι ένα ζήτηµα εξαιρετικά
σηµαντικό. Φέρατε µια ρύθµιση για τη λίστα του φαρµάκου, εί-
χατε µια εµµονή ως προς αυτό, παρ’ ότι σας δείξαµε ότι αν εξαι-
ρέσεις την πρώτη εφαρµογής τη λίστας το 1998, στη συνέχεια
δεν υπήρξε καµµιά συγκράτηση της φαρµακευτικής δαπάνης
από τη λίστα. Τι έχει γίνει ως προς τη λίστα, θα µας πείτε στη συ-
νέχεια, αγνοείται η τύχη της προς το παρόν. Και τα αποτελέ-
σµατα της, ακόµα περισσότερο.

∆εύτερον, είπατε ότι θα προχωρήσετε µε το barcode και την
ηλεκτρονική συνταγογράφηση. Έχουν περάσει πολλοί µήνες,
δεν ξέρω τι έχει κάνει το Υπουργείο Υγείας και το Υπουργείο Οι-
κονοµικών, µάλλον, µε συναρµοδιότητα, ως προς το συγκεκρι-
µένο ζήτηµα.

Τρίτον, απορρίψατε τότε την ιδέα για οριζόντια µείωση 10%
γιατί τη θεωρήσατε µικρή και είπατε ότι : «Όχι, εµείς έχουµε ηλε-
κτρονικό παρατηρητήριο τιµών. Θα προχωρήσουµε σε ανακο-
στολόγηση και θα κάνουµε πιο σηµαντικές µειώσεις».

Φέρατε µια τροπολογία που πέρασε πολύ πρόσφατα στη
Βουλή, αρχές Απριλίου στο φορολογικό νοµοσχέδιο, αν δεν κάνω
λάθος.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Τέλη Μαρτίου στο ΕΣΠΑ.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: Τέλη Μαρτιου στο ΕΣΠΑ, µε

την οποία τροπολογία προβλέπατε ότι θα γίνει ανακοστολόγηση,
της οποίας µάλιστα τα αποτελέσµατα, θα ήταν άµεσα. Εγώ,
ήξερα γιατί κάθισα µερικούς µήνες στο Υπουργείο Ανάπτυξης,
ότι οι µηχανισµοί της Γενικής Γραµµατείας Εµπορίου, όπως λει-
τουργούσαν και λειτουργούν, δεν µπορούν µέσα σε µερικούς
µήνες να οδηγήσουν στα αποτελέσµατα που θέλετε. Το είχα επι-
σηµάνει από τότε, «εις ώτα µη ακουόντων», διότι εσείς γνωρίζετε
τα πάντα. ∆εν λέω ότι τα ξερω εγώ, αλλά, εν πάσει περιπτώση,
καλό θα είναι να κάνουµε µια ειλικρινή συζήτηση στο συγκεκρι-
µένο ζήτηµα. «Πριν αλέκτορα φωνήσαι, τρις…», πριν περάσουν
µερικές µέρες µόλις, η διάταξη αυτή για την ανακοστολόγηση
πήγε περίπατο αναγκαστικά και προβλέπεται ότι θα δούµε τα
αποτελέσµατα της από το Σεπτέµβριο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Φέρνετε την ιδέα της οριζόντιας µείωσης, την οποια είχαµε

υποστηρίξει και εµείς. Αλλά, πώς τη φέρνετε, τώρα; Εδώ είναι το
πιο µεγάλο θέµα. ∆ιότι µέχρι τώρα έδειξα ότι δεν υπάρχει µια συ-
νεκτική πολιτική, υπάρχει ένα «ράβε-ξήλωνε», µια ερασιτεχνική
προσέγγιση από την πλευρά της Κυβέρνησης. Πώς τη φέρνετε
τη ρύθµιιση; Παρακαλώ, τους συναδέλφους της Πλειοψηφίας για
την προσοχή τους, γιατί ξέρω τις καλές προθέσεις.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Την έχετε!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: Λέει: «Μέχρι την έναρξη

εφαρµογής του νέου συστήµατος υπολογισµού τιµής των φαρ-
µευτικών προϊόντων και έως την 31η Αυγούστου 2010, µε αγο-
ρανοµικές διατάξεις επιτρέπεται να µειώνονται σε ποσοστό έως
και 30%, οι τιµές των φαρµακευτικών προϊόντων.» Σε αυτήν τη
λέξη το «έως», υπάρχει και το πρόβληµα. Εδώ, τα χρήµατα είναι
πάρα πολλά. Προσέξτε, κύριοι συνάδελφοι, δεν θέλω να δηµα-
γωγήσω. ∆εν αµφισβητώ καθόλου την προσωπική ακεραιότητα
της κυρίας Υπουργού, αλλά δεν µπορεί να µιλάµε για οριζόντια
ρύθµιση και να προβλέπουµε µια τέτοια ρύθµιση: «έως και 30%».
∆ηλαδή, ένα φάρµακο θα µειωθεί 30%, ένα φάρµακο θα µειωθεί
20%, ένα φάρµακο θα µειωθεί 5%, ένα φάρµακο θα µειωθεί 7%.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κύριε Χατζηδάκη, είναι δεδοµένο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: Το ζήτηµα είναι ποιοι κανό-

νες εγγυούνται τη διαφάνεια σε αυτήν την προσέγγιση. Σε µια
εποχή που όλοι, υποπτεύονται όλους! Κακώς, κάκιστα. Αλλά,
σκεφθείτε µε το µεγεθος των δαπανών και µε την ένταση που
υπάρχει και στον πολιτικό βίο αυτή την ώρα και µε τη µάχη συµ-
φερόντων που ζούµε, ποιες συνέπειες και ποια ερωτηµατικά µπο-
ρούν να δηµιουργηθούν.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Έχει εκδοθεί η αγορανοµική διά-
ταξη.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: Από τη µια πλευρά, λοιπόν,
υπάρχει µια ερασιτεχνική προσέγγιση, από την άλλη ερχόσαστε
εκ των υστέρων µε νόµο να καλύψετε µια αγορανοµική διάταξη
που, ήδη, έχει εκδοθεί από τις αρχές Απριλίου -δεν θυµάµαι πότε,
τέλος πάντων από τις 30 Απριλιου- µε έναν τρόπο που γεννά του-
λάχιστον πολύ σοβαρά ερωτηµατικά.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Εµείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτή την τροπολογία όχι
µόνο δεν µπορούµε να την ψηφίσουµε αλλά την καταγγέλλουµε
κι όλας. Σας λέµε: «∆είτε την πολιτική σας στο φάρµακο από την
αρχή». ∆εν ισχυρίζοµαι ότι η δική µας πολιτική για το φάρµακο,
ήταν πάντοτε σωστή. Όχι. Αλλά η δική σας έχει ακόµα, µεγαλύ-
τερα προβλήµατα. Και γι’ αυτόν το λόγο, δεν έχετε µέχρι τώρα
και αποτελέσµατα. Αντί να συγκρατήσετε τη φαρµακευτική δα-
πάνη, το πρώτο τετράµηνο αυξήθηκε ακόµα περισσότερο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Έχετε καιρό να το δείτε. Είναι καλόπιστες οι παρατηρήσεις
µας, παρακαλούµε να τις λάβετε υπ’ όψιν.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Και µας είχατε «απει-
λήσει» ότι θα είσαστε σύντοµος! Σας ευχαριστούµε, διότι οι πα-
ρατηρήσεις σας ήταν εύστοχες!

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: Το φάρµακο µε ξεπέρασε!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής των
Ελλήνων, σαράντα τέσσερις µαθητές και µαθήτριες και δύο εκ-
παιδευτικοί τους, από το 1ο ∆ηµοτικό Σχολείο Αργυρούπολης
Αττικής.

Η Βουλή τους καλωσορίζει και τους εύχεται καλή πρόοδο.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο ειδικός αγορητής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ.
Παύλος Μαρκάκης έχει το λόγο.

Ορίστε, κύριε Μαρκάκη, έχετε το λόγο.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε, και

µε χωρίς απειλές για το χρόνο.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εντός εισαγωγικών το
είπα τότε.

ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υφυπουργέ, το
είπαµε στην επιτροπή, το λέµε και στην Ολοµέλεια ότι είµαστε
θετικοί στο νοµοσχέδιο γιατί θέλουµε να στηρίξουµε την ανά-
πτυξη και την επιχειρηµατικότητα σε αυτήν τη χώρα.

Εξάλλου ο Υπουργός πρέπει να παραδεχθούµε ότι έδειξε θε-
τική ανταπόκριση σε παρατηρήσεις δικές µας αλλά και των φο-
ρέων που ήρθαν στην επιτροπή και ενσωµάτωσε τις αλλαγές που
είναι προς τη θετική κατεύθυνση για τη βελτίωση του νοµοσχε-
δίου.

Για εµάς, οι πιο σηµαντικές από αυτές είναι ότι εξαίρεσε από
την κοινή υπουργική απόφαση τις προϋποθέσεις και τις διαδικα-
σίες που πρέπει να τηρήσουν για να λάβουν τα ΚΕΠ την πιστο-
ποιηση υπηρεσιών µιας στάσης και έτσι θα προχωρήσει πιο
γρήγορα τη λειτουργία του ΓΕΜΗ. Επανέφερε τη λειτουργία του
Εποπτικού Συµβούλου στο άρθρο 13, παράγραφος 2 για το Γε-
νικό Μητρώο. Τρίτον, βελτίωσε τους όρους και τα αποτελέσµατα
για την καταγγελία εµπορικής µίσθωσης από µισθωτή στο άρθρο
17.

Εποµένως περιµένουµε τώρα από το Υπουργείο να φέρει γρή-
γορα νοµοσχέδια που θα αντιµετωπίσουν πιο ουσιαστικά ζητή-
µατα, όπως είναι η τροποποίηση των βασικών εµπορικών νόµων:
του 2190/20 για τις ανώνυµες εταιρείες, και του 3190/55 για τις
εταιρείες περιορισµένης ευθύνης και να τα εναρµονίσει µε το
παρόν νοµοσχέδιο.

Επίσης, περιµένουµε να έρθει το νοµοσχέδιο για την αδειοδό-
τηση, για τη λύση ή και πτώχευση των εταιρειών. Γιατί πέρα από
την ίδρυση µιας εταιρείας, το πιο σηµαντικό είναι να µπορούµε
να παρακολουθούµε την τύχη της και τι δυσκολίες αντιµετωπίζει
κατά τη διάρκεια της λειτουργίας της και η εταιρεία αλλά, κυ-
ρίως οι επενδυτές. Αλλά ακόµα πρέπει να παρακολουθούµε και
εκείνους τους επενδυτές που δεν είναι συνεπείς στις υποχρεώ-
σεις τους, γιατί και αυτοί δηµιουργούν πάλι περισσότερα προ-
βλήµατα στην αγορά.

Παραµένει όµως, κύριε Υπουργέ, η γνώµη µας ότι στο νοµο-
σχέδιο δεν έχουµε µείωση του κόστους που διαφηµίζει η Κυ-
βέρνηση, λέγοντας µάλιστα ότι φτάνει αυτή η µείωση του
κόστους στο 72%.

Αυτό το ποσοστό είναι για δηµιουργία εντυπώσεων. Αυτό θα
γινόταν µόνο αν η αµοιβή του δικηγόρου, τον οποίο τον διατη-
ρείτε υποχρεωτικά για τις ΕΠΕ και για τις ανώνυµες εταιρείες και
για κεφάλαιο πάνω από 100.000 ευρώ, δεν υπήρχε. Τώρα, όµως,
υπάρχει. Θα συνέβαινε εάν δεν είχαµε την αµοιβή του συµβο-
λαιογράφου, που θα είχε απαλειφθεί ενδεχοµένως αν οι ανώνυ-
µες εταιρίες και οι ΕΠΕ δηµιουργούνταν µέσα στα επιµελητήρια
και αφού έχουν καθιερωθεί και τα πρωτοτυποιηµένα καταστα-
τικά.

Επίσης, στο άρθρο 13 παράγραφος 10 παραµένει το τέλος δη-
µοσίευσης στο τεύχος των ανωνύµων εταιρειών και των εται-
ρειών περιορισµένης ευθύνης και γενικού εµπορίου και γενικού
εµπορικού µητρώου. Εποµένως, δεν µπορούµε να πούµε ότι
έχουµε µείωση του κόστους εκτός από την απάλειψη µει τη δη-
µοσίευση στο ΦΕΚ. Και σε αυτό µάλιστα έχετε ένα έλλειµµα,
διότι υποσχεθήκατε να αντικαταστήσατε αυτό το επίδοµα,
πράγµα το οποίο δεν το κάνατε ούτε πρόκειται να το κάνει κά-
ποιος αρµόδιος Υπουργός.

Θα αναφερθώ αναλυτικά στα άρθρα. Όσον αφορά το άρθρο 2
ψηφίζουµε «παρών» για την επιφύλαξη που έχουµε αν έπρεπε να
έχουµε χωριστά τους συµβολαιογράφους για τις ανώνυµες εται-
ρείες και τις ΕΠΕ ή θα έπρεπε να υπάρχουν µέσα στα ΚΕΠ και τα
επιµελητήρια. Επίσης ψηφίζουµε «παρών» στο άρθρο 3, γιατί το
κόστος σύστασης εταιρειών, όπως ανέφερα και προηγουµένως,
δεν είναι µόνο αυτό που προσδιορίζεται από το άρθρο.

Στο άρθρο 9 ψηφίζουµε «όχι», καθ’ όσον έχουµε υποστηρίξει
για την προαιρετική παράσταση των δικηγόρων στις ανώνυµες
εταιρείες και στις ΕΠΕ. Σήµερα, που έχουµε ελεύθερη οικονο-
µία, δεν είναι δυνατόν να έχουµε αναγκαστικές παραστάσεις
οποιασδήποτε επαγγελµατικής τάξης. Γιατί ο επενδυτής, αυτός
που θα κάνει µια εταιρία, ξέρει αν και πότε θα χρειαστεί τη συν-
δροµή του δικηγόρου και πότε όχι. ∆εν µπορούµε να την επιβά-

λουµε υποχρεωτικά µέσα στο νοµοσχέδιο.
Όσον αφορά το άρθρο 15 σχετικά µε τα προϊόντα αρτοποιίας

δεν το ψηφίζουµε, ψηφίζουµε «όχι», γιατί αναγνωρίζουµε και θέ-
λουµε να τονίσουµε την αντίθεσή µας στην τάση για επικράτηση
κατεψυγµένων ή όπως λέµε προτηγανισµένων προϊόντων δια-
τροφής, µέχρι να φτάσουµε στο σηµείο τα προϊόντα αυτά της
αρτοποιίας να υποχρεωθούν να αναγράφουν, πρώτον, την ηµε-
ροµηνία, τη χρονολογία παρασκευής της κατεψυγµένης ζύµης -
δηλαδή πότε κατασκευάστηκε- και τη χώρα προέλευσης της
ζύµης για να ξέρει ο καταναλωτής τι τρώει.

Εδώ µπαίνει ακόµη και µια διάσταση, κύριε Υπουργέ, που την
έβαλε ο συνάδελφός µας κ. Πολατίδης. Ποια είναι η ενέργεια
που σπαταλάµε για την κατάψυξη της ζύµης, για τη διατήρηση
της ζύµης σε χαµηλές θερµοκρασίες, για την απόψυξη της
ζύµης, για να φτάσει σε θερµοκρασία να ψηθεί; Μήπως αυτή η
σπατάλη της ενέργειας πρέπει να γίνει αντικείµενο µέτρησης από
το Υπουργείο Περιβάλλοντος και Κλιµατικής Αλλαγής και να προ-
χωρήσει σε απαγόρευση ακόµη της χρήσης µέσα στα πλαίσια
του εθνικού στόχου, που έχουµε βάλει για µείωση και εξοικονό-
µηση της ενέργειας; Πρέπει να το δείτε. Είναι ένα σηµαντικό
θέµα, πέρα της ποιότητας των προϊόντων που τρώµε.

Τέλος, ψηφίζουµε «παρών» στο άρθρο 19 γιατί δεν δόθηκαν
εξηγήσεις, για το ότι δεν συµµετέχει στο διοικητικό συµβούλιο
του ΤΕΜΠΜΕ εκπρόσωπος της Τράπεζας της Ελλάδας, που κα-
τέχει εποπτικό ρόλο και τοποθετήθηκε εκπρόσωπος της Ελληνι-
κής Ένωσης Τραπεζών, που είναι εµπλεκόµενος αφού οι τράπε-
ζες αυτές δίνουν δάνεια στο ταµείο.

Και εδώ πρέπει να κάνουµε δυο σχόλια. Το πρώτο σχόλιο ότι
είναι δύο προγράµµατα του ταµείου του ΤΕΜΠΜΕ, που βγήκαν
τελευταία στην επιφάνεια για την πληρωµή των ασφαλιστικών ει-
σφορών και των πρώτων υλών, έχουν τόσο δυσβάσταχτους
όρους που είναι αδύνατον να τα χρησιµοποιήσουν οι επαγγελ-
µατίες. Αυτοί, δηλαδή, που χρωστάνε στην εφορία και στα ασφα-
λιστικά ταµεία, θα πάνε να δανειστούν από το Ταµείο Εγγυοδο-
σίας µε επιτόκιο 8%, όταν οι άλλες τράπεζες το δίνουν µε πολύ
µικρότερο;

∆εύτερον, είχαµε κάνει µια πρόταση στην Υπουργό για το ΤΕ-
ΜΠΜΕ, να αναστείλει δύο δόσεις των δανείων τώρα, τις οποίες
έχουν πάρει µέχρι σήµερα οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις, κάτι το
οποίο κάνουν µόνες τους οι άλλες τράπεζες, δηλαδή όταν ο
άλλος βρίσκεται σε αδυναµία να πληρώσει, να πληρώσει τους
τόκους ενδεχοµένως, αλλά οι δυο δόσεις να µπορούν να ανα-
σταλούν για ένα χρόνο, γιατί είναι εξαµηνιαίες οι δόσεις. ∆εν εί-
παµε να του χαρίσουµε τα δάνεια. ∆εν είπαµε να του κάνουµε
άλλη διευκόλυνση. Μια αναστολή των δόσεων, όµως, αυτές τις
χρονιές που είναι δύσκολες για τους επιχειρηµατίες, νοµίζω ότι
είναι εύκολο να πραγµατοποιηθεί.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, ζητώ την ανοχή σας, σύµφωνα και µε τους άλ-
λους οµιλητές.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Προχωρήστε µε την
άνεσή σας.

ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Αναφορικά µε τις τροπολογίες, θέλω
να πω για τα δίδακτρα στα ιδιωτικά σχολεία, για τη σταθερότητα,
ότι είµαστε σύµφωνοι. Το είπα και στην πρωτολογία µου. Είναι
µια εποχή, που είναι δύσκολη για όλους τους πολίτες της χώρας.
Νοµίζω ότι όλοι πρέπει να βοηθήσουµε σε αυτήν την κατάσταση
και το ίδιο να κάνουν και αυτοί που έχουν επιχειρήσεις, όπως
είναι τα σχολεία.

Όσον αφορά τις διατάξεις των επιµελητηρίων για την ανα-
στολή θέλω να πω ότι συµφωνούµε µε την αναστολή. Πρέπει,
όµως, να επισηµάνουµε ότι είναι από τώρα καιρός για να δούµε
αν τα επιµελητήρια θα εφαρµόσουν ένα σχέδιο «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ»
ή όχι. Αυτό είναι κάτι, όµως, το οποίο εµάς, εκ πρώτης όψεως, δεν
µας βρίσκει σύµφωνους, εκτός αν τα επιµελητήρια το θέλουν.

Από τη µια στιγµή ζητάµε από το νοµοσχέδιο να έχουµε επι-
µελητήρια και παραρτήµατα σε όλη την Ελλάδα, για να µπορούν
να εξυπηρετήσουν τις επιχειρήσεις και από την άλλη πλευρά θέ-
λουµε να τα συρρικνώσουµε στις µεγάλες περιφέρειες. Νοµίζω
ότι είναι µια αντίφαση, η οποία πρέπει άµεσα να διευκρινιστεί,
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φυσικά µε τη σύµφωνη γνώµη των ενδιαφεροµένων. Με την πα-
ράταση πάντως συµφωνούµε.

Θα αναφερθώ πάλι στην τροπολογία για τα φάρµακα. Το είπα
και χθες, δεν πήρα απάντηση από την Υπουργό. Θα επισηµάνω
ότι εκεί –το είπα και χθες- τα κάνατε µούσκεµα. Στο τέλος Απρι-
λίου, στο τέλος πρώτου τετραµήνου του 2010 βλέπουµε ότι η
φαρµακευτική δαπάνη εξακολουθεί να είναι µεγάλη, ενώ είχε
εντοπιστεί από πέρυσι το Νοέµβριο µετά την εκλογή σας και
µετά την αποτυχηµένη πολιτική της Νέας ∆ηµοκρατίας ότι ήδη
ήταν υπερβολικά µεγάλη και ήταν ο πρώτος στόχος -και όχι
µόνο- η µείωση της φαρµακευτικής δαπάνης.

∆εύτερη παρατήρηση. Φέρατε το Πάσχα επειγόντως µέσα στο
ΕΣΠΑ να ψηφίσουµε και ψηφίσαµε το άρθρο 14 του ν. 3840,
ώστε να καθορίσουµε τις τιµές των φαρµάκων στο µέσο όρο των
φθηνότερων τιµών των χωρών της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Αυτή
τη διάταξη είτε την ψηφίζαµε είτε δεν την ψηφίζαµε, το ίδιο
πράγµα είναι.

Σήµερα έχουµε φτάσει σε αδιέξοδο. Είχε υποσχεθεί η Υπουρ-
γός ότι ο µηχανισµός του παρατηρητηρίου θα έδινε τις τιµές των
φαρµάκων σε τρεις µέρες, λέγανε ότι κάθε µέρα θα έβγαζαν τις
τιµές από χίλια φάρµακα. Έπεσαν πολύ έξω στους υπολογι-
σµούς τους. Αναγκάζεται, όµως και φέρνει µια αγορανοµική διά-
ταξη όπου µειώνει οριζοντίως τις τιµές των φαρµάκων αδίκως.
Και δεν το λέω το «αδίκως», διότι θέλω να δικαιολογήσω τις τιµές
των φαρµακευτικών εταιρειών.

Αλλά όταν κάνεις µια οριζόντια µείωση 20%, µπορεί να αδικείς
ένα φάρµακο το οποίο είναι φθηνό και αποσύρεται από την
αγορά λόγω της µεγάλης µείωσης ή µπορεί να ευνοείς άλλο
φάρµακο το οποίο έχει υψηλή τιµή και αν πήγαινε µε το µέσο όρο
της τιµής της ζώνης της Ευρωπαϊκής Ένωσης, να έπρεπε να
πέσει και 60%. Αν είναι τέτοια περίπτωση, εµµέσως δεν κατηγο-
ρείστε ότι ευνοείτε αυτή την υψηλή τιµή του φαρµάκου, διατη-
ρώντας την µέχρι να γίνει η εφαρµογή του νόµου;

Επιπλέον, µε αυτή την παρανοµία που κάνετε, δικαιώνετε τις
φαρµακευτικές εταιρείες, που προσέφυγαν στο Συµβούλιο της
Επικρατείας και θα το κερδίσουν φυσικά αφού δεν εφαρµόζετε
το νόµο και έρχεστε εσπευσµένα να νοµιµοποιήσετε την προη-
γούµενη παρανοµία σας µε την αγορανοµική διάταξη, βάζοντας
αυτήν την τροποποίηση σε αυτόν το νόµο. Και φυσικά θα το τα-
κτοποιήσετε το θέµα.

Αλλά, το θέµα δεν τακτοποιείται έτσι, διότι ήδη έχουν δηµι-
ουργηθεί οι παρενέργειες στην αγορά του φαρµάκου. Και οι πα-
ρενέργειες είναι ότι δεν υπάρχουν φάρµακα στην αγορά και ότι
δύο εταιρείες έχουν αποσύρει τα προϊόντα τους από την Ελλάδα
και µάλιστα σε βασικά φάρµακα, όπως είναι οι ινσουλίνες και τα
αντισηπτικά.

Υπάρχει για πρώτη φορά το εξής φαινόµενο: Εκεί που οι ασπι-
ρίνες πωλούνταν και στα περίπτερα, να µην υπάρχουν ούτε στα
φαρµακεία και τα φαρµακεία να µην µπορούν να τροφοδοτηθούν
από φάρµακα. Και έχουµε πάλι την ταλαιπωρία των ασφαλισµέ-
νων στο δηµόσιο, όπου οι φαρµακοποιοί έχουν καταγγείλει τις
συµβάσεις και αναγκάζονται τώρα οι υπάλληλοι του δηµοσίου να
πληρώνουν τα φάρµακά τους και να περιµένουν να τα πάρουν
από το ασφαλιστικό τους ταµείο, που δεν θα τα πάρουν ποτέ.
∆ιότι αν είχε λεφτά το ασφαλιστικό ταµείο, θα τα πλήρωνε κατ’
ευθείαν στους φαρµακοποιούς, που τους χρωστάτε επτά µήνες.

Όµως, από τις συζητήσεις που κάνετε και µε τους φαρµακο-
βιοµηχάνους και µε τους φαρµακοποιούς, εκτός από το ότι τα
θύµατα γενικά είναι τελικά οι πολίτες που δεν βρίσκουν τα φάρ-
µακά τους, δηµιουργείτε και δεύτερα θύµατα στις µικροµεσαίες
επιχειρήσεις που είναι οι φαρµακοποιοί. Αντί να πάρετε την έκ-
πτωση του 3% και 4% που οφείλουν τόσα χρόνια οι φαρµακευτι-
κές εταιρείες και έχουν προσφύγει στο Συµβούλιο της
Επικρατείας και δεν µπορείτε να εισπράξετε 400.000.000 ευρώ,
πάτε να επιβάλετε αυτό το ποσοστό έκπτωσης στους φαρµακο-
ποιούς, στους οποίους ήδη χρωστάτε.

Πιστεύω, λοιπόν, ότι στο θέµα του φαρµάκου περιµένουµε
εξηγήσεις και φυσικά, όχι µόνο δεν ψηφίζουµε την τροπολογία
αλλά καταγγέλλουµε και την τακτική σας.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Μαρκάκη.
Καλείται η ειδική αγορήτρια του ΣΥΡΙΖΑ κ. Ευαγγελία Αµµα-

νατίδου-Πασχαλίδου να λάβει το λόγο.
Ορίστε, κυρία Αµµανατίδου-Πασχαλίδου, έχετε το λόγο.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Χθες κάναµε την κριτική µας στο σχέδιο νόµου. Κάναµε κρι-

τική για την οικονοµική κρίση. Αναφερθήκαµε στις µικροµεσαίες
επιχειρήσεις, οι οποίες βάλλονται από την κρίση και βεβαίως, δεν
στηρίζονται.

Έχουµε ένα σχέδιο νόµου, µε το οποίο θεωρείτε ότι ιδρύονται
µε πολύ µεγάλη ευκολία σε µία ηµέρα εταιρείες ΟΕ, ΕΕ, ΑΕ και
ΕΠΕ. Και βάλατε –και είναι θετικό αυτό- και τα φυσικά πρόσωπα
που µπορούν να ιδρύουν ατοµικές επιχειρήσεις σε µία ηµέρα.
Τις ενστάσεις µας εµείς τις έχουµε πει. Ενώ µεν φαίνεται θετικό
και απαλλάσσει ένα µεγάλο κοµµάτι της γραφειοκρατίας, δυ-
στυχώς, υπάρχουν προβλήµατα που δεν θεωρούµε ότι µπορούν
να ξεπεραστούν τόσο εύκολα, όσο εσείς τα λέτε. Βέβαια, τα πα-
ραπέµπετε αυτά σε κοινές υπουργικές αποφάσεις, χωρίς να τα
έχουµε ως άρθρα του νόµου για να µπορούµε και εµείς να πούµε
την άποψή µας, αν όντως τελικά όλα αυτά τα προβλήµατα που
παραπέµπονται σε ΚΥΑ για να λυθούν, ότι θα λυθούν και σε µία
µέρα θα µπορεί να ιδρύεται µία εταιρεία.

∆υστυχώς, µε την οικονοµική κατάσταση οι µικροµεσαίες επι-
χειρήσεις δεν πρόκειται να ιδρύονται. Θα έρχονται –γιατί δίνεται
η δυνατότητα- ξένοι επενδυτές, όπως δίνεται και η δυνατότητα
στις συνεταιριστικές οργανώσεις σε µία ηµέρα να συστήνουν
εταιρείες.

Θέλω να αναφερθώ λίγο στις συνεταιριστικές οργανώσεις, οι
οποίες εδώ και µία εικοσαετία τουλάχιστον, αυτές που υπάρ-
χουν, είναι χρόνιοι ασθενείς ενός άρρωστου συστήµατος. Και
φαίνονται αυτά. Και συνεχώς έχουµε συνεταιρισµούς και συνε-
ταιριστικές οργανώσεις καταχρεωµένες µε διάφορες «λαµογιές»
-να το πω- διότι κάποιοι συγκεκριµένοι -και όχι συλλήβδην όλοι οι
αγρότες, βεβαίως- τους έκαναν παραµάγαζα. Εµείς ζητούµε να
στηριχθούν οι συνεταιρισµοί, αλλά όχι µε κοµµατικές επιλογές,
να αφεθούν µόνοι τους οι παραγωγοί, να στηριχθούν οι συλλο-
γικές δραστηριότητες και οι παραγωγικοί, βεβαίως, κλάδοι, οι
οποίοι, όµως, συνεχώς µειώνονται και µειώνονται από τις συγκε-
κριµένες πολιτικές και του ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Περνώντας στα άρθρα του νόµου, το άρθρο 2 φαίνεται θετικό.
Πώς θα ξεπεραστούν τα προβλήµατα των ΚΕΠ, τα οποία –προ-
είπα- παραπέµπονται σε ΚΥΑ; Τα φυσικά έγγραφα πώς θα µετα-
βιβάζονται από τις ∆ΟΥ στα ΚΕΠ; Ψηφίζουµε παρών.

Όσον αφορά το άρθρο 3 και το γραµµάτιο του ενιαίου κό-
στους σύστασης εταιρείας, το είχα πει και στην επιτροπή. Tα
χρήµατα που θα διαχειρίζονται οι υπάλληλοι των ΚΕΠ θα είναι
µετρητά, γιατί εδώ µέσα δεν έχετε βάλει ένα σαφή ορισµό για
τραπεζική επιταγή. Κι όταν γνωρίζουµε το τι γίνεται στις τράπε-
ζες που έχουν ασφάλεια, καταλαβαίνουµε ότι στα ΚΕΠ υπάρχει
σοβαρότατο θέµα της ασφάλειας των εργαζοµένων και όσων θα
βρίσκονται εκείνη την ώρα στα ΚΕΠ από πιθανές ληστείες, γιατί
θα διαχειρίζονται µεγάλα ποσά. Θέλω απάντηση σ’ αυτό.

Το άρθρο 4 µιλάει και για τα ΑΦΜ. Και εδώ θέλω πάλι να σας
θυµίσω ότι στις ∆ΟΥ τα µητρώα δεν έχουν εργαζόµενους. Τα
κενά που υπάρχουν στις δηµόσιες οικονοµικές υπηρεσίες της
χώρας ξεπερνούν τις έξι χιλιάδες. Άρα θα πρέπει οι υπάλληλοι
των ΚΕΠ, αφού στα πιστοποιηµένα ΚΕΠ µετακυλίεται το βάρος
της ίδρυσης εταιρείας µιας στάσης, να έχουν µία ελεγχόµενη
πρόσβαση στο υποσύστηµα µητρώου του ΤΑΧΙS.

Και, βεβαίως, χθες απαντήσατε, γιατί έχει αφαιρεθεί η αυτοψία
που θα γίνεται πριν από την ίδρυση µίας εταιρείας και υπάρχουν
τα ενδεχόµενα –που τα ανέφερα κι εχθές, να µη τα αναφέρω
ξανά- να µην διασφαλίζεται ότι αυτές οι εταιρείες δεν θα είναι
εταιρείες-«µαϊµού» και µας είπατε ότι θα γίνεται ένας δειγµατο-
ληπτικός έλεγχος.

Νοµίζω, κυρία Υπουργέ, ότι θα πρέπει να βάλετε πιο συγκε-
κριµένες ρυθµίσεις, ώστε να αποφεύγονται οι ιδρύσεις εται-
ρειών-«µαϊµού» µε εικονικές έδρες, οι οποίες θα επιβαρύνουν κι
άλλο την οικονοµία της χώρας. ∆ιότι αν αυτές προχωρήσουν -
αφού έχουν βγάλει βιβλία- σε αγορές και αφήσουν τις τόνγκες
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που λέει ο ελληνικός λαός στους προµηθευτές και εξαφανι-
στούν, υπάρχει ακόµη ένα µεγαλύτερο θέµα για τους επιχειρη-
µατίες που πιθανόν να συναλλαχθούν µαζί τους.

Στο άρθρο 10 είναι οι εταιρείες που διέπονται από ειδική νο-
µοθεσία. Σε καµµία περίπτωση, βεβαίως, αυτές δεν είναι εται-
ρείες που θα πάνε σε µία στάση. Τουλάχιστον δύο στάσεις
απαιτούνται για τις εταιρείες υγειονοµικού ενδιαφέροντος και γι’
αυτές που πρέπει να πάρουν έγκριση µηχανηµάτων από το
Υπουργείο. Και θα έπρεπε να υπάρχουν και εδώ συγκεκριµένες
ρυθµίσεις, ώστε το γραφειοκρατικό –αλλά όχι στο κοµµάτι εκείνο
που λέει «αφήνουµε ανεξέλεγκτα να ιδρύονται εταιρείες»- να
βοηθηθεί και εδώ. Η γραφειοκρατία δεν έχει βοηθηθεί. Βεβαίως,
θα πρέπει να υπάρχει ένα µεσοστάθµισµα, γιατί όλα τα πράγ-
µατα δεν µπορούν να γίνουν σε µία ηµέρα. Άρα θα ιδρυθεί µία
εταιρεία και µετά µπορεί να βρει µεγάλο πρόβληµα στην έγκριση
των µηχανηµάτων ή στο υγειονοµικού ενδιαφέροντος. Τότε δεν
υπάρχει λόγος να ιδρυθεί αυτή η εταιρεία.

Στο άρθρο 13 και η θέση η δική µας ήταν ότι θα πρέπει να
υπάρχει το Γενικό Εµπορικό Μητρώο που θα διασφαλίζει τους
πολίτες, τους επαγγελµατίες από ανθρώπους που θα ιδρύουν
εταιρείες και θα έχουν τιµολόγια που θα τα διαχειρίζονται χωρίς
να είναι εγγεγραµµένοι κάπου. Σίγουρα είναι πολύ θετικό. Κι έτσι
τα επιµελητήρια έχουν µία υποδοµή, διαχειρίζονταν το ΓΕΜΗ.
Και τώρα εσείς, ενώ υπάρχουν -και µας το είπαν και στην επι-
τροπή οι άνθρωποι από τα επιµελητήρια- τα επιµελητήρια και θα
µπορούσαν να έχουν σηκώσει το βάρος της απλοποίησης της
διαδικασίας ίδρυσης εταιρειών, εσείς επιλέξατε τα πιστοποιη-
µένα ΚΕΠ.

Μετά την τροπολογία που έχετε καταθέσει, για την παράταση
εκλογών στα επιµελητήρια, ίσως υπάρχει και η απάντηση στο
γιατί δεν βάζετε τα επιµελητήρια να διαχειριστούν την απλοποί-
ηση ίδρυσης εταιρειών. ∆ιότι, αν θα πάµε σε πιθανές συγχωνεύ-
σεις –θα τα πούµε και µετά, όταν θα µιλήσω για τις τροπολογίες-
τότε σίγουρα θα υπάρξουν µεγάλες ανατροπές στα επιµελητή-
ρια και δεν θα µπορούν µέσα σ’ όλο αυτό, να διαχειριστούν και
την απλοποίηση ίδρυσης εταιρειών. Αλλά και θέλουµε σ’ αυτά τα
ερωτήµατα απαντήσεις.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ)

Άρθρο 14. Εναρµόνιση θεµάτων ατµολεβήτων µε την οδηγία
97/23, «Εξοπλισµοί υπό πίεση». Εδώ υπάρχει ένα πολύ σοβαρό
θέµα. Στην παράγραφο 3 µε απόφαση του Υπουργού Οικονοµίας
και Ανταγωνιστικότητας καθορίζονται η κατάταξη των ατµολε-
βήτων σε κατηγορίες, οι απαιτήσεις που πρέπει να πληρούν οι
χώροι εγκατάστασης των ατµολεβήτων, οι όροι και οι προϋπο-
θέσεις που πρέπει να συντρέχουν για την εγκατάσταση τους,
καθώς και ο τρόπος, οι διαδικασίες και τα όργανα επίβλεψης της
λειτουργίας και της συντήρησής τους. Αυτό είναι πάρα πολύ σο-
βαρό. Βεβαίως και οι κυρώσεις πάνε µέσα σ’ αυτή την ΚΥΑ. Θα
πρέπει να υπάρχουν ως άρθρο του νόµου, να είναι νόµος και όχι
υπουργική απόφαση, διότι µιλάµε για την ασφάλεια των εργαζο-
µένων και την ασφάλεια των εγκαταστάσεων.

Κυρία Υπουργέ, πηγαίνοντας στο σχέδιο νόµου που καταθέ-
σατε επί του κρατικού προϋπολογισµού, λέει: «Την ετήσια απώ-
λεια εσόδων» –µιλάµε για το σύνολο του νοµοσχεδίου- «ύψους
2.600.000 ευρώ, από την κατάργηση της δηµοσίευσης των πρά-
ξεων σύστασης των Α.Ε. και Ε.Π.Ε. στην Εφηµερίδα της Κυβέρ-
νησης. Ενδεχόµενη αύξηση εσόδων, από την επιβολή κυρώσεων
στους παραβάτες της υφιστάµενης για τους ατµολέβητες νοµο-
θεσίας, το ύψος της οποία εξαρτάται από την έκδοση της σχετι-
κής ΚΥΑ και από πραγµατικά γεγονότα, συχνότητα και βαρύτητα
παράβασης».

Πώς µπορούµε εµείς τώρα να ψηφίσουµε το σχέδιο νόµου,
όταν εσείς βάζετε µέσα από µία ΚΥΑ, ποιες θα είναι οι προδια-
γραφές, ποιες θα είναι οι απαιτήσεις, ποιες θα είναι οι κυρώσεις
για να µπορέσετε να ισοσταθµίσετε την απώλεια εσόδων µε την
αύξηση των εσόδων; Θα πρέπει, κυρία Υπουργέ, να µας απα-
ντήσετε κι εδώ.

Περνώ στο άρθρο 15, που δεν το συζητούµε, το καταψηφί-
ζουµε. ∆εν το έχετε αποσύρει, δεν µας έχετε δώσει απαντήσεις,
δεν έχετε κάνει καµµία τροποποίηση. Μιλάµε για τροποποίηση

διατάξεων του ν.3526/2007 και µιλάµε για το bake off. Εδώ,
υπάρχει ένας αθέµιτος ανταγωνισµός µεταξύ των φούρνων που
παράγουν φρέσκο ψωµί και των καταστηµάτων, των πολυκατα-
στηµάτων που πουλάνε κατεψυγµένο ψωµί, το οποίο το ψήνουν
και είναι από κατεψυγµένη ή προψηµένη ζύµη. Μειώνετε το χώρο
-γι’ αυτό υπάρχει και ο αθέµιτος ανταγωνισµός και δεν είναι µόνο
οι τιµές- στα µεγάλα σούπερ µάρκετ που θα πουλάνε το ψωµί
που θα ψήνουν, ενώ για τους φούρνους δεν υπάρχει η ίδια αντι-
µετώπιση και µειώνετε και το χώρο έψησης και µειώνετε και το
χώρο πώλησης.

∆εν βάζετε αυτό που σας λέω –από την επιτροπή, το είπαν και
άλλοι συνάδελφοι- δηλαδή υποχρεωτική αναγραφή ηµεροµηνίας
παραγωγής της κατεψυγµένης και προψηµένης ζύµης, µε µε-
γάλα γράµµατα στις συσκευασίες. Και αφού βεβαίως δεν ανα-
γράφεται ότι είναι από κατεψυγµένη ζύµη, δεν αναγράφεται ούτε
η χώρα παραγωγής της ζύµης ούτε η χώρα προέλευσης, γιατί
µπορεί να είναι άλλη από τη χώρα παραγωγής, άρα δεν δια-
σφαλίζεται ο τελικός καταναλωτής.

Και περνάω στο άρθρο 16, που µιλάτε για µια οδηγία -βεβαίως
δεν µιλάει για τρόφιµα- για τους καταναλωτές και εγγυήσεις κα-
ταναλωτικών αγαθών, τη στιγµή που οι έλεγχοι στην αγορά είναι
ελάχιστοι.

Άρα, κυρία Υπουργέ, εδώ το ένα µπορεί να συµπληρώσει το
άλλο. ∆εν το έχετε κάνει, δεν µπορούµε να το στηρίξουµε, αλλά
θα στηρίξουµε το άρθρο 17, γιατί θεωρούµε ότι παρόλα τα
τρωτά του σηµεία, µπορεί να βοηθήσει για την καταγγελία εµπο-
ρικής µίσθωσης από µισθωτή σ’ αυτές τις δύσκολες στιγµές που
ζουν οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις. Το θέµα είναι, να διασφαλί-
σετε όµως και τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις και όχι µόνο τους
µεγάλους, που ούτως ή άλλως δεν έχουν τέτοια προβλήµατα.

Στο άρθρο 18, που µιλάει για το Γενικό Γραµµατέα Ναυτιλια-
κής Πολιτικής του Υπουργείου, που θα είναι Πρόεδρος, ψηφί-
ζουµε «παρών».

Στο άρθρο 19, που µπαίνει ότι στο διοικητικό συµβούλιο της
εταιρείας όπου µετέχουν ένας εκπρόσωπος του Υπουργείου, του
Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους, της Ελληνικής Ένωσης Τρα-
πεζών και της Κεντρικής Ένωσης Επιµελητηρίων Ελλάδος, ψη-
φίζουµε «παρών».

Και δίνουµε θετική βεβαίως ψήφο, στην παράταση για το ΤΕ-
ΜΠΜΕ, στο άρθρο 20.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Περνώντας στις τροπολογίες. Φέρατε µία τροπολογία για τα
ιδιωτικά εκπαιδευτήρια, ότι δεν θα αυξηθούν τα δίδακτρα από
πέρυσι, για φέτος. Βάζετε, όµως, ότι «τυχόν κόµιστρα µεταφο-
ράς των µαθητών µπορεί να αυξηθούν µέχρι 40 ευρώ». Γιατί µε-
τακυλίετε το κόστος αύξησης των τιµών των καυσίµων στους
γονείς, οι οποίοι αποτελούν δύο κατηγορίες; Είναι αυτοί που
έχουν τη δυνατότητα και επιλέγουν συνειδητά τα ιδιωτικά εκπαι-
δευτήρια και είναι και οι άλλοι που µέσα σ’ αυτήν την οικονοµική
κρίση, δεν µπορούν να κάνουν αλλιώς, γιατί εργάζονται και οι
δύο γονείς και λόγω του χρόνου που καταναλώνουν και ανάλογα
πού µένει ο καθένας και πόσο µακριά είναι και σε ποια ηλικία
είναι τα παιδιά τους, επιλέγουν την ιδιωτική εκπαίδευση γιατί δεν
υπάρχουν και οι κοινωνικές δοµές. Και σ’ αυτούς τους ανθρώ-
πους, ενώ τους έχετε φορολογήσει µε όλα αυτά τα αντιλαϊκά
µέτρα, έχουν αυξηθεί τα καύσιµα, ο ΦΠΑ, τους έχετε µειώσει
τους µισθούς και τις συντάξεις, πάτε και βάζετε την αύξηση των
40 ευρώ. Εµείς δεν µπορούµε να συνηγορήσουµε σε κάτι τέτοιο.

Για τις εκλογές των επιµελητηρίων, ήδη το έθιξα. Υπάρχουν
πάρα πολλά ερωτηµατικά, γιατί τις µετακινείτε µετά τον «ΚΑΛΛΙ-
ΚΡΑΤΗ». Τι θα κάνετε, τι συγχωνεύσεις θα κάνετε; Το είχατε
κάνει και στο Επιµελητήριο το Βιοµηχανικό µε το Εµπορικό –όχι
εσείς- όπου βάλατε τον έµπορο που έχει ένα µικρό µαγαζάκι µαζί
µε το βιοµήχανο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας παρακαλώ τελει-
ώνετε, κυρία συνάδελφε.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Τελειώνω, κύριε Πρό-
εδρε.

Και εδώ θα πάµε σε επίπεδο περιφερειών. Θα µας απαντήσετε,
κυρία Υπουργέ;
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Έρχοµαι στην τελευταία τροπολογία, για τα φάρµακα. Είµα-
στε υπέρ της µείωσης των τιµών των φαρµάκων και µετά από
επτά µήνες λειτουργείτε, κυρία Υπουργέ, ως Κυβέρνηση απο-
σπασµατικά. Φέρατε µία τροπολογία ανάγκης και αδιεξόδου, για
να αµυνθείτε στην προσφυγή που έκαναν οι φαρµακευτικές εται-
ρείες στο Συµβούλιο της Επικρατείας. Έτσι δεν αντιµετωπίζονται
οι παράµετροι της τιµολόγησης των φαρµάκων.

Ουσία είναι, οι όροι πιστοποίησης και ο ακριβής τρόπος λει-
τουργίας του νέου συστήµατος να έρχεται στη Βουλή και όχι να
παραπέµπεται σε προεδρικό διάταγµα, το οποίο θα καθορίζει την
τιµολόγηση των φαρµάκων. Εµείς δεν µπορούµε να στηρίξουµε
τέτοια τροπολογία.

Θα καταψηφίσουµε το νοµοσχέδιο, θα ψηφίσουµε εκείνες τις
διατάξεις που θεωρούµε ότι είναι σε θετική κατεύθυνση, αλλά
δεν µπορείτε να τα απλοποιείτε όλα, όπως λέτε ότι απλοποιείτε
σε µια µέρα την ίδρυση εταιρειών -και αν θα γίνεται µε τα προ-
βλήµατα που υπάρχουν- και δεν µπορείτε να φέρνετε τέτοιες
τροπολογίες και να ζητάτε να τις στηρίξουµε.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε, κυρία
Αµµανατίδου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο
Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά
θεωρεία, αφού συµµετείχαν στο εκπαιδευτικό πρόγραµµα «Ερ-
γαστήρι ∆ηµοκρατίας» που οργανώνει το Ίδρυµα της Βουλής των
Ελλήνων, δεκαεννιά µαθητές και µαθήτριες και δύο συνοδοί-εκ-
παιδευτικοί από το 8ο ∆ηµοτικό Σχολείο Αγίας Παρασκευής Ατ-
τικής.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τελείωσαν οι εισηγητές και εισερχόµεθα στον κατάλογο των
οµιλητών, µε πρώτο οµιλητή τον κ. Κωνσταντίνο Γείτονα.

Έχετε οκτώ λεπτά, κύριε Γείτονα.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Αναλογικότητα ζητάµε, κύριε

Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κύριε Γείτονα, επειδή

βλέπω ότι γίνεται κατάχρηση του χρόνου, παράκληση να γίνεται
σεβαστός ο χρόνος.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: ∆εν έχω πρόβληµα. Θα τηρήσω
το χρόνο µου, κύριε Πρόεδρε. Όµως, καλό είναι το Προεδρείο να
τηρεί την αρχή της αναλογικότητας και στο χρόνο. ∆εν µπορεί να
διπλασιάζονται ή να υπερδιπλασιάζονται οι χρόνοι των εισηγητών
και στη συνέχεια, όταν είναι πολλοί Βουλευτές, να συµπιέζονται
οι Βουλευτές σε λιγότερο χρόνο απ’ αυτόν που δικαιούνται.
Απλώς το λέω γενικά και δεν αφορά προσωπικά εσάς αυτό, κύ-
ριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Αν µου επιτρέπετε,
κύριε Γείτονα, εγώ συµφωνώ να τηρούν όλοι το χρόνο. Το κακό
είναι ότι όλοι τον παραβιάζουν.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Ξεκινήστε, κύριε Πρόεδρε, από
την αρχή το χρόνο, ώστε να µην είναι η επισήµανση σε βάρος
της τοποθέτησής µου στο νοµοσχέδιο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Μην ανησυχείτε,
κύριε Γείτονα.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
όπως είπα και χθες επί της αρχής, αυτή η νοµοθετική πρωτο-
βουλία της Κυβέρνησης είναι θετικότατη. Εντάσσεται στο γενι-
κότερο σχεδιασµό για το άνοιγµα µιας νέας αναπτυξιακής
προοπτικής στη χώρα. Είµαστε σε ύφεση και είναι πλέον εθνική
ανάγκη να ανοίξουµε το δρόµο για µια νέα αναπτυξιακή προο-
πτική.

Το παλαιό µοντέλο ανάπτυξης έχει εξαντλήσει τα όριά του.
Αναπτυξιακή δυναµική για το µέλλον απαιτεί, βέβαια, παραγω-
γική αναδιάρθρωση. Αυτό το γεγονός δεν θα πρέπει να µας δια-
φύγει. Θα πρέπει να κινηθούµε µε βάση ένα νέο πρότυπο που
αξιοποιεί τα συγκριτικά πλεονεκτήµατα της χώρας σε σχέση µε
τη σηµερινή εποχή και είναι πολλά. Χρειαζόµαστε ένα νέο παρα-
γωγικό πρότυπο που θα παράγει υπηρεσίες και προϊόντα ποιο-
τικά και ανταγωνιστικά.

Για µένα αυτή είναι η µεγαλύτερη πρόκληση προς όλους µας,

πολίτες και πολιτικούς, την κοινωνία συνολικά, επιχειρηµατίες και
εργαζοµένους. Γι’ αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα πρέπει
να ανταποκριθούµε σε αυτήν την πρόκληση µε τη µέγιστη δυ-
νατή εθνική συνεννόηση. Εγώ αποφεύγω τη λέξη «συναίνεση».
∆εν είναι τόσο εύκολα δυνατή στην πολιτική η συναίνεση. Όµως,
συνεννόηση για ορισµένα ζητήµατα, που έχουν εθνική σηµασία,
όπως το θέµα της ανάπτυξης που έχει σχέση µε το µέλλον όλων
των Ελλήνων, µπορεί να επιτευχθεί.

Έτσι νοµίζω ότι θα πορευθούµε αποτελεσµατικά. Θα αντι-
στρέψουµε την εις βάρος µας κατάσταση και µπορούµε να
βγούµε και απ’ αυτήν την κρίση -αυτό θα ήταν ένα αισιόδοξο µή-
νυµα- δυνατοί και πιο σίγουροι.

Το νοµοσχέδιο αυτό συντελεί στη βελτίωση της ανταγωνιστι-
κότητας της οικονοµίας µέσα από τη διευκόλυνση της επιχειρη-
µατικής δραστηριότητας. Απλοποιούνται οι διαδικασίες σύστα-
σης εταιρειών µε µία στάση, ένα βήµα, µια µέρα. ∆ηµιουργείται
ένα ευρύ δίκτυο υπηρεσιών εξυπηρέτησης των επιχειρήσεων και
έτσι χτυπιέται η γραφειοκρατία. Κατά συνέπεια, όταν χτυπιέται η
γραφειοκρατία, για µένα συρρικνώνεται ο χώρος που επιτρέπει
την ανάπτυξη φαινοµένων διαφθοράς. ∆ιότι η γραφειοκρατία
και η διαφθορά πάνε συνήθως µαζί χέρι-χέρι.

Αυτά τα συµπεράσµατα που ανέφερα είναι αβίαστα και θα στε-
ρούσαν και κάθε πρόσχηµα για οποιαδήποτε αρνητική στάση στο
νοµοσχέδιο. Κάνω έκκληση, αν µπορούσε, αυτό το νοµοσχέδιο
να ψηφιστεί οµόφωνα από τη Βουλή. Είναι εργαλείο διευκόλυν-
σης της αναπτυξιακής διαδικασίας στη χώρα.

Θέλω τώρα στο υπόλοιπο του χρόνου να αναφερθώ στο
άρθρο 15 για το bake off. Θυµίζω –γιατί πολλοί Βουλευτές δεν
ήταν στην προηγούµενη Βουλή, όταν ψηφίζαµε το ν. 35226/2007-
ότι αυτή η ρύθµιση δεν έρχεται από το πουθενά. Έχει προϊστο-
ρία. Ψηφίστηκε ο ν. 3526/2007, που ήρθε µε πρωτοβουλία της
προηγούµενης Κυβέρνησης, και καθιερώθηκε το bake off, δη-
λαδή το συντηρηµένο µε κατάψυξη ή άλλο τρόπο ψωµί που ψή-
νεται όχι στον παραδοσιακό φούρνο της γειτονιάς, αλλά σε ένα
ειδικά διαµορφωµένο χώρο στο εµπορικό κατάστηµα ή στο πο-
λυκατάστηµα.

Πώς έγινε και φθάσαµε σε αυτήν τη ρύθµιση; Η Νέα ∆ηµο-
κρατία αδράνησε. Άφησε να καταδικαστεί η χώρα στο Ευρω-
παϊκό ∆ικαστήριο και κατέστησε έτσι τη ρύθµιση σχεδόν
αναγκαστική. Έφερε τη ρύθµιση, αλλά δεν έλαβε καµµία πρό-
νοια –παρόλο που το εισηγηθήκαµε τότε- να υπάρξουν τουλάχι-
στον δικλίδες ασφαλείας για την ποιότητα των εισαγοµένων
προϊόντων, των πρώτων υλών, καθώς και της κατεψυγµένης
ζύµης. Έτσι, µε τη ρύθµιση ουσιαστικά άφησε πολλά περιθώρια
για παραπλάνηση του καταναλωτικού κοινού.

Σήµερα έρχεται πάλι η Ευρωπαϊκή Ένωση µε προειδοποιητική
επιστολή και απειλεί µε κυρώσεις για τα τετραγωνικά µέτρα των
χώρων έψησης και διάθεσης των προϊόντων bake off. Με το
άρθρο 15 ρυθµίζεται αυτή η αποκλιµάκωση των τετραγωνικών
αναγκαστικά. Είναι πράγµατι µια αναγκαστική ρύθµιση.

Όµως, πιστεύω και γι αυτό κάνω αυτήν την αναφορά ότι τώρα
είναι καιρός να προβλεφθούν οι δικλίδες ασφαλείας. Θα πρέπει
να οριστούν µέτρα και διαδικασίες ελέγχου ποιότητας των εισα-
γοµένων πρώτων υλών και της κατεψυγµένης ζύµης, να ανα-
γράφεται πάνω στο προϊόν που πωλείται στις προθήκες ενός
σούπερ µάρκετ τόσο η χώρα προέλευσης όσο και το ότι δεν πρό-
κειται για φρέσκο ψωµί, αλλά για ενδιάµεσο προϊόν αρτοποιίας.

Με κοιτάει και συναινεί ο κ. Σκουλάκης και του θυµίζω πως,
όταν ήµαστε µαζί στο Υπουργείο, ήταν ζητήµατα που τα είχαµε
συζητήσει µε τους αρτοποιούς εν όψει του ανοίγµατος της αγο-
ράς. Τα λέω αυτά, για να µην παραπλανάται ο καταναλωτής. Αλ-
λιώς να το ξέρουµε -και µιλώ µετά λόγου γνώσης ως πρώην
Υπουργός Υγείας- ότι θα τρώµε αγνώστου προέλευσης και αγνώ-
στου διατροφικής αξίας ψωµί και µάλιστα κατεψυγµένο ψωµί
στην τιµή του φρέσκου.

Θα ήταν καλό να ασχοληθεί το Υπουργείο Οικονοµίας και να
δει η κυρία Υπουργός, η ρύθµιση αυτή που έγινε από τη Νέα ∆η-
µοκρατία τι µας έδωσε, τι απέδωσε µέχρι σήµερα. ∆ιότι εγώ δεν
έχω την αίσθηση ότι µας έδωσε τίποτα, είτε σε καλύτερη ποιό-
τητα ψωµιού είτε σε καλύτερη τιµή για τον καταναλωτή.

Έρχοµαι τώρα σύντοµα –δεν έχω άλλο χρόνο- στην τροπολο-
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γία για τα φάρµακα. Είπα και χθες, κυρία Υπουργέ, ότι πρέπει το
γρηγορότερο να γίνει εφαρµογή του νόµου που ψηφίστηκε.
Εµένα δεν µου αρέσει να ακούω υπονοούµενα από την Αντιπολί-
τευση όπως άκουσα προηγουµένως από τον κ. Χατζηδάκη.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: ∆εν υπήρχε υπονοούµενο!
Να είµαστε ξεκάθαροι.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Αφήσατε το υπονοούµενο ότι
δεν ψηφίζετε τη ρύθµιση του 30%, γιατί δεν είναι διαφανής, η
µείωση είναι αυθαίρετη δεν έχει κανένα κριτήριο κ.λπ..

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: ∆εν συναρτάται µε την
Υπουργό ως άτοµο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Παρακαλώ, κύριε Χα-
τζηδάκη!

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: ∆εν είπα εγώ ότι αναφερθήκατε
προσωπικά την Υπουργό. Εγώ επιµένω πως ψηφίσαµε ένα νόµο
για τον νέο τρόπο τιµολόγησης των φαρµάκων και θα πρέπει το
γρηγορότερο να εφαρµοστεί. ∆εν έχουµε περιθώριο για άλλες
καθυστερήσεις. Αυτό είναι το σωστό. Είναι δίκαιο. Είναι διαφα-
νές.

Η µεταβατική οριζόντια µείωση µέχρι 30% των τιµών είναι ανα-
γκαστική. Μπορεί να είναι µαχητή, αλλά είναι αναγκαστική. Πι-
στεύω ότι η απάντηση στον κ. Χατζηδάκη από την κυρία Υπουργό
θα πρέπει να είναι πως αυτές οι µειώσεις µέχρι 30% δεν είναι
στον αέρα, αλλά έγιναν µε βάση τα στοιχεία που προκύπτουν
από την προεργασία που έχει γίνει για τη νέα τιµολόγηση που θα
ακολουθήσει µε βάση το νόµο. Αυτό πιστεύω. Έτσι, τουλάχιστον,
το αντιλαµβάνοµαι εγώ.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: ∆εν το ξέρετε αν θα γίνει έτσι.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Έτσι πρέπει να είναι.
Θέλω, λοιπόν, να πω στην κυρία Υπουργό, πρώτον, όχι άλλη

αναβολή, αλλά στις 31 Αυγούστου -προηγείται το ∆ιάταγµα, ελ-
πίζω ότι θα εκδοθεί έγκαιρα θα πρέπει να τελειώνουµε µε τη µε-
ταβατική περίοδο. Και, δεύτερον, όχι άλλη παρέκκλιση, γιατί δεν
κατάλαβα την πρώτη παράγραφο της τροπολογίας. Σας το είπα
και χθες. Για κοιτάξτε την πάλι. Τι νόηµα έχει η πρώτη παράγρα-
φος της τροπολογίας; Η τελική διατύπωση πιστεύω ότι θα πρέ-
πει να είναι πιο σαφής, ώστε να αποκλείει άλλη παρέκκλιση. Από
εδώ και πέρα, δηλαδή από 31 Αυγούστου και µετά τιµές µόνο µε
εφαρµογή του νόµου.

Η κατάσταση στο χώρο του φαρµάκου είναι γεγονός πως έχει
ξεφύγει από κάθε έλεγχο. Η φαρµακευτική δαπάνη τα τελευταία
χρόνια, επί Νέας ∆ηµοκρατίας, ξεσάλωσε και είχε ραγδαία αύ-
ξηση. Εδώ οφείλεται και ένα µεγάλο µέρος του δηµοσιονοµικού
µας προβλήµατος.

Τα στοιχεία επίσης του προσεχούς τετραµήνου όσον αφορά
το φάρµακο δεν είναι τόσο ενθαρρυντικά. Η φαρµακευτική δα-
πάνη διογκώνεται από δύο λόγους: Από την υπερσυνταγογρα-
φία και από τις τιµές. Τις τιµές είπαµε ότι µε τις διατάξεις του ν.
3840 και µε την µεταβατική απόφαση θα τις περιορίσουµε.
Έχουµε σε σχέση µε αυτό, µια ρεαλιστική λύση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Στις τιµές έχουµε κάνει το βήµα. Το επόµενο, όµως, και το

κύριο βήµα και εκεί που πρέπει να επιµένουµε, κυρία Υπουργέ –
δεν είναι µόνο δική σας αρµοδιότητα, αλλά και των δύο ακόµα
συναρµόδιων Υπουργών- είναι στην αντιµετώπιση της πολυφαρ-
µακίας και της υπερσυνταγογράφησης. Αυτές είναι οι χαίνουσες
πληγές του συστήµατος.

Να προωθήσουµε, λοιπόν, γρήγορα την καθιέρωση της λί-
στας, την ηλεκτρονική συνταγογράφηση και, κυρίως, τον αποτε-
λεσµατικό έλεγχο. Τότε µόνο θα έχουµε χειροπιαστά αποτελέ-
σµατα. Και περιµένω εδώ τις απαντήσεις σας.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, η συνάδελφος κ. Αριάδνη Αγάτσα, Βουλευτής Βοιω-
τίας του ΠΑΣΟΚ, ζητεί άδεια ολιγοήµερης απουσίας στο
εξωτερικό. Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Η Βουλή ενέκρινε τη

ζητηθείσα άδεια.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, τριάντα εννιά µαθητές και µαθήτριες και δύο
εκπαιδευτικοί-συνοδοί τους από το 7ο ∆ηµοτικό Σχολείο Ηλιού-
πολης Αττικής.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Η κυρία Υπουργός έχει ζητήσει το λόγο. Θα µιλήσετε κανονικά
ή για παρέµβαση, κυρία Υπουργέ;

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Κανονικά στην αρχή και µετά θα κάνω µια
παρέµβαση, αν χρειαστεί.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Πόσο χρόνο θέλετε;
Οκτώ λεπτά;

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): ∆έκα λεπτά, κύριε Πρόεδρε.

Αγαπητοί συνάδελφοι, θα ήθελα να αναφερθώ πιο πολύ στο
δεύτερο µέρος του σχεδίου νόµου, αλλά και τις τροπολογίες που
καταθέσαµε, έτσι ώστε να δώσω διευκρινιστικές εξηγήσεις, του-
λάχιστον για την τροπολογία για τα φάρµακα, γιατί ξέρω ότι προ-
καλεί µεγάλο ενδιαφέρον. Είναι ένα θέµα το οποίο πραγµατικά
απασχολεί κάθε Έλληνα. Έχουµε, ήδη, απτά αποτελέσµατα και
νοµίζω ότι θα πρέπει να δώσω όλες τις εξηγήσεις, πριν παρέµ-
βουν οι συνάδελφοι και µετά να ακούσω και τις τυχόν πρόσθετες
ερωτήσεις.

Άρα, θα µπω κατ’ ευθείαν στο θέµα της τροπολογίας για τα
φάρµακα και στις άλλες τροπολογίες και για τα άλλα θέµατα, τα
οποία άπτονται του δεύτερου µέρους του σχεδίου νόµου, θα
αναφερθώ µετά, εάν χρειαστεί.

Αγαπητοί συνάδελφοι, µε το νόµο που περάσαµε, το ν.
3840/2010, κάναµε µια µεγάλη τοµή, για να έχουµε επιτέλους στη
χώρα µας ένα διαφανές, αξιόπιστο σύστηµα υπολογισµού των τι-
µών των φαρµάκων. Ο νόµος ψηφίστηκε 30 Απριλίου. Το Παρα-
τηρητήριο Τιµών Φαρµάκων, το οποίο περιλαµβάνει τιµές από
όλα τα ιδιοσκευάσµατα, στις σαράντα µορφές που προβλέπει ο
ΕΟΦ, για κάθε φάρµακο, για τις είκοσι δύο χώρες, για πρώτη
φορά δηµιουργεί µια βάση αξιόπιστων δεδοµένων, ηλεκτρονικών
και επίσηµων στοιχείων, βάσει των οποίων µπορεί, πλέον, να γί-
νεται µε διαφανή τρόπο η τιµολόγηση φαρµάκων.

∆εν θα αναφερθώ στα προβλήµατα του παρελθόντος. Τα γνω-
ρίζετε όλοι, τα έχουµε καυτηριάσει, είχαµε καταστάσεις τις
οποίες τις συζητήσαµε και στην επιτροπή και κατέθεσα τα έγ-
γραφα, τα σηµειώµατα µε την εγγραφή, µε µολύβι, τιµών φαρ-
µάκων από δύο ή τρεις πηγές, παρ’ όλο ότι υπήρχε νόµος, ο
οποίος όµως ποτέ δεν είχε εφαρµοστεί. Και δεν είχε εφαρµοστεί,
διότι δεν υπήρχε αξιόπιστο σύστηµα.

Τι σηµαίνει το Παρατηρητήριο Τιµών; Ας δούµε τι σηµαίνει, για
να το καταλάβουµε και να δούµε γιατί χρειάστηκε να περάσουµε
και σε µεταβατική διάταξη στις 30 Απριλίου. Σηµαίνει η πιστο-
ποίηση, πρώτον, των πηγών συλλογής των πρωτογενών στοι-
χείων, που είναι επίσηµες και ηλεκτρονικές, από επίσηµες
ιστοσελίδες από τις οποίες χρησιµοποιούµε στοιχεία.

∆εύτερον, σηµαίνει πιστοποίηση αυτών των πηγών, γιατί σε
κάθε στάδιο προβλέπεται και πιστοποίηση, από την αρµόδια υπη-
ρεσία, αυτών των πηγών, εισαγωγή των στοιχείων των τιµών των
φαρµακευτικών προϊόντων από τις είκοσι δύο χώρες, στις σα-
ράντα µορφές τους, σε όλες τις συσκευασίες τους και µιλάµε
για διακόσιες σαράντα χιλιάδες περίπου ιδιοσκευάσµατα.

Σηµαίνει µετατροπή, επειδή έχουµε τις είκοσι δύο χώρες µε
συναλλαγµατική ισοτιµία, γιατί πρέπει να καθορίσουµε ποιας
µέρας συναλλαγµατική ισοτιµία θα πάρουµε. Και έχουµε κατα-
λήξει, για να υπάρχουν κανόνες, ότι θα είναι η πρώτη µέρα του
προηγούµενου µήνα, από την οποία βγαίνει το ∆ελτίο Τιµών.

Σηµαίνει µετατροπή σε ex factory τιµές, γιατί µερικά κράτη µας
δίνουν τιµές χονδρικής, άλλα λιανικής και η σύγκριση πρέπει να
γίνεται ενιαία σε ex factory τιµές, εποµένως µετατροπή όλων των
στοιχείων από τις είκοσι δύο χώρες σε κοινή βάση, ανάρτηση
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αυτής της µετατροπής και των αλγορίθµων στο διαδίκτυο.
Σηµαίνει κατηγοριοποίηση του συνόλου των φαρµάκων, ανά-

λογα µε την κατηγοριοποίηση του ΕΟΦ και πιστοποίηση αυτής
της διαδικασίας.

Σηµαίνει δηµιουργία µιας δυναµικής βάσης δεδοµένων για το
σύνολο των διαθεσίµων και αντιστοίχηση της ελληνικής συσκευ-
ασίας φαρµάκων µε τις συσκευασίες των άλλων χωρών-µελών,
µε βάση συγκεκριµένη, διαφανή διαδικασία και µεθοδολογία, µε
τη δηµιουργία αλγορίθµου, για την εξεύρεση από το σύνολο των
συσκευασιών των φαρµακευτικών προϊόντων που έχουν αντι-
στοιχηθεί σε κάθε ελληνικό, για κάθε χώρα του εξωτερικού, εκεί-
νης που οδηγεί στη χαµηλότερη τιµή.

Και τέλος, σηµαίνει δηµιουργία αλγορίθµου για την εύρεση
των τριών χαµηλότερων τιµών και προσδιορισµό του µέσου όρου
των τριών χαµηλότερων τιµών.

Αυτά τα βήµατα, αγαπητοί συνάδελφοι, θα τα πιστοποιεί το
προεδρικό διάταγµα. Και αποφασίσαµε να υπάρξει ένα προε-
δρικό διάταγµα τις επόµενες ηµέρες, έτσι ώστε κανένας να µην
µπορεί να αµφισβητήσει τη διαφάνεια και τη µεθοδολογία από
την 1η Σεπτεµβρίου και µετά, που θα υπάρξει σε πλήρη εφαρ-
µογή ο νέος τρόπος υπολογισµού του φαρµάκου.

Γιατί αναγκαστήκαµε να βγάλουµε την αγορανοµική διάταξη
στο τέλος Απριλίου; Γιατί, όπως γνωρίζετε, αγαπητοί συνάδελ-
φοι, από τις 19 Νοεµβρίου είχαν παγώσει οι τιµές των φαρµά-
κων. Είχαµε παγώσει όλες τις τιµές των φαρµάκων. Εποµένως, η
αύξηση της φαρµακευτικής δαπάνης τους τελευταίους τέσσερις
µήνες, δεν προκλήθηκε από καµµία αύξηση τιµών ή καµµία αντι-
κατάσταση φαρµάκων από άλλα φάρµακα, διότι δεν υπήρχε καµ-
µία τέτοια απόφαση του ΕΟΦ, αλλά προήλθε από αύξηση της
συνταγογράφησης των φαρµάκων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Υπουργού)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. Είναι σηµαντικό να το εξηγήσω, για
να µην υπάρχουν παρερµηνείες.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Έχετε το λόγο, για
όσο χρόνο χρειαστείτε, κυρία Υπουργέ.

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Η φαρµακευτική δαπάνη, εποµένως, στα
ασφαλιστικά ταµεία αυξανόταν, παρά το πάγωµα των τιµών,
µέχρι την πλήρη εφαρµογή. ∆ιότι, όπως ξέρουµε, η φαρµακευ-
τική δαπάνη είναι απόρροια δύο πραγµάτων, της τιµής και της
ποσότητας.

∆εδοµένου ότι µέσα στο µνηµόνιο, αλλά και στόχος και των
τριών Υπουργείων µας είναι να υπάρχει εξοικονόµηση δαπάνης
µέσα στο 2010 1.100 δισεκατοµµύρια ευρώ για τα ασφαλιστικά
µας ταµεία, δεν µπορούσαµε να περιµένουµε την πλήρη εφαρ-
µογή αυτού του πρωτοποριακού –θα έλεγα- συστήµατος και την
εκδίκαση όλων των ενστάσεων που είχαµε στο πρώτο στάδιο,
µόλις ανακοινώσαµε τα πρώτα αποτελέσµατα και εποµένως,
χρειάστηκε να περάσουµε αµέσως σε αγορανοµική διάταξη, την
οποία και βγάλαµε.

Η αγορανοµική διάταξη πέρασε 30 Απριλίου. Σήµερα Τετάρτη
είναι σε πλήρη εφαρµογή. Έχουν λήξει όλες οι προθεσµίες. Σύµ-
φωνα µε τα πρώτα ενδεικτικά στοιχεία που έχουν έρθει στα χέρια
µας από τις πωλήσεις των φαρµακαποθηκών, έχουµε µια πρώτη
µείωση της φαρµακευτικής δαπάνης στην Αθήνα κατά 30% και
στη Θεσσαλονίκη κατά 19,3%.

Αυτό, στη συνάντηση που είχαµε τη ∆ευτέρα µε όλους τους
φορείς της αγοράς, µεταφράζεται και θα µεταφραστεί µέσα σε
ένα µήνα, µόνο από την αγορανοµική διάταξη, σε µείωση περί-
που πάνω από 500.000.000 ευρώ. Μόνο από την αγορανοµική
διάταξη, δηλαδή, τη µεσοσταθµική µείωση κατά 21%, έχουµε πε-
ρίπου 540.000.000 ευρώ εξοικονόµηση δαπάνης για τα ασφαλι-
στικά ταµεία.

Γιατί η αγορανοµική διάταξη δεν έγινε οριζόντια σε όλα; ∆ιότι
από τη χρήση των στοιχείων του Παρατηρητηρίου, τα οποία θα
αποτελέσουν και τη βάση για τις ενστάσεις, προκύπτει ότι όσο
πιο ακριβά είναι τα φάρµακα, τόσο µεγαλύτερη – όχι σε όλα,
αλλά στα περισσότερα- µεσοσταθµική µείωση έπρεπε να γίνει.
Γι’ αυτό κλιµακώσαµε τη µείωση από 0 στο -27 και γι’ αυτό ακρι-
βώς υπάρχει το «έως 30» στην τροπολογία που καταθέτουµε.

∆ώσαµε τη δυνατότητα, επειδή κάθε αγορανοµική διάταξη δη-
µιουργεί αλλαγή στις σχετικές τιµές και µπορούσαν κάποιες εται-
ρείες πραγµατικά να πουν «εγώ εάν εφαρµοζόταν ο νόµος
πλήρως» -και µπορούσε να είχε εφαρµοστεί το Μάρτιο- «θα
έπρεπε να είχα µείωση 5%. Εσείς προβλέπεται ότι θα έχω 20%
και εποµένως έχω ένα κόστος».

Γι’ αυτό δώσαµε τη δυνατότητα ενστάσεων στις εταιρείες,
όπου µε βάση τα στοιχεία του παρατηρητηρίου που τα έχουµε
στη διάθεση µας και θα τα έχει η επιτροπή και µε βάση οτιδή-
ποτε άλλα στοιχεία εκείνοι θέλουν να προσκοµίσουν, να µπορεί
να γίνουν διορθωτικές κινήσεις γι’ αυτές τις εταιρείες, όπου
πραγµατικά θίγονται από τη µη εφαρµογή του νέου συστήµατος.

Μία εταιρεία παρακρατά τις ινσουλίνες, δύο ιδιοσκευάσµατα,
διότι αλλιώς δεν έχει παρουσιαστεί πουθενά καµµία άλλη αρ-
ρυθµία στην αγορά. Αυτό είναι πλήρως παράνοµο. Αυτή τη
στιγµή είµαστε σε συνεννόηση µε τον ΕΟΦ για να δούµε τι θα
γίνει. Είναι και ανορθόδοξο και παράνοµο. Ανορθόδοξο, διότι
γιατί η εταιρεία αυτή έχει υποβάλλει ένσταση, την οποία εξετά-
ζει η Επιτροπή Τιµών αύριο. Παράνοµο, διότι σύµφωνα µε το
ν.96/1973, κάθε δικαιούχος αδείας κυκλοφορίας φαρµακευτικών
προϊόντων έχει υποχρέωση να εφοδιάζει κανονικά την αγορά µε
τα προϊόντα και σε περίπτωση αδυναµίας του ή πριν από κάθε
µεταβολή που µπορεί να επηρεάσει, έχει υποχρέωση να ειδο-
ποιεί εγγράφως τον ΕΟΦ τουλάχιστον πριν από 3 µήνες.

∆εν υπάρχει κανένα έγγραφο αίτηµα στον ΕΟΦ και αυτήν τη
στιγµή είναι εκβιαστικά παιχνίδια της αγοράς. Η ένσταση θα εξε-
ταστεί αµέσως. Εάν υπάρχει κάποιο πρόβληµα, θα διορθωθεί µε
άµεση αγορανοµική διάταξη. Άρα δεν υπάρχει καµµία νοµιµο-
ποιητική βάση για οποιαδήποτε παρακράτηση - διότι περί αυτού
πρόκειται - φαρµάκου από την αγορά.

Θα είµαστε πλήρως έτοιµοι την 1η Σεπτεµβρίου. Μέσα στο
µήνα περιµένω ότι θα κάνουµε -και θα κάνει ο Γενικός Γραµµα-
τέας Εµπορίου- µια πλήρη παρουσίαση του παρατηρητηρίου,
έτσι ώστε σιγά-σιγά σε όλα τα φάρµακα µε τη διαδικασία αυτών
των δύο µηνών, του Ιουνίου και του Ιουλίου, µέσω της Επιτρο-
πής Τιµών να βγουν οι καινούργιες τιµές, οι οποίες για πρώτη
φορά θα είναι αξιόπιστες, αντικειµενικές και πολύ χαµηλότερες.

Προσβλέπουµε σε µία µεσοσταθµική µείωση, η οποία θα είναι
περίπου της τάξης του 25%, δεν µπορούµε ακόµα να το πούµε
µέχρι να γίνει το όλο εγχείρηµα. Μαζί µε την ανατιµολόγηση των
φαρµάκων, το προεδρικό διάταγµα -το οποίο θα έχει βγει στο µε-
ταξύ για να κατοχυρώσουµε αυτή τη διαδικασία, για να µη µπο-
ρεί κανένας ποτέ, τουλάχιστον για τα επόµενα χρόνια να πει οτι-
δήποτε για τον τρόπο τιµολόγησης των φαρµάκων στην Ελλάδα-
µε διάφανη µεθοδολογία θα µπορέσουµε να εξασφαλίσουµε µία
ουσιαστική εξοικονόµηση δαπανών για τα ασφαλιστικά µας τα-
µεία, χαµηλότερες τιµές στον καταναλωτή µας και διαφάνεια
στο όλο σύστηµα.

Ένα τελευταίο ερώτηµα, το οποίο πάντοτε µε ρωτάνε και πρέ-
πει να το απαντήσουµε. Μήπως η µεγάλη αυτή µείωση των τιµών
θα οδηγήσει σε υποκατάσταση χαµηλών φαρµάκων µε υψηλά
φάρµακα και τελικά η φαρµακευτική δαπάνη θα είναι πολύ µε-
γαλύτερη;

Η απάντηση που δίνουµε είναι «όχι». Γι’ αυτό υπάρχει κλιµα-
κωτή τιµολόγηση, τα χαµηλότερα φάρµακα θα «πριµοδοτηθούν»
µε την εφαρµογή της λίστας, η οποία µπαίνει και εκείνη σε εφαρ-
µογή από 1η Σεπτεµβρίου. Γιατί; ∆ιότι, έχοντας πλέον µια τιµή
αναφοράς, η οποία ουσιαστικά δίνει κίνητρο στα χαµηλότερης
τιµής φάρµακα, ο τζίρος αυτών των φαρµάκων θα αυξηθεί µέσα
από τη λίστα, µε αποτέλεσµα να µπορείς να έχεις και περαιτέρω
µειώσεις στις τιµές, εάν χρειαστεί, για τα χαµηλότερης τιµής
φάρµακα.

Η όλη πολιτική µε την ανατιµολόγηση, την εφαρµογή της λί-
στας και την πλήρη συνταγογράφηση ουσιαστικά διασφαλίζει χα-
µηλές τιµές, κερδοφορία στις επιχειρήσεις οι οποίες δραστη-
ριοποιούνται, διότι θα έχουν µεγαλύτερους τζίρους και διαφάνεια
και προστασία για τον καταναλωτή.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Εµείς σας ευχαρι-
στούµε, κυρία Υπουργέ.
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ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κυρία Υπουργέ, πείτε δύο λόγια
για το προεδρικό διάταγµα.

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Το προεδρικό διάταγµα δεν θα κάνει τί-
ποτα άλλο, παρά να καθορίζει αυτά τα βήµατα της µεθοδολογίας
του παρατηρητηρίου, έτσι ώστε κανένας να µην µπορεί να προ-
σβάλει τη µεθοδολογία συγκρότησης του παρατηρητηρίου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κυρία Υπουργέ, συ-
ζητούµε ένα σοβαρότατο θέµα, αυτό των φαρµάκων, το οποίο
µας αφορά όλους, γιατί δεν υπάρχει άνθρωπος ή ο ίδιος ατοµικά
ή µέσα στο σπίτι του που να µην έχει πρόβληµα µε ένα ή περισ-
σότερα φάρµακα που πρέπει να παίρνουν οι οικείοι του.

Θα ήθελα, όµως, κυρία Υπουργέ, αν παρακολουθείτε, να σας
θέσω το εξής θέµα που µου έθεσαν αγωνιώντες γονείς. Παιδιά
µε παιδικό διαβήτη, διαβήτη 1, που έχουν µάθει ήδη τα ίδια τα
παιδιά στο δηµοτικό σχολείο να παίρνουν αίµα και να κάνουν την
ένεση της ινσουλίνης δεν έχουν το συγκεκριµένο σκεύασµα που
ως τώρα είχαν συνηθίσει. Υπάρχει σοβαρότατος κίνδυνος να
θρηνήσουµε θύµατα.

Αυτό δεν είναι ανορθόδοξο και παράνοµο. Είναι εγκληµατικό
πέρα για πέρα και θα πρέπει άµεσα, κυρία Υπουργέ, να λυθεί.
∆εν πρέπει να παίζουµε µε τη ζωή των ανθρώπων. ∆εν είναι εδώ
διαφορά κάποιας τιµής. Είναι στέρηση ενός προϊόντος, το οποίο
είναι πολύτιµο, είναι απαραίτητο για τη ζωή αυτών των ανθρώ-
πων.

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Κύριε Πρόεδρε, ακριβώς επειδή είναι ένα
σοβαρότατο θέµα, ακριβώς γι’ αυτό ο ΕΟΦ έχει πλήρως επιλη-
φθεί ήδη από χθες.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Πρέπει να επιληφθεί
άµεσα.

Το λόγο έχει ζητήσει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αστέριος Ροντούλης.

ΑΘΑΝΑΣΙΑ ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ: Κύριε Πρόεδρε, οι Βουλευτές δεν
θα µιλήσουν;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Αµέσως µετά, κυρία
Μερεντίτη.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κυρία Μερεντίτη, αφού µίλησε η
κυρία Υπουργός πρέπει να µιλήσουν οι Κοινοβουλευτικοί Εκ-
πρόσωποι µετά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Πρέπει να ξέρουν
όλοι και οι εισηγητές και οι Βουλευτές να τηρούν το χρόνο, γιατί
στο τέλος έχουµε αυτά τα φαινόµενα.

ΑΘΑΝΑΣΙΑ ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ: Έχετε δίκιο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): ∆ιαµαρτύρεστε από

κάτω µέχρι να πάρετε το λόγο. Όταν παίρνετε το λόγο όλοι,
όµως, παραβιάζετε το χρόνο.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Έχει δίκιο. Πρώτα µιλούν οι Βουλευτές και
µετά οι Υπουργοί. Σας παρακαλώ πολύ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κύριε Σαλµά, συζη-
τάµε αν δεν κάνω λάθος επί των άρθρων, όχι επί της αρχής στο
οποίο ισχύει αυτό το οποίο λέτε. Επί των άρθρων δεν ισχύει αυτό.
Έχετε δίκιο, αλλά όταν συζητάµε επί της αρχής.

Κύριε Ροντούλη, έχετε το λόγο για οκτώ λεπτά. Ελπίζω να γίνει
σεβαστός ο χρόνος για να µην έχουµε από εδώ και πέρα αυτήν
την αντιδικία πάλι.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, είδα την αγωνιώδη προσπάθεια που καταβά-

λατε για να µας πείσετε για το δίκιο των χειρισµών σας και µάλι-
στα µας απαριθµήσατε ένα, δύο, τρία, τέσσερα, διάφορα βήµατα
που θα έπρεπε να γίνουν, προκειµένου να ενεργοποιηθεί το Πα-
ρατηρητήριο Τιµών Φαρµάκων. Και το εύλογο ερώτηµα είναι:
Αυτά τα ερωτήµατα τα κάνατε στον εαυτό σας πριν φέρετε τις
ρυθµίσεις που φέρατε;

Τα κάνατε στο κόµµα σας, προκειµένου να είστε συνεπείς µε
τις εξαγγελίες και τους νόµους, που φέρατε εδώ στη Βουλή ή εκ
των υστέρων τα αντιληφθήκατε;

Εµείς, όσον αφορά τις τροπολογίες που κατεβάσατε στο πα-
ρελθόν, για τη τιµολόγηση των φαρµάκων, δείχνοντας καλή
πίστη, τις υπερψηφίσαµε. Βλέπουµε όµως, ότι άλλα νοµοθετούµε
και άλλα κάνουµε στη συνέχεια, τα οποία προσπαθούµε να νοµι-

µοποιήσουµε µε νέες τροπολογίες. Αυτή είναι η πραγµατικότητα.
Γι’ αυτό έχει προκληθεί αναστάτωση στην αγορά των φαρµάκων.

Η θέση του κόµµατος µας, κυρία Υπουργέ, είναι ξεκάθαρη: Θα
έπρεπε να υπάρξει ένα ξεχωριστό νοµοσχέδιο, εφόσον όλες οι
πτέρυγες της Βουλής συνοµολογούν τη σοβαρότητα του ζητή-
µατος της φαρµακευτικής δαπάνης. Θα έπρεπε λοιπόν, να υπάρ-
ξει ένα ξεχωριστό νοµοσχέδιο, το οποίο να το φέρετε µετά από
κατάλληλη επεξεργασία και του Υπουργείου και της επιτροπής
στη Βουλή, προκειµένου βεβαίως να το δούµε, να το ψηφίσουµε,
να το κρίνουµε και να το υλοποιήσουµε. Όχι να προχωρούµε
αποσπασµατικά µε αγορανοµικές διατάξεις ή µε ad hoc τροπο-
λογίες, σε ένα τέτοιο µείζον ζήτηµα, όπως είναι η φαρµακευτική
δαπάνη.

Θέλουµε λοιπόν, να επιδειχθεί η δέουσα σοβαρότητα, διότι
είναι πάρα πολύ σοβαρό το ζήτηµα αυτό.

Βεβαίως, µη νοµίζετε ότι θα κάνουµε µεγάλα πράγµατα µε τη
λίστα -την οποία σας ξαναλέω, εµείς υπερψηφίσαµε- ή µε τις µει-
ώσεις των τιµών ή µε την παλαιολιθική θεώρηση συνταγών, ένα
σύστηµα αναποτελεσµατικό και άκρως γραφειοκρατικό.

Υπάρχουν ζητήµατα θεµελιώδη, τα οποία θα πρέπει να επιλύ-
σουµε. Ποια είναι αυτά τα θεµελιώδη ζητήµατα;

Ζήτηµα πρώτο: Θα υπάρξει επιτέλους στην Ελλάδα, όπως
υπάρχει σε άλλες ευρωπαϊκές χώρες –παραδείγµατος χάριν στη
Μεγάλη Βρετανία– ένας οργανισµός, που θα µπορέσει να δίνει
την κατάλληλη κατεύθυνση στη συνταγογράφηση, στο γιατρό
που µόνος του µπορεί να κάνει ό,τι θέλει, προκειµένου να µην
παρεκκλίνει από τα γνωστά -που όλοι τα λέµε και δεν τα βλέ-
πουµε- θεραπευτικά πρωτόκολλα, τα οποία θεραπευτικά πρωτό-
κολλα θα βασίζονται –έχουµε κουραστεί να το λέµε συνεχώς–
στη φαρµακευτική ουσία και ότι στην εµπορική φίρµα του φαρ-
µάκου; Είναι ένα πάρα πολύ σηµαντικό βήµα, να δίνουµε στο για-
τρό κατευθυντήριες γραµµές και οδηγίες από τις οποίες δε θα
µπορεί και να απέχει. Εκεί θα υπάρξει ένας ουσιαστικός έλεγχος.

Θα δούµε επίσης, το σύστηµα πληροφόρησης και ενηµέρω-
σης διαρκούς εκπαίδευσης – να το πω έτσι – των γιατρών µας
που είναι αποκλειστικά στα χέρια των εµπόρων φαρµακευτικών
εταιρειών και των άλλων ιατρικών υλικών αναλώσιµων προϊό-
ντων; Είναι ένα επίσης, µείζον θέµα.

Τρίτον: Νοµίζω ότι υπάρχει µία τάση στους γιατρούς µας -
αλλά είδαµε ότι η τάση αυτή υπήρξε και στην κοινωνία µας– µία
νεοπλουτίστικη τάση να συνταγογραφούµε ακριβά φάρµακα,
ωσάν να είναι η λυδία λίθος για τη θεραπεία των ασθενών. Αυτή
η τάση θα πρέπει να αναστραφεί. Και βεβαίως, πώς µπορεί να
αναστραφεί; Εάν θεωρήσουµε το µεµονωµένο γιατρό ως κέντρο
κόστους, όπως γίνεται στις άλλες ευρωπαϊκές χώρες. Όταν ο
γιατρός θεωρηθεί ως κέντρο κόστους, δηλαδή θα πρέπει οι ια-
τρικές του πράξεις να ελέγχονται στη πηγή, την ώρα που τις
κάνει, εκεί θα υπάρξει και αποτελεσµατικός έλεγχος.

Και βεβαίως, επιτρέψτε µου να πω ότι υπάρχει και µία κουτο-
πονηριά από την πλευρά του κράτους, που ωθεί τους Έλληνες
γιατρούς σε τέτοιες συµπεριφορές υπερκοστολόγησης –να πω
έτσι– της φαρµακευτικής δαπάνης.

Ακούστε, αγαπητοί συνάδελφοι, κάποια ταµεία δίνουν για κάθε
επίσκεψη στο γιατρό 15 ευρώ. Αυτή είναι η αµοιβή του γιατρού.
∆έκα πέντε ευρώ! Ο οποίος γιατρός αυτός έχει δαπανήσει δώ-
δεκα χρόνια – ο ειδικευµένος γιατρός – και µπορεί να έχει κάνει
και µεταπτυχιακά, συν άλλα τέσσερα, δεκαέξι χρόνια. Και αυτός
ο άνθρωπος παίρνει 15 ευρώ την επίσκεψη, την στιγµή που µπο-
ρεί µε δύο υπογραφές να βάλει µέσα το ταµείο χιλιάδες ευρώ.

Στο ΙΚΑ –άλλο αυτό και έχω εδώ γιατρούς που παρακολου-
θούν– ξέρετε πόσο παίρνουν οι γιατροί το µήνα; -οι ειδικευµένοι
γιατροί πάντα µιλάω, 1200 ευρώ. Αυτή είναι η αµοιβή του για-
τρού στο ΙΚΑ. 1.200 ευρώ για έξι ώρες εργασίας, πέντε µέρες
την εβδοµάδα. Και βεβαίως ο γιατρός, γιατί νοµίζετε ότι πάει στο
ΙΚΑ; Για τα χρήµατα; Για τα 1200 ευρώ; Έχει στα χέρια του το
όπλο της συνταγογράφησης, που του δίνει συν δύο µισθούς.

Άρα λοιπόν, αυτά τα πράγµατα θα πρέπει να τα δούµε. Θα
πρέπει να τα βάλουµε κάτω, να φέρουµε ένα ξεχωριστό νοµο-
σχέδιο –αυτό λέµε εµείς– τιθάσευσης της φαρµακευτικής δαπά-
νης, να δούµε όλες αυτές τις λεπτοµέρειες και να κινηθούµε
αναλόγως. Αυτά που κάνετε τώρα είναι αποσπασµατικά πράγ-
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µατα, που µόνο αναστάτωση προκαλούν στην αγορά.
Έρχοµαι τώρα σε ένα άλλο ζήτηµα, το οποίο εµάς µας ενδια-

φέρει πάρα πολύ, κυρία Υπουργέ. Έρχοµαι στο άρθρο 15, στο
περιβόητο bake off. Ο προηγούµενος νόµος, ο νόµος του 2007,
επί κυβερνήσεως της Νέας ∆ηµοκρατίας, επί Σιούφα τότε, ήταν
ένας ισορροπηµένος νόµος, που έγινε µετά από επαφές, δια-
πραγµατεύσεις, συζητήσεις µεταξύ του Υπουργείου και των αρ-
τοποιών.

Κάποιοι προσέφυγαν στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή, η οποία είχε
κάνει δεκτό το νόµο του 2007. Προσφεύγοντας, λοιπόν, στην Ευ-
ρωπαϊκή Επιτροπή, έθεσαν το ζήτηµα µείωσης των τετραγωνι-
κών, των ελαχίστων τετραγωνικών. Και έρχεσθε –επειδή η άλλη
κυβέρνηση δεν υπερασπίσθηκε το νόµο του 2007, όπως έπρεπε
να τον υπερασπισθεί– και µειώνετε σε τριάντα δύο τετραγωνικά
-και κάτω και πάνω από τα τριάντα δύο τετραγωνικά- τα ελάχιστα
τετραγωνικά που απαιτούνται. Το ερώτηµα είναι: Έχει σκεφθεί
κανείς, γιατί ο νόµος του 2007 όρισε αυτά τα ελάχιστα τετραγω-
νικά, τα τριάντα δύο τετραγωνικά µέτρα; Για λόγους προστασίας
της δηµόσιας υγείας και ασφάλειας του καταναλωτή, αλλά και
των εργαζόµενων. ∆ιότι, το ψηµένο το ζεστό το ψωµί που βγαί-
νει από το φούρνο είναι ένα προϊόν ευεπίφορο σε επιµολύνσεις.
Άρα, πρέπει να υπάρχει ένας ανεκτός χώρος, πρώτον.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. ∆ώστε µου ένα λεπτό.
Αλλά και για την προστασία των εργαζοµένων, διότι λειτουρ-

γούν δίπλα σε θερµά σηµεία υψηλών θερµοκρασιών.
Άρα λοιπόν, τώρα εσείς έρχεσθε και αποκλιµακώνετε τα τε-

τραγωνικά αυτά ή τα κλιµακώνετε, µε βάση την παραγωγική ισχύ
του κλιβάνου.

Κοιτάξτε να δείτε, εδώ χτυπιέται ο φούρνος της γειτονιάς,
χτυπιέται ένα επάγγελµα που κάνει επενδύσεις στην ελληνική οι-
κονοµία, δεν µπαίνει σε αναπτυξιακούς νόµους, κάνει ίδιες επεν-
δύσεις, απασχολεί χιλιάδες εργαζοµένους και έχει αναπτύξει
διαπροσωπικές σχέσεις εµπιστοσύνης µε τον καταναλωτή.

Άρα, λοιπόν, εµείς είµαστε αντίθετοι στο άρθρο 15, αλλά µια
που το δέχθηκαν οι ίδιοι οι αρτοποιοί, σας λέµε: Θα το δεχθούµε
και εµείς υπό την αίρεση και υπό την προϋπόθεση, ότι δεν θα
τολµήσει κανένας να προχωρήσει σε περαιτέρω αλλαγή της νο-
µοθετικής αυτής πρόνοιας του άρθρου 15. ∆ηλαδή, φοβόµαστε
ότι και αυτή η διάταξη θα εκφυλιστεί, διότι και πάλι κάποιοι θα
προσφύγουν στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή. Τί θα κάνουµε, λοιπόν,
τότε; Θα στυλώσουµε τα πόδια και θα υπερασπίσουµε τη διά-
ταξη ή θα κάνουµε πάλι άτακτη υποχώρηση, όπως στο παρελ-
θόν;

Σας λέω και κάτι τελευταίο – και κλείνω κύριε Πρόεδρε – δεν
θα πρέπει πάνω στο bake off να αναγράφουµε τη χώρα προέ-
λευσης; ∆ε θα πρέπει νε επιτείνουµε τους ελέγχους που έχουν
σχέση µε αυτό το κατεψυγµένο προϊόν, τόσο όσον αφορά την ει-
κόνα των ραφιών, όσο και τις ενδείξεις που πρέπει να υπάρχουν
και στη συσκευασία;

Τέλος, σκεφτείτε και κάτι άλλο κυρία Υπουργέ: Αυτές είναι ιδι-
αιτέρως ενεργοβόρες επιχειρήσεις. Αναφέροµαι στο bake off.
Μήπως θα έπρεπε να βάλουµε ένα τέλος κατανάλωσης ενέρ-
γειας; ∆ιότι, είναι επιχειρήσεις, οι οποίες κοστίζουν πάρα πολύ,
όσον αφορά το ενεργειακό τους σκέλος.

Και βεβαίως, µας ανησυχεί πάρα πολύ στο ΤΕΜΠΜΕ, αυτό το
οποίο έχετε φέρει, στην προσπάθεια να αντληθούν δάνεια από
τις τράπεζες, µέσω του ΤΕΜΠΜΕ, προκειµένου οι επιχειρηµατίες
να αποκτήσουν φορολογική και ασφαλιστική ενηµερότητα.

Κατά βάση είναι σωστή ρύθµιση. Η αγωνία µας, όµως, ξέρετε
ποια είναι; Τι θα γίνει αν τα δάνεια αυτά στο µέλλον δεν απο-
πληρωθούν; Γιατί µπαίνουµε σε µία υφεσιακή διαδικασία έντονη.
Άρα, λοιπόν, αν δεν θα πληρωθούν αυτά τα δάνεια, θα ξαναπέ-
σουµε πάλι σε ένα φαύλο κύκλο δανείων, µε αποτέλεσµα να ξα-
ναγυρίσουµε στο µηδέν, αυξανοµένου του δηµοσίου χρέους
µέσω του ΤΕΜΠΜΕ, βεβαίως.

Λέµε, λοιπόν, ότι αν θέλουµε να σπάσουµε αυτό το φαύλο
κύκλο πρέπει να δούµε τι θα κάνουµε µε τις µειώσεις των φόρων,
πρώτον, και µε την εξάλειψη του µη παραγωγικού κόστους των
επιχειρήσεων.

Άρα, λοιπόν, εάν τηρηθούν αυτές οι δύο προϋποθέσεις, µειώ-
σεις των φόρων και µειώσεις του µη παραγωγικού κόστους των
επιχειρήσεων, τότε µπορεί αυτή η διάταξη του ΤΕΜΠΜΕ, αυτή η
λειτουργία του ΤΕΜΠΜΕ να λειτουργήσει ευεργετικά. Εάν δεν
γίνουν αυτά τα πράγµατα, τότε θα πέσουµε σε ένα φαύλο κύκλο
τον οποίο δεν θα µπορούµε να σπάσουµε και σε µία αρνητική δη-
µοσιονοµική συγκυρία για τη χώρα.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, για την ανοχή σας. Εµείς εί-
παµε ότι επί της αρχής ψηφίσαµε το νοµοσχέδιο, αλλά κάποιες
επιµέρους διατάξεις του µας προκαλούν ιδιαίτερη ανησυχία και
νοµίζουµε ότι θα τύχουµε και των πρεπουσών απαντήσεων από
την πλευρά της κυρίας Υπουργού.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε τον κ.

Ροντούλη.
Το λόγο τώρα έχει η κ. Αθανασία Μερεντίτη.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο παρακαλώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κύριε Τζέκη, έχετε

µιλήσει.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ναι, αλλά µιλήσατε

και ως εισηγητής. ∆εν µπορείτε να µιλήσετε δύο φορές.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος

µπορώ να µιλήσω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Μιλήσατε µε άλλη

ιδιότητα, κύριε Τζέκη. Μιλήσατε προηγουµένως ως εισηγητής.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Μα, πώς δεν µπορώ να µιλήσω, κύριε

Πρόεδρε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): ∆εν µπορείτε τώρα να

µιλήσετε, σας παρακαλώ.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Και χθες ήµουν Κοινοβουλευτικός Εκ-

πρόσωπος. Έκανα την εισήγηση και µίλησα ύστερα από την
κυρία Υπουργό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κύριε Τζέκη, πρέπει
να επιλέξετε την ιδιότητα που θα έχετε. Εφόσον είχατε την α’
ιδιότητα, δεν µπορείτε να έχετε και τη β’ ιδιότητα συγχρόνως
στην ίδια συνεδρίαση. ∆εν γίνεται αυτό, πρέπει να είναι ξεχωρι-
στός συνάδελφος. ∆υστυχώς, έτσι λέει ο Κανονισµός, δεν µπο-
ρεί να έχετε συγχρόνως τις δύο ιδιότητες.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Μα, είναι δυνατόν, κύριε Πρόεδρε;
Χθες…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Χθες µιλήσατε µε την
ιδιότητα του Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: ∆εν γίνεται πρώτη φορά αυτό, κύριε Πρό-
εδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ως Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος µπορείτε να µιλήσετε και να ξαναµιλήσετε. Αλλά
τη µία ως εισηγητής και την άλλη ως Κοινοβουλευτικός, δεν µπο-
ρείτε.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος, κύριε
Πρόεδρε, το ανακοίνωσε και ο Πρόεδρος ότι είµαι ορισµένος
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σύµφωνοι λοιπόν.
Αλλά αυτήν τη στιγµή έχω δώσει το λόγο στην κ. Μερεντίτη.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Μετά από την κ. Μερεντίτη.
ΑΘΑΝΑΣΙΑ ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ: Ευχαριστώ.
Κυρία και κύριοι συνάδελφοι, το σχέδιο νόµου που συζητάµε

σήµερα αποτελεί αναµφίβολα µία σηµαντική τοµή στη λειτουργία
της αγοράς, ένα αναγκαίο βήµα για τον εκσυγχρονισµό της λει-
τουργίας της, καθυστερηµένα βεβαίως, µε µεγάλη καθυστέρηση,
η οποία προξένησε σειρά από παθογένειες στη λειτουργία του
εµπορίου και της αγοράς.

Θέλω, όµως, να θυµίσω εδώ ότι η διαδικασία ήταν έτοιµη το
2003, είχε γίνει και το νοµοσχέδιο του 2004 µε Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ, άλλαξε η κυβέρνηση, ψηφίστηκε ο νόµος το 2005 που
ουδέποτε ενεργοποιήθηκε από ευθύνη της προηγούµενης κυ-
βέρνησης και όλα αυτά είχαν τραγικές συνέπειες για τη λει-
τουργία της αγοράς.

∆υστυχώς, οι αριθµοί κάθε φορά, κυρία και κύριοι συνάδελ-
φοι, µας τροµάζουν. Γνωρίζουµε όλοι πόσο άθλια είναι η ελλη-
νική διοίκηση απέναντι στην αγορά και τις επενδύσεις. Η Ελλάδα
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εξακολουθεί να έχει διπλάσιο διοικητικό κόστος και χρειάζεται
διπλάσιο χρόνο για την ίδρυση ή τη µεταβολή του καθεστώτος
µιας επιχείρησης από αυτό που χρειάζεται για τις άλλες χώρες
της Ευρώπης. Άρα, λοιπόν, αυτό το νοµοσχέδιο που καθυστε-
ρηµένα έρχεται και το αναγνωρίζουµε, κινείται προς τη σωστή
κατεύθυνση, γιατί προσπαθεί να διευκολύνει και τη διοίκηση,
αλλά και τον επιχειρηµατικό κόσµο.

Και κάτι ακόµα. Η ενοποίηση και η ψηφιοποίηση όλων των επι-
µέρους χειρογράφων µητρώων συνιστά και ένα βήµα διαφάνειας
και χρηστής διοίκησης, αφού δίνει τη δυνατότητα στον κάθε πο-
λίτη να έχει πρόσβαση, µέσω διαδικτύου, στην ταυτότητα κάθε
επαγγελµατία-επιτηδευµατία.

Είναι µια σηµαντική πρωτοβουλία, γιατί έρχεται να απαντήσει
σε µία από τις κοµβικές αγκυλώσεις της ελληνικής αγοράς, της
γραφειοκρατίας, που διαχρονικά απέτρεπε και σχεδόν τιµω-
ρούσε –έχει ειπωθεί πολλές φορές αυτό- τους υποψήφιους επεν-
δυτές της Ελλάδας.

Σε µία περίοδο που το ζητούµενο είναι οι επενδύσεις, βάζει
τέλος στα γραφειοκρατικά βάρη και στην ατέρµονη ταλαιπωρία
των ανθρώπων αυτών που υποχρεούνταν σε συγκέντρωση κάθε
λογής πιστοποιητικών και βεβαιώσεων, τις οποίες υπέβαλαν σε
διαφορετικές υπηρεσίες µε συχνά αντικρουόµενα αντικείµενα,
χάνοντας χρόνο, χρήµα και συχνά στο τέλος και την ίδια τη διά-
θεσή τους για επένδυση στη χώρα µας.

Με το νέο ηλεκτρονικό µητρώο θα ενοποιηθούν επιτέλους όλα
τα παλιά υφιστάµενα µητρώα, τα χειρόγραφα δηλαδή, θα γίνουν
διασταυρώσεις στοιχείων και θα εκκαθαριστούν. Γιατί δεν πρέπει
να ξεχνάµε ότι µέσα σε όλα αυτά τα µητρώα υπάρχουν λάθη, επι-
καλύψεις, αλλά και πολλές περιπτώσεις εταιρειών που είναι απλά
σφραγίδες και εκδίδουν πλαστά εικονικά τιµολόγια, ενώ δεν υπο-
βάλλουν ισολογισµούς ή δηλώσεις πόρων, µε ό,τι αυτό συνεπά-
γεται. Άρα, σήµερα προσπαθούµε µε αυτό το νοµοσχέδιο να
συµβάλουµε αποφασιστικά στην εκκαθάριση της ελληνικής αγο-
ράς από τέτοιες περιπτώσεις. Προσπαθούµε δηλαδή, να διευ-
κολύνουµε την επιχειρηµατική δραστηριότητα, να µειώσουµε τα
διοικητικά εµπόδια και κόστη, να κάνουµε φιλικές συναλλαγές.
Με αυτόν τον τρόπο µε ένα βήµα και µια µέρα ερχόµαστε να δι-
ευκολύνουµε τους επιχειρηµατίες ή όσους θέλουν να ιδρύσουν
επιχειρήσεις για να εξοικονοµήσουν χρόνο και χρήµα και αυτό
είναι µια επαναστατική µεταρρύθµιση για την Ελλάδα.

Ο αντικειµενικός και κύριος σκοπός του νοµοσχεδίου είναι αυ-
τονόητος. Να µπορείς να ιδρύσεις σε µια µέρα µια εταιρεία, κάτι
πρωτοφανές για τη χώρα µας και ισχύει το «κάλλιο αργά παρά
ποτέ». Μην ξεχνάµε άλλωστε ότι είναι και µέσα στις υποχρεώ-
σεις µας, βάσει του µνηµονίου που έχουµε υπογράψει µε την Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση και το ∆ΝΤ.

Βεβαίως, κυρία Υπουργέ, ακούστηκε –το είπε ο εισηγητής µας-
και το επαναλαµβάνω, θα ακολουθήσει και το σοβαρό νοµοσχέ-
διο για την αδειοδότηση και λειτουργία των επιχειρήσεων και ο
αναπτυξιακός νόµος και η απελευθέρωση των κλειστών επαγ-
γελµάτων και φαντάζοµαι, γιατί σας άκουσα χθες που είπατε στο
τέλος του χρόνου, αυτό να µην είναι η επιδίωξη, αλλά να είναι
πολύ νωρίτερα.

Ο πυρήνας του νοµοσχεδίου είναι η θέσπιση για πρώτη φορά
της λειτουργικής έννοιας της υπηρεσίας µια στάσης για τις επι-
χειρήσεις. ∆ηµιουργούµε ένα δίκτυο τέτοιων υπηρεσιών για όλη
τη χώρα. Το αναθέτουµε στους συµβολαιογράφους και σωστά.
Αλλά εγώ εδώ θέλω πάλι να καταθέσω την αγωνία, την οποία είχα
εκφράσει και στην επιτροπή, γιατί να µην προσπαθήσουµε σ’
αυτήν τη λειτουργία να εντάξουµε και τους δικηγόρους που πολ-
λοί από αυτούς, ιδιαίτερα οι νέοι, δυσκολεύονται όλο και περισ-
σότερο να αντιµετωπίσουν τα λειτουργικά και όχι µόνον έξοδά
τους;

Η δηµιουργία υπηρεσιών µιας στάσης ανακουφίζει και τη δη-
µόσια διοίκηση, αφού την απαλλάσσει από έναν τεράστιο όγκο
δουλειάς που τελικά είναι αντιπαραγωγικός και βέβαια, αντιµε-
τωπίζει και πατάσσει ίσως τα φαινόµενα διαφθοράς. Εδώ, όµως,
θέλω να σας αναφέρω µια αδυναµία των ΚΕΠ. Πρέπει να ενι-
σχυθούν για να εκτελέσουν αυτό το έργο. Κυρία Υπουργέ, στο
πλαίσιο του ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ πρέπει να ληφθεί µία µέριµνα για µε-
τάταξη υπαλλήλων, ώστε να στελεχωθούν επαρκώς τα ΚΕΠ, για

να αντιµετωπίσουν αυτό τον καινούργιο όγκο δουλειάς και πα-
ράλληλα θα τονίσω ότι χρειάζεται ειδίκευση. ∆εν µπορεί οποι-
οσδήποτε υπάλληλος να κάνει αυτό το καινούργιο αντικείµενο
που καλείται να κάνει.

∆υστυχώς, αγαπητοί συνάδελφοι, οι εξελίξεις τρέχουν. Γνω-
ρίζουµε όλοι εδώ µέσα ότι δεν είναι ευχάριστες. Η αγορά στε-
νάζει και µαζί και η Ελλάδα. Η ακρίβεια καλπάζει. Πρέπει να
µειωθούν οι τιµές των προϊόντων και των υπηρεσιών και πρέπει
να αυξηθεί η επιχειρηµατικότητα. Πρέπει να αναζητήσουµε
άλλες λύσεις για να προστατεύσουµε και την αγορά και τους ερ-
γαζόµενους και η λύση, το µέλλον, βρίσκεται στην επιχειρηµατι-
κότητα. Χρειαζόµαστε αναµφισβήτητα κίνητρα άµεσα και δεν
αρκούν αυτά. Πρέπει ο νέος ή και ο έµπειρος επιχειρηµατίας που
θα θελήσει να ξεκινήσει ή να επεκτείνει τη δική του επιχείρηση,
να νιώθει ότι κινείται σε ένα περιβάλλον που του εγγυάται κά-
ποιες βασικές παραµέτρους, µία από τις οποίες αναµφίβολα είναι
και ο νόµος που συζητάµε σήµερα, αλλά δεν είναι αρκετός.

Πρέπει να βιαστούµε. Πρέπει να εξασφαλίσουµε πως ο τρό-
πος που θα θεσµοθετηθεί το Γενικό Εµπορικό Μητρώο θα είναι
τέτοιος, που θα διευκολύνει την καταχώρηση των στοιχείων και
θα εγγυάται διαφάνεια και αποτελεσµατικότητα για όλους.

Και κλείνοντας µια µόνο παρατήρηση και ένα σχόλιο για την
τροπολογία των φαρµάκων. Κυρία Υπουργέ, η φαρµακευτική δα-
πάνη καλπάζει. Έχουµε δεσµευτεί για µείωση. Σας άκουσα πριν
από λίγο, όµως, εγώ επαναλαµβάνω ότι το Υπουργείο, στο οποίο
ηγείστε έχει µεγάλο µέρος της ευθύνης της λειτουργίας αυτής.
Πρέπει, έπρεπε και επιβάλλεται να πάρουµε µέτρα.

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Γι’ αυτό την κάναµε.

ΑΘΑΝΑΣΙΑ ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ: Αυτό θέλω να πω. Ακούστε, όµως,
και τις παρατηρήσεις των συναδέλφων, που θα ακολουθήσουν.
Εκτιµώ ότι εδώ ειδικά σήµερα πρέπει όλοι µας -και εσείς κυρίως-
να ανοίξουµε τα αυτιά µας και τις εµπειρίες µας, για να καταφέ-
ρουµε το καλύτερο δυνατόν, που έπρεπε ίσως να το έχουµε επι-
τύχει χθες, αλλά δεν επιτρέπεται και δεν έχουµε περιθώρια να
το αφήσουµε για αύριο.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Εµείς ευχαριστούµε,
κ. Μερεντίτη.

Κύριε Τζέκη, σύµφωνα µε το άρθρο 103, στη συζήτηση των άρ-
θρων η διάρκεια της οµιλίας των εγγεγραµµένων στον κατάλογο
οµιλητών δεν µπορεί να υπερβεί τα τέσσερα λεπτά. Εάν κατ’
εξαίρεση η συζήτηση γίνεται κατ’ ενότητες άρθρων ο χρόνος οµι-
λίας των παραγράφων 1 και 2 διπλασιάζεται. Στη συζήτηση της
προηγούµενης παραγράφου οι Υπουργοί και οι Πρόεδροι των
κοινοβουλευτικών οµάδων µπορούν να πάρουν το λόγο όποτε το
ζητήσουν.

Εδώ εσείς έχετε οριστεί από τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος ως Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος και εποµένως, δεν υπάρχει ειδικός αγορητής του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος. Μιλήσατε λοιπόν, ως Κοινοβουλευτι-
κός Εκπρόσωπος για είκοσι λεπτά, δηλαδή: πρωτολογία, δευτε-
ρολογία και τριτολογία. Συµπληρώσατε το χρόνο ας πούµε κατ’
εξαίρεση.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Ο Κανονισµός µιλάει για τέσσερα λεπτά
κατ’ άρθρον. Ξέρετε πόσος χρόνος θα ήταν;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κύριε Τζέκη, ο Κανο-
νισµός µιλάει: Εάν κατ’ εξαίρεση η συζήτηση γίνεται κατ’ ενότη-
τες άρθρων, ο χρόνος οµιλίας των παραγράφων 1 και 2 διπλα-
σιάζεται. Η Βουλή ή η επιτροπή, µε πρόταση του Προέδρου,
µπορεί να αποφασίσει την περαιτέρω αύξηση του χρόνου οµιλίας.

Τίθεται τέτοιο θέµα; Να ζητήσουµε παράταση;
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Μα, έγινε συνεννόηση προηγουµένως µε

τον Πρόεδρο που ήταν, γιατί η συζήτηση θα γινόταν σε µια ενό-
τητα, για να αναπτύξουµε και τα άρθρα και την τροπολογία.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ωραία. Αυτήν τη
στιγµή, όµως, πόσο χρόνο θα πρέπει να δώσουµε, γιατί θα πρέ-
πει να συζητήσουµε και πότε θα τελειώσουµε εδώ. Θα πρέπει να
αποφασίσει το Σώµα, γιατί ο Κανονισµός είναι σαφής. Το Σώµα
δεν έχει αποφασίσει κάτι σχετικό.
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ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Από το 2000 που είµαι εδώ πρώτη φορά
γίνεται κάτι τέτοιο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): ∆εν µπορώ να κατα-
λάβω τι εννοείτε.

Ορίστε, έχετε το λόγο για έξι λεπτά.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Άκουσα µε ιδιαίτερη προσοχή την κυρία

Υπουργό. Εµείς τονίζουµε ότι δεν προχωράνε πρόχειρα οι κυ-
βερνώντες. Προχωράνε µε συγκεκριµένα βήµατα και στο ζήτηµα
του φαρµάκου, γιατί στις αρχές του Γενάρη του 2010 στο
ν.3516/2000, ήρθε τροπολογία και πάλι για το φάρµακο, για τη
δηµιουργία της λίστας. Έπειτα ήρθε για συζήτηση ν.3840/2010
πάλι για το φάρµακο. Σήµερα πάλι έρχεται σε άλλο νοµοσχέδιο
συγκεκριµένη τροπολογία και πάλι για το φάρµακο.

Θα µπορούσε, όµως, να υπάρχει ενιαίο νοµοσχέδιο για το
φάρµακο. Και είναι συνειδητή η επιλογή της Κυβέρνησης ότι
«βήµα το βήµα» δεν θα έχουµε µείωση της φαρµακευτικής δα-
πάνης. Εκείνο, το οποίο επιδιώκει, όπως οµολόγησε και σήµερα
η κυρία Υπουργός, είναι ότι το µνηµόνιο αναφέρει ότι πρέπει να
έχουµε µείωση κατά ένα και κάτι δισεκατοµµύρια από τα ασφα-
λιστικά ταµεία. Παράλληλα είπε ότι µε αυτές τις ρυθµίσεις που
κάνουµε θα πετύχουµε τη µείωση, αλλά παράλληλα θα υπάρχει
και η αύξηση των επιχειρήσεων. ∆ηλαδή, τη φαρµακευτική δα-
πάνη δεν θα την πληρώσει το δηµόσιο, αλλά θα την πληρώσει ο
εργαζόµενος λαός. Γιατί έτσι µπορεί να µείνει αµείωτη και η κερ-
δοφορία των φαρµακοβιοµηχανιών και αυτό γίνεται «βήµα το
βήµα» της Κυβέρνησης.

Γιατί γίνεται αυτό; Πρώτα και κύρια, είπαµε ότι πρέπει να την
αποσύρουµε την τροπολογία. ∆εν µπορεί συνεχώς µε αποφάσεις
υπουργικές και προεδρικά διατάγµατα να νοµοθετεί η Κυβέρ-
νηση, εν αγνοία της Βουλής. Αυτό πρέπει να το δει σοβαρά και
το προεδρείο της Βουλής.

Αναρωτιέµαι κιόλας, πώς ο Πρόεδρος της ∆ηµοκρατίας θα ψη-
φίσει στην ουσία, ένα νοµοσχέδιο το οποίο δεν θα έχει αποφα-
σίσει η Βουλή, παρά µόνο το σχετικό Υπουργείο; Αυτό είναι ένα
πολύ συγκεκριµένο ζήτηµα που πρέπει να δείτε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Συγνώµη, αν µου επι-
τρέπετε, είπατε: Θα ψηφίσει ο Πρόεδρος της ∆ηµοκρατίας;

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Όχι, θα υπογράψει χωρίς να έχει ψηφίσει
η Βουλή. Κύριε Πρόεδρε, λέει όσα είπατε και εσείς: Με προε-
δρικό διάταγµα θα αποφασιστούν όλα για την τιµή του φαρµά-
κου.

Είπε και η κυρία Υπουργός ότι θα πετύχουµε και µε τη λίστα και
µε όσα θα αποφασίσουν, τη µείωση. Μα, εδώ µπορώ να διαβάσω
από τα Πρακτικά που καταθέσαµε το Γενάρη µε το σύντροφο και
εισηγητή τότε, κ. Καραθανασόπουλο. Είχαµε καταθέσει τότε συ-
γκεκριµένα στοιχεία, ότι την περίοδο 2002-2004 ίσχυε η λίστα των
φαρµάκων. Αυτό, όµως, δεν περιόρισε την αύξηση της φαρµα-
κευτικής δαπάνης κατά 12,6% εκ των οποίων το 78,8% ήταν δη-
µόσια δαπάνη.

Άρα, δηλαδή θέλω να πω µε αυτό ότι τη λίστα του φαρµάκου,
που βγάζει απ’ έξω πολλά φάρµακα, θα την πληρώσει πάλι ο ερ-
γαζόµενος λαός, αφού θα του είναι απαραίτητα για να αντιµε-
τωπίσει την ασθένειά του, σωµατική ή ψυχική.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Εδώ έχετε λάθος.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κύριε Σκουλάκη, µην

διακόπτετε σας παρακαλώ.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Σ’ αυτό το σηµείο, κύριε Πρόεδρε, πρέπει

να πούµε το εξής: Το 2004 ήταν τότε Υφυπουργός Υγείας ο κ.
Έκτορας Νασιώκας. Υπέγραψε τότε µια απόφαση για τους
όρους, τις προϋποθέσεις και τη διάθεση των φαρµάκων που δεν
απαιτείται ιατρική συνταγή, αλλά από τα ταµεία.

Ήρθε τώρα η Κυβέρνηση µε τη Γενική Γραµµατέα Κοινωνικών
Ασφαλίσεων και αποφάσισε ότι αυτά τα φάρµακα δεν θα αποζη-
µιώνονται από τα ασφαλιστικά ταµεία, είναι, όµως, ευρείας και
συχνής κατανάλωσης. Ποιος θα τα πληρώσει; Θα τα πληρώσει ο
εργαζόµενος λαός από την τσέπη του και έτσι θα µείνουν αµεί-
ωτα τα κέρδη των φαρµακοβιοµηχανιών και θα έχει επιτευχθεί
και ο στόχος του µνηµονίου. Ποιον λοιπόν, ευνοεί η Κυβέρνηση
µε τα µέτρα που παίρνει;

Και επειδή πολλά λέµε για τη φαρµακοβιοµηχανία, θα σας πω,
κύριε Πρόεδρε, ότι εµείς το φάρµακο δεν το βλέπουµε αποκοµ-

µένο από το συνολικό τοµέα της υγείας. Γιατί αν αντιµετωπίσεις
πρωτοβάθµια τη σωµατική και ψυχική υγεία του εργαζόµενου
λαού, τότε δεν θα χρειάζεσαι και τα φάρµακα. Όµως, µέσα σ’
αυτό το κοινωνικοπολιτικό περιβάλλον, που διαµορφώνεται µε
τις παρεµβάσεις των κυβερνήσεων διαχρονικά, εκεί διαµορφώ-
νεται ένα περιβάλλον, που έχει επιπτώσεις σωµατικές και ψυχι-
κές στον εργαζόµενο λαό.

Πρέπει να τονίσουµε, κύριε Πρόεδρε, το εξής: Εδώ πρέπει να
δούµε η έρευνα, η παραγωγή και η διακίνηση του φαρµάκου σε
ποιανού χέρια είναι; ∆εν είναι στα χέρια των επιχειρηµατικών οµί-
λων, που διασυνδέονται µε το φάρµακο; Η έρευνα δεν ακουµπάει
ακριβώς µέσα στα πανεπιστήµια µε τους ιδιωτικούς επιχειρηµα-
τικούς οµίλους; Ακόµα και µέσα στα νοσοκοµεία, ιδιωτικά και δη-
µόσια, η διακίνησή τους δεν γίνεται από τους ίδιους; Γιατί λοιπόν,
δεν µπορεί να γίνει πράξη αυτό που λέει το Κοµµουνιστικό Κόµµα
Ελλάδος για ένα ενιαίο, δηµόσιο –αποκλειστικά- φορέα και πα-
ραγωγής και διακίνησης και εισαγωγής, για να µπορέσεις να βά-
λεις ένα φραγµό σ’ αυτή τη ληστεία, που γίνεται µέσω και των
ασφαλιστικών ταµείων, προς όφελος βέβαια των επιχειρηµατι-
κών οµίλων που είναι στον τοµέα του φαρµάκου; Γι’ αυτόν το
λόγο πιστεύουµε ότι πρέπει να αποσυρθεί και να έρθει συγκε-
κριµένο νοµοσχέδιο, για να µπορέσουν και τα κόµµατα να τοπο-
θετηθούν επάνω σε όλα αυτά τα µεγάλα ζητήµατα, που είπα πριν
από λίγο.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε πολύ.

Το λόγο έχει ο κ. Χρήστος Πρωτόπαπας για οκτώ λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’αρχάς, θέλω να επισηµάνω το πολύ σωστό της παρέµβα-

σής σας για το φάρµακο της ινσουλίνης και νοµίζω ότι ως έγκρι-
τος επιστήµων και γνωστού κύρους, είναι πολύ καλό ότι κάνατε
τη σχετική αναφορά.

Πράγµατι κύριε Υπουργέ, πρέπει να σταθούµε πολύ αποφασι-
στικά. Σηµείωσα, βεβαίως, την τοποθέτησή σας, αλλά θέλω και
εγώ να το ενισχύσω.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): ∆εν είναι µόνο η ιν-
σουλίνη, κ. Πρωτόπαπα, είναι και άλλα φάρµακα, αλλά η ινσου-
λίνη είναι το πιο κραυγαλέο, που µπορεί να έχει άµεσες και
ολέθριες επιπτώσεις.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Το σηµειώνω, κύριε Πρόεδρε, ακρι-
βώς για να ενισχύσουµε αυτό που είπε η κυρία Υπουργός, ότι
πρέπει να σταθούµε αποφασιστικά. Και όταν λέω αποφασιστικά
εννοούµε, αποφασιστικά απέναντι σε αυτά τα φαινόµενα των
εκβιασµών οι οποίοι και παράνοµοι και απαράδεκτοι είναι, αλλά
είναι και εκβιασµοί οι οποίοι ανεφύησαν το τελευταίο διάστηµα.

Χαίροµαι, που άκουσα ότι έχουν δοθεί οι σχετικές οδηγίες
στον ΕΟΦ. Πράγµατι ο κ. Τούντας και ο ΕΟΦ µπορούν να κά-
νουν µία πολύ καλή δουλειά σ’ αυτό. Νοµίζω, όµως, ότι πρέπει να
το ξεκαθαρίσουµε και από αυτό εδώ το Βήµα, ότι θα πρέπει να
είµαστε πολύ αποφασιστικοί, ότι αυτός ο εκβιασµός των τεχνη-
τών ελλείψεων στην αγορά και ειδικότερα σε τόσο ευαίσθητα θέ-
µατα φαρµάκων δεν µπορεί να περάσει και δεν πρέπει να
περάσει.

ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ : Και τα υπόλοιπα.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Και στα υπόλοιπα, κύριε Νασιώκα,

αλλά ξαναλέω σ’ ένα κρίσιµο θέµα.
Πριν ξαναπάω στα φάρµακα έρχοµαι σε ορισµένες παρατη-

ρήσεις. Πρώτον, µου δηµιουργεί ένα ερώτηµα αυτή η ενασχό-
λησή µας, τόσο πολύ µε το θέµα του bake off και το πόσα
τετραγωνικά θα είναι το αρτοποιείο στο super market. Ποιο είναι
το κεντρικό ζήτηµα; Το κεντρικό ζήτηµα είναι: Ξέρει ο πολίτης τι
ψωνίζει; Ξέρει αυτό που ψωνίζει, αν είναι φρεσκοκατεψυγµένη ή
κατεψυγµένη ζύµη και δεν είναι ψωµί, άρτος, µε την πραγµατική
έννοια του όρου, όπως βγαίνει από ένα φούρνο, µε φρέσκα
υλικά;

Αν αυτό το γνωρίζει -και εκεί πρέπει να ρίξουµε το βάρος µας-
τότε κάνει την επιλογή του. Για εµένα πολύ µικρή σηµασία έχει,
αν τα τετραγωνικά είναι δέκα ή δέκα και µισό ή έντεκα. Πρέπει να
προσαρµοσθούµε στην οδηγία, και αυτό είναι σαφές. Αλλά η
απάντησή µας και η προστασία των συµφερόντων τόσο των µι-
κρών επιχειρήσεων, που µας ενδιαφέρει βεβαίως, όσο και των
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καταναλωτών είναι η σαφής γνώση και η ενηµέρωση του κατα-
ναλωτή για τη διαφορά και για την επιλογή του. Να ξέρει εν γνώ-
σει του δηλαδή, τι ψωνίζει, πού ψωνίζει και πώς το ψωνίζει. Αν
αυτό το γνωρίζει, από εκεί και πέρα να είστε βέβαιος ότι εκείνοι
που πρέπει να βοηθηθούν, θα βοηθηθούν.

∆εύτερον, κυρία Υπουργέ, εγώ θα επαναφέρω το θέµα µε τους
δικηγόρους. ∆εν έχω τίποτα µε τους δικηγόρους, εξάλλου ο γιος
µου σπουδάζει νοµικά. Αλλά µε ενοχλεί ιδιαίτερα σε µία εποχή
για την οποία η Κυβέρνηση µιλά σαφώς και το έχουµε περιλάβει
στο µνηµόνιο, για τα κλειστά επαγγέλµατα, να βάζουµε εδώ πε-
ριορισµό. Βάζει τον περιορισµό των εκατό χιλιάδων -κατανοώ ότι
υπάρχουν και άλλες απόψεις στην Κυβέρνηση- αλλά το ζήτηµα
είναι ότι πρέπει αυτά να τα υπερβούµε. ∆εν µπορεί να επιβάλεις
δια της βίας σε κάποιον την ευθύνη προστασίας, ότι ξέρεις αν
είσαι πάνω από τόσο, θα πάρεις δικηγόρο. Άµα θέλεις παίρνεις
δικηγόρο και µπορεί καλά να κάνεις, άµα θες δεν παίρνεις.

Αυτή είναι η λογική της επιβολής, η οποία δηµιούργησε τα
κλειστά επαγγέλµατα, ότι αυτό είναι και αν θέλεις είτε θέλεις είτε
δεν θέλεις, θα το κάνεις. Αυτή η λογική της προστασίας και όχι
της ουσίας, είναι εκείνη που µας δηµιούργησε ένα σωρό προ-
βλήµατα. Πρέπει να το βγάλουµε και πρέπει να προσαρµοστούµε
και στα νέα δεδοµένα σ’ αυτό.

Τρίτον, έχετε το τελευταίο άρθρο του πολύ σηµαντικού νόµου,
όπως είπαµε χθες και το ψηφίσαµε µε ευρύτερη πλειοψηφία.
Αναφέρατε µέσα ότι εντός τριών µηνών θα πρέπει να γίνουν οι
σχετικές προσαρµογές και τα λοιπά. Είναι καθαρό ότι αυτή η πε-
ρίοδος είναι δύσκολη. Και ξέρετε, κυρία Υπουργέ; Προτιµούµε
να σας πούµε και να σας το ζητήσουµε εµείς, να έχετε ένα µήνα
ακόµη άνεση, γιατί είναι πολλές οι ενέργειες που πρέπει να γί-
νουν, για να εφαρµοσθεί απόλυτα αυτός ο νόµος, παρά κάπου να
κολλήσουµε λόγω του θέρους, που είναι κλειστές οι δηµόσιες
υπηρεσίες και υπάρχουν και απουσίες, και να έρθουµε εδώ να
ξανασυζητάµε, αν χρειαζόµαστε δεκαπέντε ηµέρες ή ένα µήνα
ακόµη.

Εγώ θα σας πρότεινα τους τρεις µήνες κάντε τους τέσσερεις,
να έχετε µεγαλύτερη άνεση. Εκείνο που µετράει είναι να γίνει η
σωστή εφαρµογή του νόµου. Τώρα, εάν µείνει και ένα µήνα πίσω,
δεν νοµίζω ότι και αυτό είναι το κρισιµότερο θέµα. Να µην ερχό-
µαστε, όµως, εδώ ξανά στη Βουλή και ζητάµε τροπολογίες και
παρατάσεις. Πιστεύω ότι θα συµφωνήσει ο κ. Χατζηδάκης και οι
άλλοι σ’ αυτό, ότι δεν είναι καλό φαινόµενο.

Κλείνω µε το θέµα για τις εκλογές των επιµελητηρίων, πριν
πάω στο φάρµακο. Θα ψηφίσουµε την τροπολογία που υποβάλ-
λεται, νοµίζω ότι δεν έχει δηµιουργηθεί και καµµία αντίδραση
εξάλλου, δεν υπάρχει καµµία διαφωνία.

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Για το θεσµό των επιµελητηρίων.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Εκείνο που θέλω να ζητήσω είναι
να κάνουµε µία µεγάλη κουβέντα στην Επιτροπή Παραγωγής και
Εµπορίου, όταν είστε έτοιµοι για το θέµα του τι θα γίνει µε τα
επιµελητήρια, πώς βλέπετε την εφαρµογή των αλλαγών εκεί.
Είναι ένας πολύ κρίσιµος θεσµός. Εγώ καταλαβαίνω ότι θέλετε
να κάνετε αλλαγές και το θεωρώ άκρως απαραίτητο να γίνουν
τολµηρές αλλαγές και τοµές στο θέµα αυτό. Όταν είστε έτοιµοι,
ερχόµαστε στην Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου και κάνουµε
µία σχετική κουβέντα.

Πάω στο φάρµακο. Ακούστε, ψηφίσαµε ένα νόµο και χαίροµαι
που ψηφίστηκε µε ευρύτερη πλειοψηφία. ∆ε σας κρύβω ότι µας
ταλαιπώρησε και µας ταλαιπώρησε ακόµη και στην Κοινοβου-
λευτική Οµάδα του ΠΑΣΟΚ, είναι γνωστό και δεν έχω κανένα
πρόβληµα να το οµολογήσω και από βήµατος Βουλής, µέχρι να
βρούµε τη χρυσή τοµή, την καλύτερη δυνατή λύση. Αυτό ψά-
χναµε να βρούµε µαζί µε την κυρία Υπουργό και τη βρήκαµε. Η
καλύτερη δυνατή λύση ήταν αυτή η οποία ψηφίστηκε για τη µέση
τιµή των τριών χαµηλότερων, των είκοσι δύο χωρών µελών της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. Και µόχθησαν και δούλεψαν πάρα πολλοί
άνθρωποι για αυτό και καλώς έκαναν. Και βεβαίως, υπήρχε η
ανάλογη αγωνία και από όλα τα κόµµατα. ∆ιότι εγώ εδώ πρέπει
να πω ότι πράγµατι σε αυτήν εδώ την Αίθουσα όλους µας ενώνει
και πρέπει να µας ενώνει, η αγωνία και η βούληση για την εξοι-
κονόµηση πόρων για τα ασφαλιστικά ταµεία που κινδυνεύουν,

από τον τοµέα των φαρµάκων στον οποίο έγινε ένα πάρτυ, ένα
πάρτυ ασυδοσίας, σπατάλης και διαφθοράς. ∆ιότι δεν είναι δύο
οι µισθοί που είπε ο κ. Ροντούλης, φοβούµαι ότι είναι πολύ πε-
ρισσότεροι, σε ορισµένες περιπτώσεις στο χώρο των φαρµάκων,
όχι σε όλες.

Εποµένως, πρέπει να το αλλάξουµε και ο νόµος αυτός αποτε-
λεί, ήδη, νόµο του κράτους. Κόλλησε η εφαρµογή. Είναι πάρα
πολλές οι ενστάσεις, είναι πάρα πολλά τα προβλήµατα, είναι
πάρα πολύ µεγάλη η ποικιλοµορφία, µας τα είπε η κυρία Υπουρ-
γός. Βεβαίως, όλοι θα θέλαµε η εφαρµογή να είχε σωστά. Να
είναι έτοιµες οι υπηρεσίες, να είναι έτοιµα τα στοιχεία, να το εί-
χαµε εφαρµόσει στην ώρα του, δεν υπάρχει καµµία αµφιβολία
γι’ αυτό. Αυτό θα ήταν το ιδανικό. Αυτό θέλαµε όλοι. Τώρα ερ-
χόµαστε όµως σε µια πραγµατικότητα. ∆εν είναι δυνατόν να
εφαρµοσθεί και να εκδικαστούν όλες οι ενστάσεις αν δεν δοθεί
–γι αυτό είπα πριν για τις προθεσµίες- κάποια µικρή παράταση.
Λέµε µέχρι τις 31 Αυγούστου, να πάµε µέχρι 31 Αυγούστου. Είναι
προτιµότερο να γίνει σωστά η δουλειά, παρά να µη γίνει καθό-
λου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

∆ώστε λίγο χρόνο, κύριε Πρόεδρε, είναι πολλά τα θέµατα.
Είναι προτιµότερο να εφαρµοσθεί ο νόµος, παρά να µην πάµε.

Όµως, πρέπει όλοι να περιµένουµε µέχρι τότε και να µην κοπούν
οι τιµές. Άρα, πρακτικά χρειάζεται µία άλλη παρέµβαση που να
κόβει έστω και προσωρινά, µε ένα προσωρινό τρόπο, τις τιµές
των φαρµάκων. Ξέρω ότι το είχε πει και παλιότερα ο κ. Χατζη-
δάκης και εγώ είχα προτείνει κάποιες θετικές παρεµβάσεις στην
επιτροπή. Να γίνει µία γραµµικής µορφής µείωση, προκειµένου
να εξοικονοµήσουµε πόρους και από τον Αύγουστο µε τον κλάδο
να εφαρµοσθεί το νέο σύστηµα. Με αυτήν την έννοια το ότι η
Υπουργός έρχεται, για να διασφαλιστεί σε σχέση µε την αγορα-
νοµική διάταξη που εξέδωσε στη Βουλή, διότι καταλαβαίνουµε
πάρα πολύ καλά ότι τα συµφέροντα στο χώρο είναι τεράστια,
καλά κάνει και έρχεται και το ζητάει σαν εξουσιοδότηση και µε
αυτήν την έννοια θα της τη δώσω.

Θέλω να ξεκαθαρίσω ότι πρέπει να υπάρχει µια διαφοροποί-
ηση ακριβών και φτηνών φαρµάκων, κύριε Χατζηδάκη και στην
αγορανοµική διάταξη δεν είχατε απόλυτο δίκιο. Στην αγορανο-
µική διάταξη ξέρουµε τι κάνει η κυρία Υπουργός, πού κόβει πε-
ρισσότερο και πού κόβει λιγότερο. Το θέµα είναι, γιατί το
κάνουµε αυτό. Εµένα µε εντυπωσιάζει για παράδειγµα ο ΣΦΕ, ο
οποίος ζητάει εδώ και τώρα την άµεση εφαρµογή του νόµου για
τις τρεις χαµηλότερες τιµές. Είναι προφανές ότι στο µυαλό πολ-
λών είναι να φύγουν τα φτηνά φάρµακα από την αγορά, και µετά
να αρχίσει η γνωστή ιστορία της αποκατάστασης. Αυτό είναι το
χειρότερο που µπορούµε να πάθουµε και αυτό δεν πρέπει να το
αφήσουµε να γίνει. Και τα φτηνά φάρµακα πρέπει να παραµεί-
νουν στην αγορά και θα πρέπει να είµαστε ιδιαίτερα αυστηροί
στο θέµα της αποκατάστασης, για να µην ξαναµπούµε σε ένα
φαύλο κύκλο, ο οποίος δεν µας βγάζει πουθενά. Με αυτήν την έν-
νοια, ορθώς γίνεται η διαφοροποίηση στην αγορανοµική διάταξη
µεταξύ φθηνών και ακριβών φαρµάκων.

Κλείνω, λέγοντας ότι φυσικά θα ψηφίσουµε αυτήν την παρέµ-
βαση. Θέλουµε όµως, κυρία Υπουργέ, 31 Αυγούστου να είναι η
καταληκτική ηµεροµηνία. ∆εύτερον, επειδή κατά τη διάρκεια της
συζήτησης είπατε για το προεδρικό διάταγµα ότι γίνεται, για να
µην ξαναδηµιουργηθεί η αµφισβήτηση, όχι για το θέµα τιµής,
αλλά για το θέµα των διαδικασιών, για να µην ξαναδηµιουργη-
θεί ποτέ αµφισβήτηση σ’ αυτό το θέµα, θα ήθελα -νοµίζω ότι
αυτό θα βοηθήσει πολλούς συναδέλφους που βάζουν σχετικά
ερωτήµατα- να κάνετε πάλι µια αναφορά στη δευτερολογία σας
πριν την ψηφοφορία γύρω από το θέµα του Προεδρικού ∆ια-
τάγµατος, για να λείψουν και οι τελευταίες αµφιβολίες ή τα ερω-
τηµατικά που λόγω της κρισιµότητας του ζητήµατος δηµιουρ-
γούνται µέσα στην Αίθουσα.

Ψηφίζουµε, λοιπόν, και τις τροπολογίες και νοµίζω ότι πρέπει
να ενώσουµε και πάλι τη φωνή µας, για να δείξουµε ότι αυτή η
παρέµβαση πρέπει να γίνει αποφασιστικά.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε τον κ.
Πρωτόπαπα.

Το λόγο έχει ζητήσει ο κ. Σιούφας.
Ορίστε κύριε Σιούφα, έχετε το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, κυρία Υπουργέ, το νοµοσχέδιο που φέρνετε για ψή-
φιση στην Βουλή συνιστά αναµφίβολα για το πρώτο στάδιο
ίδρυσης των επιχειρήσεων, θα το έλεγα µια σηµαντική κατά-
κτηση. Και αυτό θέλω να το σηµειώσω. Ελέχθη άλλωστε αυτό
από όλες τις πτέρυγες της Βουλής.

Είχατε βρει ένα κεκτηµένο στο Υπουργείο Ανάπτυξης του
οποίου κάνατε καλή χρήση. Αλλά το πιο σηµαντικό απ’ όλα είναι,
βλέποντας τις τροποποιήσεις τις οποίες καταθέσατε χθες, ότι
λάβατε υπ’ όψιν και τις συζητήσεις που έγιναν στην ∆ιαρκή Κοι-
νοβουλευτική Επιτροπή, αλλά και κατά τη χθεσινή συζήτηση. Και
βεβαίως από νεότερη επεξεργασία φαίνεται -και αυτό είναι πάρα
πολύ σηµαντικό- ότι η συζήτηση η οποία γίνεται, οδηγεί σε τρο-
ποποιήσεις και βελτιώσεις, για να είναι αποτελεσµατικότερη η
νοµοθεσία, η οποία γίνεται.

∆εν µου κάνει εντύπωση η έκταση αυτών των τροποποιήσεων
που καταθέσατε. Αναµφίβολα, όµως, είναι περισσότερο λεπτο-
µερειακή και αυτό απαλλάσσει εκείνους οι οποίοι θα κληθούν για
να εφαρµόσουν το νόµο από ερµηνευτικές εγκυκλίους κοκ.

Ο πρώην Υπουργός, ο κ. Χατζηδάκης, σας ανέλυσε λεπτοµε-
ρειακά χθες το βράδυ την τοποθέτηση και από την πείρα την
οποία είχε ο ίδιος ως Υπουργός Ανάπτυξης, σχετικά µε αυτές τις
ρυθµίσεις. Εµένα θα µου επιτρέψετε να καταθέσω δύο εµπειρίες
σε ό,τι αφορά το αδειοδοτικό σύστηµα της χώρας, που µε την
παρέµβαση αυτή στο στάδιο των αδειών, είναι το πολύ µεγάλο
πρόβληµα.

Πρώτη εµπειρία. Εδώ και πάρα πολλές δεκαετίες υπήρχε τε-
ράστιο πρόβληµα. Κατά τη µεταβίβαση µιας ήδη λειτουργούσας
επιχείρησης, έπρεπε ο νέος φορέας να ξεκινήσει να βγάλει από
την αρχή άδειες. Φέραµε µια απλούστατη ρύθµιση µε τον ν.3325
που έλεγε ότι ο νέος φορέας στη µεταβίβαση µιας επιχείρησης
εξακολουθεί να έχει επ’ονόµατί του τις ισχύουσες στον προη-
γούµενο φορέα άδειες. Αυτό ήταν ένα πολύ ισχυρό χτύπηµα στη
γραφειοκρατία και στην ταλαιπωρία των επιχειρήσεων.

∆εύτερη περίπτωση. Είναι η περίπτωση εκείνη κατά την οποία
για να ξεκινήσει τη λειτουργία του ένα κατάστηµα υγειονοµικού
ενδιφέροντος έπρεπε να πηγαίνει στο δήµο, για να πάρει άδεια.
Και εδώ κάναµε αυτό το οποίο είναι το απλό. Είπαµε, όταν προ-
σέρχεται να καταθέσει για να πάρει την άδεια ενός καταστήµα-
τος υγειονοµικού ενδιαφέροντος, υπάρχει η γνωστή κοινή
υπουργική απόφαση, καταθέτει τη δήλωση ότι έχει όλες τις προ-
ϋποθέσεις για να λειτουργήσει και περιµένει από τον ∆ήµο ή από
την κοινότητα την έγκριση της άδειας.

Εάν µέσα σε εξήντα πέντε µέρες δεν χορηγηθεί αυτή η άδεια,
θεωρείται αυτοµάτως ότι έχει δοθεί, για να τρέχει στην υπηρεσία
ο δήµος ή η κοινότητα που δεν έσπευσε µέσα σε αυτό το χρονικό
διάστηµα να ελέγξει εάν η υποβληθείσα υπεύθυνη δήλωση από
τον συγκεκριµένο φορέα για να λειτουργήσει το κατάστηµα υγει-
ονοµικού ενδιαφέροντος , έχει τις προϋποθέσεις. Εάν δεν τις έχει
θα υποστεί τις συνέπειες του νόµου. Το αυτό έγινε και µε την
άδεια πυρασφάλειας. Επίσης πολύ µεγάλη καταπολέµηση της
γραφειοκρατίας.

Μόνο µε αυτόν τον απλό τρόπο µπορείτε να λύσετε τα θέµατα
και των αδειοδοτήσεων, να φύγει η ευθύνη από τον επιχειρηµα-
τία, ο οποίος θα µετράει αν έχει τις προϋποθέσεις -η άδεια εγκα-
τάστασης, η άδεια λειτουργίας ή οτιδήποτε άλλο- για να
λειτουργήσει η επιχείρησή του, και στη συνέχεια ας τρέχουν οι
κρατικοί υπάλληλοι, όποιοι και αν είναι αυτοί.

Αξιοποιήστε τις διευθύνσεις ανάπτυξης που υπάρχουν στις νο-
µαρχιακές αυτοδιοικήσεις. Αξιοποιήστε το πλαίσιο του ν.3325,
αλλά και του ν.3526, που έχουν απλές ρυθµίσεις και µπορεί να
προχωρήσει όλη η διαδικασία.

Το τελευταίο που θέλω να πω είναι ότι έχετε στα χέρια σας ένα
έτοιµο νοµοσχέδιο. Βάλτε την κυβερνητική σφραγίδα. Βάλτε
επάνω το πρόγραµµά σας. Είναι το νοµοσχέδιο, που σας είπε και
χθες ο κ. Χατζηδάκης, για τα βιοµηχανικά πάρκα. Είναι έτοιµο.
Λύνει τροµακτικά προβλήµατα. Είναι υπόθεση δεκαπέντε ηµερών

για να το φέρετε.
Πιστεύω ότι εσείς και οι συνεργάτες σας έχετε δει ένα σχέδιο

νόµου, το οποίο πραγµατικά είναι πρωτοποριακό και πρόκειται
να βοηθήσει σ’ αυτήν τη δύσκολη συγκυρία την επιχειρηµατική
κοινότητα στην Ελλάδα, να αυξήσει την απασχόληση. Και µε
αυτόν τον τρόπο να αρχίσει να φαίνεται κλίµα προοπτικής και αι-
σιοδοξίας, αλλά και στην ίδια την επιχειρηµατική κοινότητα να
δώσει προοπτική και ελπίδα, ότι όλα δεν είναι µαύρα, ότι υπάρ-
χει δρόµος µπροστά µας, αλλά ο δρόµος αυτός είναι ελπιδοφό-
ρος.

Αυτό θα ήθελα, κύριε Πρόεδρε, να καταθέσω ως µικρή συµ-
βολή µου στο υπό συζήτηση σχέδιο νόµου, που αφορά κύρια την
ίδρυση µιας σειράς επιχειρήσεων και την διαδικασία µε την οποία
γίνονται. Υπάρχουν, βεβαίως, ενστάσεις σε ό,τι αφορά πάρα
πολλά από τα σηµεία στα οποία πρέπει να ανοίξετε τα αυτιά σας
και να τα προσέξετε και εσείς και οι συνεργάτες σας.

Οι παρατηρήσεις, που γίνονται απ’ όλες τις πλευρές, είναι κα-
λόπιστες, διότι όταν έρχεται το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπο-
λίτευσης και σας λέει «το ψηφίζουµε το νοµοσχέδιο», σηµαίνει
ότι έχει διάθεση να βγει ένα νοµοθέτηµα σ’ αυτήν τη δύσκολη
περίοδο που να συµβάλει στο επιχειρηµατικό κλίµα, στο κλίµα
της αισιοδοξίας, για να φύγουµε από αυτήν την εθνική µελαγχο-
λία, για να φύγουµε από την εικόνα την οποία δίνουµε όλοι, ότι
οτιδήποτε γίνεται είναι δυσάρεστο για την κοινωνία και για τους
πολίτες και για την επιχειρηµατικότητα.

Πρέπει να βγουν θετικά µηνύµατα. Και υπάρχουν θετικά µη-
νύµατα. Σε αυτήν την κατεύθυνση πρέπει να συµβάλουµε όλοι.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας ευχαριστούµε

πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής τέσσερις µαθητές και δύο συνοδοί τους από το
εργαστήρι ειδικής επαγγελµατικής εκπαίδευσης κατάρτισης της
Σάµου.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ, κ. Χρήστος Χάϊδος, για
οκτώ λεπτά.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΧΑΪ∆ΟΣ : Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, κύριοι συνάδελφοι, σήµερα πήρα το λόγο, για

να µιλήσω επί της τροπολογίας που αφορά τη µείωση της τιµής
των φαρµάκων, γιατί είναι γνωστό ότι τα τελευταία χρόνια αυξά-
νεται αλµατωδώς η φαρµακευτική δαπάνη στην πατρίδα µας. Ο
ετήσιος ρυθµός ανόδου των ασφαλιστικών φορέων γι’ αυτήν τη
δαπάνη κινείται στο 25% ετησίως, ενώ σε άλλες προηγµένες
χώρες δεν ξεπερνά το 2% µε 3% το χρόνο.

Έτσι µέσα σε πέντε χρόνια υπερδιπλασιάστηκε το ποσό που
διαθέτουν τα ταµεία για την φαρµακευτική περίθαλψη. Άγγιξε τα
5.000.000.000 ευρώ, ενώ η συνολική φαρµακευτική δαπάνη στην
πατρίδα µας πλησίασε τα 10.000.000.000 ευρώ. Είναι ένα ιλιγ-
γιώδες ποσό, την ώρα που η Ισπανία, η οποία είναι χώρα µε εξα-
πλάσιο πληθυσµό από την πατρίδα µας, έχει συνολική φαρµα-
κευτική δαπάνη γύρω στα 12.000.000.000 ευρώ.

Όλοι αποδεχόµαστε ότι αυτή η αύξηση δεν αντιστοιχεί σε ανά-
λογη βελτίωση του επιπέδου της φαρµακευτικής περίθαλψης
στην πατρίδα µας. Οφείλεται, κυρίως, στην κατάργηση της λί-
στας, στην αύξηση της τιµής των φαρµάκων και στην κατάργηση
των ελέγχων τα προηγούµενα χρόνια, τα οποία οδήγησαν σε
υπερσυνταγολόγηση και εκτός από το οικονοµικό κόστος επιβα-
ρύνουν την κοινωνία και µε τις συνέπειες της πολυφαρµακίας.

Όλοι, επίσης, συµφωνούµε ότι αυτή η κατάσταση δεν πρέπει
και δεν µπορεί να συνεχιστεί. Τη στιγµή που η πατρίδα µας βρί-
σκεται στη δίνη µιας βαθιάς οικονοµικής κρίσης και προσπαθεί
µε επώδυνα µέτρα και περικοπές επιδοµάτων από µισθωτούς να
εξοικονοµήσει κάποια εκατοντάδες εκατοµµύρια ευρώ, δεν µπο-
ρεί να σπαταλώνται πολλά δισεκατοµµύρια για τα φάρµακα που
δεν χρειάζονται ή δεν χρησιµοποιούνται. Τα ντουλάπια όλων των
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σπιτιών στην πατρίδα µας είναι γεµάτα µε κουτιά από αχρησιµο-
ποίητα φάρµακα.

Η σηµερινή Κυβέρνηση από την πρώτη στιγµή, κατανοώντας
το µέγεθος του προβλήµατος, έκανε µια σειρά από βήµατα για
την αντιµετώπισή του. Υπενθυµίζω τις νοµοθετικές ρυθµίσεις για
την επαναφορά της λίστας, για την αλλαγή του τρόπου κοστο-
λόγησης των φαρµάκων, µε στόχο τη σηµαντική µείωση της
τιµής τους, την µηχανοργάνωση της συνταγογράφησης σε κά-
ποια ταµεία όπως το ΙΚΑ, την επίταση και την αυστηροποίηση
των ελέγχων.

Θα µου αντιτείνετε, είχαν όλα αυτά το αναµενόµενο αποτέλε-
σµα; Είχαν αυτές οι παρεµβάσεις, αυτά που περιµέναµε; Θα σας
πω µε ειλικρίνεια ότι δεν είχαν, παρ’ ότι τους τελευταίους δύο
µήνες άρχισε µια πτωτική τάση – µικρή µεν, αλλά αξιοσηµείωτη
– στη φαρµακευτική δαπάνη των ταµείων. Ποιοι είναι οι λόγοι λοι-
πόν, αυτής της εξέλιξης; Μπορούν να αποδοθούν στις συνήθεις
δυσκολίες και στην αναµενόµενη καθυστέρηση της εφαρµογής
των διατάξεων που ψηφίζονται από τη Βουλή.

Όλοι γνωρίζουµε, επίσης, ότι είναι εύκολο να γεµίσει κάποιος
-ένας µόνο άνθρωπος- το πηγάδι µε πέτρες, αλλά χρειάζονται
πολλοί και είναι πολύ δύσκολο να το αδειάσουν. Και τώρα που το
νερό του πηγαδιού είναι λίγο, τώρα που ακόµη και το τελευταίο
ευρώ είναι απαραίτητο, πρέπει να δράσουµε άµεσα για να πε-
ριορίσουµε τη σπατάλη στον τοµέα των φαρµακευτικών δαπα-
νών, έως ότου εφαρµοσθούν αποτελεσµατικά οι κείµενες διατά-
ξεις που θεσπίστηκαν πρόσφατα.

Η τροπολογία για τη µείωση των τιµών των φαρµακευτικών
προϊόντων σε ποσοστό έως και 30%, είναι θετική. Κινείται προς
τη σωστή κατεύθυνση και θα έχει ουσιαστικά αποτελέσµατα –
άµεσα βέβαια- και γι’ αυτό την υπερψηφίζουµε. Σε αυτούς που
εκφράζουν επιφυλάξεις, τους ενηµερώνω ότι η οριζόντια µείωση
των τιµών των φαρµάκων έγινε και σε άλλες χώρες, όπως στην
Τουρκία και την Ιβηρική Χερσόνησο. Οι όποιες αντιδράσεις και οι
απαράδεκτες ενέργειες τεχνητών ελλείψεων φαρµάκων πρέπει
να στηλιτευτούν και να αντιµετωπιστούν αποτελεσµατικά.

Ολοκληρώνοντας, θα ήθελα να επισηµάνω ότι παράλληλα µε
την εφαρµογή της τροπολογίας, πρέπει να επιταχυνθούν οι δια-
δικασίες εφαρµογής της λίστας και του καθορισµού της τιµής
των φαρµάκων, µε βάση τη ψηφισθείσα ρύθµιση, αλλά και να συ-
µπληρωθούν επιπλέον και αυτές οι ρυθµίσεις µε την εφαρµογή
παντού της ηλεκτρονικής συνταγογράφησης, της επίτασης και
της αυστηροποίησης των ελέγχων, της σύγκρισης της συνταγο-
γράφησης του κάθε γιατρού ή της κάθε µονάδας µε τα διεθνή
στάνταρ και µε τους µέσους όρους και της παραδειγµατικής τι-
µωρίας σε όσους τα παραβιάζουν συστηµατικά και εξόφθαλµα.
Μόνο έτσι θα µπει τάξη στη φαρµακευτική δαπάνη στην πατρίδα
µας, θα µειωθεί η πολυφαρµακία και θα εξοικονοµηθούν σηµα-
ντικά ποσά σε µία περίοδο που η οικονοµία µας τα έχει µεγάλη
ανάγκη.

Ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Ε’ Αντι-

πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς σας ευχαρι-

στούµε.
Το λόγο έχει τώρα ο κ. Έκτορας Νασιώκας, Βουλευτής του

ΠΑΣΟΚ.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ: Έχετε τρεισήµισι χιλιάδες

φάρµακα, τα οποία θα πρέπει να είναι στο 75%, ενώ είναι στο
30%...

ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι, θα
ξεκινήσω την τοποθέτησή µου από την τροπολογία για τα φάρ-
µακα, για την τιµή των φαρµάκων και θα πω ότι είναι, όχι απλώς
αναγκαίο, αλλά επιβάλλεται -όχι σήµερα, χθες- να είχαµε πάρει
πιο αποτελεσµατικά µέτρα, για να περιορίσουµε την φαρµακευ-
τική δαπάνη που, δυστυχώς, στον τόπο µας είναι πάρα πολύ
υψηλή και κατατρώγει δαπάνες χρήσιµες για άλλους τοµείς της
υγείας αφενός και αφετέρου για να αντιµετωπίσουµε την οικο-
νοµική κρίση.

Όµως, κυρία Υπουργέ, πρέπει να ξεκινήσω µε αρνητικές πα-
ρατηρήσεις. Φέρνετε άλλη µία τροπολογία. Ό,τι φέρατε για το
φάρµακο, µόνο µε τροπολογίες το φέρατε. Άλλη µια τροπολο-

γία! Για φαρµακευτική πολιτική συνολικά, παρέµβαση στη Βουλή
δεν φέρνετε. Και µάλιστα, πολλές από αυτές είναι πρόχειρες. Θα
έλεγα ότι η συγκεκριµένη -και δεν βαρύνει εσάς, φαντάζοµαι ότι
βαρύνει τη νοµική σας υπηρεσία και συνεργάτες σας- είναι κα-
κογραµµένη.

Είναι κακογραµµένη, το ελάχιστο, κυρία Υπουργέ. Να µην πω
ότι επί της ουσίας δεν περιποιεί τιµή στη Βουλή να ψηφίζει εκ
των υστέρων και να νοµιµοποιεί πράξεις Υπουργών ή να παρέ-
χονται εξουσιοδοτήσεις εν λευκώ.

Εµείς θέλουµε να φέρετε στη Βουλή τη συνολική φαρµακευ-
τική πολιτική που ξεκινά από την οργάνωση, ότι θα έχουµε µόνο
µία υπηρεσία, όχι πολυδιασπασµένες υπηρεσίες σε τρία Υπουρ-
γεία που ο καθένας προσπαθεί να κάνει ένα κοµµάτι, που και
καλά να το κάνει γίνεται εις βάρος των άλλων κοµµατιών της
φαρµακευτικής πολιτικής. Και αυτά να πάνε όλα στον ΕΟΦ, να
τον αναβαθµίσετε, να δώσετε όλες τις αρµοδιότητες για το φάρ-
µακο, να διακινήσει το φάρµακο ο ΕΟΦ και µόνο ο ΕΟΦ.

Ξεκινώντας έτσι, θέλω να πω ότι, δυστυχώς, η χώρα µας κινεί-
ται σε µία ισορροπία τρόµου. Πιθανή αποτυχία του Προγράµµα-
τος Σταθερότητας οδηγεί πραγµατικά σε δύσκολες για τη χώρα
µας στιγµές, ξεκινώντας από τη στάση πληρωµών. Η χώρα βρί-
σκεται υπό αυστηρή επιτήρηση του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Τα-
µείου και της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Και δεν είναι ώρα να πούµε
τώρα γιατί. Αυτό που µπορούµε να πούµε είναι ότι οπωσδήποτε
πρέπει να πετύχει το Πρόγραµµα Σταθερότητας. Ολόκληρος ο
κόσµος παρακολουθεί την Ελλάδα. Το ελληνικό ζήτηµα συνεχίζει
να είναι πρώτο θέµα στα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης και στην
Ευρωπαϊκή Ένωση και στην Αµερική.

Και ο λαός στην Ελλάδα αναρωτιέται: Αλήθεια, ο πολιτικός κό-
σµος, η Βουλή –που τόσα ακούει τελευταία- οι Βουλευτές, η Κυ-
βέρνηση, το σύνολο του πολιτικού κόσµου έχει καταλάβει πού
βρισκόµαστε, πού βρίσκεται η χώρα ή ανακυκλώνεται το πολι-
τικό σύστηµα σε σκάνδαλα και στη σκανδαλολογία και δεν µπο-
ρεί να ξεφύγει προς τα εµπρός;

Και το λέω αυτό γιατί το Πρόγραµµα Σταθερότητας, κυρία
Υπουργέ, έχει τρεις πτυχές. ∆εν φτάνουν µόνο τα περιοριστικά
µέτρα. Κόβουµε µισθούς, συντάξεις, δικαιώµατα. Αυτό είναι η µία
πλευρά. Εάν συνεχίζεται η σπατάλη στο δηµόσιο τοµέα –και θα
σας δώσω στοιχεία µέχρι σήµερα- και αν δεν κάνουµε πανεθνική
προσπάθεια ανάπτυξης, είναι βέβαιο ότι δεν µπορεί να πετύχει
µόνο µε περιοριστικά µέτρα. Γι’ αυτό, η µείωση των τιµών των
φαρµάκων είναι σ’ αυτήν την κατεύθυνση.

Αλλά, θέλετε να σας δώσω στοιχεία; Μέχρι σήµερα τα νέα
χρέη των νοσοκοµείων, κάθε µήνα αυξάνονται κατά 187.000.000
ευρώ. Το µήνα! Μία κουβέντα για τα παλιά χρέη, τα πολλά χρέη,
τα οποία ρυθµίστηκαν. Ε, λοιπόν αυτή η ρύθµιση εξ ανάγκης
είναι δύσκολη για τους προµηθευτές και εγώ αναφέροµαι µόνο
στους µικρούς προµηθευτές, καθώς η συντριπτική πλειοψηφία
των µικρών προµηθευτών θα κλείσει. Βέβαια, σε αυτά τα παλιά
χρέη και στα νέα χρέη, µεγάλο κοµµάτι είναι και η φαρµακευτική
δαπάνη.

Η φαρµακευτική δαπάνη τους πρώτους τέσσερις µήνες, κυρία
Υπουργέ, αυξάνεται περισσότερο από το 2009. Έχω τα στοιχεία,
αλλά δεν είναι όλα ακριβή. Και το 2009 ήταν ένας χρόνος εκτρο-
χιασµού και για τα χρέη των νοσοκοµείων γενικότερα και για τη
φαρµακευτική δαπάνη. Περισσότερο από το 2009! Και αυτό ση-
µαίνει την ανάγκη για άλλα, σκληρότερα περιοριστικά µέτρα, αν
δεν αντιµετωπίσουµε αυτό.

Και επειδή πρέπει να λέµε στον κόσµο και η Βουλή πρέπει να
αναβαθµίζεται, συζητώντας τι προτείναµε εδώ ή πότε προτείναµε
ο καθένας από µας και όλοι µαζί -και όχι µόνο εµείς, όχι µόνο τα
κόµµατα, αλλά και πολλοί φορείς- να σας πω λοιπόν.

Φεβρουάριος του 2009. Η κρίση είχε ενσκήψει στην Ελλάδα
και περνούσε και στην πραγµατική οικονοµία. ∆εκαπέντε µήνες
πριν, πρότεινα από αυτό το Βήµα -εκπροσωπώντας και το
ΠΑΣΟΚ κατά µία έννοια ως Βουλευτής του- ότι πρέπει να γίνει
µία οριζόντια µείωση όλων των φαρµάκων 10% τότε µε εξαίρεση
–στον κύριο Αβραµόπουλο έγινε αυτή η πρόταση- τα φάρµακα
που είναι µέχρι 3 ευρώ, να µην αυξηθούν. Αυτή ήταν η πρόταση.
Αυτό το διάβασα και σε άρθρα πολλών έγκριτων επιστηµόνων,
αλλά ευτυχώς ήταν και πρόταση πολλών φορέων του φαρµάκου.
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Περιµέναµε, κυρία Υπουργέ, από την αρχή, από τον Οκτώβριο,
από το Νοέµβριο, όταν εµείς γίναµε Κυβέρνηση, όταν εσείς πή-
γατε στο Υπουργείο, ότι θα πηγαίναµε σε αυτήν την οριζόντια
µείωση που έπρεπε τότε να πάµε σε 20%, επειδή χάθηκε χρόνος
αφενός και επειδή εκτροχιάστηκαν και τα οικονοµικά. Οι προτά-
σεις τότε που συζητιόνταν ήταν 20% οριζόντια µείωση σε όλα,
καµµία µείωση των φαρµάκων των κάτω των 5 ευρώ και αν είναι
δυνατόν αυτά που είναι κάτω των 3 ευρώ και µια µικρή αύξηση.

Γιατί είναι πολύ µεγάλη η ευθύνη µας, κυρία Υπουργέ. Και εί-
πατε ότι δεν άλλαξαν οι τιµές, γιατί «πάγωσαν» από το Νοέµβριο
µέχρι σήµερα και αυξήθηκαν, οι δαπάνες, γιατί αυξήθηκε η πο-
λυφαρµακία.

Η πολυφαρµακία εκφράζεται µε πολλούς τρόπους. Οι πιο ση-
µαντικοί δεν είναι ότι έγραφαν περισσότερα φάρµακα, αλλά
έγραφαν ακριβότερα φάρµακα οι γιατροί. Κυκλοφορούν ακρι-
βότερα φάρµακα, γιατί αυτά πλάσαραν και οι εταιρείες και οι
φαρµακοβιοµηχανίες. ∆εν έχει σηµασία αυτό. ∆εν είναι κάτι στα-
τικό η συνταγογράφηση. Είναι κάτι δυναµικό. Μπορεί να γράψεις
ένα φάρµακο και να γίνει καλά σε µία µέρα ο ασθενής και να είναι
πολύ ακριβό. Μπορεί να γράψεις πολλά φάρµακα, να είναι φτηνά
και για πολλές µέρες ή να µπορούν να φτηναίνουν οι τιµές των
φαρµάκων και να µεγαλώνει η φαρµακευτική δαπάνη. Γι’ αυτό
είναι και δύσκολο και γι’ αυτό θέλει συνολική αντιµετώπιση.

Κυρία Υπουργέ, στις 30 Μαρτίου ψηφίσατε στο νοµοσχέδιο
για το ΕΣΠΑ τη διάταξη. Την υπερψηφίσαµε όλοι. Σας προτεί-
ναµε τότε, δέκα Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ και γραπτώς, να την
εντάξετε στο νοµοσχέδιο, να αφήσετε τη διάταξη την αγορανο-
µική και να δεχθείτε µία οριζόντια µείωση 25%. Είπατε ότι σε
πέντε λεπτά είναι σε θέση το Παρατηρητήριο Τιµών να βγάλει το
δελτίο τιµών και εµείς πειστήκαµε αµέσως να τα βγάλετε αυτά
και να προχωρήσει.

∆εν µπορούσε να γίνει, βρέθηκαν αντικειµενικές δυσκολίες, το
δέχοµαι. Στις 30 Απριλίου βγάλατε το δελτίο τιµών. ∆εν είναι ορι-
ζόντιο, το βγάλατε βεβαίως πέραν του νόµου, διότι ίσχυε ο δικός
σας νόµος που δεν το επέτρεπε και τώρα ζητάτε τη νοµιµοποί-
ηση και θα σας τη δώσουµε, όµως…

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ: Τι να τη δώσετε, κύριε Να-
σιώκα;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας παρακαλώ κύριε
Γιαννόπουλε, µη διακόπτετε.

ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ: Θα τη δώσουµε, γιατί η χώρα βρίσκε-
ται προ των πυλών της κατάρρευσης, κύριε Γιαννόπουλε γι’ αυτό
θα τη δώσουµε. Κάνουµε κριτική, όπως βλέπετε και λέµε τα
πράγµατα µε το όνοµα τους, αλλά δεν θα αφήσουµε τη χώρα να
καταρρεύσει.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν εφαρµόζεται ο νόµος.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): ∆εν έχετε το λόγο,

κύριε Γιαννόπουλε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ: Θα ζητήσουµε την ευθύνη

στον εισαγγελέα.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Τι είναι αυτά που λέτε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Νασιώκα, παρα-

καλώ ολοκληρώστε.
ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ: Εµένα δεν µε πειράζει που µε διακό-

πτετε, µ’ αρέσει ο διάλογος, αλλά πρέπει να λέµε τα πράγµατα
µε το όνοµα τους.

Θα κάνω τέσσερις παρατηρήσεις ακόµη και κλείνω σύντοµα,
κυρία Πρόεδρε.

Έρχοµαι στις ελλείψεις φαρµάκων. Είναι ένα σηµαντικό θέµα
που έχει να κάνει µε τις τιµές, αλλά έχει να κάνει και µε τις πα-
ράλληλες εξαγωγές και αυτό έχει να κάνει µε τις τιµές. Άρα,
έχουµε ελλείψεις φαρµάκων και µάλιστα φαρµάκων αποκλει-
στικά αναγκαίων, άµεσης χρήσης, όπως είναι οι ινσουλίνες. Σας
άκουσα, κυρία Υπουργέ, αλλά νοµίζω, ότι πρέπει να βρείτε τον
τρόπο, ούτως ώστε οι ελεγκτικοί µηχανισµοί να αποδώσουν, για
να µην έχουµε έλλειψη φαρµάκων.

∆εύτερον, οι παράλληλες εξαγωγές συνεχίζονται και τώρα µε
τις καινούργιες τιµές είναι βέβαιο ότι θα αυξηθούν. Θα δηµιουρ-
γήσουν, λοιπόν, µεγαλύτερες ελλείψεις πολλών φαρµάκων και
επικίνδυνες.

Τρίτον, είναι βέβαιο ότι η πολιτική -που διάβασα εχθές στην

εφηµερίδα, την είπατε στους φορείς, εδώ δεν τη φέρατε ακόµα
στη Βουλή- για την τιµή αναφοράς και για το rebate, είναι η κα-
θοριστική πολιτική που µπορεί να αποδώσει, γιατί µπορεί να λει-
τουργήσουµε µε βάση προϋπολογισµό που θα τον προαποφασί-
ζουµε, αφού θα µπορούµε στο rebate να παίρνουµε επιστροφές
µε µεγαλύτερα ποσοστά.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και τέλος, κυρία Υπουργέ, κοιτάξτε και κάτι που ψηφίστηκε
στη Βουλή σε ένα προηγούµενο νοµοσχέδιο, που κατά την
άποψη µου θα δηµιουργήσει δυσλειτουργίες. Ψηφίστηκε στη
Βουλή µια διάταξη και µια δυνατότητα, κάτω από τη χονδρική
τιµή, κάτω από την τιµή αναφοράς, οι ιδιωτικές κλινικές να µπο-
ρούν να προµηθεύονται φάρµακα, µείον 13% από τη χονδρική
τιµή, κάτω δηλαδή απ’ όσο θα εµπορεύονται οι φαρµακαποθήκες
και τα φαρµακεία.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας παρακαλώ ολο-
κληρώστε, κύριε συνάδελφε.

ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ: Έκλεισα, κυρία Πρόεδρε, µία κουβέ-
ντα µόνο.

Και επειδή ξέρουµε ότι δεν υπάρχει σηµαντικός έλεγχος -βε-
βαίως αυτό γίνεται µόνο για τους ασθενείς των ιδιωτικών κλινι-
κών- και θα χρεώνονται χονδρική τιµή, συν 10%, συν 3, δηλαδή
θα έχουν ένα καθαρό κέρδος 15% οι ιδιωτικές κλινικές, είναι βέ-
βαιο ότι θα ρίξει πολύ νερό στο µύλο των παράλληλων εξαγωγών
και της αισχροκέρδειας εις βάρος των ταµείων και η φαρµακευ-
τική δαπάνη θα ξεφύγει. Αυτή η διάταξη νοµίζω, ότι πρέπει να
καταργηθεί.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Το λόγο έχει τώρα ο κ. Μάριος Σαλµάς, Βουλευτής της Νέας

∆ηµοκρατίας.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συζήτηση για την τροπολογία

που φέρνει η Κυβέρνηση, όπου επιδρά στον τρόπο τιµολόγησης
των φαρµάκων, θεωρώ σήµερα ότι είναι πρωτοφανής, για να µη
χρησιµοποιήσω τον όρο σκανδαλώδης.

Και αυτό, για το οποίο µιλούµε σήµερα, είναι ότι µε την πολι-
τική που η Υπουργός Ανάπτυξης µαζί µε τους δύο συναρµοδίους
Υπουργούς Απασχόλησης και Υγείας ακολούθησαν από τις 4
Οκτωβρίου µέχρι σήµερα, δηµιούργησε επιπρόσθετη φαρµα-
κευτική δαπάνη, σε σχέση µε τα προηγούµενα χρόνια,
200.000.000 ευρώ, κυρία Υπουργέ. Και θέλω σήµερα, να απολο-
γηθείτε στους συνταξιούχους και τους µισθωτούς. Αν αµφισβη-
τείτε κάτι διακόψτε µε. ∆ηµιούργησε 200.000.000 ευρώ επιπρό-
σθετη φαρµακευτική δαπάνη µε ένα ρυθµό αύξησης 13% της
φαρµακευτικής δαπάνης σε σχέση µε το 2009, την οποία ο κ. Λο-
βέρδος ανακοίνωσε στις επιτροπές. ∆ηµιουργείτε αυτήν την επι-
βάρυνση στον Κρατικό Προϋπολογισµό και στα ασφαλιστικά τα-
µεία, µε την πολιτική σας, 200.000.000 ευρώ.

Και τι είναι αυτό για το οποίο σας κατηγορούµε σήµερα; Είναι
γιατί δεν είχατε καµµία στρατηγική, καµµία πυξίδα πλεύσης.
Εσείς ήσασταν που στις 19 Νοεµβρίου µε τον κ. Λοβέρδο –και
το ύφος µου είναι τέτοιο γιατί µιλούµε για εκατοµµύρια ευρώ που
καλούνται σήµερα οι πολίτες να πληρώσουν- είπατε ότι θα τιµο-
λογείται το φάρµακο µε βάση τις τρεις φθηνότερες χώρες της
Ευρώπης των είκοσι έξι, ό,τι ίσχυε από τον περασµένο Ιούλιο.

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Βεβαίως.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Εσείς ήσασταν ξανά που τον Ιανουάριο,
βγήκατε σ’ όλες τις τηλεοράσεις και τα Μέσα Μαζικής Ενηµέ-
ρωσης και λέγατε ότι θα εξοικονοµήσουµε 1.000.000.000 ευρώ
τουλάχιστον, µε 21% µεσοσταθµική – είχατε κάνει και µεσο-
σταθµική ανάλυση για το 2009- και τα λέγατε αυτά την ώρα που
την άλλη µέρα ο κ. Λοβέρδος έβγαινε και σας έλεγε: «Σε εµένα
αυξήθηκε η φαρµακευτική µου δαπάνη 13%, τι να κάνω;» Και
εσείς λέγατε, ότι θα τιµολογούµε µε τις τρεις φθηνότερες χώρες
της Ευρωζώνης.

Αντέδρασε η Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΠΑΣΟΚ, την πήρατε
πίσω την τροπολογία. Φέρατε σε ένα νόµο, µετά το ΕΣΠΑ, άσχετο
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νόµο, το Μάρτιο µία νοµοθετική διάταξη, που συναινέσαµε ου-
σιαστικά στη Βουλή και η Αντιπολίτευση. Εσείς ήσασταν που λέ-
γατε «σας ευχαριστούµε, κύριε Σαλµά και κύριε Μαρκόπουλε
κ.λπ» επειδή προσφέραµε θετικές παρατηρήσεις για να σας δι-
ευκολύνουµε.

Φέρατε την Ευρώπη των είκοσι δύο χωρών ως τις τρεις φθη-
νότερες, για να τιµολογήσετε. Και ήρθατε µετά, από είκοσι εννέα
µέρες, αδιαφορώντας για την αγωνία του Νοµοθετικού Σώµατος
της Βουλής, που έχει την κύρια ευθύνη να νοµοθετεί. Εµείς φτιά-
χνουµε νόµο, κυρία Υπουργέ, όχι εσείς. Εσείς είστε Εκτελεστική
Εξουσία. Και ήρθατε µε υπουργική απόφαση στις 29 Απριλίου να
ακυρώσετε την εφαρµογή του νόµου, χωρίς να έχετε προηγου-
µένως λάβει από το νόµο εξουσιοδοτική διάταξη. Και εσείς ήσα-
σταν που πριν δύο βδοµάδες, όταν σας έκανα επίκαιρη ερώτηση
και σας είπα ότι, είναι παράνοµη αυτή η υπουργική σας απόφαση
µε την οποία έρχεστε να ακυρώσετε νόµο λέγατε, ότι είναι νό-
µιµη. Και όταν δύο µέρες µετά οι φαρµακοβιοµηχανίες στράφη-
καν στο Συµβούλιο της Επικρατείας για να σας την ακυρώσει,
εσείς είστε ξανά τώρα, που έρχεστε να νοµιµοποιήσετε αναδρο-
µικά και να ζητήσετε από τους Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ τι; Να σας
πουν «ναι», κυρία Υπουργέ, µπορείτε µε δική σας υπουργική από-
φαση να ακυρώνετε την αγωνία µας, για το νόµο που ψήφισε η
Βουλή.

Και βεβαίως, θα την πάρετε µόνοι σας την πολιτική ευθύνη,
αλλά και την ευθύνη απέναντι στη δικαιοσύνη, γιατί –κύριε Σκου-
λάκη, το διευκρινίζω- το προηγούµενο Σάββατο στον «Κόσµο του
Επενδυτή» θα είδατε δηµοσίευµα που λέει, ότι µε την υπουργική
σας απόφαση ευνοείτε µερίδιο της φαρµακοβιοµηχανίας. ∆εν
ξέρω αν είναι έτσι ή όχι. ∆εν είδα, όµως, και να το διαψεύδετε.

Και πείτε µου κάτι. Πώς κάνατε αυτήν την οριζόντια µείωση,
πάνω από 100 ευρώ το κουτί 27%, πάνω από 50 ευρώ 25%; Κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, αν ήσασταν Υπουργοί και έρχονταν
οι σύµβουλοι σας και σας έλεγαν «αυτά που είπαµε για το Πα-
ρατηρητήριο Τιµών ήταν παραµύθια, δεν έχουµε Παρατηρητή-
ριο Τιµών, που λέγαµε ότι έχουµε το πιο καλό Παρατηρητήριο
Τιµών της Ευρώπης, όπως έλεγε η Υπουργός, κυρία Υπουργέ,
κάντε µία φλατ µείωση, µία οριζόντια µείωση, πάρτε το στυλό και
γράψτε, πόσο τις εκατό θα κόψετε από τα κουτιά». θα έτρεµε το
χέρι σας να βάζετε 27%, πάνω από 100 ευρώ το κουτί. Πού ξέ-
ρατε τι παρενέργειες θα έχει στην αγορά, που ξέρατε το κόστος
των φαρµάκων, που ξέρατε τις επιπτώσεις;

Και βεβαίως, εγώ ξέρω ότι είστε έντιµη πολιτικός, αλλά πείτε
µου, σ’ αυτούς που λένε έξω, ότι µπορεί αυτές τις τιµές να σας
τις έφεραν αυτές οι επιλεκτικά ευνοηµένες φαρµακοβιοµηχανίες,
τι απαντάτε;

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Θα σας εξηγήσω αµέσως.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Πώς προστατεύεστε εσείς, όταν θα τους
πείτε για φάρµακα που είχαν 110.000.000 ευρώ τζίρο στην αγορά
και εφαρµόζοντας το νόµο που ψήφισε η Βουλή θα µειωνόταν
50% και µε τη δική σας υπουργική απόφαση µειώνονται 20%; Πώς
παίρνετε τέτοια ευθύνη; Και έρχεστε µε την τροπολογία σήµερα,
να εµπλέξετε και τον Πρόεδρο της ∆ηµοκρατίας, να βγαίνει και
µε προεδρικά διατάγµατα.

Θα σας πω και κάτι καινούργιο, που πρέπει να το λάβετε και
αυτό υπ’ όψιν για να µη βγω και σ’ αυτό προφήτης. Οι οριζόντιες
µειώσεις των τιµών των φαρµάκων, η ρύθµιση γενικά των τιµών,
συνιστά περιορισµό της επιχειρηµατικής ελευθερίας, θεµιτό,
αλλά περιορισµό. Αυτό σηµαίνει ότι για να είναι συνταγµατικά
ανεκτός αυτός ο περιορισµός, απαιτείται να είναι άρτια νοµοτε-
χνικά και να έχουν τηρηθεί τα κριτήρια που ορίζει η νοµολογία,
το Συµβούλιο της Επικρατείας, η απόφαση 85/2006, 3055/2007.
Και τι λένε αυτές οι αποφάσεις; Ότι όταν κάνετε τις οριζόντιες
µειώσεις, θα πρέπει να είστε βέβαιοι ότι έχετε δώσει τη δυνατό-
τητα στις φαρµακοβιοµηχανίες να έχουν εξασφαλίσει το κόστος
τους και ένα επιπλέον λογικό κέρδος.

Έχετε κάνει τέτοιες µελέτες; Όχι. Θα προσφύγουν και γι’ αυτό
στο Συµβούλιο της Επικρατείας ξανά και πάλι θα τις ακυρώσει και
πάλι θα αυξάνεται η φαρµακευτική δαπάνη. Είναι και αντισυ-
νταγµατική αυτή η διάταξη σήµερα, γιατί αντιβαίνει στο άρθρο 43.

Κυρία Υπουργέ, δεν δικαιούστε να κουνάτε το κεφάλι, γιατί αυ-

ξήσατε τη φαρµακευτική δαπάνη σε σχέση µε το 2009, που κα-
κώς εµείς ως Νέα ∆ηµοκρατία την είχαµε αυξήσει. Όµως, την πή-
γατε 200.000.000 πάνω. ∆εν δικαιούστε, όπως και εµείς δεν δι-
καιούµαστε, να ξεχνούµε ότι έχουµε ευθύνες!

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Κατεβάστε τον τόνο!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρία Υπουργέ, θα πά-
ρετε το λόγο, µόλις τον ζητήσετε.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Αυτή η τροπολογία είναι και αντισυνταγ-
µατική, γιατί επεµβαίνει στο άρθρο 43 του Συντάγµατος. ∆εν
µπορείτε µε υπουργική απόφαση να ακυρώνετε νόµο της Βου-
λής, χωρίς να έχετε εξουσιοδότηση. Η εξουσιοδότηση που σας
είχε δώσει ο νόµος ήταν να εξειδικεύσετε το νόµο. Ο νόµος έλεγε
να εξειδικεύσετε µε αγορανοµική διάταξη. Εσείς ήρθατε και τον
αλλάξατε το νόµο. Αλλάξατε την ουσία του νόµου.

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Η τροπολογία δεν είναι νόµος;

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Με την τροπολογία έρχεστε να νοµιµοποι-
ήσετε αναδροµικά την παρανοµία υπουργικής σας απόφασης
που ακύρωνε το νόµο. Αν δεν το καταλαβαίνετε, τι να σας πούµε;

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Θα σας απαντήσω.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: ∆εν χρειάζεται να µου απαντήσετε, κυρία
Υπουργέ, για τον απλούστατο λόγο….

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Χρειάζεται να σας απαντήσω!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε!

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Θα σας πω γιατί. Επειδή οι πληροφορίες
µου λένε ότι και η Εισαγγελία Πρωτοδικών Αθηνών ερευνά το
θέµα για τις επιπτώσεις που είχε η υπουργική σας απόφαση, µη
βιάζεστε, διότι φοβούµαι πάρα πολύ –και σας το λέω αυτό, για να
προλάβετε να διορθώσετε το λάθος σας- ότι θα έρθει η Βουλή να
απασχοληθεί µε τις επιπτώσεις της πολιτικής σας για το φάρ-
µακο.

Με αυτά τα λίγα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να
σας πω το εξής: ∆είξαµε –και το ξέρετε- στις επιτροπές διάθεση
συναίνεσης. Ο τόπος δεν έχει περιθώρια για στείρα αντιπολί-
τευση. Πολλοί από εµάς εδώ διαχωρίζουµε τη θέση µας από
κακές πολιτικές του παρελθόντος και δεν ευθυνόµαστε. Είπαµε
να καθίσουµε όλοι µαζί να βρούµε µια λύση.

Όταν, όµως, ερχόµασταν στη Βουλή, µοιραζόµασταν µαζί σας
την αγωνία µας και κάναµε προτάσεις, η Υπουργός τις πέταξε
στον κάλαθο των αχρήστων και άρχισε µόνη της να διαπραγµα-
τεύεται την πολιτική. Μόνη σας το κάνατε, κυρία Υπουργέ. Να
ξέρετε ότι έτσι θα πορευτείτε και µόνη σας στο δύσκολο δρόµο
που έπεται, γιατί, ως αποτέλεσµα της πολιτικής σας, έχετε δηµι-
ουργήσει παρενέργειες στα δηµοσιονοµικά προβλήµατα της
χώρας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς σας ευχαρι-
στούµε.

Το λόγο τώρα έχει η Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότη-
τας και Ναυτιλίας κ. Λούκα Κατσέλη.

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Θα ήθελα να απαντήσω στον κ. Σαλµά,
γιατί πραγµατικά δεν καταλαβαίνω περί ποίου κόπτεται. ∆εν το
κατανοώ.

Σας ενοχλούν τα 200.000.000 αύξησης της φαρµακευτικής δα-
πάνης σε σχέση µε το 2009, µια αύξηση φαρµακευτικής δαπά-
νης, που, όπως είπα πριν στην πρωτολογία µου, δεν είχε τίποτα
να κάνει µε τις τιµές. Είχε να κάνει µε συνταγογράφηση.

Μας εγκαλείτε, γιατί δεν είχαµε βάλει τη λίστα τον Οκτώβριο,
όταν αναλάβαµε την Κυβέρνηση, µία λίστα την οποία εσείς, ως
κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, καταργήσατε, εσείς που πα-
ραλάβατε µία δαπάνη 2.000.000.000 περίπου και τη φθάσατε στα
6.000.000.000, µε µία κατάσταση µπάχαλο στην αγορά, µε µια
δαπάνη τεράστια για τα ασφαλιστικά ταµεία και µε αδιαφανείς
διαδικασίες, στις οποίες πραγµατικά θα έπρεπε να υπάρχει
ντροπή και αιδώς!
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Κατέθεσα τα σχετικά έγγραφα στη συζήτηση που είχαµε πριν
για το πώς γινόταν η τιµολόγηση φαρµάκων. Όµως, στην τιµο-
λόγηση φαρµάκων δεν είχατε τίποτα να πείτε, όταν σας κατέ-
θεσα τα έγγραφα στη Βουλή. Απολύτως τίποτα! Όταν υπήρχαν
νόµοι -και υπήρχαν συνέχεια νόµοι όλη αυτήν την περίοδο- περί
τιµολόγησης φαρµάκων, µε την Ελβετία, µε τον έναν και µε τον
άλλο, ποτέ πέντε χρόνια δεν είχατε καµµία ένσταση για την τι-
µολόγηση φαρµάκων.

Και έρχεται αυτή η Κυβέρνηση στις 19 του µηνός και σας λέει,
ακριβώς λόγω διαφάνειας και νοµιµότητας, ότι δεν θα περάσει
σε οριζόντια µείωση, διότι εφόσον υπήρχε ο νόµος της Νέας ∆η-
µοκρατίας, οποιαδήποτε οριζόντια µείωση θα µπορούσε να προ-
σβληθεί.

Και ερχόταν ο κ. Χατζηδάκης τότε και όλοι εσείς στην επιτροπή
και µιλούσατε για µείωση 10% οριζόντια.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: Εν τω µεταξύ.
ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-

τητας και Ναυτιλίας): Με συγχωρείτε, αλλά και εν τω µεταξύ θα
είχε το ίδιο πρόβληµα που λέει τώρα ο κ. Σαλµάς ότι υπάρχει µε
οποιαδήποτε αγορανοµική διάταξη βγάλαµε στις 30/4. Οι νόµοι
προϋπήρχαν και οι αγορανοµικές διατάξεις -ακόµη και οποιαδή-
ποτε αγορανοµική διάταξη- θα είχαν τον ίδιο κίνδυνο. Το ξέρετε
πάρα πολύ καλά.

Και γιατί ξαφνικά τώρα έγινε ένσταση και κόπτεσθε; Γιατί είναι
η πρώτη φορά που πάµε µε µία αγορανοµική διάταξη –µείωση
τιµών µεσοσταθµική 21%- και ξέρουν όλοι, µα όλοι στον κλάδο
ότι µε το Παρατηρητήριο που θα εφαρµοστεί το Σεπτέµβριο θα
έχουµε µεγαλύτερη µείωση τιµών και ξαφνικά όλους τους έπιασε
να λένε ότι οι αγορανοµικές διατάξεις δεν είναι σύννοµες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας της κυρίας Υπουργού)

Μα, ακριβώς γι’ αυτό, λόγω αυτής της συµπεριφοράς που
πραγµατικά εγείρει µια σειρά ερωτήµατα, γι’ αυτό φέρνουµε τρο-
πολογία σήµερα στη Βουλή, για να ενισχύσουµε την εξουσιοδο-
τική διάταξη. ∆ιότι τον ελληνικό λαό, κύριε Σαλµά, τον ενδιαφέρει
τι φάρµακο αγοράζει και σε τι τιµή. Και αυτήν τη στιγµή, αν πάτε
στα φαρµακεία, οι τιµές είναι κάτω.

Επειδή ξαφνικά αρχίσατε να λέτε περί κέρδους των εταιρειών,
θέλω να πω ότι βεβαίως γι’ αυτό δώσαµε τη δυνατότητα ένστα-
σης. ∆ιότι µπορώ κάλλιστα να καταλάβω –οικονοµολόγος είµαι
εγώ και γιατρός εσείς- ότι µπορεί κάποιος να βλαφτεί από µία
µείωση, όταν η µείωση µε βάση το κοστολόγιό του θα έπρεπε να
είναι 2%-3% και εµείς το κάνουµε 10%, 15% ή 20%. Γι’ αυτό δώ-
σαµε τη δυνατότητα ένστασης. Έχετε κάποιο πρόβληµα µε την
ένσταση;

Τα ίδια που λέω σε εσάς, κύριε Σαλµά, τα λέω και στον κ. Να-
σιώκα και παντού. Οριζόντιες µειώσεις δεν µπορούν να γίνουν
για τον ίδιο λόγο, εκτός αν είχα εξουσιοδοτική διάταξη και αυτή
ζητάω.

Αυτή, λοιπόν, τη στιγµή, αν µε εγκαλείτε, το µόνο για το οποίο
θα µπορούσατε να µε εγκαλέσετε είναι ότι στις 30 Μαρτίου ψη-
φίστηκε ο νόµος και ότι το Παρατηρητήριο Τιµών δεν ήταν έτοιµο
σε 15 µέρες ή σε ένα µήνα.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: Το λέγαµε το Μάρτιο!
ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-

τητας και Ναυτιλίας): Θα σας απαντήσω ότι το Παρατηρητήριο
Τιµών ήταν ήδη στη βάση στοιχείων του έτοιµο τον Ιανουάριο,
αλλά, όπως σας είπα στην πρωτολογία µου, επειδή η µεθοδολο-
γία είναι πάρα πολύ σύνθετη, για να γίνει µε διαφανή τρόπο…

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Μακάρι να ήταν!
ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-

τητας και Ναυτιλίας): Μα, µε συγχωρείτε! Θα έρθετε την άλλη
εβδοµάδα, που θα σας καλέσουµε, στο Υπουργείο, για να κατα-
λάβετε τι θα πει να εφαρµοστεί το Παρατηρητήριο. Και γι’ αυτό
θα βγάλουµε το προεδρικό διάταγµα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας της κυρίας Υπουργού)

Όταν κάναµε το Παρατηρητήριο, βγήκαν και συνέχεια ανα-
φύονται τεχνικά προβλήµατα στις αναγωγές, στις συσκευασίες
και υπάρχουν βελτιώσεις. Και ακριβώς, για να υπάρξει εφαρµογή
σωστή, χρειάστηκε ο πρόσθετος χρόνος. Ήταν πολύ καλύτερο,

όταν είχαµε δύο χιλιάδες ενστάσεις, να υπάρξει λίγος χρόνος,
για να γίνει µε σωστή και πιστοποιηµένη µέθοδο η αναγωγή, για
να µη γίνει µε καθαρά υποκειµενικούς όρους και να υπάρχει πλή-
ρης διαφάνεια.

Αν, αγαπητοί συνάδελφοι, µας ενδιαφέρει, πραγµατικά, να
υπάρξει µείωση της φαρµακευτικής δαπάνης, µείωση των τιµών,
διαφάνεια στην αγορά και στήριξη της υγιούς επιχειρηµατικότη-
τας, τότε τα βήµατα είναι πολύ συγκεκριµένα και δεν κατανοώ
γιατί µπορεί να υπάρχει από οποιονδήποτε, συµπεριλαµβανοµέ-
νων των φαρµακοβιοµηχανιών, οποιαδήποτε αντίρρηση.

Την 1η Σεπτεµβρίου θα έχετε ένα πλήρες παρατηρητήριο. Το
προεδρικό διάταγµα που θα βγει θα θεσµοθετεί τη διαδικασία
αναγωγών και κατηγοριοποιήσεων, ώστε και αυτή να είναι µε δια-
φάνεια. Προς το παρόν έχω την εξουσιοδοτική διάταξη για την
αγορανοµική που βγάλαµε και που, αν δεν την είχα, θα µπορούσε
οποιοσδήποτε, δυστυχώς, κακοπροαίρετος να πάει να την προ-
σβάλει, έτσι όπως το έκανε.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, µου επιτρέπετε για λίγο;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): ∆εν γίνεται, κύριε συ-

νάδελφε, γιατί δεν µπορεί να ξαναπάρει το λόγο η Υπουργός. Σε
άλλη ευκαιρία. Άλλωστε είπε ότι θα σας καλέσει.

Ο κ. Ευστάθιος Κουσουρνάς έχει το λόγο.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Έχουµε ζητήσει αλλαγή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): ∆εν γίνεται.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, έχει ζητηθεί αλ-

λαγή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Σκουλάκη, µπο-

ρεί να έχετε δίκιο, αλλά δεν έχει περαστεί εδώ. ∆εν µπορώ να το
ξέρω εγώ.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Όµως, συνεννοήθηκα µε τον
Πρόεδρο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ωραία, ωραία. Εντάξει,
θα τακτοποιηθεί, µην ανησυχείτε.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Σαλµά, για µισό

λεπτό µόνο, αν θέλετε, χωρίς να απαντήσει η Υπουργός, όµως.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, κατ’ εξαίρεση του Κανονι-

σµού, το ξέρω. Θα χρησιµοποιήσω µισό λεπτό µόνο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Μισό λεπτό, κύριε συ-

νάδελφε.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Για µισό λεπτό, κυρία Πρόεδρε. Σας ευχα-

ριστώ πολύ.
Κυρία Υπουργέ, αυτό που ήθελα να σας προστατεύσω είναι

ότι παίρνετε επάνω σας µε αυτήν τη διάταξη να επιλέξετε και το
σε ποια φάρµακα θα κάνετε τις µειώσεις. Θα αρχίσει η φαρµα-
κοβιοµηχανία τώρα και θα σας πιέζει µε τις ενστάσεις και θα πρέ-
πει µόνη σας, χωρίς την κάλυψη της Βουλής…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Σαλµά, δεν µπο-
ρείτε να αναπτύξετε τώρα το θέµα. Είπατε για µισό λεπτό.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Όχι. Αυτό ήθελα να πω. Σας ευχαριστώ.
ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-

τητας και Ναυτιλίας): Υπάρχουν συγκεκριµένες επιτροπές για
τις ενστάσεις σας, κύριε Σαλµά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρία Υπουργέ, παρα-
καλώ κατ’ ιδίαν. ∆εν είναι η διαδικασία αυτή.

Ορίστε, κύριε Σκουλάκη, έχετε το λόγο για οκτώ λεπτά.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, αγαπητοί συ-

νάδελφοι, παρακολουθώ τη συζήτηση σήµερα, η οποία επικε-
ντρώνεται –απ’ ό,τι βλέπω- στην τροπολογία για το φάρµακο. Και
άκουσα µε πολλή προσοχή τους συναδέλφους, αλλά εξεπλάγην
τώρα τελευταία µε τις ενστάσεις, µε τις αιτιάσεις, µε τις απειλές
για δικαιοσύνη από τους συναδέλφους της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Έχετε καταλάβει, κύριοι συνάδελφοι, τα εγκλήµατα που έχετε
διαπράξει συνειδητά στην ιστορία του φαρµάκου; Και µας κατη-
γορείτε εµάς, που προσπαθούµε να νοικοκυρέψουµε το χώρο;
Τι πρέπει να σας πούµε εµείς, που το διαλύσατε το χώρο συνει-
δητά; Ήταν συνειδητή επιλογή, πολιτική επιλογή αυτό που κά-
νατε το 2004.

Θυµάµαι τις µάχες που δίναµε εδώ πέρα. Εµείς τι σας λέγαµε
τότε; Αυτά που κάνετε θα οδηγήσουν τα ταµεία σε κατάρρευση.
Μην καταργείτε τη λίστα. Αυτό θέλω να το ακούσει και ο αγαπη-

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΛ∆’ - 2 ΙΟΥΝΙΟΥ 2010 8345



τός συνάδελφος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος, που περιέργως
υπερασπίστηκε τη µη λίστα. Έτσι σας άκουσα.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Θα τα πούµε τώρα πάλι.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Έτσι είπατε!
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Θα τα πούµε.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: ∆εν υπάρχει χώρα στην Ευρώπη

που να µην έχει θετική ή αρνητική λίστα. Που είναι ο Υπουργός,
ο Υφυπουργός τότε, να του πω τι του λέγαµε εδώ πέρα; Του λέ-
γαµε «Θα οδηγήσετε τα ταµεία σε κατάρρευση». Και τα οδηγή-
σατε! Οι κλάδοι υγείας των ασφαλιστικών ταµείων έχουν
καταρρεύσει.

Τι άλλο σας λέγαµε; Μην αλλάξετε τον τρόπο τιµολόγησης,
γιατί θα ανέβουν οι τιµές, θα εκτοξευθούν στα ύψη οι τιµές!
Εµείς είχαµε τη φθηνότερη τιµή της Ευρώπης. Εσείς, αλλάξατε
το νόµο, έγινε ανατιµολόγηση και αυξήθηκαν τα φάρµακα κατά
18%. Εκτινάχθηκαν οι δαπάνες, λόγω κατάργησης της λίστας.

Και η λίστα επί τη ευκαιρία –για να επανέλθω, αγαπητέ συνά-
δελφε- είχε προβλέψει για τα απαραίτητα φάρµακα. ∆εν είναι
απαραίτητο αυτό που λέει ο γιατρός στον ασθενή και ο ασθενής
στο γιατρό «εγώ θέλω αυτό το φάρµακο». Αυτό που είναι ανα-
γκαίο και απαραίτητο, το είχε η λίστα. Ένα λάθος κάναµε, το ανα-
ντικατάστατο που βάλαµε, δεν τηρήθηκε. Έγινε κατάχρηση του
αναντικατάστατου και δεν απέδωσε η λίστα τα αναµενόµενα.

Αλλά, κύριοι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, θα απολο-
γηθείτε για το 4%, το rebate που το ψηφίσατε τότε; Θα απολο-
γηθείτε καµµιά φορά; Εδώ δεν πρέπει να µπει ο εισαγγελέας.
Εδώ πρέπει να πάει ο εισαγγελέας!

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Είναι στα δικαστήρια.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Κι όταν θα έρθει η ώρα…
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Εσείς το ψηφίσατε και

είναι στα δικαστήρια. Να µην ανεβαίνετε επάνω, εάν δεν είστε
ενηµερωµένος.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Μαρκόπουλε,
παρακαλώ µη διακόπτετε!

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: ...να ελεγχθούν τα οικονοµικά
από την αρµόδια εξεταστική επιτροπή, θα θυµάστε ότι η υπό-
θεση των νοσοκοµείων θα είναι η χειρότερη υπόθεση που θα συ-
ζητηθεί στην εξεταστική για τα οικονοµικά του κράτους. Γιατί
πέραν του ότι οδηγήσατε τα νοσοκοµεία σε κατάρρευση, 6,5 δι-
σεκατοµµύρια ευρώ είναι τα χρέη και είναι δικά σας δηµιουργή-
µατα, η φαρµακευτική δαπάνη συµµετέχει τα µέγιστα σε αυτό το
ποσό, κάνατε και ένα άλλο έγκληµα. Εδώ στη Βουλή καταθέτατε
5,2 δισεκατοµµύρια ευρώ χρέη και η Εθνική Στατιστική Υπηρε-
σία έστελνε στην Ευρωπαϊκή Ένωση 2,2 δισεκατοµµύρια ευρώ!

Αυτά τα εγκλήµατα κάνατε. Κοροϊδεύατε και τον ελληνικό λαό,
οδηγήσατε τα ταµεία σε κατάρρευση, κοροϊδεύατε και την Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση. Γιατί εάν τα ήξερε η Ευρωπαϊκή Ένωση από
τότε, όπως είπε ο Πρόεδρός σας ο κ. Σαµαράς, θα είχαν ληφθεί
τα µέτρα τα οποία λέει ότι έπρεπε να τα έχουµε πάρει και δεν θα
είχαµε φτάσει εδώ που φτάσαµε, στην κατάρρευση. Ναι, έχουν
καταρρεύσει τα ασφαλιστικά ταµεία και πρέπει να παρθούν
µέτρα επειγόντως.

Και σωστά ό,τι έγινε, έγινε µετά από διαβούλευση. Κακό είναι
που έγινε διαβούλευση, κύριε Σαλµά; Έγινε διαβούλευση, βε-
βαίως. Εµείς συµβάλαµε στο να ψηφιστεί µια διάταξη για το φάρ-
µακο, η οποία θα οδηγήσει σε 25% µε 30% µείωση της
φαρµακευτικής δαπάνης. Και απεδείχθη στην πορεία ότι δεν
µπορεί να εφαρµοστεί, γιατί έγιναν ενστάσεις, γιατί είναι πραγ-
µατικά πολύ δύσκολο χιλιάδες στοιχεία να διασταυρωθούν και
να βγουν οι νέες τιµές.

Έβγαλε την απόφαση η Υπουργός και έρχεται και ζητάει µια
εξουσιοδότηση. Τι είναι δηλαδή; Μα, είναι εξουσιοδότηση για το
καλό των ταµείων, για τη µείωση της φαρµακευτικής δαπάνης.
Αν οδηγούσαµε τη φαρµακευτική δαπάνη, όπως εσείς την οδη-
γήσατε στα ύψη, να µας κατηγορήσετε και να µας απειλείτε µε
εισαγγελέα. Αλλά σοβαρευτείτε, για όνοµα του Θεού! Τι είναι
αυτά τα πράγµατα! Έλεος!

Οδηγήσατε τη χώρα στην καταστροφή, στα τάρταρα και έρ-
χεστε εδώ και µας µέµφεστε για µια προσπάθεια που κάνουµε,
να κάνουµε εξορθολογισµό των δαπανών; Εξορθολογισµό των
δαπανών κάνουµε. Νοικοκύρεµα κάνουµε. ∆εν περικόπτουµε τί-

ποτα.
Γιατί το τελευταίο που θα κόψει αυτή η Κυβέρνηση είναι το

φάρµακο. Και καλά είπατε, κυρία Υπουργέ, να προσέξουµε όλοι
να µην υπάρξουν ελλείψεις. Υπάρχει πρόβληµα, όπου υπάρχουν
ελλείψεις και µπορεί να δηµιουργηθεί τεχνητή έλλειψη. Πρέπει
να προσέξουµε τις παράλληλες εξαγωγές, διότι είναι νόµιµο µεν,
αλλά δεν πρέπει να οδηγήσουν οι παράλληλες εξαγωγές και πι-
θανόν η αύξηση των κερδών, σε έλλειψη φαρµάκων, αυτών των
φαρµάκων που γίνονται παράλληλες εξαγωγές.

Κυρία Υπουργέ, εµείς την ψηφίζουµε τη διάταξη. Πιστεύουµε
ότι είναι για το καλό της φαρµακευτικής κατανάλωσης, για να
µειωθεί η δαπάνη. Η 31η Αυγούστου να είναι τελευταία ηµερο-
µηνία. Και καλό είναι να καλέσετε τους συναδέλφους της Νέας
∆ηµοκρατίας. Εγώ ήρθα και τα είδα. Να πάτε, κύριε Χατζηδάκη,
που υπήρξατε προϊστάµενος Υπουργός αυτών των υπηρεσιών,
να δείτε τα χειρόγραφα µε µολύβι.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: Εγώ δέχθηκα τα λάθη µας!
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Να τα δείτε! Να δείτε τι µας πα-

ραδώσατε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: Τα ξέρω, κύριε Σκουλάκη.

Εγώ δέχθηκα τα λάθη µας.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: ∆εν ξέρετε! ∆εν θα µιλάγατε

έτσι, εάν ξέρατε
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: Μα, εγώ δέχθηκα τα λάθη

µας.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Μισό λεπτό. Να πάτε να δείτε

πώς γινόταν, µε µέσο όρο από τέσσερις, πέντε, έξι χώρες. ∆εν εί-
χατε παραπάνω στοιχεία. Και εµείς καταφέραµε µέσα σε ελάχι-
στους µήνες να κάνουµε ένα παρατηρητήριο, έχουµε τα στοιχεία
είκοσι δύο χωρών. Απ’ αυτές τις τιµές των είκοσι δύο χωρών, θα
βγουν οι νέες τιµές.

Αλλά να είστε πιο προσεκτικοί. Για όνοµα του Θεού! Έχετε
οδηγήσει τη χώρα στα τάρταρα. Να είστε πάρα πολύ προσεκτι-
κοί.

Τελειώνοντας, κυρία Υπουργέ, το είπα τέσσερις φορές στην
επιτροπή µας, θα το πω κι εδώ, δεν θέλω να σας στεναχωρήσω,
αλλά όλες οι χώρες της Ευρώπης έχουν ενιαία υπηρεσία φαρ-
µάκου. Φτιάξτε, µε πρότασή σας, καθίστε κάτω οι τρεις συναρ-
µόδιοι και βρείτε µια φόρµουλα να δηµιουργηθεί µια ειδική
γραµµατεία φαρµάκου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα είναι µέγιστη προσφορά η ενιαιοποίηση των υπηρεσιών
των τριών ή τεσσάρων συναρµόδιων Υπουργείων να δηµιουργη-
θεί αυτή η υπηρεσία. Να ξέρετε εσείς τι κάνει η Υπουργός
Υγείας, να ξέρει και η Υπουργός Υγείας, που βέβαια το ξέρει,
γιατί συνυπογράφει. Όµως, άλλο να υπάρχει µια οµογενοποίηση,
µια ενιαιοποίηση των προσπαθειών των υπηρεσιών και άλλο να
υπάρχει συνυπογραφή και συναρµοδιότητα.

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Πολύ σωστά. Να δώσω µια πληροφό-
ρηση;

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Με αυτές τις σκέψεις στηρί-
ζουµε, ψηφίζουµε και θα προσπαθήσουµε όλοι µαζί να βελτιώ-
σουµε την κατάσταση, να νοικοκυρέψουµε το χώρο. Γιατί αυτό
ακριβώς χρειάζεται, νοικοκύρεµα του χώρου, να υπάρξει µείωση
στην υπερκατανάλωση, υπερσυνταγογράφηση.

Είµαστε η πρώτη χώρα στην Ευρώπη σε κατανάλωση. Κύριοι
συνάδελφοι, η φαρµακευτική κατανάλωση στη χώρα το 2009 δια-
µορφώθηκε 9,2%. Tην παραδώσαµε 4,1%. Το 2004 την παραδώ-
σαµε 4,1% και µας την παραδώσατε 9,2%. Είναι οι δεύτερες
δαπάνες µετά τις αµυντικές. Αυτή είναι η αλήθεια!

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ζητήσει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της

Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνος Μαρκόπουλος.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, ένα λεπτό

επί προσωπικού.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): ∆εν υπάρχει προσω-

πικό, κύριε Χατζηδάκη.
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ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: Σας παρακαλώ, κυρία Πρό-
εδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Έχετε το λόγο για ένα
λεπτό.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: Ο συνάδελφος, ο κ. Σκου-
λάκης αναφέρθηκε σε µένα ισχυριζόµενος ότι δεν ήξερα την κα-
τάσταση, ότι υπήρχαν χειρόγραφες αναφορές κ.λπ.. Θέλω να
του πω ότι έκανε λάθος τη διεύθυνση, διότι εγώ από το πρωί
στην τοποθέτησή µου, στην οποία παρίστατο ο ίδιος είχα δεχθεί
ότι από τη δική µας πλευρά υπήρχαν προβλήµατα και λάθη. ∆εν
αµφισβήτησα την εντιµότητα της Υπουργού. Πιστεύω πως µί-
λησα µε µετριοπάθεια, προσπαθώντας να αποδώσω τα του
Καίσαρος τω Καίσαρι. Και πάλι λέω, βεβαίως υπήρχαν λάθη από
τη δική µας πλευρά, τα οποία τα παραδέχοµαι.

∆εν έχω κανέναν λόγο, κύριε Σκουλάκη, να µιλήσω µε τη µα-
νιχαϊστική λογική του µαύρου και του άσπρου. Ωστόσο, επειδή
πρέπει να βλέπουµε τα πράγµατα και πώς εξελίσσονται τώρα,
επισηµαίνουµε ότι η Κυβέρνηση, ενώ ενδεχοµένως έχει καλές
προθέσεις, δεν θα έχει τα αποτελέσµατα που πρέπει και υπάρχει
ένα κενό σε αυτό το οποίο κάνει.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαίδου): Είστε σαφής, ολοκλη-
ρώστε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: ∆εν κάνει οριζόντια µείωση
εν τω µεταξύ και µετά να πάει σε ανακοστολόγηση, όπως είχαµε
προτείνει από την αρχή της χρονιάς. Αλλά φέρνει πρώτα την ανα-
κοστολόγηση, βλέπει ότι δεν οδηγείται σε κανένα αποτέλεσµα
και µετά πάει σε µία ιδιότυπη µείωση που δεν είναι οριζόντια και
αφήνει περιθώρια για παρερµηνείες. Αυτό είναι που έχουµε θίξει
επανειληµµένως.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Έχετε το λόγο, κύριε
Μαρκόπουλε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, είναι αλήθεια ότι το φάρµακο πάντοτε στην ελληνική
Βουλή καταλαµβάνει πολύ χώρο του εσωτερικού µας διαλόγου.
Σε αυτήν, όµως, την ιδιαίτερη στροφή της οικονοµίας την οποία
περνάµε και εποµένως και της πολιτικής και του πολιτικού δια-
λόγου, ο κίνδυνος της χρεοκοπίας της χώρας, θα έλεγα, ότι εξε-
λίσσεται σε παράγοντα δηµιουργίας πολιτικής. Ο κίνδυνος για
την πτώχευση, ο κίνδυνος για το φάρµακο, ο κίνδυνος για τη δεύ-
τερη δόση που πρέπει να έρθει.

Ο κίνδυνος, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εκτός του να πα-
ράγει αδρεναλίνη στους πολίτες και στους πολιτικούς παράγει
και πολιτική. Αλλά ο κίνδυνος, κυρία Υπουργέ, παράγει και σκιές
και ο κίνδυνος µπορεί µερικές φορές, παρά την καλή πρόθεση
των Υπουργών, να παράγει και εστίες σοβαρών αµφιβολιών για
την αποτελεσµατικότητα και τη διαφάνεια της πολιτικής.

Αν η Νέα ∆ηµοκρατία σας αρνείται την ψήφιση σε αυτήν την
τροπολογία και αν η Νέα ∆ηµοκρατία σας ζητάει να πάρετε την
τροπολογία πίσω, είναι για τον απλούστατο λόγο ότι αυτή η τρο-
πολογία µας ζητάει µε την ψήφο µας, του καθενός ξεχωριστά και
των κοµµάτων, να σας δώσουµε µία εξουσιοδοτική διάταξη µε
την οποία θα πάτε να κάνετε µία µείωση τιµών έως 30%. Πρώτο
σχόλιο. ∆εν υπάρχει νόµος που ψηφίζεται σε ένα ελληνικό Κοι-
νοβούλιο και δεν είναι σαφής, οριοθετηµένος και συγκεκριµένος.
Τι θα πει έως 30%;

∆εύτερον, κυρία Υπουργέ. Αποδεχόµενοι τις καλές προθέσεις
-κανείς δεν σας κατηγόρησε για κάτι- ποια είναι η µεθοδολογία
της Επιτροπής Τιµών, όπως είπατε πριν που θα κάνει τη µείωση
των τιµών; Πώς ζητάτε από τους Έλληνες Βουλευτές να σας δώ-
σουν εξουσιοδοτική διάταξη για να πάτε σε µία επιτροπή τιµών
που θα µειώσει τις τιµές, µε ποιο τρόπο;

Πάρτε το πίσω, φέρτε το πάλι µε όλη τη µεθοδολογία, παρα-
καλώ, της µείωσης των τιµών, µε τη σύνθεση της τιµής της επι-
τροπής των τιµών για να κάνουµε το διάλογό µας και να το
ψηφίσουµε. Μας ζητάτε εµάς να σας δώσουµε εξουσιοδοτική
διάταξη έως 30%, δηλαδή, από 5% µέχρι 29,9%; Γιατί να σας τη
δώσουµε; Ποιος σας είπε ότι αυτό είναι τρόπος νοµοθετικού
έργου εδώ στη Βουλή;

Εµείς νοµοθετούµε, εσείς είστε εκτελεστική εξουσία και βε-
βαίως εισηγείστε τα σχέδια νόµων. Εµείς, ως Νέα ∆ηµοκρατία,
δεν σας τη δίνουµε. ∆εν σας τη δίνουµε, όχι γιατί δεν σας έχουµε

εµπιστοσύνη, αλλά για να προστατεύσουµε αύριο από τον πό-
λεµο των συµφερόντων. ∆ιότι θα «σκάσει» ο πόλεµος των συµ-
φερόντων. Είχε «σκάσει» και τη δεκαετία του ’80 µε τη λίστα και
θυµάστε πάρα πολύ καλά, ποιος ήταν ο δηµόσιος διάλογος και
τα µεθοδευµένα δηµοσιεύµατα για το ποιοι θα µπουν και ποιοι θα
βγουν, για το ποια ήταν τα δηµοσιεύµατα, αλλά και οι σκιές για
τον τρόπο που έµπαιναν φάρµακα µέσα στη λίστα, έτσι όπως
ήταν τότε. Το ίδιο θα γίνει και τώρα.

Όποιος αισθάνεται ότι δεν διαπραγµατεύεται καλά µαζί σας
θα σας στήνει, έτσι όπως θα σας στήνει ως Υπουργό και την Κυ-
βέρνησή σας και ολόκληρο το πολιτικό σύστηµα και όσοι αισθά-
νονται ότι ωφελούνται θα σας χειροκροτούν. Ζητάτε από τους
Έλληνες Βουλευτές να σας δώσουν αυτήν την εξουσιοδοτική
διάταξη; ∆εν σας τη δίνουµε. ∆εν σας τη δίνουµε, όχι γιατί δεν
θέλουµε µείωση τιµών, αλλά γιατί είναι λάθος. ∆εν σας τα λέω
αυτά γιατί θέλουµε να µας χειροκροτήσετε επειδή σας προστα-
τεύουµε. Όχι. Είναι λάθος, κυρία Υπουργέ. Φέρτε µας τη µεθο-
δολογία εδώ, πείτε µας και ποια θα είναι η επιτροπή τιµών, να
είναι επίσηµα πρόσωπα και πολύ συγκεκριµένα. ∆εν αµφιβάλ-
λουµε ότι έχετε την καλύτερη πρόθεση. Πείτε µας εδώ µε λε-
πτοµέρειες πώς θα κάνετε αυτό που θα κάνετε. ∆ιότι εµένα θα
µου επιτρέψετε να σας πω..

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Υπάρχει κάτι που µπορεί να µην το ξέρετε.
Υπάρχει ο νόµος που ορίζει ακριβώς τη σύνθεση της επιτροπής
τιµών φαρµάκων…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρία Υπουργέ, θα πά-
ρετε το λόγο.

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας):… και η επιτροπή τιµών φαρµάκων για
πάρα πολλά χρόνια έχει κάνει τη δουλειά της.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Η µεθοδολογία δεν υπάρ-
χει.

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Υπάρχει και η µεθοδολογία ακριβώς που
κάνει σαράντα χρόνια τη δουλειά της.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Επειδή, λοιπόν, εγώ δεν
το άκουσα ούτε στην εισήγηση του εισηγητή της Πλειοψηφίας,
δεν το άκουσα ούτε από εσάς…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Μαρκόπουλε,
δεν απευθύνεστε µόνο στην Υπουργό. Η κυρία Υπουργός δεν ζή-
τησε το λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, πείτε µου
πώς θα µιλώ, αλλά αφήστε µε και να µιλήσω, δηλαδή, προστα-
τεύστε τον οµιλητή. Εµένα δεν µε πειράζει που κάνουµε ένα διά-
λογο γιατί αυτό είναι επ’ ωφελεία.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): ∆ιάλογος να γίνεται,
αλλά πρέπει να ζητείται ο λόγος. Παρακαλώ, συνεχίστε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θέλει το λόγο η κυρία
Υπουργός;

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Αν δεν µε ακούσατε, θα ξαναπώ ότι υπάρ-
χει νόµος, κύριε Μαρκόπουλε, από το 1973, ο οποίος καθορίζει
την επιτροπή τιµών φαρµάκων, που ορίζει τη σύνθεσή της, ορί-
ζει το πώς γίνονται οι ενστάσεις και µε βάση αυτήν την νοµολο-
γία γίνονται και οι ενστάσεις όλα αυτά τα χρόνια.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Υπουρ-
γέ. Ευχαριστώ και το Προεδρείο. Εγώ θέλω να βοηθηθούµε στην
κουβέντα µας.

Άρα η επιτροπή τιµών, η οποία από το 1973 µέχρι και χθες λει-
τούργησε µε τη µεθοδολογία που είναι απείρακτη, λειτούργησε
σωστά; Αν λειτούργησε σωστά προς τι το «µίσος» -δεν υπάρχει
µίσος- προς τι ο διάλογος µέσα στη Βουλή; Αν λειτούργησε
σωστά η επιτροπή µε τη µεθοδολογία, τότε γιατί γίνεται κουβέ-
ντα; Αν δεν λειτούργησε σωστά, κυρία Υπουργέ, τότε να την αλ-
λάξετε. Αλλά µας ζητάτε µε τη νοµολογία του 1973 να σας
δώσουµε εξουσιοδοτική για να γίνουν τα ίδια, όπως γίνανε και
πριν.

Αυτό είναι απολύτως ανεδαφικό, είναι απολύτως πολιτικά µη
εφαρµόσιµο και είναι και προσβλητικό. Είναι προσβλητικό να ζη-
τάτε εξουσιοδοτική από τη Βουλή για κάτι το οποίο µέχρι τώρα
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εσείς και εµείς λέµε ότι έχει αποτύχει.
Άρα, λοιπόν, εδώ υπάρχει ένα πολύ µεγάλο λάθος πολιτικής.

Αφού όλοι συµφωνούµε ότι πρέπει να το µειώσουµε, πρέπει να
βρούµε τον τρόπο. Γιατί φτάσατε εδώ; Εγώ σας καταλαβαίνω.
Φτάσατε εδώ, διότι οµολογείτε µε τον τρόπο σας την αποτυχία
ενός σχεδιασµού. ∆εν είναι κακό. Είναι η αποτυχία ενός σχεδια-
σµού. Πρέπει να σας πούµε για πολλοστή φορά ότι η µείωση της
φαρµακευτικής δαπάνης έχει µία συνιστώσα τις τιµές. Τα άλλα
είναι η συνταγογράφηση, είναι τα πρωτόκολλα θεραπείας, είναι
η νοµοθεσία µέσα στο ΕΣΥ, είναι η νοµοθεσία στο ασφαλιστικό
σύστηµα και στους γιατρούς.

∆εν υπάρχουν αυτά, δεν υπάρχει σχέδιο νόµου από το Υπουρ-
γείο Υγείας. ∆εν υπάρχει τίποτα από το Υπουργείο Κοινωνικής
Ασφάλισης για τα ασφαλιστικά ταµεία. ∆εν υπάρχει τίποτα, το
οποίο να µας υποδηλώνει για να σεβαστούµε µία στρατηγική ότι
κάτι θα περπατήσει. Μας είπατε σε δέκα µέρες το παρατηρητή-
ριο.

Τώρα µας λέτε το Σεπτέµβριο. Το Σεπτέµβριο ενδεχοµένως να
µας πείτε πιο πίσω. ∆εν σας δίνουµε, λοιπόν, την εξουσιοδοτική.

Θα σας έλεγα ότι είναι φρονιµότερο να το πάρετε πίσω και να
µας το φέρετε, το ξαναλέω, µε σωστό τρόπο και να γίνει διάλο-
γος. Ούτε µε τροπολογία. Να ακούσουµε τους φορείς. Είναι η
δεύτερη φορά που δεν ακούµε τους φορείς. Η µία ήταν στο
ΕΣΠΑ, όπου έγινε ολόκληρη ιστορία στην επιτροπή και µία δεύ-
τερη είναι εδώ – που τους ακούσαµε εκ των υστέρων. ∆εν κατα-
λαβαίνω πώς µπορούµε να νοµοθετούµε για µία φαρµακοβιοµη-
χανία που απασχολεί χιλιάδες ανθρώπους µε όλο αυτό το
αλισβερίσι των συµφερόντων.

∆ύο ακόµη θέµατα. Το σχέδιο νόµου έχει να κάνει µε τη µεί-
ωση του χρόνου ίδρυσης των επιχειρήσεων. Η επιχειρηµατικό-
τητα, κυρία Υπουργέ, είναι µέσα σε ένα πολύ συγκεκριµένο
περιβάλλον. Σε ένα περιβάλλον απειλής, πτώχευσης και κινδύ-
νου.

Και εδώ κρίνεται, όχι µόνο το σχέδιο νόµου, αλλά και µια ολό-
κληρη κυβερνητική, οικονοµική πολιτική. Θέλω, λοιπόν, να θέσω
εν τάχει δύο θέµατα εξαιρετικά σοβαρά και να κάνω κατάθεση
εγγράφων.

Το πρώτο θέµα: Κυρία Υπουργέ, αποφάσισε η Κυβέρνησή σας
την παράταση της µη επιστροφής του ΦΠΑ µέχρι τις 30 Σεπτεµ-
βρίου. Σας καταθέτω απόφαση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, την
οποία γνωρίζει η Κυβέρνηση από τις 18 Μαρτίου και η οποία απε-
φάσισε να στείλει την Ελλάδα στο ∆ικαστήριο των Ευρωπαϊκών
Κοινοτήτων, ακριβώς γιατί δεν έχει συµµορφωθεί µε την επι-
στροφή του ΦΠΑ.

Την ώρα που το ξέρετε αυτό από τις 18 Μαρτίου και δεν το
φέραµε εδώ στην Αίθουσα, γιατί για ενάµιση, δύο µήνες δεν χρει-
αζόταν να ταράξουµε την εσωτερική ειρήνη, παρατείνετε τη µη
επιστροφή του ΦΠΑ µέχρι τέλος Σεπτεµβρίου.

Βάζετε σε κίνδυνο τη χώρα για δυο πράγµατα: Πρώτον, να κα-
ταδικαστεί και να µειωθεί η αξιοπιστία της έτι περαιτέρω στο Ευ-
ρωπαϊκό ∆ικαστήριο. Και δεύτερον, να αναγκαστείτε να επι-
στρέψετε το ΦΠΑ µε τόκους, βάσει της 8ης ευρωπαϊκής οδηγίας,
την οποία επίσης την καταθέτω, έτσι ακριβώς όπως έχει αποφα-
σιστεί από την Ευρωπαϊκή Ένωση.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Μαρκόπουλος
καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Άρα εδώ, αυτά που παίρνετε από τους πολίτες θα αναγκα-
στείτε να τα γυρίσετε πίσω µε τόκους, µε βάση τις δικές σας λαν-
θασµένες αποφάσεις. Για ποιο λόγο; Για να µειώσετε το έλλειµµα
του πρώτου τετραµήνου. Γιατί εφαρµόζετε µια δηµιουργική λο-
γιστική αντιληπτή από όλους, όταν αυξάνοντας τα έσοδα από τη
µη επιστροφή, µειώνεται το έλλειµµα, το οποίο στην πραγµατι-
κότητα εµφανίζεται στα έσοδα, στα 245.000.000, ενώ είναι ήδη
1.000.000.000 ευρώ.

∆εύτερο θέµα και πολύ σηµαντικό.
Κυρία Υπουργέ, ο δανεισµός της χώρας απετέλεσε αντικεί-

µενο τους προηγούµενους µήνες διαλόγου µέσα στην Αίθουσα.
Θέλω να κάνω τρεις σαφείς ερωτήσεις και να καταθέσω τρία

έγγραφα.

Αληθεύει –µε βάση χθεσινή ερώτηση που κατέθεσε ο αναπλη-
ρωτής τοµεάρχης της οικονοµίας ο κ. Σταϊκούρας- ότι στις 11 Ια-
νουαρίου δέχθηκε επιστολή ο Πρωθυπουργός της χώρας από
ένα fund του εξωτερικού το Hayman Private Equity µε επικεφα-
λής τον κ. Ρότνερ Χούσνερ για δανεισµό µε 1,25% πάνω από το
labor το ευρωπαϊκό, για 7.000.000.000 ευρώ και αµέσως µετά
στις 2 Φεβρουαρίου, επιστολή στον Πρωθυπουργό, την οποία
την καταθέτω παρακαλώ, για δανεισµό 20.000.000.000 πάλι µε
1,25%, πάνω από το labor, το οποίο δεν έγινε, για δεκαετή δα-
νεισµό;

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Μαρκόπουλος
καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Και µάλιστα, παρακαλώ καταθέτω και το MOU το Memoran-
dum of Understanding στα αγγλικά µεταξύ της Hayman Private
Equity και του Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου µε την υπογραφή του
κ. Κλέωνα Παπαδόπουλου, που τον εµπιστεύεται η Κυβέρνηση –
και εµείς δεν έχουµε λόγο να µην τον εµπιστευτούµε- γι’ αυτόν
το δανεισµό.

Το καταθέτω.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Μαρκόπου-

λος καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το
οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Και ερωτώ: Τους έχετε δει εσείς προσωπικά; Θέλουµε απα-
ντήσεις στα ερωτήµατα. Τους έχετε δει προσωπικά;

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Όχι.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Μάλιστα.
Έχει ενηµερωθεί ο Πρωθυπουργός; Που κατετέθη η επιστολή;

Στο Μαξίµου; Σε κάποιο Υπουργείο; Στην Ιπποκράτους; Με ποι-
ους συνεννοηθήκαµε; Γιατί απερρίφθη αυτή η πρόταση; Γιατί δεν
έγινε αποδεκτή προς συζήτηση; Καθόλου. Ένας φθηνός δανει-
σµός, την ώρα που η χώρα δεν είχε ακόµη προσφύγει στο µηχα-
νισµό και ήταν στη διαπραγµάτευση και ένας δανεισµός ο οποίος
δεν είχε προϋπόθεση ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου –καµµία
προϋπόθεση- 20.000.000.000, στην πιο δύσκολη στιγµή της οι-
κονοµίας και τον οποίο δανεισµό, εάν τον κάναµε τότε –και γι’
αυτό θέλουµε απαντήσεις- θα µπορούσαµε να κάνουµε µε µε-
γαλύτερη άνεση χρόνου τις διαπραγµατεύσεις.

Το fund αυτό είναι ελεγµένο από τη Νέα ∆ηµοκρατία.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κύριε Μαρκόπουλε, τις ξέρετε

αυτές τις εταιρείες;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Είναι ελεγµένο, κύριοι συ-

νάδελφοι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Πρέπει να ολοκληρώ-

σετε, κύριε συνάδελφε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Εγώ περιµένω απαντή-

σεις από την Κυβέρνηση.
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ, µη διακό-
πτετε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Εγώ περιµένω απαντή-
σεις από την Κυβέρνηση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ολοκληρώστε για να
απαντήσει η Υπουργός.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Από τη Ρηγίλλης είναι ελεγµένα…
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ακούστε, κύριε συνά-

δελφε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε συνάδελφε,

ολοκληρώστε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: (∆εν ακούστηκε.)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Πρωτόπαπα,

αφήστε τον οµιλητή να ολοκληρώσει. Θα απαντήσει µετά η
Υπουργός. ∆εν νοµίζω να χρειάζεται συνήγορο η Υπουργός.

Ολοκληρώστε, κύριε συνάδελφε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: (∆εν ακούστηκε.)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Πρωτόπαπα, δεν

έχετε το λόγο και παρακαλώ αφήστε τον οµιλητή να ολοκληρώ-
σει.
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Ολοκληρώστε, κύριε Μαρκόπουλε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, παρα-

καλώ.
Θέλω κατ’αρχάς ο κ. Πρωτόπαπας αυτά που είπε να τα πάρει

πίσω. Ναρκωτικά και όπλα δεν προµοτάρει η Νέα ∆ηµοκρατία.
Αυτό εάν δεν διαγραφεί από τα Πρακτικά θα εγερθεί µεγάλο
θέµα.

Κύριε Πρωτόπαπα, κινδυνεύετε να χαρακτηριστείτε υβριστής.
Ερωτώ την Κύβέρνηση και προσέξτε παρακαλώ. Μη µε διακό-

πτετε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Στα Πρακτικά γράφε-

ται η οµιλία η δική σας, κύριε Μαρκόπουλε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Έγινε η πρόταση; Εγώ

δεν ελέγχω εάν έπρεπε ή δεν έπρεπε να γίνει δεκτή ή όχι. Αν
έγινε η πρόταση, αν υπήρξε η συνάντηση, αν προχώρησαν οι δια-
πραγµατεύσεις…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Θα απαντήσει η κυρία
Υπουργός. Ολοκληρώστε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, δώστε
µου το χρόνο που µου κλέψανε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το χρόνο σας το έχετε
υπερβεί κατά πέντε λεπτά. Και τώρα δεν έχετε πλέον το λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Τον παίρνω από τη δευ-
τερολογία µου και τη χθεσινή και τη σηµερινή.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Έχετε ολοκληρώσει
και τη δευτερολογία σας. Σε δυο λεπτά, παρακαλώ κλείστε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Γιατί ο κ. Παπαδόπουλος
του Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου υπέγραψε Memorandum of Un-
derstanding µε αυτήν την εταιρεία. Και εν πάση περιπτώσει,
επειδή το θέµα αρχίζει και περπατάει στη δηµοσιότητα, θέλουµε
σαφείς και ουσιαστικές απαντήσεις επ’ αυτού.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε, και για την ανοχή σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει η κυρία
Υπουργός για τρία λεπτά.

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Κοιτάξτε, πρώτα-πρώτα δεν γνωρίζω τα
στοιχεία που κατέθεσε ο κ. Μαρκόπουλος ούτε γνωρίζω τον
κύριο ούτε την Hayman.

Κοιτάξτε, στα τριάντα χρόνια της επαγγελµατικής µου καριέ-
ρας, έχω δει πάρα πολλά τέτοια funds µε διάφορα καπέλα, τα
οποία πηγαίνουν σε διάφορους και λένε ότι µπορούν να δανεί-
σουν ποσά µε ευνοϊκούς όρους.

Όποιος σοβαρός είναι µέσα στην αγορά, δεν έρχεται σε
επαφή. Υπάρχουν σε σοβαρά κράτη, όπως η Ελλάδα, διαδικα-
σίες για τέτοια πράγµατα, υπάρχει ο Οργανισµός ∆ιαχείρισης
∆ηµοσίου Χρέους. ∆εν δανείζεσαι από τέτοια funds επισήµως.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Το ξέρετε το fund;
ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-

τητας και Ναυτιλίας): ∆εν το ξέρω.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ε, τότε, πώς το µειώνετε;
ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-

τητας και Ναυτιλίας): Κοιτάξτε…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Μαρκόπουλε,

σας έχει απαντήσει. Αν δεν σας ικανοποιεί η απάντηση…
ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-

τητας και Ναυτιλίας): Ελπίζω και εσείς όταν ήσασταν στην κυ-
βέρνηση να µην τους βλέπατε έτσι, διότι δεν γνωρίζετε ποτέ
ποιοι είναι, τι είναι και τι κάνει το fund. Άλλο είναι το σηµαντικό
fund που έρχεται να συµµετέχει µε συγκεκριµένες διαδικασίες
σε ένα επενδυτικό πρόγραµµα που µπορεί να είναι ιδιωτικό ή
κρατικό fund -αυτές είναι συνεργασίες οι οποίες µπορεί να αξιο-
λογηθούν- και άλλο οποιοσδήποτε ο οποίος θέλει να δανείσει σε
µία χώρα. ∆εν δανείζουν funds έτσι ιδιωτικά σε µία χώρα εκτός
ορισµένων διαδικασιών οι οποίες είναι θεσµοθετηµένες.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ζητήσει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του

ΠΑΣΟΚ, ο κ. Παπουτσής.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Είχα την αίσθηση, κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, ότι όλοι µας συµφωνούµε ότι η λειτουργία των πο-
λιτικών στο πλαίσιο του Συντάγµατος επιτάσσει να θέτουµε πά-

ντοτε ως πρώτη προτεραιότητα το συµφέρον του πολίτη, το συµ-
φέρον της χώρας, το συµφέρον της κοινωνίας, το συµφέρον της
οικονοµίας, το συµφέρον ειδικών οµάδων. Με αυτήν όµως τη
σειρά αξιολόγησης.

Εδώ παρακολούθησα από τη Νέα ∆ηµοκρατία στην πολύ
έντονη παρέµβαση του Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου να αντι-
στρέφει ακριβώς τη σειρά: Πρώτα το συµφέρον των ειδικών οµά-
δων, των φαρµακοβιοµηχάνων στην προκειµένη περίπτωση.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ελάτε, κύριε συνάδελφε,
αυτό καταλάβατε;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Αυτό κατάλαβα. Σε αυτήν τη γραµµή
κινείστε και εσείς και όλοι οι συνάδελφοι που πήραν το λόγο µε
πρώτο τον κ. Σαλµά. Σε αυτήν ακριβώς τη γραµµή κινηθήκατε
όλοι οι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας που πήραν το λόγο
επί της συγκεκριµένης διάταξης για τη ρύθµιση των φαρµάκων,
µε πρώτο και καλύτερο τον κ. Σαλµά ο οποίος εµφανίζεται και
ως ο ειδικός αγορητής της παράταξής σας στα ζητήµατα αυτά.

Αντιστρέφετε, λοιπόν, την έννοια της πολιτικής παρέµβασης
σε µία ευνοµούµενη κοινωνία και µάλιστα σε µία χώρα που αντι-
µετωπίζει σοβαρότατη οικονοµική και κοινωνική κρίση. Για εµάς,
για την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, για τον Πρωθυπουργό, για τους
Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ στο σύνολό τους και θέλω να ελπίζω και
για όλους τους συναδέλφους του ελληνικού Κοινοβουλίου, αυτό
που προέχει σήµερα είναι το συµφέρον του πολίτη. Και το συµ-
φέρον του πολίτη αυτήν τη στιγµή θέλει χαµηλότερες τιµές στα
φάρµακα. Τελεία και παύλα. Το συµφέρον της κοινωνίας µας, το
συµφέρον της χώρας απαιτεί σε µία κατάσταση εκτάκτου ανά-
γκης, όπως είναι αυτήν τη στιγµή η Ελλάδα, µια κατάσταση που
εσείς δηµιουργήσατε, που εσείς µας οδηγήσατε, να προχωρή-
σουµε σε όλα εκείνα τα µέτρα, ακόµα και αν µπούµε σε νέες δια-
πραγµατεύσεις µε την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, προκειµένου να
διασφαλίσουµε την οικονοµική πορεία της χώρας και την ανόρ-
θωση της οικονοµίας µας. Και σε αυτήν την κατεύθυνση λαµβά-
νονται από την Κυβέρνηση επώδυνες επιλογές, ενδεχοµένως για
ένα θέµα των επιχειρηµατιών και αναφέροµαι στο θέµα του ΦΠΑ.
Λέτε να µη γνωρίζει η Κυβέρνηση, να µη συναισθανόµαστε όλοι
οι συνάδελφοι Βουλευτές ότι αυτό δηµιουργεί προβλήµατα στις
ελληνικές επιχειρήσεις και στους µικροµεσαίους, κυρίως, επι-
χειρηµατίες; Φυσικά και το γνωρίζουµε. Αλλά γνωρίζουµε επίσης
ότι το πρόβληµα της χώρας είναι µεγαλύτερο. Ότι το γενικότερο
συµφέρον, επιτάσσει αυτού του είδους το διακανονισµό. Ότι ο
βασικός στόχος που είναι αυτήν τη στιγµή να βγάλουµε τη χώρα
από την κρίση, από τα αδιέξοδα και την ύφεση, µας οδηγεί σε
επώδυνες αποφάσεις. Αυτό ακριβώς γίνεται. Και εσείς έρχεστε
και µας λέτε, όχι, µην πάτε σε επώδυνες αποφάσεις που οδη-
γούν στη σωτηρία της χώρας, ακολουθείστε τι σας λέει η Ευρω-
παϊκή Επιτροπή και συµµορφωθείτε µε τις διατάξεις της
Ευρωπαϊκής Επιτροπής και του Ευρωπαϊκού ∆ικαστηρίου, τώρα
και όχι αργότερα, όχι σε δυο µήνες, δεν έχετε κανένα περιθώριο
και αδιαφορήστε για την πορεία της χώρας, αδιαφορήστε για την
έξοδο από την κρίση. Αυτό µας λέτε.

Και έρχοµαι στα φάρµακα. Ειλικρινά σας λέω µου έχει κάνει
τροµακτική εντύπωση. Όχι σήµερα, όχι χθες, όχι αυτές τις µέρες,
όχι αυτούς τους µήνες που είναι η Νέα ∆ηµοκρατία στην Αντι-
πολίτευση. Μου έχει κάνει τροµακτική εντύπωση, από την πρώτη
στιγµή που ανέλαβε η Νέα ∆ηµοκρατία την κυβέρνηση της
χώρας το 2004. Οι πρώτες-πρώτες παρεµβάσεις, η πρώτη αγω-
νία, οι πρώτες ρυθµίσεις οι οποίες έγιναν, ήταν το πώς θα διευ-
κολυνθεί η φαρµακοβιοµηχανία. Πώς θα διαµορφώσουµε νέες
τιµές στα φάρµακα, πώς θα αυξήσουµε τις τιµές στα φάρµακα,
πώς θα εγγυηθούµε µε κάθε τρόπο να τα παίρνουν γρήγορα τα
λεφτά οι φαρµακοβιοµηχανίες και όχι µόνο αυτό, αλλά υπήρξε
και ο απόλυτος εµπαιγµός του ελληνικού λαού. Ότι δήθεν οι ρυθ-
µίσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας οδηγούσαν στην ενίσχυση των τα-
µείων, µε την περίφηµη 1% επιστροφή πληρωµών προς τα
ασφαλιστικά ταµεία. Από τότε που κάνατε αυτήν τη ρύθµιση
έχουν περάσει πέντε χρόνια. Όσο και αν έψαξε η Κυβέρνησή
µας, η κ. Κατσέλη, ο κ. Παπακωνσταντίνου, όλοι οι συναρµόδιοι
Υπουργοί, δεν βρήκαν ούτε 1 ευρώ να έχει επιστραφεί στα τα-
µεία από τις ρυθµίσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας, όσον αφορά τα
φάρµακα. Και αφού τα φάρµακα έχουν φτάσει την ανηφόρα και
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συνθλίβεται το εισόδηµα των απλών ανθρώπων, οι οποίοι αγωνι-
ούν -και στο κάτω-κάτω της γραφής ξέρετε ότι αυτές οι δαπά-
νες για κάθε ελληνική οικογένεια είναι ανελαστικές δαπάνες, τα
φάρµακα θα τα πάρεις γιατί πρέπει να ζήσεις και ιδιαίτερα στις
µεγάλες ηλικίες- αφού έχετε εγκλωβίσει µε την πολιτική σας όλα
αυτά τα χρόνια, υπονοµεύετε οποιαδήποτε προσπάθεια κάνει η
Κυβέρνηση, οποιαδήποτε προσπάθεια, προκειµένου να εξορθο-
λογιστεί και να εκσυγχρονιστεί ο µηχανισµός αυτός και ταυτό-
χρονα να υπάρξει µείωση των φαρµάκων. Τι κάνει η Κυβέρνηση
επί τόσους µήνες; Προσπαθεί µέσα από ασύλληπτες διαπραγ-
µατεύσεις σε ένα χώρο, όπως είναι η υγεία και ξέρετε πολύ καλά
ότι είναι ένα πεδίο σύγκρουσης των µεγαλύτερων οικονοµικών
συµφερόντων της διαπλοκής και της διαφθοράς στη χώρα, το
γνωρίζετε και επειδή το γνωρίζετε γι’ αυτό κάνετε φασαρία. Γιατί
έρχονται σιγά-σιγά. Θα φτάσουν όλες οι εξεταστικές επιτροπές
και όχι µόνο µια, όχι µόνο η «SIEMENS», όλες οι επιτροπές θα
φτάσουν στον τοµέα της υγείας και γνωρίζετε ότι εκεί το πάρτι
έχει γίνει απροκάλυπτα τελείως, µε τα φάρµακα, µε τους για-
τρούς, µε τον εφοδιασµό των νοσοκοµείων σε όλα τα επίπεδα. Γι’
αυτό το λόγο συνεπώς επιχειρείτε να κάνετε ολοµέτωπη επίθεση
στην Κυβέρνηση, παίζοντας πάνω στην αγωνία και αξιοποιώντας
την αγωνία του πολίτη για καλύτερη υγεία και φθηνότερα φάρ-
µακα. Αυτήν τη δουλειά κάνετε συνέχεια και σταθερά.

Ποιο είναι το θέµα σας, λοιπόν, σήµερα; Είσαστε εναντίον του
µηχανισµού των φαρµάκων; Εναντίον της ρύθµισης; Ή είστε ενα-
ντίον του στόχου; Γιατί έχω την αίσθηση ότι είστε εναντίον του
στόχου. ∆εν θέλετε µείωση των φαρµάκων, δεν θέλετε να κερδί-
σει το ελληνικό δηµόσιο, δεν θέλετε να παρθούν µέτρα υπέρ του
δηµοσίου συµφέροντος. Αυτό θέλετε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Είµαστε εναντίον της
αδιαφανούς µείωσης.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Εάν είστε γενικότερα υπέρ της δια-
φάνειας, θα είχατε βρει…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Εναντίον της αδιαφανούς
µείωσης.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Άρα, υπέρ της διαφανούς µείωσης,
ήσασταν όπως ακριβώς ήταν ο µηχανισµός εκείνος ο οποίος στο
όνοµα της διαφάνειας θησαύρισαν όλες οι φαρµακοβιοµηχανίες
και κυρίως εκείνες οι οποίες έκαναν εισαγωγές φαρµάκων τα
προηγούµενα πέντε χρόνια. Στο όνοµα της διαφάνειας έγινε
αυτό το έγκληµα, εις βάρος του δηµοσίου συµφέροντος και σή-
µερα µε τα ίδια επιχειρήµατα έρχεστε και µας λέτε, όχι µην κά-
νετε τίποτα, µην προχωρήσετε, είναι όλα µεµπτά, όλα ύποπτα και
όχι µόνο αυτό, αλλά µου κάνει φοβερή εντύπωση διότι κάνατε
µια επιλογή σήµερα, ως παράταξη. Μια συνολική επιλογή. Μια
κατά µέτωπο επίθεση, όχι απλώς στην Κυβέρνηση, στην
Υπουργό Οικονοµίας Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας. Προ-
σωπική επένδυση, εφ’ όλης της ύλης. ∆ικαίωµά σας. Στην πολι-
τική γίνονται και τέτοιες επιλογές, αλλά µε καθήκον και
υποχρέωση δική µας να τις αποκαλύπτουµε, βεβαίως, και αυτό
κάνω τώρα.

Έρχοµαι, λοιπόν, στα υπόλοιπα θέµατα. Τι ακριβώς µας είπατε
σε ένα νοµοσχέδιο για την ενίσχυση της επιχειρηµατικότητας σε
µια περίοδο όπου η χώρα µας αγωνίζεται να αποκαταστήσει την
αξιοπιστία της και το κύρος της στις διεθνείς αγορές; Ελέγχετε
ουσιαστικά την Υπουργό, την Κυβέρνηση, δεν ξέρω εγώ ποιον,
αφήνετε ερωτήµατα γενικότερα, γιατί η Κυβέρνηση –την ώρα
που µιλάτε για αδιαφανείς διαδικασίες στην υπόθεση των φαρ-
µάκων- δεν ακολούθησε αδιαφανείς διαδικασίες για να δανειστεί
για τη χώρα µας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Αφού µε το Ταχυδροµικό
Ταµιευτήριο είχε συµφωνήσει.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Με συγχωρείτε, κύριε Μαρκόπουλε,
ένα λεπτό.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Το Ταχυδροµικό Ταµιευ-
τήριο δεν είναι off shore εταιρεία, ούτε…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Σας παρακαλώ, µη δια-
κόπτετε. ∆εν µπορούµε να συνεχίσουµε µε αυτόν τον τρόπο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ένα λεπτό, κύριε Μαρκόπουλε, ξέ-
ρετε ότι δεν µου αρέσει να αφήνω τίποτα στον αέρα.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Μα σας τα κατέθεσα, τα

είδατε;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Και πολύ λεπτοµερώς.
Εγώ ακούω εδώ ότι υπάρχει ένα fund, το οποίο αλληλογραφεί

µε την Κυβέρνηση ή στέλνει στην Κυβέρνηση ή οτιδήποτε άλλο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ερωτώ, λοιπόν.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Για να µην το παίρνει η Κυβέρνηση

προφανώς κάτι άλλο συµβαίνει.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Η Κυβέρνηση να απαντή-

σει.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Στην πολιτική υπάρχει ο διάλογος και

ο αντίλογος.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Εγώ από την Κυβέρνηση

περιµένω απάντηση.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Η ουσία του κοινοβουλευτισµού,

όµως, είναι ο λόγος και ο αντίλογος. Θέσατε το λόγο σας, τον
ακούσαµε µε µεγάλη προσοχή, υπάρχει και ένας αντίλογος. Και
ερωτώ, λοιπόν, εγώ στα πλαίσια του αντιλόγου είσαστε σε θέση
να επιβεβαιώσετε εδώ στην Εθνική Αντιπροσωπεία ότι η εταιρεία
αυτή η οποία αναφέρεται, το ταµείο αυτό το fund στο οποίο ανα-
φερθήκατε, δεν έχει συµµετοχή σε οποιαδήποτε έκνοµη πράξη
σε όλο τον κόσµο;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Η Κυβέρνηση απαντά,
κύριε Παπουτσή, εµείς ελέγχουµε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Όχι η Κυβέρνηση, εσείς. Εσείς που
θέτετε το θέµα. Εσείς, κύριε Μαρκόπουλε. Η Κυβέρνηση δεν
προχώρησε σε καµµία πράξη. Αντίθετα βγήκε στις διεθνείς αγο-
ρές. Αντίθετα έκανε την επιλογή της διαφάνειας. Αντίθετα έκανε
την επιλογή της µάχης και του αγώνα στην Ευρωπαϊκή Ένωση
για τη δηµιουργία ενός ευρωπαϊκού µηχανισµού. ∆εν προχώρησε
σε αυτού του είδους τις διαδικασίες που µας λέτε εσείς µέσα
από τα fundς, µε επισκέψεις διαφόρων παραγόντων που γίνονται
πάντοτε σε όλες τις χώρες, γιατί όλοι επιχειρούν να αναπτύξουν
τέτοιου είδους συνεργασίες, όπως σωστά µου υπενθύµισε προη-
γουµένως την ώρα που ανέβαινα στο Βήµα ο συνάδελφος ο κ.
Χαραλαµπόπουλος. Τέτοιου είδους funds, τέτοιου είδους επιχει-
ρήσεις σε όλο τον κόσµο σε περιόδους κρίσης, σε περιόδους
ανάγκης δανεισµού, προσφεύγουν και προσπαθούν να παίξουν
το ρόλο του διαµεσολαβητή, προκειµένου οι ίδιες να πάρουν µια
σύµβαση µε την εκάστοτε κυβέρνηση και να τρέξουν στις διε-
θνείς αγορές, µε βάση το δικό τους όγκο συναλλαγών, για να
αποκοµίσουν οφέλη. Και µας εγκαλείτε, γιατί η Κυβέρνηση δεν
ακολούθησε ένα τέτοιο δρόµο; Τι είναι αυτά τα πράγµατα; Σε µια
στιγµή που ενδιαφερόµαστε για το πώς θα βάλουµε σε σοβαρές
βάσεις την ελληνική οικονοµία;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η αλήθεια είναι ότι, πραγµατικά,
βρισκόµαστε σε µια εξαιρετικά δύσκολη περίοδο. Η αλήθεια είναι
ότι όλοι µας έχουµε αγωνία και εγώ θέλω να δεχθώ και για τους
συναδέλφους της Νέας ∆ηµοκρατίας και για όλους, την αγωνία
για το πού πάει ο τόπος, πού πάει η χώρα, πώς θα βγει η οικο-
νοµία µας από αυτό το αδιέξοδο. Και µέσα σ’ αυτήν τη µεγάλη
προσπάθεια που περιλαµβάνει επώδυνα µέτρα για το λαό, εµείς
τουλάχιστον -δεν ξέρω τι θα κάνετε εσείς- έχουµε την υποχρέ-
ωση να κρατήσουµε, στις δυνατότητες που έχουµε µέσα σ’
αυτήν την περίοδο, τα όρια της κοινωνικής δικαιοσύνης. Θέλουµε
να εξασφαλίσουµε, όσο το δυνατόν µπορούµε σε αυτές τις συν-
θήκες και το τονίζω αυτό, χαµηλότερες τιµές στα φάρµακα αυτήν
τη στιγµή. Είναι ανάγκη.

Σήµερα, κάνετε επ’ ευκαιρία και τη γνωστή πρακτική συνολικά
για το θέµα της υγείας. Όπως επίσης, µας λέτε ότι δεν υπάρχει
κανένα νοµοσχέδιο. Σήµερα συζητούσαµε στο Υπουργικό Συµ-
βούλιο ακριβώς αυτό, το νέο νοµοσχέδιο για την υγεία. Ταυτό-
χρονα παρουσιάστηκαν και τα πρώτα στοιχεία για τη δηµοσιο-
νοµική εξυγίανση στον τοµέα της υγείας µε αποτέλεσµα, από
τους ανεξάρτητους ορκωτούς λογιστές, µείωση 10 % την στιγµή
που έχουµε αύξηση 30% στους ασθενείς οι οποίοι προσέρχονται
στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας.

Εσείς έρχεστε και συνεχίζετε την ίδια πολιτική λες και δεν γνω-
ρίζετε. Γνωρίζετε πολύ καλά, όχι µόνο εσείς ο ίδιος, αλλά και η
Νέα ∆ηµοκρατία έχει άριστους συναδέλφους στο χώρο της
υγείας και γνωρίζουν πολύ καλά ποια είναι τα προβλήµατα, ποια
είναι τα συµφέροντα που συγκρούονται, ποιες είναι οι ανάγκες
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του Εθνικού Συστήµατος Υγείας, ποιες είναι οι ανάγκες του λαού
και των ασθενών. Και σε κάθε περίπτωση, και ολοκληρώνω,
εκείνο που έχει σηµασία, όµως, κάθε φορά στις παρεµβάσεις µας
είναι να είναι απολύτως σαφές το µέρος ποιων και τα συµφέρο-
ντα ποίων εκφράζουµε. Αυτή είναι η αλήθεια.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, τριάντα εννιά µαθητές και µαθήτριες και τέσ-
σερις εκπαιδευτικοί - συνοδοί τους από το 23ο ∆ηµοτικό Σχολείο
Λάρισας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος Ελλάδας, κ. Τζέκης.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, παίρνω το λόγο, γιατί
πριν από λίγο είδαµε το ίδιο έργο: µια αντιπαράθεση µεταξύ Κυ-
βέρνησης, του εκπροσώπου του ΠΑΣΟΚ, αλλά και του εκπρο-
σώπου της Νέας ∆ηµοκρατίας, µε αφορµή ένα έγγραφο που
κατέθεσε και αφορά ένα συγκεκριµένο, ιδιωτικό κεφάλαιο, το
οποίο θέλει να επενδύσει εξαγοράζοντας δηµόσιο χρέος. Βέ-
βαια, ακούστηκαν και ερωτηµατικά. Μα είναι δυνατόν αυτό το
fund, αυτό το ιδιωτικό κεφάλαιο να µην ξέρουµε και από πού
προέρχεται;

Εδώ, σε αυτόν το σηµείο, η πολιτική υποκρισία περισσεύει
µέσα σε αυτήν την Αίθουσα, γιατί γνωρίζουµε πολύ καλά, κυρία
Πρόεδρε, ότι πριν από λίγο καιρό η Κυβέρνηση θεσµοθέτησε το
εξής: ότι µπορεί οποιοσδήποτε να φέρει µέσα στη χώρα κεφά-
λαια και µάλιστα µε την προϋπόθεση ότι δεν θα γίνει κανένας
έλεγχος από πού προέρχονται αρκεί να φορολογηθεί µε ένα 5%
και αν εξαγοράσει δηµόσιο χρέος ή κάνει επενδύσεις, µόλις µε
2,5%. Βέβαια, αυτά τα κεφάλαια µπορεί να είναι και από παρά-
νοµες ενέργειες. Μπορεί να είναι από εµπόριο όπλων, από ναρ-
κωτικά κ.ο.κ..

Άρα, λοιπόν, µε αφορµή αυτό έγινε µια σκιαµαχία πάλι. Και
προκαλούν τον εργαζόµενο λαό, γιατί αυτή η δύσκολη κατά-
σταση που υπάρχει δεν προήλθε από το πουθενά, αλλά από συ-
γκεκριµένες διαχρονικές πολιτικές των κυβερνήσεων, διαχρονι-
κές πολιτικές αποφάσεις στα πλαίσια της Ευρωπαϊκής Ένωσης,
που συµφωνούσαν αυτές οι κυβερνήσεις και άλλα κόµµατα µε τις
κατευθύνσεις αυτές.

Έτσι, λοιπόν, θα πρέπει να αντιµετωπίζεται η κατάσταση από
διαφορετικό πρίσµα. Και όπως ακούστηκε για το φάρµακο, θα
πω δυο-τρία πράγµατα, γιατί ανέλυσα πάρα πολύ στην προη-
γούµενη τοποθέτησή µου. Μα, είναι δυνατόν να βάλουν φραγµό
στις φαρµακοβιοµηχανίες, όταν το πολιτικό πλαίσιο δράσης είναι
ξεκαθαρισµένο µέσα στην Ευρωπαϊκή Ένωση, αλλά και παγκο-
σµίως, ότι αυτές οι εταιρίες είναι που έχουν επιβάλει το νοµοθε-
τικό πλαίσιο σε εθνικό, υπερεθνικό αλλά και παγκόσµιο επίπεδο;

∆εν είναι γνωστό ότι αυτές οι εταιρίες που έχουν στα χέρια
τους την έρευνα, τη διακίνηση και το εµπόριο, µπορεί µέσα από
ενδο-οµιλικούς χειρισµούς να βγάζουν τεράστια κέρδη; ∆ηλαδή
η θυγατρική που παράγει το φάρµακο, που έχει και την έρευνα
στα χέρια, να πουλάει αυτό το προϊόν στη θυγατρική διακίνησης
ή στη θυγατρική πώλησης, ούτως ώστε να αυξάνει το τιµολόγιο
που θα πληρώσει τελικά το ασφαλιστικό ταµείο, αλλά και ο ατο-
µικός καταναλωτής;

Ποιον κοροϊδεύει, δηλαδή, η Κυβέρνηση ή ο Κοινοβουλευτι-
κός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ µε τον αντιπρόσωπο της Νέας ∆η-
µοκρατίας; Προσπαθούν να αποπροσανατολίσουν ακριβώς τον
εργαζόµενο λαό από το κύριο, ότι είναι η πολιτική τους η οποία
υπηρετεί συγκεκριµένα συµφέροντα και αυτή η πολιτική διαπλέ-
κεται µε αυτά τα συµφέροντα και µέσα στη διαπλοκή αυτή είναι
επόµενο να εµφανίζονται φαινόµενα τύπου «SIEMENS», τύπου
Βατοπεδίου ή να εµφανίζονται τέτοια φαινόµενα µέσα στα δη-
µόσια νοσοκοµεία, αλλά και µέσα στα Πανεπιστήµια, όπου εκεί
υπάρχει ένα «σφιχταγκάλιασµα» αυτών και άλλων εταιριών µε

συγκεκριµένο προσωπικό, επιστηµονικό, επιχειρηµατικό αλλά και
πολιτικό.

Εποµένως, κυρία Πρόεδρε, το ζήτηµα για µας είναι πολύ ξε-
κάθαρο. ∆εν µπορείς να πολεµήσεις τις φαρµακοβιοµηχανίες
και να έχεις αποτέλεσµα θετικό για το λαό, όσο αυτό δεν το εντά-
σεις σ’ ένα συνολικότερο σύστηµα υγείας, που θα έχει ως κύριο
µέληµα τη σωµατική και ψυχική υγεία του λαού. Όταν η υγεία εί-
ναι εµπόρευµα, εµπόρευµα θα είναι το φάρµακο. Η υγεία παρα-
δίδεται στα χέρια επιχειρηµατικών οµίλων, που έχουν επενδύσει
και µέσα στη χώρα µας, και αρκεί να σας πω ότι πριν από δέκα
χρόνια ο τζίρος των ιδιωτικών νοσοκοµείων ήταν 500.000.000
ευρώ και µέσα σε µια δεκαετία έχει ξεπεράσει τα 2.000.000.000
ευρώ, µε µια προοπτική αύξησης.

Βέβαια, µέσα στην κρίση είναι επόµενο µε την µείωση του ει-
σοδήµατος, παράλληλα µε τη µεγάλη απαξίωση του δηµόσιου
τοµέα υγείας να γίνεται ένας ισοσκελισµός αυτή την ώρα. Επο-
µένως, το ζήτηµα για µας είναι πολύ σηµαντικό, για να το αφή-
νουµε σε αυτή την ψευτο-αντιπαράθεση, που ούτως ή άλλως
εξυπηρετεί τις φαρµακοβιοµηχανίες, τους µεσάζοντες και υπη-
ρετεί ακριβώς αυτή τη διαπλοκή πολιτικής µε τα µεγάλα συµφέ-
ροντα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ)

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, µε το εξής: δεν ακούσαµε κουβέντα
ούτε από την Κυβέρνηση ούτε και από τον Κοινοβουλευτικό εκ-
πρόσωπο για το άλλο ζήτηµα που βάζουµε και είναι τα αρτοποι-
εία. ∆εν είναι µόνο το ζήτηµα όπως µπαίνει και µπήκε από αρκε-
τούς Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ, ότι δεν πρέπει να µας ενδιαφέρει η
αντιπαράθεση αρτοποιών, αρτοβιοµηχανιών, σούπερ µάρκετ και
πολυκαταστηµάτων, αλλά πρέπει να δούµε πώς θα διασφαλιστεί
η υγεία και η υγιεινή διατροφή. Μα, αυτά είναι που και πάλι δια-
πλέκονται. ∆εν υπάρχει πολιτική που θα υπηρετήσει τα συµφέ-
ροντα των αρτοποιών, των αρτεργατών και παράλληλα των λίγων
µεγάλων βιοµηχανιών του κλάδου και των σούπερ µάρκετ και των
πολυκαταστηµάτων.

Και η παρέµβαση που γίνεται ωφελεί τα συµφέροντα της δεύ-
τερης κατηγορίας. Γι’ αυτό το ζήτηµα δεν ακούσαµε τίποτα από
και τους δύο τους. Αλλά το ζήτηµα για µας, κύριε Πρόεδρε, είναι
σηµαντικό και η Νέα ∆ηµοκρατία για µια ακόµη φορά, όπως και
το ΠΑΣΟΚ και ο ΛΑΟΣ, αποφεύγουν να τεθούν µπροστά στις ευ-
θύνες τους. Ψηφίσανε το µνηµόνιο. Αυτή την ώρα µέσα από
Υπουργικά Συµβούλια έρχεται η επέλαση ενάντια στο ασφαλι-
στικό, έρχεται η επέλαση σε όλα τα δικαιώµατα του εργαζόµενου
λαού. Γι’ αυτά δεν ακούσαµε τίποτα και δεν θα ακούσουµε γιατί
ακριβώς είναι οι προθέσεις της Κυβέρνησης και των άλλων να
ευνοήσουν τα µεγάλα συµφέροντα, που δεν είναι µόνο ζήτηµα
κρίσης ή ύφεσης, αλλά είναι συναποφασισµένα από την αρχή
της δεκαετίας του 1990.

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας δηλώνει ότι αυτά τα µέτρα
δεν θα µπουν στη συνείδηση του εργαζόµενου λαού. Θα τα αντι-
πολεµήσει, θα αντιπαραταχθεί µε όλα τα µέσα που έχει.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος του ΛΑΟΣ κ. Αστέριος Ροντούλης.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, φοβάµαι µήπως βιαστήκατε και κάνατε γκάφα

ολκής, που θα σας εκθέσει και εσάς και την Κυβέρνηση και ανα-
φέροµαι στο ζήτηµα, που ανέκυψε µε το fund αυτό, τη «HIGH-
MAN» που έχει έδρα τη Βοστώνη της Αµερικής.

Φέρεται το Φεβρουάριο να πρότεινε ένα δάνειο 20.000.000.000
µε επιτόκιο libor συν 1,25%, χωρίς τους όρους που µας επέ-
βαλλε η τρόικα, το υπογραµµίζω αυτό. Και στην απάντησή σας εί-
πατε ότι –σωστά- σε περιόδους δηµοσιονοµικών δυσκολιών, που
αντιµετωπίζουν τα κράτη, εµφανίζονται διάφοροι περίεργοι που
µπορεί να µην είναι και σοβαροί, κάνοντας τέτοιου είδους προ-
σφορές. Εγώ να αποδεχθώ τη συλλογιστική αυτή.

Πείτε όµως, κυρία Υπουργέ, είναι δυνατόν µ’ ένα µη σοβαρό
επενδυτή, µε ένα µη σοβαρό fund, να έρχεται σε επαφή το «Τα-
χυδροµικό Ταµιευτήριο» και να υπογράφει ένα memorandum of
understanding; Εκεί είναι το ζήτηµα τώρα. Υπεγράφη ένα τέτοιο
µνηµόνιο κατανόησης συνεργασίας µεταξύ του εν λόγω fund και
του «Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου», που είναι ένας πάρα πολύ σο-
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βαρός ελληνικός χρηµατοπιστωτικός οργανισµός; Εάν έγινε
αυτό, θα δείτε ότι είστε εκτεθειµένοι. Μιλάµε για σκάνδαλο
ολκής, πλέον. Εάν δεν υπάρχει και διαψεύδετε την υπογραφή
αυτού του µνηµονίου, τότε εγώ θα σας δώσω χίλια δίκια. Aλλά
νοµίζω, ότι έχουν κατατεθεί κάποια έγγραφα, τα οποία δεν είδα
να λάβετε σοβαρά υπόψη και αυτό θα οδηγήσει και στην προ-
σωπική σας έκθεση µε τα όσα είπατε, αλλά εκθέτει συνολικά και
την κυβερνητική πολιτική, σε µια ιδιαιτέρως δύσκολη οικονοµική
συγκυρία για τη χώρα.

Έρχοµαι στο δεύτερο ζήτηµα. Kυρία Υπουργέ, ενώ υπήρξε
αυτή η αντιπαράθεση µεταξύ ΠΑΣΟΚ και Νέας ∆ηµοκρατίας για
την πολιτική του φαρµάκου πρέπει να λάβετε υπόψη ότι ο Φαρ-
µακευτικός Σύλλογος Αττικής έχει βγάλει µια απόφαση, που θα
ταλαιπωρήσει χιλιάδες δηµοσίους υπαλλήλους, βάσει της οποίας
απόφασης θα πρέπει πλέον ο δηµόσιος υπάλληλος να πηγαίνει
στο φαρµακείο, να αγοράζει ένα φάρµακο, να παίρνει απόδειξη
λιανικής πωλήσεως και στη συνέχεια να δίνει στον ΟΠΑ∆ αυτήν
την απόδειξη, για να πάρει τα χρήµατα. ∆ιότι οι φαρµακοποιοί
λένε: εµείς δεν µπορούµε να δανειζόµαστε άλλο από τις τράπε-
ζες, για να πιστώνουµε το ελληνικό δηµόσιο. ∆εν µπορούµε να
πληρώνουµε φόρους για εισόδηµα που δεν έχουµε. ∆εν µπο-
ρούµε να καταβάλουµε το ΦΠΑ γιατί δεν τον εισπράττουµε. Όλα
αυτά τα πράγµατα µας οδηγούν στις τράπεζες µε τεράστιες επι-
βαρύνσεις. Άρα, λοιπόν, λένε οι άνθρωποι αυτοί, µας συγχω-
ρείτε, εµείς πλέον από δω και πέρα δεν θα εξυπηρετούµε τους
ασφαλισµένους στον ΟΠΑ∆.

Για την ασυνέχεια αυτή, την ασυνέπεια αυτή, την αδράνεια που
επεδείχθη, εγώ θα πω από την προηγούµενη κυβέρνηση σε
αυτόν τον ευαίσθητο τοµέα της πολιτικής του φαρµάκου, αλλά
και από σας γιατί, κυρία Υπουργέ -κυβερνάτε οκτώ µήνες πλέον-
δεν υπάρχει καµµία δικαιολογία. Εγώ να σας δικαιολογήσω στον
πρώτο µήνα στον δεύτερο, τις πρώτες εκατό µέρες. Αλλά τώρα,
είναι οκτώ µήνες που είστε στο τιµόνι διακυβέρνησης της χώρας
και ενώ υπάρχουν αυτές οι κοκοροµαχίες µεταξύ των κοµµάτων
που µας οδήγησαν σε αυτήν εδώ την κατάσταση, «το µάρµαρο
πληρώνει» ο Έλληνας πολίτης, ο Έλληνας ασφαλισµένος, ο δη-
µόσιος υπάλληλος, ο οποίος αντί να έχει την κάλυψη του ΟΠΑ∆
επωµίζεται αυτός τώρα όλα τα βάρη της φαρµακευτικής δαπά-
νης, ευελπιστώντας ότι θα πάρει πίσω τα χρήµατά του από το
ταµείο, οψέποτε τα πάρει πίσω.

Τρίτον, επιτρέψτε µου να πω, σε σχέση µε την τροπολογία
αυτή που φέρατε για την αναστολή των εκλογών στα επιµελητή-
ρια, ότι ετοιµάζεται να κάνει και κάτι το παρεµφερές η Κυβέρ-
νηση, να αναστείλει δηλαδή τις εκλογές στην Ένωση
Νοσηλευτών Ελλάδος. Το λέω αυτό για να ακουστεί και να το
ακούσει η Κυβέρνηση. ∆εν αφορά εσάς, είναι αρµοδιότητας
άλλου Υπουργείου, του Υπουργείου Υγείας, αλλά πρέπει ως Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΛΑΟΣ να θέσω το ζήτηµα, το
οποία αφορά ένα νοµικό πρόσωπο δηµοσίου δικαίου, που έχει
πλήρη διοικητική και οικονοµική αυτοτέλεια. Έρχεται η Κυβέρ-
νηση, θέλει να κατεβάσει τροπολογία σε επόµενο νοµοσχέδιο,
έχει κατατεθεί τροπολογία που λέει ότι θα πρέπει να ανασταλούν
οι εκλογές για οκτώ µήνες στην Ένωση Νοσηλευτών Ελλάδος,
να επιµηκυνθεί το διάστηµα της αιρετής διοίκησης που υπάρχει
από τρία χρόνια συν οκτώ µήνες µε την αιτιολογία –άκουσον,
άκουσον- ότι θα πρέπει να υπάρξει, λέει, αντιστοίχιση µε την νέα
διοικητική διάρθρωση της χώρας, µε τις νέες περιφέρειες που
προβλέπει ο «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ». Μα, απορώ και εξανίσταµαι ταυ-
τόχρονα. Τι σχέση µπορεί να έχει η υγειονοµική περιφέρεια µε τις
καλλικράτειες περιφέρειες; ∆ιότι η ΕΝΕ έχει σχέση και αντιστοί-
χιση µε τις επτά υγειονοµικές περιφέρειες της χώρας. ∆εν έχει
καµµία σχέση µε τη διοικητική αναµόρφωση που επιχειρείται µε
τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ».

Ξέρετε τι πιστεύουν οι άνθρωποι αυτοί; Ότι θέλετε να κάνετε
µια ωµή παρέµβαση ως ΠΑΣΟΚ στα εσωτερικά της ΕΝΕ, προ-
κειµένου να κερδίσετε χρόνο -και το λέω αυτό για να το ακού-
σουν τα ώτα άλλων αρµοδίων- προκειµένου να µεταβάλετε το
εκλεκτορικό Σώµα και έτσι να ελέγξετε την ΕΝΕ. Άρα, λοιπόν, πε-
ριµένουµε να δοθεί µια απάντηση, να σας έρθει κάποιο σηµειω-
µατάκι και να πείτε πέντε λόγια. Αν δεν ακούνε, κακό του
κεφαλιού τους. Εµείς λέµε να µην τολµήσουν να κατεβάσουν την

τροπολογία αυτή τις επόµενες δύο ηµέρες, στο επόµενο νοµο-
σχέδιο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, και ευχαριστώ για την ανοχή. Ένα
λεπτό θα χρειαστώ.

Βεβαίως, κυρία Υπουργέ, θέλω να θίξω και το ζήτηµα της ακρί-
βειας, που είναι µεγάλο ζήτηµα. ∆εν έχετε ελέγξει τα πράγµατα
για οκτώ µήνες. Η αγορά είναι στο έλεος ολιγοπωλίων, στρε-
βλώσεων, µονοπωλιακών καταστάσεων και καρτελοποίησης. Πα-
ρακολουθώ στενά δηµόσιες τοποθετήσεις που κάνετε σε
διάφορα συνέδρια. Το δέχεστε αυτό το πράγµα. Το παραδέχεστε
και η ίδια και λέτε ότι θα κάνουµε κινήσεις, προκειµένου να µει-
ωθούν οι τιµές κατά 20%. Πώς; Με ευχολόγια; ∆εν έχουµε δει
καµµία ουσιαστική παρέµβαση γι’ αυτή την τιθάσσευση των
τιµών στην αγορά. Έχετε χάσει τον έλεγχο.

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας στην κυρία Υπουργό το
εξής: Κυρία Υπουργέ, έχουµε ένα τεράστιο πρόβληµα ρευστό-
τητας. Αυτό το αναγνωρίζουµε όλοι. Έλληνες και ξένοι επενδυ-
τές που έχουν τα χρήµατα τους στο εξωτερικό σας λένε ότι
εµείς µπορούµε αύριο στην Ελλάδα να φέρουµε 20.000.000.000
ευρώ. Προσπάθησε να κάνει κάτι, κύριε Πρόεδρε, η Κυβέρνηση
στο ζήτηµα αυτό; Εγώ θα πω ότι προσπάθησε. Έδωσε κάποια φο-
ρολογικά κίνητρα, ένα φόρο 5%. Έρχονται αυτοί οι άνθρωποι και
λένε: µειώστε το ποσοστό του φόρου και εµείς την άλλη µέρα θα
φέρουµε στην ελληνική αγορά 20.000.000.000 ευρώ. Στην Ιταλία
ο Μπερλουσκόνι το έκανε και µάζεψε 110.000.000.000 ευρώ.
Εδώ εµείς γιατί δεν µπορούµε να το κάνουµε; Μειώστε τον αυ-
τοτελή φορολογικό συντελεστή από 5% κάντε το 1%, 2%, υπό την
προϋπόθεση ότι µέσα στην επόµενη διετία θα πρέπει αυτός που
φέρνει τα κεφάλαιά του να δαπανήσει, να επενδύσει τουλάχιστον
ένα 50%. Έτσι θα στερεώσουµε έτι περαιτέρω τη ρευστότητα του
ελληνικού τραπεζικού συστήµατος και θα αποφύγουµε πάρα
πολλά δεινά τα οποία επέρχονται.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Ροντούλη, τε-
λειώνετε παρακαλώ.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Τελειώνετε, αλλά

έχετε υπερβεί το χρόνο.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, θα χρει-

αστώ δύο δεύτερα.
Κυρία Υπουργέ, νοµίζω ότι καθυστερείτε υπερβολικά µε αρ-

νητικά αποτελέσµατα στην αναπτυξιακή προοπτική το τόπου. Και
γι’ αυτό δέχεστε και εσωκοµµατική κριτική. Από την ίδια την Κυ-
βέρνηση υπάρχουν βέλη εναντίον σας, διότι όλοι αντιλαµβάνο-
νται την καθυστέρηση των όποιων πρωτοβουλιών σας.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Άκουσα και εγώ

20.000.000.000 και γι’ αυτό άφησα το χρόνο. Λέω 20.000.000.000!
Έχουµε τέτοια ευκαιρία;

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Χαίροµαι που ακούτε καλά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Λέω 20.000.000.000,

γι’ αυτό σας άφησα το χρόνο, λέω κάτι γίνεται.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν είσαστε Κυ-

βέρνηση γι’ αυτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Βου-

λευτής του ΠΑΣΟΚ στα ∆ωδεκάνησα κ. Στάθης Κουσουρνάς.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΣΟΥΡΝΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρία Υπουργέ,

αξιότιµοι συνάδελφοι, θέλω να ξεκινήσω την οµιλία µου, εκφρά-
ζοντας την ικανοποίηση για την έναρξη εφαρµογής δύο προ-
γραµµάτων µέσω του ΤΕΜΠΜΕ. Το πρώτο πρόγραµµα αφορά τη
δανειοδότηση µικροµεσαίων επιχειρήσεων για την αντιµετώπιση
των οφειλών τους προς το δηµόσιο και τους ασφαλιστικούς φο-
ρείς. Και το δεύτερο αφορά τη δανειοδότησή τους για την πλη-
ρωµή υποχρεώσεων προς τους προµηθευτές.

Είναι µια ανάσα ζεστού χρήµατος, πάνω από 2.000.000.000
ευρώ, η οποία θα βοηθήσει την αγορά που οµολογουµένως έχει
τεράστια προβλήµατα. Η περαιτέρω όµως ενεργοποίηση, κυρία
Υπουργέ, του ΤΕΜΠΜΕ µπορεί να βοηθήσει για να αυξηθεί η
ρευστότητα στην αγορά που έχει στεγνώσει.

Επί του νοµοσχεδίου τώρα, η γραφειοκρατία και η πολυνοµία
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στην ίδρυση επιχειρήσεων είναι ένας από τους αρνητικούς πα-
ράγοντες στην ανταγωνιστικότητα της χώρας µας. Το σχέδιο
νόµου που συζητούµε έχει ως στόχο να απλοποιήσει τις διαδι-
κασίες ίδρυσης επιχειρήσεων, να εξοικονοµήσει χρόνο και χρήµα
για τους ενδιαφερόµενους και το κράτος, να εκλείψουν τα φαι-
νόµενα διαφθοράς που εµφανίζονται κατά τα διάφορα στάδια
των πολύπλοκων διαδικασιών ίδρυσης.

Η καινοτοµία που εισάγεται µε το άρθρο 2 είναι η θέσπιση της
υπηρεσίας µιας στάσης, για την ίδρυση των επιχειρήσεων. ∆ηµι-
ουργείται ένα ευρύ δίκτυο υπηρεσιών µιας στάσης σε όλη τη
χώρα, για την ίδρυση οµόρρυθµων και ετερόρρυθµων εταιρειών.
Οι πολίτες µπορούν να απευθύνονται στα επιµελητήρια µέσω των
υπηρεσιών του γενικού εµπορικού µητρώου. Είναι περίπου εκατό
τέτοια σηµεία εξυπηρέτησης σε όλη τη χώρα. Επίσης, µπορούν
να εξυπηρετούνται και από πιστοποιηµένα ΚΕΠ.

Άκουσα επιφυλάξεις και χθες και σήµερα για τη δυνατότητα
των ΚΕΠ να ανταποκριθούν στις πρόσθετες υποχρεώσεις που
τους δίνονται. Εννοείται πως δεν θα είναι το σύνολο των χιλίων
ΚΕΠ που υπάρχουν στην χώρα, αλλά θα είναι πιστοποιηµένα
ΚΕΠ, που και προσωπικό έχουν, αλλά και τεχνογνωσία θα απο-
κτήσουν.

Για τις εταιρείες περιορισµένης ευθύνης και τις ανώνυµες εται-
ρείες, ως υπηρεσία µιας στάσης ορίζονται οι συµβολαιογράφοι
της χώρας, που είναι από πάνω τρεις χιλιάδες, γιατί απαιτείται
συµβολαιογραφική πράξη. Με τον τρόπο αυτό, φιλοδοξία του
Υπουργείου είναι η δραστική µείωση του χρόνου ίδρυσης µιας
επιχείρησης. Ενδεικτικά αναφέρω ότι από τριάντα οκτώ ηµέρες
που ήταν για µία ΕΠΕ, τώρα είναι σε µία ηµέρα, και αντίστοιχα
από δεκαέξι βήµατα που ήταν, τώρα είναι σ’ ένα. Αν αυτό γίνει
πράξη, γίνεται κατανοητό, κύριοι συνάδελφοι, πως πρόκειται για
µια µικρή επανάσταση.

Με το άρθρο 3 θεσπίζεται το γραµµάτιο ενιαίου κόστους σύ-
στασης εταιρείας, το οποίο ενσωµατώνει όλοι τις επιµέρους δα-
πάνες. Η υπηρεσία µιας στάσης αναλαµβάνει και τη διαδικασία
είσπραξης. Το κόστος ίδρυσης µειώνεται δραστικά. Ενδεικτικά
αναφέρω ότι για την ίδρυση µιας ΕΠΕ το κόστος σήµερα είναι
περίπου 19000 ευρώ και µε τις ρυθµίσεις κατεβαίνει στα 590
ευρώ, δηλαδή η µείωση είναι 72%.

Με τα άρθρα 5,6,7 καθορίζονται οι διαδικασίες σύστασης προ-
σωπικών εταιρειών, εταιρειών περιορισµένης ευθύνης και ανώ-
νυµων εταιρειών. Με σαφή και ξεκάθαρο τρόπο ορίζονται,
πρώτον οι πράξεις, ενέργειες που απαιτούνται εκ µέρους των
συµβαλλοµένων, που θέλουν να ιδρύσουν µια επιχείρηση και
δεύτερον οι υποχρεώσεις της υπηρεσίας µιας στάσης, που γί-
νονται αυθηµερόν ή την επόµενη ηµέρα. Αν προκύψουν προ-
βλήµατα από τις πράξεις των ενδιαφεροµένων, καθορίζεται η
ακριβής διαδικασία των αναγκαίων διορθώσεων και συµπληρώ-
σεων.

Με το άρθρο 16 συµπληρώνεται η υπάρχουσα νοµοθεσία για
την προστασία των καταναλωτών, προκειµένου µε αποφάσεις του
Υπουργείου Οικονοµία και ∆ικαιοσύνης ή άλλου αρµόδιου Υπουρ-
γείου να εξειδικεύονται κανόνες διαφάνειας και ενηµέρωσης των
καταναλωτών για προϊόντα και υπηρεσίες. ∆εκάδες νέα προϊόντα
κυκλοφορούν στη αγορά, για τα οποία δεν έχουν καταγραφεί
προδιαγραφές ασφάλειας, µε αποτέλεσµα να ελλοχεύει ο κίν-
δυνος σε βάρος της υγείας και των νοµικών συµφερόντων των
καταναλωτών. Με το άρθρο αυτό εξασφαλίζεται ένας ευέλικτος
τρόπος παρέµβασης στην αγορά υπέρ του καταναλωτικού κοι-
νού.

Μιλήσαµε πάρα πολύ για την τροπολογία περί φαρµάκων. Εγώ
θέλω να πω για την πρώτη τροπολογία. Με αυτή παγώνουν τα
δίδακτρα των ιδιωτικών εκπαιδευτηρίων το σχολικό έτος 2010 –
2011 στα σηµερινά επίπεδα διδάκτρων. Είναι µια θετική ενέργεια
στη µάχη συγκράτησης του τιµάριθµου. Η δύσκολη οικονοµική
συγκυρία απαιτεί κινήσεις ελέγχου της αγοράς, γιατί πολλά προϊ-
όντα εµφανίζονται στο ράφι, µε αδικαιολόγητα αυξηµένες τιµές.
Παρά την προσπάθεια της κυβέρνησης και τις µάχες για τον
έλεγχο και τη µείωση των τιµών, δεν είναι ορατό το αποτέλεσµα
στους καταναλωτές. Ισχύει το αντίθετο, σε πολλές περιπτώσεις.

Κυρία Υπουργέ, µιλήσατε για την ανάγκη βελτίωσης του επι-
χειρηµατικού πλαισίου και κλίµατος, ώστε να επισπευθούν και να

δροµολογηθούν ιδιωτικές επενδύσεις, οι οποίες θα συµβάλλουν
στην ανάπτυξη της χώρας. Επιτρέψτε µου, όµως, εδώ να σηµει-
ώσω την καθυστέρηση που παρατηρείται στον έλεγχο και στην
αξιολόγηση και εποµένως και στην έναρξη των τρεισήµισι χιλιά-
δων επενδυτικών σχεδίων που έχουν κατατεθεί µε τον προηγού-
µενο αναπτυξιακό νόµο.

Έχουν περάσει τέσσερις µήνες από την τελευταία ηµεροµη-
νία κατάθεσης των αιτήσεων, το τέλος δηλαδή του Γενάρη του
τρέχοντος έτους, έχουµε περάσει από τη Βουλή διάταξη που
δίνει το δικαίωµα να χρησιµοποιούνται ιδιωτικά γραφεία, ώστε
να βοηθηθεί το έργο της αξιολόγησης. Παρ’ όλα αυτά, το πρό-
βληµα παραµένει. Ακούγεται πως καθυστερεί το Υπουργείο,
επειδή δεν µπορεί να ανταποκριθεί στις υποχρεώσεις επιδοτή-
σεων προς τους επενδυτές. Και αυτό πρέπει να ξεκαθαριστεί.

Θεωρώ πολύ θετική την πρόθεση του Υπουργείου να προχω-
ρήσει άµεσα σε νοµοθετική πρωτοβουλία για τα µεγάλα έργα,
ώστε οι µεγάλες επενδύσεις και τα έργα να προωθηθούν ταχύ-
τατα κατά τα πρότυπα των ρυθµίσεων των Ολυµπιακών Αγώνων.
Γιατί είναι πράγµατι τραγικό να έχουµε επενδυτικό ενδιαφέρον
τώρα που χρειαζόµαστε επενδύσεις και να απογοητεύονται και
φεύγουν οι επενδυτές από την απερίγραπτη γραφειοκρατία και
ταλαιπωρία που υφίστανται, µέχρι να ξεκινήσουν την επένδυση.
Τέτοια παραδείγµατα επενδύσεων που φεύγουν, υπάρχουν δυ-
στυχώς σε όλη τη χώρα.

Με το νοµοσχέδιο βελτιώνεται το επιχειρηµατικό περιβάλλον,
ενισχύεται η ανταγωνιστικότητα της χώρας, αναφορικά µε τη
προσέλκυση άµεσα ξένων επενδύσεων. Με την εφαρµογή του
νόµου προβλέπεται σηµαντική βελτίωση της κατάταξης της
χώρας στο δείκτη «Starting a Business» της παγκόσµιας τράπε-
ζας από την εκατοστή τεσσαρακοστή θέση, στη τεσσαρακοστή
τρίτη θέση. Επίσης, στο δείκτη ανταγωνιστικότητας «Doing Busi-
ness» της παγκόσµιας τράπεζας προβλέπεται ότι από την εκα-
τοστή ένατη θέση, θα πάµε στην ενενηκοστή θέση.

Μόνο µε αυτά νοµίζω ότι το νοµοσχέδιο αποτελεί ένα ουσια-
στικό βήµα βελτίωσης του επιχειρηµατικού κλίµατος. Αυτό ανα-
γνωρίζεται και από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση και το ΛΑΟΣ
που ψήφισαν «ΝΑΙ» χθες στην ψηφοφορία επί της αρχής. Γι’ αυτό
το λόγο το υπερψηφίζουµε.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Βου-
λευτής Καβάλας του ΠΑΣΟΚ, κ. ∆ηµήτρης Παπουτσής.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ : Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αντιπαρέρχο-

µαι τον πειρασµό να αναφερθώ στα όσα, πριν από λίγο, ειπώθη-
καν σε αυτή την Αίθουσα. Έζησα, για άλλη µια φορά, το θέατρο
του παραλόγου όπου η Αξιωµατική Αντιπολίτευση επιχειρεί σή-
µερα για άλλη µια φορά να καταλογίσει τα όσα συµβαίνουν σή-
µερα στη χώρα, στη σηµερινή Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, ενώ είναι
πασιφανές ότι αυτή ευθύνεται, η οποία δραπετεύουσα, µας κλη-
ροδότησε όλη αυτή τη κατάσταση, την οποία αντιµετωπίζουµε
σήµερα.

Τους τελευταίους µήνες γίνεται πράγµατι µεγάλη συζήτηση
γύρω από τη ζοφερή οικονοµική κατάσταση της χώρας, αλλά και
τις ιδιαίτερα αρνητικές επιπτώσεις που έχει αυτή στη διάσταση
πλέον της πραγµατικής οικονοµίας και στην ύφεση, την οποία
για πρώτη φορά αντιµετωπίζει έπειτα από χρόνια η χώρα µας.

Μ’ αυτό το σχέδιο νόµου, το οποίο είναι και το πρώτο από µία
σειρά ανάλογων και εξίσου ουσιαστικών βηµάτων για τη βελ-
τίωση της ανταγωνιστικότητας της οικονοµίας της χώρας, η ηγε-
σία του αρµόδιου Υπουργείου Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας
και Ναυτιλίας θέτει τις βάσεις για µία άλλη προσέγγιση, αλλά και
αντικειµενική αντιµετώπιση αυτή της πρωτόγνωρης κρίσης.

Αυτό φυσικά δεν γίνεται από την πλευρά της φοροεπιδροµής
και της µείωσης των δικαιωµάτων των συνήθων σε αυτές τις πε-
ριπτώσεις θυµάτων- εννοώ τους µισθωτούς και του συνταξιού-
χους του δηµοσίου και του ιδιωτικού τοµέα- αλλά από την πολύ
θετικότερη πλευρά του εξορθολογισµού των διαδικασιών, που
απαιτούνται για την δηµιουργία ενός βασικού κυττάρου της οι-
κονοµίας, δηλαδή µιας εµπορικής εταιρείας.

Τη δηµιουργία εκείνης της εταιρείας, δηλαδή, της οποίας ο
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εµπνευστής ή ο αναλαµβάνων τον κίνδυνο ελεύθερος επαγγελ-
µατίας, µέχρι να ευοδωθεί το επιχειρηµατικό του σχέδιο, χρειά-
ζεται ψυχραιµία, ατσάλινα νεύρα, τεράστιες γνώσεις του δαιδα-
λώδους διοικητικού ελληνικού περιβάλλοντος, άνετη χρηµατο-
δότηση, ώστε να ανταπεξέλθει σε όλα τα εµπόδια που µπαίνουν
µπροστά του. Νοµοθετούµε, λοιπόν, µε το βλέµµα στραµµένο στο
µέλλον, αλλά και στις κρυµµένες ή αναξιοποίητες παραγωγικές
δυνατότητες αυτής της χώρας.

Θα σταθώ σε κάποια από τα άρθρα αυτού του σχεδίου νόµου,
στα οποία πιστεύω ότι πρέπει να εστιάσουµε την προσοχή µας
και τα οποία, κατά την άποψη µου, αποτελούν και τους βασικούς
άξονες αυτής της νοµοθετικής πρωτοβουλίας.

Πρώτον, θεσπίζεται η λειτουργική έννοια της υπηρεσίας µιας
στάσης για τις επιχειρήσεις, µε ελεγκτικές και συστατικές αρµο-
διότητες. Πρωταρχικός στόχος του σχεδίου νόµου είναι η θέ-
σπιση της υπηρεσίας µιας στάσης ή one stop shop για την
ίδρυση όλων των µορφών των εταιρειών, δηλαδή των οµορρύθ-
µων εταιρειών, των ετερορρύθµων εταιρειών, των εταιρειών πε-
ριορισµένης ευθύνης και των ανωνύµων εταιρειών.

Νοµοθετούµε υπέρ της απλοποίησης και της επιτάχυνσης των
διαδικασιών σύστασης και λειτουργίας των εταιρειών µε την ελα-
χιστοποίηση των ενεργειών, που απαιτούνται σε αυτές τις περι-
πτώσεις. Επιτυγχάνεται έτσι εξοικονόµηση χρόνου και κόστους
γι’ αυτές τις εταιρείες, αλλά και εξοικονόµηση διοικητικού κό-
στους για τη δηµόσια διοίκηση.

Μειώνεται, επίσης, η πιθανότητα εµφάνισης φαινοµένων δια-
φθοράς λόγω των πολύπλοκων µέχρι σήµερα προϋποθέσεων της
υπάρχουσας διαδικασίας, που αφορά στην ίδρυση. Και έτσι αυ-
ξάνεται η διασφάλιση του δηµοσίου συµφέροντος µε αποτελε-
σµατικότερες µορφές ελέγχου που εισάγονται.

∆εύτερον, καθιερώνουµε την ηλεκτρονική καταχώρηση των
στοιχείων της νεοϊδρυόµενης εταιρείας και τη δηµοσιοποίησή
τους στο Γενικό Εµπορικό Μητρώο. Ενεργοποιείται έτσι ο νέος
τρόπος εξυπηρέτησης της δηµοσιότητας στη λειτουργία των
επιχειρήσεων, που έχει ήδη εισαχθεί µε τον προηγούµενο ν.
3419 2005, που θεσµοθετούσε τότε το Γενικό Εµπορικό Μητρώο
και παρέµενε µέχρι τώρα ανενεργός. Εισάγεται, επίσης, ρητά ο
χρονικός περιορισµός τριών µηνών από τη δηµοσίευση του πα-
ρόντος σχεδίου νόµου, ως νόµου στην Εφηµερίδα της Κυβέρνη-
σης αύριο, ως το απώτατο όριο για την άµεση ενεργοποίηση της
λειτουργίας του Γενικού Εµπορικού Μητρώου, ώστε να αποφευ-
χθεί έτσι το ενδεχόµενο να παραµείνει ανενεργή, αν και ψηφιζό-
µενη, η σχετική ρύθµιση, όπως συνέβη κατά το πρόσφατο πα-
ρελθόν.

Τρίτον, καθιερώνεται στη βάση της ανταποδοτικότητας ενιαίο
τέλος που αντικαθιστά όλα τα επιµέρους τέλη της υπάρχουσας
διαδικασίας. Το ενιαίο τέλος αυτό, καθώς και ο φόρος συγκέ-
ντρωσης κεφαλαίου, εισπράττονται άµεσα στις υπηρεσίες µιας
στάσης είτε από την πλευρά των υπηρεσιών που προβλέπονται
για τη σύσταση των οµορρύθµων και των ετερορρύθµων εται-
ρειών είτε από την πλευρά των συµβολαιογράφων που προβλέ-
πονται ως αρµόδιοι για τη σύσταση των εταιρειών περιορισµένης
ευθύνης και ανωνύµων εταιρειών.

Τέταρτον, µε τη νέα διαδικασία ίδρυσης απλοποιείται και γίνε-
ται πιο αποτελεσµατικός ο έλεγχος για τη διασφάλιση της νοµι-
µότητας και λειτουργίας της νεοϊδρυόµενης εταιρείας. Όπου
απαιτείται ως τώρα, δηλαδή στις περιπτώσεις των ΕΠΕ και ΑΕ,
διατηρείται το συµβολαιογραφικό έγγραφο, ως καταστατικός
τύπος της νέας εταιρείας και τη νόµιµη σύνταξή του διασφαλίζει
ο συµβολαιογράφος, ως ο αρµόδιος νοµικός και δηµόσιος λει-
τουργός.

Το παρόν σχέδιο νόµου προβλέπει, η δυνατότητα παράστα-
σης δικηγόρου στη διαδικασία ενώπιον του συµβολαιογράφου
για τη σύσταση ανωνύµων εταιρειών και Εταιρειών Περιορισµέ-
νης Ευθύνης, να είναι αποτέλεσµα επιλογής των ιδρυτών-συµ-
βαλλόµενων. Ωστόσο για τη µείωση του ρίσκου στη διασφάλιση,
κυρίως, των δικαιωµάτων της µειοψηφίας, αλλά και της νοµικής
και ουσιαστικής βασιµότητας, διατηρείται το υποχρεωτικό της
παράστασης των δικηγόρων για τις περιπτώσεις των ανωνύµων
εταιρειών και εταιρειών περιορισµένης ευθύνης µε κεφάλαιο µε-
γαλύτερο των 100.000 ευρώ.

Ειπώθηκε σ’ αυτήν την Αίθουσα, αλλά και στις επιτροπές, ότι
κάτι τέτοιο στο πλαίσιο του ελεύθερου ανταγωνισµού και της
απελευθέρωσης των επαγγελµάτων προοπτικά, ίσως δεν θα ήταν
νοµικά δέον και ουσιαστικά, επίσης, επιβεβληµένο να προβλέπε-
ται. Έχω τη γνώµη, όµως –και ιστορικά και στατιστικά έχει απο-
δειχθεί- πως η υποχρεωτικότητα παράστασης δικηγόρων σε
κάποιες περιπτώσεις, όπου υπάρχει και υψηλό διακύβευµα, δια-
σφαλίζει περίπου κατά απόλυτο τρόπο το νοµικά και ουσιαστικά
βάσιµο και ορθό µιας τέτοιας σηµαντικής πρωτοβουλίας, όπως
είναι και η ίδρυση µιας µεγάλης εταιρείας.

Επιτρέψτε µου να αναφερθώ επιγραµµατικά στις περιπτώσεις
των κατ’ άρθρο αναφεροµένων ρυθµίσεων, όπου στο άρθρο 1
αναφέρεται ο σκοπός που είναι η απλοποίηση των διαδικασιών
και η σύντµηση του αναγκαίου χρόνου. Στο άρθρο 2 προβλέπο-
νται οι δύο διαφορετικές περιπτώσεις σύστασης από τη µία
πλευρά των ΟΕ και ΕΕ και από την άλλη των ανωνύµων εταιρειών
και εταιρειών περιορισµένης ευθύνης, όπου συστήνονται µε συµ-
βολαιογραφικά έγγραφα, όπως είπαµε προηγουµένως. Στο
άρθρο 3 προβλέπεται η θέσπιση του γραµµατίου ενιαίου κό-
στους σύστασης της εταιρείας. Στο άρθρο 4 προβλέπονται γε-
νικές διατάξεις που τροποποιούν το ν. 3419/2005. Στο άρθρο 5
και 6 προβλέπεται αντίστοιχα η περιπτωσιολογία που αφορά
στην ίδρυση των εταιρειών είτε ΟΕ και ΕΕ από τη µία πλευρά είτε
ανωνύµων εταιρειών και εταιρειών περιορισµένης ευθύνης από
την άλλη.

Επιτρέψτε µου –τρέχοντας το χρόνο γιατί δεν έχω την άνεση
να αναφερθώ σ’ όλες αυτές τις περιπτώσεις- να επισηµάνω το
γεγονός ότι το άρθρο 12 προβλέπει τη δυνατότητα χρησιµοποί-
ησης προτυποποιηµένων καταστατικών ή συστατικών εγγράφων
για όλες τις εταιρείες µε την έγκριση όλων των αρµοδίων πιο
µπροστά, ώστε έτσι να απλοποιείται και να διασφαλίζεται και το
µικρότερο δυνατό κόστος για την κατάρτιση αυτών των συµβά-
σεων.

Θα ήθελα να αναφερθώ, όµως, στο άρθρο 17 που προβλέπει
τη σύντµηση των χρονικών προϋποθέσεων για την καταγγελία
της µίσθωσης από το µισθωτή. Και είναι προφανές ότι εισάγεται
αυτή η νοµοθετική ρύθµιση για να αντιµετωπίσει την αναγκαία
κατάσταση στην αγορά, που προκύπτει από την ύφεση στην οι-
κονοµία και την δυσάρεστη θέση πολλών επαγγελµατιών να είναι
αναγκασµένοι να διακόψουν την επαγγελµατική τους λειτουργία.
Πιστεύω πως εκεί θα έπρεπε να γίνει µία πιο αναλυτική ρύθµιση
και πρόβλεψη όλων των περιπτώσεων, ούτως ώστε να ξέρουµε
ποιες ακριβώς περιπτώσεις µισθώσεων καταλαµβάνει αυτή η
ρύθµιση και να µην είναι αναγκασµένοι όσοι τους αφορούν να
τρέχουν στα δικαστήρια µε όρους αβεβαιότητας από την πρώτη
στιγµή που προκύπτει αυτή η νοµοθετική ρύθµιση.

Είναι, βεβαίως, άξια µνείας η πρωτοβουλία που εισάγεται µε
τις τρεις επιµέρους τροπολογίες, τις οποίες, επίσης, στηρίζουµε
και αφορούν είτε στα δίδακτρα είτε στα φάρµακα. Και βεβαίως,
καλούµε όλες τις πτέρυγες -όπως τουλάχιστον κατ’ αρχήν έχουν
τοποθετηθεί- να στηρίξουν αυτήν τη νοµοθετική πρωτοβουλία.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Βου-
λευτής του ΠΑΣΟΚ κ. ∆ηµήτριος Καρύδης. Ολοκληρώνεται, έτσι,
ο κατάλογος των οµιλητών.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΡΥ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, και σ’ αυτό το νοµοσχέδιο ζούµε την απίστευτη υπο-
κρισία και τις πολλές φαντασιώσεις των στελεχών της Νέας
∆ηµοκρατίας ακόµα και σε ευαίσθητα θέµατα, όπως είναι το
φάρµακο ή η πορεία της δηµοσιονοµικής εξυγίανσης της χώρας
µας. Αυτό µας κάνει να συνειδητοποιούµε ακόµη περισσότερο
τις µεγάλες και βαριές ευθύνες που έχουµε για να ορθοποδήσει
η χώρα µας.

Εµείς πιστεύουµε ότι η παρούσα νοµοθετική πρωτοβουλία της
Κυβέρνησης ανταποκρίνεται στην ανάγκη της απλοποίησης και
επιτάχυνσης των διαδικασιών σύστασης εταιρειών, µε οποιαδή-
ποτε νοµική µορφή. Πρόκειται για ένα σηµαντικό βήµα στη µε-
γάλη προσπάθεια λειτουργίας ενός ολοκληρωµένου συστήµατος
που προωθεί τη λειτουργία της υγιούς επιχειρηµατικότητας στη
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χώρα µας.
Τα τελευταία χρόνια καθυστερήσαµε υπερβολικά και στον το-

µέα αυτό. Η παγκοσµιοποίηση των οικονοµιών έχει οξύνει την
ανταγωνιστικότητα µε αποτέλεσµα όσες χώρες δεν µπορούν να
ανταποκριθούν στις νέες προκλήσεις να βγαίνουν στο περιθώριο
µε ό,τι αυτό συνεπάγεται για την οικονοµία τους, την απασχό-
ληση, το βιοτικό και κοινωνικό επίπεδο διαβίωσης των πολιτών.

Τα κράτη-µέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης, οι γείτονες µας,
έχουν κινηθεί πολύ πιο γρήγορα από εµάς, εφαρµόζοντας διαδι-
κασίες που καθιστούν την ανάπτυξη της επιχειρηµατικότητας
γρήγορη και αποτελεσµατική. Φιλοδοξούµε να καλύψουµε τη
διαφορά, να γεφυρώσουµε το χάσµα µε τους κύριους ανταγωνι-
στές µας και να εξοπλίσουµε τη χώρα µας µε σύγχρονες και απο-
τελεσµατικές διαδικασίες σύστασης εταιρειών. Ταυτόχρονα,
καταπολεµούµε τη γραφειοκρατία, τη διαφθορά και την αδιαφά-
νεια στη λειτουργία των δηµοσίων υπηρεσιών.

Με το νοµοσχέδιο αυτό θεσπίζεται µια πρωτοποριακή υπηρε-
σία µιας στάσης για τις επιχειρήσεις. Η υπηρεσία µιας στάσης
αναλαµβάνει, για λογαριασµό του ενδιαφερόµενου, να προβαίνει
σε όλες τις ενέργειες µέσα σε µια ηµέρα, χωρίς να είναι ανα-
γκαία η αναµονή, οι ουρές και η ταλαιπωρία σε διάφορες συ-
ναρµόδιες υπηρεσίες. Με τη διαδικασία αυτή αναβαθµίζεται
παγκοσµίως η οικονοµία µας µεταξύ των χωρών που εφαρµό-
ζουν ευέλικτες και αποτελεσµατικές διαδικασίες επιχειρηµατικής
πρακτικής.

Όµως, απαραίτητη προϋπόθεση για την επιτυχή έκβαση της
υπηρεσίας µιας στάσης αποτελεί η ολοκληρωµένη και αποτελε-
σµατική λειτουργία του Γενικού Εµπορικού Μητρώου. Το Γενικό
Εµπορικό Μητρώο είναι ένας θεσµός που αντικειµενικά εγγυάται
τη διαφάνεια στις συναλλαγές, την απλοποίηση των διαδικασιών,
την ταχύτερη και αξιόπιστη εξυπηρέτηση των επιχειρήσεων.

∆υστυχώς, αυτή η τόσο σηµαντική υπηρεσία για την ελληνική
οικονοµία, τους επιχειρηµατίες, την οργάνωση της επιχειρηµατι-
κότητας και την αξιολόγηση της διεθνούς ανταγωνιστικότητας
της χώρας µας, πέντε ολόκληρα χρόνια δεν έχει ακόµα τεθεί σε
λειτουργία. Η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας δεν φρόντισε
να εκδώσει ούτε µία υπουργική απόφαση, για να τεθεί σε εφαρ-
µογή το σύστηµα.

Είναι σαφές σε όλους µας ότι χωρίς την εφαρµογή του Γενικού
Εµπορικού Μητρώου δεν είναι δυνατή η απλοποίηση των διαδι-
κασιών και η καταπολέµηση της γραφειοκρατίας για την ίδρυση
και λειτουργία των επιχειρήσεων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το παρόν νοµοσχέδιο έχει ακρι-
βώς το διπλό αυτό στόχο: Λειτουργία του Γενικού Εµπορικού Μη-
τρώου, ενεργοποίηση των υπηρεσιών µιας στάσης.

Ξεκαθαρίζει, πλέον, οριστικά το τοπίο για την ίδρυση, την
απλοποίηση και την επιτάχυνση των διαδικασιών σύστασης εται-
ρειών. Εξοικονοµεί χρόνο και χρήµα για όσους θέλουν να ιδρύ-
σουν µια επιχείρηση. Απαλλάσσει τη δηµόσια διοίκηση από τα
φαινόµενα της κακοδιοίκησης και της σπατάλης πόρων.

Η υπηρεσία µιας στάσης και η απλοποίηση των διαδικασιών
έχουν πολλαπλά οφέλη για τους ενδιαφερόµενους και την ελλη-
νική οικονοµία. Μειώνουν το κόστος σύστασης κατά 70%, από
1.900 ευρώ σε 590 ευρώ. Περιορίζεται ο χρόνος σύστασης µιας
εταιρείας, παραδείγµατος χάριν µιας ΕΠΕ, από τριάντα οχτώ
ηµέρες σε µία ηµέρα.

Εντοπίζονται οι διαδοχικές και πολυάριθµες φάσεις σύστασης
µιας εταιρίας σ’ ένα ακριβώς βήµα για όλες τις κατηγορίες των
επιχειρήσεων, οµόρρυθµες εταιρίες, ετερόρρυθµες, ΕΠΕ, ΑΕ.

Παράλληλα όµως, βελτιώνεται η εικόνα της χώρας µε την απο-
δοχή της σύγχρονης αντιγραφειοκρατικής και διαφανούς διαδι-
κασίας, η οποία αποτελεί ένα κίνητρο για να προσελκυστούν
ξένοι επενδυτές. Αφήνουµε πίσω το παρελθόν, βελτιώνουµε την
ανταγωνιστικότητα της οικονοµίας µας. Όχι µόνο δεν αποθαρ-
ρύνονται πλέον οι Έλληνες και οι ξένοι επιχειρηµατίες, να επεν-
δύσουν στη χώρα µας, αλλά αντίθετα δηµιουργούνται συνθήκες
και διαδικασίες που ενθαρρύνουν τη σύσταση εµπορικών και πα-
ραγωγικών µονάδων.

Η Κυβέρνηση αντιµετωπίζει µε τόλµη την τεράστια δηµοσιο-
νοµική κρίση, που έχει πλήξει, όσο ποτέ περισσότερο, τη χώρα
µας. Τα συσσωρευµένα ελλείµµατα και οι αλόγιστες σπατάλες

της προηγούµενης κυβέρνησης µάς οδήγησαν στα πρόθυρα της
χρεοκοπίας και την οικονοµία της χώρας σε αδιέξοδο.

Η πραγµατική οικονοµία επηρεάστηκε επίσης αρνητικά. Οι
επενδύσεις και η σύσταση νέων επιχειρήσεων µειώθηκαν κατα-
κόρυφα, τα αποτελέσµατα στην απασχόληση και την ανεργία
είναι αρνητικά και η ανταγωνιστικότητα της οικονοµίας µας κα-
τρακύλησε πολλές δεκάδες µονάδες.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα η Κυβέρνηση καταβάλ-
λει τιτάνιες προσπάθειες εξυγίανσης των οικονοµικών του κρά-
τους και ανάκαµψη της οικονοµίας µε την υλοποίηση µέτρων και
πρωτοβουλιών, για την οικονοµική ανάπτυξη και την τόνωση της
απασχόλησης, µέτρα που είναι δυσάρεστα, που είναι επώδυνα
και πολλές φορές είναι άδικα απέναντι στους απλούς ανθρώπους
του µόχθου.

Σας καλώ να υπερψηφίσουµε το νοµοσχέδιο, γιατί µαζί µε µία
σειρά από νέες νοµοθετικές πρωτοβουλίες της Κυβέρνησης, οι
οποίες πρέπει να επιταχυνθούν, να έρθουν γρήγορα, όπως ο
νέος αναπτυξιακός νόµος, θα δώσει αναµφισβήτητα µία ουσια-
στική ώθηση στη βελτίωση της ανταγωνιστικότητας, την ενί-
σχυση της επιχειρηµατικότητας και την αναστροφή του οικονο-
µικού κλίµατος στη χώρα µας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε.

Εισερχόµαστε τώρα στον κατάλογο των δευτερολογιών.
Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ, κ. Θεόδωρος

∆ρίτσας έχει το λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν µπω στο θέµα του νοµο-

σχεδίου που σήµερα συζητείται, θα ήθελα να επισηµάνω τη χαρά
µου, εφόσον επιβεβαιωθούν οι πληροφορίες που υπάρχουν και
οι διαβεβαιώσεις που δίνει το Υπουργείο Εξωτερικών, ότι στις
επόµενες ώρες θα έχουµε µια ευτυχή κατάληξη ως προς τον
επαναπατρισµό των τριάντα ένα συµπολιτών µας, ακτιβιστών που
συµµετείχαν στην αποστολή για τη µεταφορά της ανθρωπιστι-
κής βοήθειας στην ελεύθερη Γάζα.

Βέβαια, το θέµα είναι τεράστιο. Θα έχουµε και αύριο στις επί-
καιρες ερωτήσεις τη δυνατότητα να το συζητήσουµε εδώ, στο
Κοινοβούλιο µε τον αρµόδιο Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών.
Το πανελλήνιο βοά, η Ευρώπη βοά, ο κόσµος όλος βοά. Τα θέ-
µατα που τέθηκαν απ’ αυτήν την περιπέτεια και απ’ αυτήν την
εγκληµατική πολεµική επιχείρηση του Ισραήλ, είναι πάρα πολύ
µεγάλα και δεν µπορεί να κλείσουν έτσι. Άλλωστε, οι άνθρωποι
που επιστρέφουν είναι τραυµατίες, έχει προσβληθεί το κύρος
της χώρας απόλυτα, έχει προσβληθεί ο ανθρωπισµός, έχουν
προσβληθεί τα ανθρώπινα δικαιώµατα, οι διεθνείς συµβάσεις, τα
πάντα.

Απ’ αυτήν την άποψη, περιµένουµε µε χαρά τους συντρόφους
µας, συµπολίτες µας, ανθρώπους που τόλµησαν αυτήν την πολύ
σπουδαία αποστολή και συµµετείχαν σ’ αυτήν, αλλά όλα τα ζη-
τήµατα είναι ανοιχτά και για το ∆ιεθνές Ποινικό ∆ικαστήριο της
Χάγης ακόµα και για την έκδοση ευρωπαϊκού εντάλµατος σύλ-
ληψης σε βάρος της Ισραηλινής ηγεσίας και για την αναστολή
της εφαρµογής της συµφωνίας σύνδεσης Ευρωπαϊκής Ένωσης
και Ισραήλ και την αναστολή του πρωτοκόλλου της Ευρωµεσο-
γειακής Συµφωνίας σύνδεσης µεταξύ των Ευρωπαϊκών Κοινοτή-
των και του κράτους του Ισραήλ.

Αυτές είναι οι στοιχειώδεις αντιδράσεις που η ∆ιεθνής Κοινό-
τητα έχει εφαρµόσει σε ανάλογα περιστατικά και είναι ο µόνος
τρόπος για να δοθούν τα σωστά µηνύµατα, γιατί αυτή η πολιτική
του Ισραήλ δεν ξεκίνησε προχθές και δεν θα σταµατήσει σήµερα,
αν δεν υπάρξουν οι σωστές απαντήσεις.

Μπαίνω στο θέµα µας. Είναι πράγµατι αναγκαίο να υπάρχουν
κάποιες απλοποιήσεις στις πολύ γραφειοκρατικές και πολύ
άχρηστες, τις περισσότερες φορές, διαδικασίες µε τις οποίες
λειτουργεί το ελληνικό κράτος. Αυτό θα το συνοµολογούσε κα-
νείς είτε ήταν αριστερός είτε δεξιός είτε κεντρώος είτε οτιδή-
ποτε. Όµως, αν αυτό θεωρείτε ότι αποτελεί την αιτία που δεν
διευκολύνονται οι επενδύσεις ή αποτελεί τον τρόπο για να γίνουν
επενδύσεις, δεν λέµε την αλήθεια, κάνουµε µεγάλο λάθος.

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΛ∆’ - 2 ΙΟΥΝΙΟΥ 2010 8355



Είναι βέβαιο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επιβεβαιωµένο απ’
όλους τους οργανισµούς, απ’ όλες τις στατιστικές, απ’ όλες τις
µελέτες, ότι στο διεθνές επίπεδο, στην παγκόσµια οικονοµία, από
το 1972 συστηµατικά οι παγκόσµιες επενδύσεις σε παραγωγι-
κούς τοµείς της οικονοµίας, βαίνουν συνεχώς µειούµενες και
χρόνο µε το χρόνο και όσο µπήκαµε στην τελευταία δεκαετία ή
στην τελευταία εικοσαετία της κυριαρχίας αυτής, της περίφηµης
ελεύθερης παγκοσµιοποιηµένης αγοράς, αυτός ο ρυθµός πα-
ραγωγικών επενδύσεων παντού, σε όλες τις χώρες, όποια χαρα-
κτηριστικά και να έχουν, µειούται συνεχώς. Και αυτό γιατί
απλούστατα οι ιδιωτικές επενδύσεις, το ιδιωτικό κεφάλαιο προσ-
δοκά κέρδη όσο γίνεται µεγαλύτερα, διότι µέσω αυτών µπορεί
να επιβιώνει στον ανταγωνισµό, ο οποίος ακριβώς όσο οξύνεται
-και την τελευταία εικοσαετία παροξύνεται- τόσο µεγαλύτερα
κέρδη απαιτεί.

Άρα, µε µείωση του κόστους εργασίας, µείωση της προστα-
σίας του περιβάλλοντος, µείωση παραµέτρων πολύ σηµαντικών
για τη διατήρηση του πλανήτη και της κοινωνικής συνοχής, δεν
µπορούµε σ’ αυτήν την κατεύθυνση να θεωρούµε ότι έτσι θα λύ-
σουµε το πρόβληµα.

Έτσι, λοιπόν, πρέπει να δούµε ότι εξασφαλίσεις τέτοιου τύπου
δεν µπορεί να πετύχει καµµία κυβέρνηση, αν δεν θέσει ζητήµατα
που αφορούν την πρωτεύουσα σηµασία των δηµόσιων επενδύ-
σεων και το πλαίσιο εκείνο το οποίο χωρίς γραφειοκρατία,
όποιος το παραβιάζει -είτε στα εργασιακά ζητήµατα είτε στα πε-
ριβαλλοντικά είτε στα δηµοσιοοικονοµικά- να έχει καταλυτικές
συνέπειες και να έχει το βάρος της αποδείξεως ο ιδιώτης επεν-
δυτής για το αν το εφαρµόζει ή δεν το εφαρµόζει και όχι το δη-
µόσιο που δεν ξέρουµε, πότε θα δικαστεί και πότε θα διερευνηθεί
κ.λπ.. Σ’ ένα τέτοιο πλαίσιο θα µπορούσαµε να συζητήσουµε
απλοποιήσεις. Έτσι ανοίγουµε δρόµους για µεγαλύτερες αυθαι-
ρεσίες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, δώστε µου δύο λεπτά για να ολοκληρώσω, αν
έχετε την καλοσύνη.

Έρχοµαι στην τροπολογία για τα φάρµακα. Κυρία Υπουργέ,
είχατε τη δυνατότητα αυτήν τη ρύθµιση –και µάλιστα πολύ πιο
εξορθολογισµένη, µε µια κλιµακωτή προσέγγιση ανάλογα µε το
ύψος των τιµών των φαρµάκων, ανάλογα µε τις χρήσεις- να την
κάνετε απ’ τον πρώτο µήνα που αναλάβατε τη διακυβέρνηση της
χώρας, ως ένα βήµα έκτακτης ανάγκης. Γιατί είναι γνωστό το
πρόβληµα του παροξυσµού των φαρµακευτικών δαπανών. Και
να βάλετε µετά όλη αυτήν τη διαδικασία εξορθολογισµού, η
οποία δεν µπορεί να εξαντλείται στα ζητήµατα των ρυθµίσεων
που επέβαλε ο πρόσφατα ψηφισθείς νόµος.

Τα είχαµε πει και τότε. Αν δεν συνδεθεί όλη αυτή η διαδικασία
µε τη λίστα, µε την ποιότητα των παραγοµένων φαρµακευτικών
υπηρεσιών, µε µια σειρά ζητήµατα, τα οποία πρέπει να συζητή-
σει η Βουλή επί τη βάσει των επιστηµονικών δεδοµένων και να
καταλήξει στο Εθνικό Συνταγολόγιο, στη λίστα, στην πραγµατική
αξιολόγηση της χρήσης των φαρµάκων και στη µείωση του
όγκου των φαρµάκων που χορηγούνται από τους συνταγογρά-
φους γιατρούς -γιατί εκεί βρίσκεται η κύρια αιτία του παροξυ-
σµού της φαρµακευτικής δαπάνης- αυτή η ρύθµιση δεν µπορεί
να δώσει λύση.

Θα ανακυκλώσετε το πρόβληµα. Έχουν πολλά παράθυρα οι
φαρµακοβιοµηχανίες µε τις διεθνείς πολυεθνικές συγκροτήσεις
τους, ώστε να ακυρώσουν εν τοις πράγµασι το ίδιο σας το νο-
µοθέτηµα και να έχουµε υψηλές τιµές, τις οποίες εσείς θα υπο-
χρεώνεστε να τους τις δώσετε, γιατί θα έρχονται επί τη βάσει
όσων προβλέπει ο νόµος. Αυτό το αδιέξοδο, λοιπόν, επιµένετε
να ακολουθείτε.

Τελειώνω µε την τροπολογία για τα επιµελητήρια. ∆εν νοείται
η αιτιολογία που προβάλλετε για τη µετατόπιση κατά τέσσερις
µήνες. ∆εν µπορεί να είναι έτσι όπως προβάλλονται στην αιτιο-
λογική έκθεση οι αλλαγές που προέρχονται από την ενεργοποί-
ηση του Γενικού Εµπορικού Μητρώου.

Τι πάει να πει αυτό; Μια νέα διοίκηση των επιµελητηρίων θα
µπορέσει να προσαρµοστεί σε αυτό. Αυτό δεν είναι επαρκής αι-
τιολογία. Εποµένως, µένει ως αιτιολογία η προσαρµογή στον

«ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ». Μα, εκεί δεν ετέθη έγκαιρα τότε το θέµα και δεν
συµµετείχαν στη συζήτηση τα επιµελητήρια.

Εν πάση περιπτώσει, θα έχουµε ευρύτερες περιφέρειες, θα
γίνει µια ανατροπή των περιφερειακών συγκροτήσεων; Αυτό
θέτει ένα θέµα που δεν µπορεί να καλυφθεί µε µια τέτοιου είδους
τροπολογία. Θέλει ευρύτερη συζήτηση και ως προς τούτο,
κακώς την εισάγετε προς ψήφιση.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι
από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση,
αφού ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και
τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, τράντα οκτώ
µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από
το ∆ηµοτικό Σχολείο Μολάων Λακωνίας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα)

Οι εισηγητές έχουν ζητήσει το λόγο.
Ορίστε, κύριε Χαραλαµπόπουλε, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ-ΕΡΝΕΣΤΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ,

κύριε Πρόεδρε.
Κάποτε, εδώ και καιρό, ρώτησαν τον τότε Πρόεδρο της

«COCA-COLA» ποιο είναι το καλύτερο περιβάλλον, για να επεν-
δύσει ως εταιρεία. Εκείνος απάντησε: «Εξαρτάται από τη χώρα.
Αν η χώρα δεν είναι αναπτυγµένη, θα τους πούµε εµείς τι θέ-
λουµε, για να το νοµοθετήσουν. Αν, όµως, είναι µια χώρα µε σο-
βαρό επιχειρηµατικό πυρήνα, θα δούµε αν οι ντόπιοι είναι ευχα-
ριστηµένοι να επιχειρούν, όπως επιχειρούν και εκεί θα διαλέξουµε
την καλύτερη περίπτωση.»

Με αυτό θέλω να πω πως αυτό που επιχειρήθηκε όλο αυτό το
διάστηµα και ιδιαίτερα αυτές τις δύο µέρες στην Ολοµέλεια είναι
να νοµοθετηθεί ένα πρώτο βήµα για τη διευκόλυνση του «επιχει-
ρείν» σε αυτή τη χώρα µε τα σηµερινά δεδοµένα. Αυτό σηµαίνει
ότι παθογένειες δεκαετιών και ιδιαίτερα των τελευταίων ετών θα
πρέπει να καταργηθούν. ∆εν υπάρχει το τέλειο.

Παρακολούθησα τους αγορητές και ιδιαίτερα τον κ. Χατζη-
δάκη της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης να αντιµετωπίζει, αφενός
µε µια θετικότητα το πνεύµα και την αρχή του νοµοθετήµατος,
αλλά µετά να το προσεγγίζει a la carte. Λέει: «Γιατί βάζετε συµ-
βολαιογράφους; Γιατί δεν κάνετε το δικό µας, που είχαµε παρα-
λίγο νοµοθετήσει;» κ.λπ.

Είναι δικαίωµα του καθενός από εµάς να τοποθετηθεί όπως
νοµίζει. Όµως, µέσα στη σηµερινή συγκυρία και µέσα στη δηµο-
σιονοµική στενότητα, όταν δεν µπορούµε να προσφέρουµε φο-
ρολογικά κίνητρα της τάξεως του 10% που προσφέρει για
παράδειγµα η ∆ηµοκρατία της Κύπρου, όταν δεν έχουµε 10%
στα ξενοδοχεία, όπως η ∆ηµοκρατία της Λετονίας, θα πρέπει να
δούµε τι άλλο µπορούµε αυτή τη στιγµή –όχι στο µέλλον- να προ-
τείνουµε. Αυτό που κυρίως προτείνουµε είναι την πάταξη της
κακώς εννοούµενης γραφειοκρατίας, των παθογενειών της γρα-
φειοκρατίας. Γιατί ένα µίνιµουµ διαδικασιών που έχει ένα ευνο-
µούµενο κράτος, για να επιτηρεί και να ελέγχει, είναι απαραίτητο.

Όµως, από εκεί και πέρα είναι εξωφρενικό αυτό που έχει γίνει
στην Ελλάδα τα τελευταία χρόνια. Αυτήν την πάταξη της γρα-
φειοκρατίας πρέπει να έχουµε ως στόχο µας και εκεί –νοµίζω-
υπάρχει σύµπτωση απόψεων για τα αυτονόητα. Εγώ δεν µιλάω
για συναίνεση ούτε για συνεννόηση, αλλά για σύµπτωση από-
ψεων για τα αυτονόητα.

Και εξηγούµαι: Αυτό το νοµοσχέδιο νοµίζω ότι το αποδέχεται
η πλειοψηφία του κόσµου, η πλειοψηφία και των µικρών και των
µεσαίων και των µεγάλων επιχειρηµατιών. Αφορά όλους αυτούς,
δηλαδή και αυτούς που είναι µικροί και θα µείνουν µικροί και αυ-
τούς που µπορεί να µείνουν µεσαίοι, αλλά και τους άλλους που
µπορεί να γίνουν µεγάλοι. ∆εν δίνουµε ούζο, για να κονταίνουν οι
επιχειρηµατίες, κύριοι του ΚΚΕ! ∆εν αφορά µόνο τους µικρούς
και µεσαίους. Αφορά όλους και νοµίζω πως καλό είναι η καλώς
εννοούµενη επιχειρηµατικότητα, η υγιής επιχειρηµατικότητα να
ενθαρρυνθεί γενικά, οριζόντια και κάθετα, κάτω από την επί-
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βλεψη ενός κράτους δικαίου.
Θα έχουµε –πιστεύω- σύντοµα την ευχαρίστηση να δεχθούµε

στην επιτροπή και στην Ολοµέλεια το επόµενο νοµοσχέδιο του
Υπουργείου που αφορά την αδειοδότηση και τη λειτουργία των
επιχειρήσεων. Εκεί µπορούµε να πούµε πολλά πράγµατα. Ήδη ο
τέως Πρόεδρος της Βουλής κ. Σιούφας αναφέρθηκε στο έργο
που είχε επιτελεστεί επί υπουργίας του, κάτι που εγώ επικροτώ
στο σηµείο εκείνο που λέει ότι εάν ο δήµος δεν απαντήσει σε δύο
µήνες, πρέπει ο άλλος να θεωρείται ότι είναι αδειοδοτηµένος.
Είναι πράγµατα πάνω στα οποία µπορούµε να πατήσουµε και να
προχωρήσουµε.

Τελειώνω λέγοντας ότι σχετικά µε την πάταξη της γραφειο-
κρατίας και όχι µόνο στο χώρο τον οικονοµικό, των επιχειρήσεων
ειδικότερα, αλλά και γενικότερα, ξέρετε ότι έχουµε βάλει ως
στόχο –είναι γραµµένο και στο µνηµόνιο- το Σεπτέµβριο να νο-
µοθετήσουµε την καλύτερη νοµοθεσία, δηλαδή να υιοθετήσουµε
την εφαρµογή της ατζέντας για καλύτερη νοµοθέτηση. Αυτό ση-
µαίνει πλέον ένα θεσµό που πρέπει να υιοθετήσουµε στην Ελ-
λάδα, όπως γίνεται στις άλλες ευρωπαϊκές χώρες, όχι µόνο της
κατάργησης των παθογενειών του παρελθόντος, αλλά του ελέγ-
χου. ∆ηλαδή σε κάθε νοµοθέτηµα και σε κάθε διοικητική πράξη
να υπάρχει µια κρησάρα, ώστε να µην αναγεννάται αυτή η πα-
θογένεια της γραφειοκρατίας.

Ελπίζω ότι θα συναινέσουµε σε όλη αυτήν την προσπάθεια.
Εµείς, ως ΠΑΣΟΚ, ανεπιφύλακτα ψηφίζουµε το σηµερινό νοµο-
σχέδιο και θα είµαστε µαζί στην προσπάθεια της Κυβέρνησης γι’
αυτόν το στόχο.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε τον κ. Χαραλαµπόπουλο.

Ο εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνος Χατζη-
δάκης έχει το λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, η Νέα ∆η-
µοκρατία πιστεύω πως έχει δείξει µια πολύ εποικοδοµητική
στάση σε αυτό το νοµοσχέδιο. Άλλωστε το ψήφισε επί της αρχής
και ψηφίζει και τα περισσότερα από τα άρθρα του. Το ψηφίζει,
διότι πρέπει να λέµε τα πράγµατα µε το όνοµά τους.

Όπου γίνεται µια θετική προσπάθεια, πρέπει να την αναγνω-
ρίζουµε, κρατώντας, βεβαίως, κύριε Χαραλαµπόπουλε, το δικαί-
ωµα της κριτικής εκεί που θεωρούµε πως πρέπει να κάνουµε
κριτική. Άλλωστε τελείωσαν οι εποχές που το αντίπαλο κόµµα τα
έκανε όλα λάθος και το δικό µας κόµµα όλα σωστά. Το πολιτικό
σύστηµα είναι σε κρίση και πρέπει να αρθούµε στο ύψος των πε-
ριστάσεων. Πρέπει να τοποθετούµαστε µε τη µέγιστη δυνατή
υπευθυνότητα. Να αντιµετωπίζουµε όλα τα θέµατα µε αίσθηµα
εθνικής ευθύνης.

Εποµένως πραγµατικά ευχόµαστε στα σηµεία που ασκήσαµε
κριτική να µη δικαιωθούµε. Εν πάση περιπτώσει, ο χρόνος θα
αποδείξει εάν εµείς ή εσείς είχαµε δίκιο και πού υπήρχε το δίκιο.

Η προσπάθεια της Κυβέρνησης είναι, προφανώς, ενταγµένη
στη γενικότερη προσπάθεια για την ενίσχυση της ανταγωνιστι-
κότητας των επιχειρήσεων. Το χρειάζεται ο τόπος. Το χρειάζο-
νται όχι µόνο οι επιχειρήσεις, αλλά και οι εργαζόµενοι. Ακόµη δε
περισσότερο το χρειάζονται οι άνεργοι, θα έλεγα εγώ. Προφα-
νώς, δεν µπορεί να εξαντληθεί σε αυτό εδώ το νοµοσχέδιο.

Ακόµη σηµαντικότερο θα είναι το νοµοσχέδιο για την αδειο-
δότηση των επιχειρήσεων. Εδώ θέλω να συµφωνήσω και εγώ
πως η πρόταση του κ. Σιούφα είναι µια πρόταση απλή στη φιλο-
σοφία της, αλλά αποτελεσµατική. Να µεταφερθεί το βάρος της
ευθύνης στη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση, εάν υπάρχουν καθυστερήσεις
για την αδειοδότηση. Πρέπει, όµως, να ψηφιστεί και το νοµο-
σχέδιο για τα επιχειρηµατικά πάρκα, το οποίο από τη δική µας
την πλευρά ήταν έτοιµο και µάλιστα είχε γίνει και η διαδικασία
της προδιαβούλευσης στη Βουλή.

Όµως θέλω να σηµειώσω, κύριε Πρόεδρε, πως η Κυβέρνηση
όταν µιλάει για την ενίσχυση της επιχειρηµατικότητας, δεν πρέ-
πει να τη δυσκολεύει στην πράξη. Επεσήµανα και χθες, θέλω να
το τονίσω ακόµη µια φορά, ότι δεν µπορεί από τη µία πλευρά η
Κυβέρνηση να φέρνει ένα τέτοιο νοµοσχέδιο και από την άλλη
πλευρά, να παρακρατείται ο ΦΠΑ, ο φόρος προστιθέµενης αξίας,

µέχρι της 30 του Σεπτέµβρη, τουλάχιστον.
∆ε µπορεί το δηµόσιο να µην αντιµετωπίζει το θέµα των δικών

του οφειλών προς ελληνικές επιχειρήσεις, ιδίως µικροµεσαίες.
Αυτό δηµιουργεί ένα µείζον πρόβληµα ρευστότητας αυτή την
ώρα. Προσωπικά, θα θέσω το θέµα και µε ερώτησή µου στο αρ-
µόδιο Υπουργείο και περιµένω να υπάρξει µια σαφής τοποθέ-
τηση. Το κράτος δε µπορεί να είναι µπαταχτσής.

Βεβαίως, πρέπει να αντιµετωπιστεί το ζήτηµα της φοροδιαφυ-
γής, αλλά την ίδια στιγµή το κράτος πρέπει και εκείνο να εκπλη-
ρώνει τις υποχρεώσεις του, πολύ περισσότερο, που µε τον
τελευταίο φορολογικό νόµο επιβαρύνει και άλλο τις επιχειρήσεις
και προφανώς, επιβαρύνει και την ανταγωνιστικότητα των επι-
χειρήσεων.

Για τα φάρµακα θα πω µια κουβέντα και τελειώνω. Θέλω να
επαναλάβω και πάλι –είναι η τρίτη φορά που το επισηµαίνω, λεί-
πει ο κ. Σκουλάκης από την Αίθουσα– ότι εγώ δεν ισχυρίστηκα
ποτέ ότι ως Κυβέρνηση υπήρξαµε αλάθητοι. Όµως, από την άλλη
πλευρά, ανησυχούµε ιδιαίτερα για τον τρόπο µε τον οποίο αντι-
µετωπίζει η Κυβέρνηση το ζήτηµα. ∆εν υπάρχει µία συνεκτική πο-
λιτική. Υπάρχουν αποσπασµατικές τροπολογίες. Στη σηµερινή
περίπτωση η τροπολογία που ψηφίζουµε, αναιρεί την προηγού-
µενη τροπολογία.

Θέλω να ευχηθώ ότι δε θα υπάρξουν ζητήµατα αδιαφάνειας,
παρ’ ό,τι το φοβούµαι µε το κλίµα το γενικότερο το οποίο υπάρ-
χει. Και πραγµατικά, ακόµη περισσότερο να ευχηθώ στην Κυ-
βέρνηση και στην Υπουργό καλή τύχη στην προσπάθεια που
κάνει, διότι αν πετύχει σε αυτή την προσπάθεια, θα έχουµε κερ-
δίσει όλοι, κυρίως θα έχουν κερδίσει οι Έλληνες φορολογούµε-
νοι και οι ασφαλισµένοι των ασφαλιστικών ταµείων.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Η ειδική αγορήτρια

του ΣΥΡΙΖΑ, κ. Ευαγγελία Αµµανατίδου-Πασχαλίδου, έχει το
λόγο.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Τα είπαµε και σήµερα, τα είπαµε και χθες για την οικονοµική
κρίση, για τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις που κλείνουν, για ένα
σχέδιο νόµου, το οποίο σε µία στάση θα δίνει τη δυνατότητα να
ιδρύονται επιχειρήσεις. Εµείς είπαµε για ποιους λόγους δεν θα
το στηρίξουµε. Μακάρι να διαψευστούµε εµείς και να µπορέσετε
σε µία µέρα να βοηθήσετε τους συµπολίτες µας να ιδρύσουν
εταιρείες. Το είχα πει αυτό αν θυµάµαι καλά στην ηµερίδα της
ΕΣΕΕ, κυρία Υπουργέ, που ήµασταν µαζί, ίσως θα έπρεπε να
δείτε και ένα σχέδιο νόµου για τη διάλυση σε µία µέρα µιας επι-
χείρησης, διότι από εδώ και πέρα θα έχουµε και άλλα κλεισίµατα
επιχειρήσεων. Ήδη, το τελευταίο διάστηµα, τα λουκέτα περισ-
σεύουν, µε µία ταχύτητα φωτός.

Το συγκεκριµένο σχέδιο νόµου παραπέµπει πολλές διατάξεις
σε κοινές υπουργικές αποφάσεις. Το θίξαµε και είπαµε ότι για
κάποιες συγκεκριµένες περιπτώσεις οι ΚΥΑ δεν βοηθούν, αλλά
θέλουµε να είναι µέσα άρθρα του νόµου, για να γνωρίζουµε τε-
λικά τι είναι αυτό που πάµε να ψηφίσουµε ως κόµµατα και ως
Κοινοβούλιο.

Όσον αφορά τώρα τα ΚΕΠ και τα επιµελητήρια, τα πιστοποιη-
µένα ΚΕΠ θα πρέπει να έχουν τη δυνατότητα να έχουν ελεγχό-
µενη πρόσβαση στο TAXIS, για να µπορέσει να γίνει, ίσως, σε µία
µέρα η ίδρυση µιας εταιρείας, πάντα υπό την αίρεση, ότι από τη
στιγµή που οι αυτοψίες της εφορίας θα είναι δειγµατοληπτικές
µετά την ίδρυση µιας επιχείρησης, να έχουµε πάρα πολλές πε-
ριπτώσεις που να έχουµε επιχειρήσεις «µαϊµού» µε εικονικές
έδρες.

Όσον αφορά τώρα τα επιµελητήρια, όπως συνδέθηκε –γιατί
συνδέεται- η τροπολογία µε το ότι δε δίνουµε στα επιµελητήρια
την ίδρυση και απλοποίηση των εταιρειών, από τη στιγµή που
διαχειρίζονται το Γενικό Εµπορικό Μητρώο, για ποιο λόγο παρα-
πέµπεται τέσσερις µήνες µετά τις εκλογές στα επιµελητήρια;
Αυτό µας βάζει στις υποψίες και δεν πήραµε καµµία απάντηση,
κυρία Υπουργέ. Σήµερα µιλήσατε εκτενέστατα για το φάρµακο
και καλώς κάνατε, γιατί είναι ένα θέµα σοβαρό. ∆ώσατε εσείς,
βεβαίως, τις δικές σας απαντήσεις, αλλά δεν είπατε τίποτα για
διατάξεις του νοµοσχεδίου που θέσαµε όταν µιλήσαµε.
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Και ένα τελευταίο που αφορά το bake off. ∆εν πήραµε καµµία,
µα καµµία απάντηση. Έπρεπε, κυρία Υπουργέ, να µας είχατε πει
κάτι. Τουλάχιστον στην επιτροπή δώσατε κάποιες απαντήσεις
από την µεριά σας, σήµερα δεν ειπώθηκε τίποτα. ∆ηλαδή, θα
αφήσουµε το κατεψυγµένο ψωµί ή την κατεψυγµένη και προψη-
µένη ζύµη να κυκλοφορεί ως φρέσκια µέσα από τα µεγάλα σού-
περ µάρκετ, χωρίς καµµία υποχρέωση από τα πολυκαταστήµατα,
του τι ακριβώς είναι αυτό που πωλούν στους τελικούς κατανα-
λωτές. Θα πρέπει να διασφαλίσετε τους τελικούς καταναλωτές,
που το λέτε και στο άρθρο 16 σε άλλες περιπτώσεις. Θα θέλαµε
απαντήσεις και γι’ αυτό.

Φυσικά, στο σύνολο του νοµοσχεδίου θα ψηφίσουµε εµείς κά-
ποια άρθρα και σε κάποια άλλα παρών. Στηρίζουµε την τροπο-
ποίηση που κάνατε για τα µισθωτήρια, των όρων και αποτελε-
σµάτων καταγγελίας εµπορικής µίσθωσης από µισθωτή και την
παράταση του ΤΕΜΠΜΕ για µέχρι 31/7/2010. Βεβαίως, εδώ να πω
ότι δυστυχώς, το ΤΕΜΠΜΕ δεν βοήθησε όσο θα έπρεπε τις µι-
κρές και πολύ µικρές επιχειρήσεις. Και ειδικά το πρώτο του κοµ-
µάτι, που είχε γίνει από την προηγούµενη ακόµη κυβέρνηση, δό-
θηκε σε ανθρώπους που δεν το είχαν ανάγκη, δυστυχώς και
έτσι, έχουµε τα κλεισίµατα των επιχειρήσεων.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο πρώην

Πρόεδρος της Βουλής κ. Απόστολος Κακλαµάνης.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, νοµίζω ότι

ήρθε πια ο καιρός σε αυτήν την Αίθουσα, να αναδεικνύεται κάθε
θετικό βήµα που γίνεται σε αυτήν την εξαιρετικά κρίσιµη κατά-
σταση, στην οποία βρίσκεται η χώρα, λόγω του τεράστιου προ-
βλήµατος που αντιµετωπίζει η εθνική µας οικονοµία.

Ο ελληνικός λαός έχει ανάγκη σε αυτόν τον καταιγισµό απαι-
σιοδοξίας που δέχεται, µε καταγγελίες γενικές ή όταν εξατοµι-
κεύονται, όπως πρέπει να προκαλούν µεγαλύτερη σύγχυση, µε
την ταύτιση στην συνείδηση του πολίτη των θεσµών της Κοινο-
βουλευτικής ∆ηµοκρατίας, και του συνόλου αυτών εκάστοτε φο-
ρέων αυτών των θεσµών.

Γι’ αυτό έχουµε φτάσει στο σηµείο να ταυτίζεται ο οποιοσδή-
ποτε επίορκος δικαστής µε το θεσµό της δικαιοσύνης. Να συγ-
χέεται ο οποιοσδήποτε επίορκος είτε λειτουργεί σε αυτό το ναό
της δηµοκρατίας, το Κοινοβούλιο είτε υπηρετεί στην Τοπική ή
την περιφερειακή Αυτοδιοίκηση, στις κοινωνικές οργανώσεις, σε
άλλους φορείς, οι οποίοι όλοι µαζί, µε βασικό πυρήνα τον ίδιο
τον πολίτη, τον ελληνικό λαό, απ’ τον οποίο προκύπτουν όλες οι
εξουσίες και στον οποίο στηρίζονται όλοι οι θεσµοί της δηµο-
κρατίας –επαναλαµβάνω- να συγχέεται µε όλους αυτούς τους
θεσµούς και φορείς, µε αποτέλεσµα, αυτό που κυριαρχεί σή-
µερα, να είναι µια καταστροφική, αυτοκτονική –µπορεί να πει κά-
ποιος- τάση σε ευρύτερα στρώµατα του ελληνικού λαού.

Όταν καµµία ελπίδα δεν προσφέρεται στον λαό ακόµη και
όταν έχουµε πράγµατι στοιχεία ότι γίνονται κάποια βήµατα µπρο-
στά. Γιατί; ∆εν καταλαβαίνω. Η νόσος φαίνεται ότι είναι χρόνια,
αλλά είναι και βαθύτατη.

Εγώ άκουσα στη διάρκεια αυτών των δύο ηµερών που συζη-
τήθηκε το νοµοσχέδιο πάρα πολλά, τα οποία -δεν θέλω να κάνω
δίκην προθέσεων, προς Θεού!- όµως, στην πράξη αναιρούνται
στην αντίληψη του απλού πολίτη, που µπορεί να µας παρακο-
λουθεί στην µοναδική συχνότητα που έχει η Βουλή -και αυτό λέει
πάρα πολλά, όταν τα ιδιωτικά κανάλια έχουν τρεις και τέσσερις
συχνότητες το καθένα. Και επιβεβαιώνει ότι η λαϊκή κυριαρχία
δεν εκφράζεται µέσα σ’ αυτήν την Αίθουσα ή εκφράζεται ερήµην
του ελληνικού λαού, ούτε βέβαια εκφράζεται από τα «πορτοπα-
ράθυρα» στα οποία συρρέουν ελάχιστοι από δω, προσδίδοντάς
τους κύρος και αξία.

Στον πολίτη, λοιπόν, κύριε Πρόεδρε που θα βάλει τη συχνό-
τητα 50 του Υµηττού, για να δει τι γίνεται εδώ στο Κοινοβούλιο,
τι ψηφίζουµε, τι αποφασίζουµε, ποιο είναι το µήνυµα που στέλ-
νουµε; Εάν –το τονίζω για άλλη µια φορά δεν κάνω δίκην προθέ-
σεων- επικαλύπτουµε άλλοτε µε επιφυλάξεις, όπως άκουσα
τώρα µόλις την ειδική αγορήτρια του Συνασπισµού, όπως
άκουσα χθες τον συνάδελφο τον κ. Τζέκη του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος, όπως ακούω τώρα τον κ. Χατζηδάκη που απευθύνεται
στην κ. Κατσέλη την Υπουργό Οικονοµίας, επερωτώντας την ου-

σιαστικά στα δύο λεπτά που δευτερολόγησε για τον ΦΠΑ;
Ποιος διαφωνεί µαζί σας κύριε Χατζηδάκη, ότι πρέπει να γίνει

ό,τι είναι δυνατόν, ώστε η ρευστότητα, όχι µόνο µε την επι-
στροφή του ΦΠΑ, µε κάθε τρόπο; Αυτά σας λέγαµε αν θυµάστε,
σχετικά µε τους όρους που έµπαιναν για το Ταµείο Ενίσχυσης
Μικρών και Μικροµεσαίων Επιχειρήσεων, το περίφηµο ΤΕΜΠΜΕ,
που ζητούσατε να είναι τρεις συνεχείς χρήσεις κερδοφόρες για
να πάρουν την ενίσχυση. Φυσικά, όσων την έπαιρναν, την τόκιζαν
µε 6% την ίδια ώρα στο τοπικό υποκατάστηµα της όποιας τρά-
πεζας συναλλάσσονταν οι επιχειρηµατίες αυτοί.

Επαναλαµβάνω, να µην κάνω και εγώ το ίδιο λάθος. Το θέµα,
κύριε Πρόεδρε, είναι ότι ψηφίζει η Βουλή σήµερα, έστω και µε
µισή συναίνεση από το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης,
ψηφίζει, όµως, ένα νοµοσχέδιο, έναν νόµο πια, που εγώ τον
θεωρώ τοµή.

Οι τοµές πια αρχίζουν, κύριε Πρόεδρε, από τα µικρά που απο-
δείχθηκαν στην πορεία ότι είναι τα µεγάλα προβλήµατα, αυτά
που λέµε διαρθρωτικά προβλήµατα και για τα οποία πολλές
φορές πολλοί µιλούν γενικά και αόριστα.

Εγώ το γνωρίζω από τότε που ήµουν νεαρός δικηγόρος.
Έπρεπε να περάσουν, όχι µόνο δεκαοκτώ µέρες, κυρία Κατσέλη,
για να πάω να δηµοσιεύσω στο Πρωτοδικείο το καταστατικό µιας
προσωπικής Εταιρείας, αλλά και ένα µήνα να περιµένεις στο Τα-
µείο Νοµικών, να σου κόψουν το παράβολο, να πας στην εφορία,
ξανά ουρά, µετά στο Ταµείο, γιατί τότε ήταν χωριστά η εφορία
και χωριστά το Ταµείο. Όλα αυτά τα πράγµατα που είχαν και ανά-
λογα κόστη, βέβαια, για να µην πω για τον ποδαρόδροµο των εν-
διαφεροµένων.

Θέλω να συγχαρώ εδώ τον κ. Χαραλαµπόπουλο, διότι ως ει-
σηγητής, όχι απλώς µελέτησε, αλλά µας έδωσε και τη δυνατό-
τητα να καταλάβουµε απολύτως τι σηµαίνει αυτό το νοµοσχέδιο
για την προσπάθεια ανασύνταξης της οικονοµίας και πορείας για
ένα καλύτερο µέλλον, στο οποίο εγώ πιστεύω.

Πιστεύω, γιατί πέρασα και πέρασε αυτός ο τόπος πολύ πιο δύ-
σκολες εποχές και επιβίωσε. Επιβίωσε γιατί είχε πίστη στις δυ-
νάµεις του, γιατί τις δυνάµεις αυτές δεν τις υπονοµεύαµε µε
µεµψιµοιρίες, µε ιδιοτέλειες, µε σκέψεις που κρατούσαµε, στο
πίσω µέρος του κεφαλιού µας, αλλά δίναµε ως έθνος τη µάχη
για την επιβίωση και του τόπου αυτού ως πατρίδας ανεξάρτη-
της, ακέραιης. Και θα «κωλώσουµε» τώρα σε αυτή τη δυσκολία
στην οποία φτάσαµε; Είναι λάθος οποιοσδήποτε από εµάς, που
βρισκόµαστε στην κορυφή, υποτίθεται, των ευθυνών, αλλά και
οποιοσδήποτε στη βάση, να βγάζει τον εαυτό του από οποιαδή-
ποτε ευθύνη, έστω ένα χιλιοστό, ένα εκατοµµυριοστό ευθύνης.
Εάν το κάνουµε ο κάθε ένας έτσι, φυσικά δεν θα φτάσουµε εκεί
που πρέπει.

Εγώ θέλω να συγχαρώ την Υπουργό. Πρέπει να πω εδώ κα-
θαρά στο Κοινοβούλιο γιατί έχω αρκετούς µήνες τώρα που διε-
ρωτώµαι: Ποιοι είναι αυτοί που στοχοποιούν την Υπουργό
Εθνικής Οικονοµίας και Ανάπτυξης; ∆ιαβάζω σε εφηµερίδες,
ακούω στις τηλεοράσεις.

Κυρία Υπουργέ, έχετε πολλή δουλειά να κάνετε για να απα-
ντάτε στα ραδιόφωνα και στις τηλεοράσεις, στην οποιαδήποτε
κακοπιστία, στις οποιεσδήποτε διαρροές. Θα ήθελα να σας πα-
ρακαλέσω, όταν στο πλαίσιο της Κυβέρνησης, συνεδριάζετε,
είναι ντροπή για όλους, οποιοσδήποτε στην συνέχεια και όπως
νοµίζει, να παρουσιάζει οτιδήποτε συζητείται εκεί κατά πώς εκεί-
νος το σκέφτεται. Περιορίζοµαι σε αυτό, στο να παρουσιάζει, δη-
λαδή την άποψή του.

Η άποψη σε οποιοδήποτε συλλογικό όργανο προς τα έξω, δεν
παρουσιάζεται ατοµικώς, παρουσιάζεται από κάποιον που είναι
επιφορτισµένος και µε προσωπική του ευθύνη να µεταφέρει. ∆εν
µεταφέρουν απόψεις τα κτήρια. Ακούω: το Υπουργείο Εθνικής
Οικονοµίας ή η Πλατεία Συντάγµατος ή το Μέγαρο Μαξίµου.
Αυτά είναι γελοία πράγµατα. ∆είχνουν ότι κάποιοι δεν έχουν συ-
νείδηση της πραγµατικότητας και συναίσθηση ευθυνών. Τελειώ-
στε το αυτό σας παρακαλώ.

Εδώ, η Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΠΑΣΟΚ σας στηρίζει σε
αυτά τα θετικά που κάνετε, αντιπαλεύοντας µε συµφέροντα πολύ
ισχυρότερα ενός παραπολιτικού που θα γράψουν, για να το δια-
βάσει ο άλλος την άλλη µέρα και να ικανοποιηθεί γιατί αναφέ-
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ρουν το όνοµά του ή γιατί αναφέρουν αρνητικά το όνοµα κά-
ποιου άλλου.

Έρχοµαι τώρα στην υπόθεση του φαρµάκου, για την οποία
πολλά ειπώθηκαν αυτές τις δύο µέρες. ∆εν ξέρουµε όλοι µε ποι-
ους παλεύει σήµερα αυτή η Κυβέρνηση για το φάρµακο; ∆εν θυ-
µόµαστε ότι αµέσως µετά τις εκλογές του 2004 καταργήθηκε η
λίστα των φαρµάκων και ο όρος ο οποίος ετέθη ήταν ότι το 4%
των εσόδων των φαρµακευτικών εταιρειών θα αποδίδεται στον
κρατικό προϋπολογισµό για να ενισχυθεί ο προϋπολογισµός του
Υπουργείου Υγείας;

Επί χρόνια εδώ, θυµάµαι τον κ. Φώλια –δεν είναι παρών- και
όλους τους Υπουργούς, που ρωτούσα: Αυτά είναι πολλά λεφτά,
γιατί δεν τα ζητάτε από τους φαρµακοβιοµηχάνους; Φτάσαµε
τώρα διάφοροι που έρχονται, δεν ξέρω από πού, που δεν ξέ-
ρουµε και τα κεφάλαια που εµφανίζουν από πού τα έχουν, να
αγοράζουν βιοµηχανίες, να προχωρούν σε καθετοποίηση, να
αγοράζουν φαρµακαποθήκες, να αγοράζουν φαρµακεία.

Και προσέξτε, κυρία Υπουργέ: Στην Ελλάδα –µπορεί αλλού,
δεν ξέρω ποιες είναι οι συνθήκες- δεν υπάρχει γωνιά που να µην
υπάρχει φαρµακείο. Αυτό το άνοιγµα που λέµε που πρέπει να
γίνει σε πάρα πολλά επαγγέλµατα, θα πρέπει να µην αποτελέσει
µπούµερανγκ σε βάρος του στόχου τον οποίο επιδιώκουµε.

∆ιότι αν κάποιοι φαντάζονται –όπως γίνεται στο Βέλγιο ή στην
Ολλανδία ή κάπου αλλού- ότι θα έχουν βιοµηχανίες φαρµάκων,
θα έχουν τις αποθήκες και θα έχουν και καµµιά δεκαπενταριά
φαρµακεία, όπως έχουν τώρα τα καταστήµατα οπτικών ειδών,
και εµείς θα το δεχτούµε, τότε δεν υπηρετούµε τον τόπο και την
οικονοµία.

Θέλω, κύριε Πρόεδρε, να συγχαρώ πραγµατικά την κυρία
Υπουργό, να της πω να αντέξει σε όλη αυτή την πίεση που δέχε-
ται…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Είναι Ηπειρώτισσα.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Είναι Ηπειρώτισσα, αλλά έχει

και την εµπιστοσύνη ενός πληθυσµού δυόµισι εκατοµµυρίων κα-
τοίκων, κύριε Πρόεδρε. Μη ξεχνάτε ότι εδώ εκπροσωπούµε τη
Β’ περιφέρεια της Αθήνας. Και ο κ. Χαραλαµπόπουλος που συ-
νεχίζει την πορεία του Γιάννη Χαραλαµπόπουλου και η Λούκα Κα-
τσέλη.

Πιστεύω ότι και ο λαός έχει ανάγκη από τη δική µας αυτοπε-
ποίθηση. Τη χρειάζεται. Και αυτό πρέπει να το κατανοήσουµε
όλοι, από πάνω µέχρι κάτω.

Κυρία Υπουργέ, κλείνοντας θέλω να σας παρακαλέσω, αυτό
το προεδρικό διάταγµα που προβλέπεται δεν χρειάζεται. Αυτό
που λέτε για τους όρους πιστοποίησης κ.λπ.. Το αναφέρει µε τέ-
τοιες λεπτοµέρειες, ώστε αποκλείεται µια υπουργική απόφαση
να θεωρηθεί ελλιπής. ∆ιότι το προεδρικό διάταγµα σηµαίνει κά-
ποιο µήνα και παραπάνω καθυστέρηση ακόµα. Βλέπω την αγ-
χώδη προσπάθεια που καταβάλλετε να συντέµνετε προθεσµίες,
να προφτάσετε.

Όπως επίσης το νόµο τον αναπτυξιακό. Πρέπει να τον ψηφί-
σουµε πριν από το θέρος. Προσέξτε τα αυτά. ∆ιότι από τη µία
µεριά έχετε στις πλάτες σας το µεγαλύτερο µέρος αυτής της
προσπάθειας, εφόσον χωρίστηκαν τα δύο Υπουργεία. ∆εν κατα-
λαβαίνω γιατί. Το ένα µέρος θέλει έσοδα, το άλλο πρέπει να φρο-
ντίζει για ανάπτυξη. Εάν δεν υπάρχει ένας κορµός που να
ενδιαφέρεται για την ανάπτυξη, για να έχει έσοδα, πώς θα γίνει;
Αλλά δεν είναι του παρόντος αυτό. Απλώς εδώ ελεύθερα στο
χώρο αυτό πρέπει να λέµε την άποψή µας.

Προχωρήστε γοργά. Έχετε τη στήριξη, όχι απλώς της Πλειο-
ψηφίας, αλλά και από τα άλλα κόµµατα, όλων όσοι κατανοούν
και σε ποια κατάσταση βρισκόµαστε σήµερα και ότι χρειάζεται
τόλµη και ψαλίδισµα των οποιονδήποτε επιµέρους απόψεων, µια
κακή αντίληψη περί κοµµατικής γραµµής κ.λπ. για κόµµατα που
ουσιαστικά είναι κάποιες οµάδες. Και ακούει ο κόσµος το τάδε
κόµµα. Ακούει η Νέα ∆ηµοκρατία και πρέπει να απολογούνται
τρία εκατοµµύρια κόσµος που ψήφισε Νέα ∆ηµοκρατία ή µερικές
χιλιάδες ανθρώπων που έχουν δώσει τη ζωή τους για τη Νέα ∆η-
µοκρατία. Το ίδιο ισχύει και για τα άλλα κόµµατα, για το ΠΑΣΟΚ.

Ας πούµε στον κόσµο ότι αφού ανέχεται τη σπατάλη χρηµάτων
χωρίς να ρωτάει από πού βρίσκουν τα χρήµατα που ξοδεύουν οι
διάφοροι υποψήφιοι, είναι φυσικό να λουστεί και πρόσωπα, τα

οποία αποδεικνύονται στη συνέχεια τενεκέδες, άδειοι, όταν εµ-
φανίζονται στο λαό και κάνουν θόρυβο, γεµάτοι στη συνέχεια
όταν βρεθούν κοντά στη διαχείριση δηµόσιου χρήµατος.

Χρειάζεται δηµοκρατική οργάνωση των κοµµάτων, ανάπτυξη
της πολιτικής παιδείας του λαού που µε τα µέσα ενηµέρωσης,
που κατά το Σύνταγµα έχουν αυτόν τον κύριο σκοπό, να τον κα-
ταπροδίδουν ιδιοτελώς, έχουµε τεράστια ευθύνη εµείς εδώ και οι
παλαιότεροι που ζυµωθήκαµε σ’ αυτήν την υπόθεση από µικρά
παιδιά και οι νεότεροι.

Όποιος έρχεται εδώ νέος, πρέπει να δίνει ό,τι µπορεί. Και ένας
νέος έχει περισσότερες δυνάµεις από εµάς τους παλαιότερους.
∆εν είναι ανάγκη ούτε οι κυρίες ούτε οι κύριοι συνάδελφοι, να
γυρίζουν στα κανάλια. Ούτε σινιέ σύνολα χρειάζεται η Βουλή των
Ελλήνων. Καθαρά πράγµατα.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς σας ευχαρι-
στούµε.

Το λόγο έχει η Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας.

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Θέλω να ευχαριστήσω πολύ τον πρώην Πρόεδρο της Βουλής,
τον κ. Κακλαµάνη, για τα καλά του λόγια και τα λόγια στήριξης.

Ολοκληρώνεται αγαπητοί συνάδελφοι, η διαδικασία συζήτη-
σης αυτού του νοµοσχεδίου και συγκρατώ αυτά που είπε, τόσο
ο κ. Κακλαµάνης –ο πρώην Πρόεδρος της Βουλής- που είπε ότι
πρόκειται για µία τοµή, όσο και αυτό που είπε και ο τέως Πρόε-
δρος της Βουλής κ. Σιούφας, ότι πρόκειται για µία κατάκτηση.

Θα ήθελα προσωπικά να πω ότι θα είναι τοµή και θα είναι κα-
τάκτηση, όταν πραγµατικά µετά από λίγο καιρό γίνεται πράξη.
Όταν πραγµατικά ο Έλληνας ή ο ξένος που έρχεται να ιδρύσει
µια επιχείρηση στην Ελλάδα, θα µπορεί να το κάνει χωρίς µεγάλο
κόστος, γρήγορα, αποτελεσµατικά και µε διαφάνεια.

Αυτός είναι ο στόχος αυτής της θεσµικής παρέµβασης, που
όπως είπα και στην πρωτολογία µου, είναι το πρώτο βήµα µαζί µε
την απλούστευση των διαδικασιών αδειοδότησης που έρχονται,
για να αλλάξει το επιχειρηµατικό κλίµα και να γίνει επιτέλους φι-
λικό προς τον επενδυτή.

∆ιότι, ανάπτυξη ποιοτική, ανταγωνιστική παραγωγή δεν µπορεί
να υπάρχει στην Ελλάδα αν δεν γίνουν επενδύσεις. Επενδύσεις
και µε αύξηση του παγίου κεφαλαίου για να υπάρξουν δουλειές
στον τόπο.

Σ’ αυτό το πρώτο βήµατα τα Επιµελητήρια καλούνται να παί-
ξουν έναν πρωτεύοντα ρόλο, τόσο στην ίδρυση όσο και αργό-
τερα στην αδειοδότηση των επιχειρήσεων.

Το ΓΕΜΗ, το Γενικό Μητρώο, δεν θα λειτουργήσει εάν τα ίδια
τα επιµελητήρια δεν ανασυνταχθούν και δεν δώσουν προτεραι-
ότητα σ’ αυτό το έργο. Αυτός είναι και ο λόγος, αγαπητή κ. Αµ-
µανατίδου, που αναβάλαµε τις εκλογές για τέσσερις µήνες, έτσι
ώστε στο σύντοµο αυτό χρονικό διάστηµα πραγµατικά τα επιµε-
λητήρια, χωρίς να ετοιµάζονται για εκλογές να δώσουν την προ-
τεραιότητα που απαιτείται στη λειτουργία του ΓΕΜΗ.

Ζητήσαµε και στο άρθρο 21 έχουµε προβλέψει τρεις εργάσι-
µους µήνες.

Ο κ. Πρωτόπαπας και άλλοι Βουλευτές, τόσο στην επιτροπή
όσο και τώρα µίλησαν ότι το χρονικό διάστηµα είναι µικρό. Ξα-
νακοιτάξαµε όλοι την εφαρµογή του νόµου, τι θα απαιτηθεί.
Επειδή στο επόµενο τρίµηνο –τη στιγµή που είµαστε τώρα αρχές
Ιουνίου- περιλαµβάνεται και ο µήνας Αύγουστος που ως γνωστόν
είναι µήνας ανενεργός και ταυτόχρονα µήνας αναστολής των δι-
κονοµικών προθεσµιών, θα ήθελα να αποδεχθώ την πρόταση που
έγινε, να αυξήσουµε το χρόνο ενεργοποίησης του νόµου από
τρεις σε τέσσερις µήνες, ώστε οι πραγµατικοί µήνες εργασίας
για την ενεργοποίηση του ΓΕΜΗ και των υπηρεσιών µίας στάσης
να είναι πραγµατικά και ουσιαστικά καθαροί τρεις µήνες και έτσι
να έχουµε την πλήρη εφαρµογή τέλος Σεπτεµβρίου και να µη
χρειαστεί οποιαδήποτε άλλη διάταξη στο µεταξύ.

Είµαι σίγουρη ότι τα επιµελητήρια θα ανταποκριθούν σ’ αυτό
το µεγάλο βήµα.

Όσον αφορά τις άλλες διατάξεις έγινε πολλή κουβέντα για τα

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΛ∆’ - 2 ΙΟΥΝΙΟΥ 2010 8359



φάρµακα. Αυτό που θέλω να επιβεβαιώσω είναι ότι οι ρυθµίσεις
όσον αφορά την τιµολόγηση των φαρµάκων δεν αποτελούν απο-
σπασµατικές ρυθµίσεις. Είναι κοµµάτι µιας συνολικής, συνεκτι-
κής πολιτικής που έχει χαραχθεί και υλοποιείται από τρία
Υπουργεία, τα οποία, αγαπητέ Πρόεδρε, συνεργάζονται στενά,
βήµα-βήµα.

Τη ∆ευτέρα, για πρώτη φορά, σύµφωνα µε αυτά που είπαν οι
ίδιοι φορείς εδώ και είκοσι πέντε χρόνια, έγινε κοινή σύσκεψη και
των τριών Υπουργών µε όλους τους φορείς της αγοράς. ∆εν είχε
ξαναγίνει και ο λόγος είναι ότι η πολιτική φαρµάκου είναι σύν-
θετη πολιτική. Χρειάζεται στενή συνεργασία ανάµεσα και στα
τρία Υπουργεία, διότι το καθένα έχει διαφορετικές δικαιοδοσίες.
Η πολιτική αυτή, όπως έχουµε επανειληµµένα εξηγήσει, έχει
τρεις πυλώνες: Τις µειώσεις στις τιµές των φαρµάκων µέσω της
εφαρµογής του παρατηρητηρίου, που είναι πολύ µεγάλη τοµή,
όσον αφορά τη διαφάνεια και τη θέσπιση χαµηλών και λογικών
τιµών στη χώρα µας. Την ηλεκτρονική συνταγογράφηση, που και
αυτή γίνεται πράξη. Και την εφαρµογή της λίστας, που και θα
εξοικονοµήσει δαπάνες, αλλά και θα δώσει κίνητρα για την ενί-
σχυση της υγιούς επιχειρηµατικότητας.

Στόχος µας και στα τρία Υπουργεία είναι η µείωση της δηµό-
σιας φαρµακευτικής δαπάνης, αλλά -θα έλεγα- και η διαφάνεια
στο τόπο µας. ∆ιαφάνεια, µείωση της δηµόσιας φαρµακευτικής
δαπάνης, µείωση των τιµών για κάθε πολίτη που πάει και αγο-
ράζει φάρµακα στα φαρµακεία και στήριξη της υγιούς επιχειρη-
µατικότητας, διότι ο κλάδος της φαρµακοβιοµηχανίας κάτω από
συνθήκες διαφάνειας µπορεί να αποτελέσει και αποτελεί έναν
παραγωγικό κλάδο µε πολύ µεγάλες προοπτικές ανάπτυξης για
την Ελλάδα και για την Ευρώπη και για όλη την ευρύτερη πε-
ριοχή. Χρειάζεται ένα θεσµικό πλαίσιο το οποίο θα είναι ξεκά-
θαρο, διαφανές και θα στηρίζει την υγιή επιχειρηµατικότητα και
όχι τις παρασιτικές λειτουργίες.

Το νοµοσχέδιο, το οποίο ψηφίζουµε έχει και µία σειρά άλλες
διατάξεις, που όλες έχουν ένα κοινό. Ουσιαστικά προωθούν τον
ανταγωνισµό και τη διαφάνεια στην αγορά και την ενίσχυση της
επιχειρηµατικότητας. Ήδη πολλές από τις διατάξεις του ίδιου
του νοµοσχεδίου είναι η καλύτερη απάντηση στην τοποθέτηση
του συναδέλφου από το ΛΑΟΣ, που έβαλε θέµα για την ακρίβεια.

Το άρθρο 16 προστατεύει το καταναλωτή και ακριβώς αυτό το
άρθρο έρχεται να απαντήσει και για το bake off, από τη στιγµή
που προβλέπει µε υπουργικές αποφάσεις ....

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Εκτός τροφίµων είναι
κυρία Υπουργέ.

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Κοιτάξτε το ίδιο δεν είναι µόνο εκτός τρο-
φίµων. Το ίδιο έχουµε και στα τρόφιµα. Η διάταξη αυτή για τη
προστασία του καταναλωτή γενικώς καλύπτει όλο το χώρο.
Υπάρχει πλήρης προστασία του καταναλωτή από άλλες διατά-
ξεις και θα το δείτε όχι µόνο στη ζύµη αλλά σε όλα τα προϊόντα.
Πολύ σύντοµα θα υπάρξουν διατάξεις που θα το δείτε, κυρία Αµ-
µανατίδου.

∆εύτερον έχουµε το πάγωµα των διδάκτρων.
Τρίτο έχουµε τη καταγγελία µισθώσεων µε το άρθρο 17. Το

Υπουργείο και η Γενική Γραµµατεία Εµπορίου παίρνει σειρά µέ-
τρων µαζί µε τη Γενική Γραµµατεία Προστασίας του Καταναλωτή
για τη διαφάνεια στην αγορά και την προστασία του καταναλωτή.

Αυτό που γίνεται σήµερα είναι ένα σηµαντικό βήµα. Είναι ένα
βήµα που γεννάει ευθύνες σε όλα τα στελέχη του Υπουργείου.
∆ιότι πραγµατικά, θα πρέπει στο τέλος Σεπτεµβρίου να παρα-
δώσουµε στον επιχειρηµατικό κόσµο της χώρας µας ένα σύ-
στηµα, ένα ΓΕΜΗ, το οποίο θα λειτουργεί και πραγµατικά θα
παρέχει υπηρεσίες και το οποίο θα αποτελέσει τη νέα αρχιτε-
κτονική βάση του συστήµατος για την απλούστευση όλων των
διαδικασιών αδειοδότησης.

Για αυτόν το λόγο, σας καλώ να υπερψηφίσετε όλες τις δια-
τάξεις του και ελπίζω ότι το Φθινόπωρο, µετά τη λειτουργία του,
θα µπορέσουµε σε αυτή εδώ την Αίθουσα να κάνουµε έναν απο-
λογισµό των θετικών διατάξεων για όλες τις ρυθµίσεις, τις οποίες
προβλέπουµε.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, παρα-
καλώ το λόγο, για µια ερώτηση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρία Αµµανατίδου,
έχει τελειώσει η συζήτηση τι θέλετε να ρωτήσετε;

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Μία ερώτηση θέλω να κάνω στην κυρία Υπουργό.
Αυτό που είπατε στο άρθρο 16 είναι ερµηνευτική δήλωση δική

σας;
ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-

τητας και Ναυτιλίας): Όπως ξέρετε µε το άρθρο 16 γίνεται ορθή
µεταφορά της οδηγίας 99/44 για ορισµένες πτυχές της πώλησης
και των εγγυήσεων των καταναλωτικών αγαθών και καταργού-
νται οι διατάξεις του αστικού κώδικα, έτσι ώστε να διασφαλίζεται
ο καταναλωτής απέναντι σε όλα τα δικαιώµατα, που έχει όταν
ένα προϊόν είναι ελαττωµατικό.

Με τις ΚΥΑ θα µπορούν να υποχρεώνονται οι προµηθευτές να
ενηµερώνουν τον καταναλωτή για χαρακτηριστικά ή ιδιότητες
προϊόντων ή και υπηρεσιών, τον τρόπο αναγραφής της τιµής ή τη
διαµόρφωση αυτής. Είναι µία εξουσιοδοτική διάταξη, που ενι-
σχύει τη προστασία του καταναλωτή σε όλο το κλάδο των κατα-
ναλωτικών προϊόντων.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κηρύσσεται περαιω-
µένη η συζήτηση επί των άρθρων και των τροπολογιών του σχε-
δίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµίας Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας: «Απλοποίηση διαδικασιών σύστασης προσωπικών και
κεφαλαιουχικών εταιριών και άλλες διατάξεις» και θα γίνει η ψή-
φισή τους χωριστά.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 1 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 1

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 2, όπως τροπο-

ποιήθηκε από την κυρία Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: Παρών.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Παρών.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 2

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από την κυρία Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 3, όπως τροπο-
ποιήθηκε από την κυρία Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Παρών.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 3

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από την κυρία Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 4, όπως τροπο-
ποιήθηκε από την κυρία Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 4

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από την κυρία Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 5, όπως τροπο-
ποιήθηκε από την κυρία Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 5

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από την κυρία Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 6, όπως τροπο-
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ποιήθηκε από την κυρία Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 6

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από την κυρία Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 7 όπως τροποποι-
ήθηκε από την κυρία Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 7

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από την κυρία Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 8 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 8

έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 9 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 9

έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 10, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 10

έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 11 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 11

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 12, όπως τροπο-

ποιήθηκε από την κυρία Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 12

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από την κυρία Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 13, όπως τροπο-
ποιήθηκε από την κυρία Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: Παρών.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Παρών.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 13

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από την κυρία Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 14 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 14

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 15 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Παρών.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 15
έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 16 ως έχει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: Παρών.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 16

έγινε δεκτό, ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 17 όπως τροπο-

ποιήθηκε από την κυρία Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 17

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από την κυρία Υπουργό οµό-
φωνα.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 18 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 18

έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 19 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 19

έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 20 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 20

έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το παλαιό άρθρο 20 το οποίο

αναριθµείται σε άρθρο 21 όπως τροποποιήθηκε από την κυρία
Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το παλαιό

άρθρο 20 το οποίο αναριθµείται σε άρθρο 21 όπως τροποποιή-
θηκε από την κυρία Υπουργό, έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 101 και ειδικό 7;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς η υπ’ αριθµ.

101/7 τροπολογία έγινε δεκτή κατά πλειοψηφία και εντάσσεται
στο νοµοσχέδιο ως άρθρο 22.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 102 και ειδικό 8;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς, η υπ’ αριθµ.

102/8 τροπολογία έγινε δεκτή κατά πλειοψηφία και εντάσσεται
στο νοµοσχέδιο ως άρθρο 23.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 103 και ειδικό 9;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς η υπ’ αριθµ.

103/9 τροπολογία έγινε δεκτή κατά πλειοψηφία και εντάσσεται
στο νοµοσχέδιο ως άρθρο 24.

Εισερχόµαστε στην ψήφιση του ακροτελεύτιου άρθρου του
νοµοσχεδίου.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το ακροτελεύτιο άρθρο,
όπως τροποποιήθηκε από την κυρία Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
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ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το ακροτελεύτιο

άρθρο έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε από
την κυρία Υπουργό.

Συνεπώς το σχέδιο νόµου του Υπουργείου Οικονοµίας Αντα-
γωνιστικότητας, και Ναυτιλίας: «Απλοποίηση διαδικασιών σύ-
στασης προσωπικών και κεφαλαιουχικών εταιριών και άλλες
διατάξεις», έγινε δεκτό επί της αρχής και επί των άρθρων και η
ψήφιση του στο σύνολο αναβάλλεται για άλλη συνεδρίαση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής των Ελλήνων, τριάντα πέντε µαθητές και µαθή-
τριες και τρείς εκπαιδευτικοί τους, από το 2ο ∆ηµοτικό Σχολείο
Καρπενησίου Ευρυτανίας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 15.45’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Πέµπτη 3 Ιουνίου 2010 και ώρα 09.30’,
µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό έλεγχο:
α) συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) νοµοθετική εργασία,
µόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής: «Τροποποίηση της νοµοθεσίας για την
εναλλακτική διαχείριση των συσκευασιών και άλλων προϊόντων
και τον Εθνικό Οργανισµό Εναλλακτικής ∆ιαχείρισης Συσκευα-
σιών και Άλλων Προϊόντων (ΕΟΕ∆ΣΑΠ) και άλλες διατάξεις» σύµ-
φωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.

8362 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ
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